
Spravodaj c 127 
++++++++++++++++++++++++++ 

Motto 28: „Prichádzame z hlbín: akoby sme, podobní slovenským lesom, vyrastali zo zeme: 
neúnavne a neodvolateľne. Historicky sme plebejci – neviem, ktorý moderný národ je 
plebejský v takej čistej podobe ako my.“  

Vladimír Mináč – Dúchanie do pahrieb 
++++++++++++++++++++++++++ 

- 17.5.2011, 20.00  hod. Lisztova zahrada, Klariska 1, Nomen omen, Literarno-hudovný 
program pri prílezitosti 130. vyrocia narodenia Mikulasa Schneidera – Trnavskeho. 
Ucinkuju, Emilia Dosekova, Bozena Ferancova, Ivan Ozvat, Dusan Stankovansky. 

++++++++++++++++++++++++++ 
- 19.5.2011 Seminarna sala, Klariska 5, Clovek a biosfera, prednaska Juliusa 

Oszlanyiho 
++++++++++++++++++++++++++ 

-3. - 4.6.2011 v Inchebe  od 10.00hodiny - 18.00 prvý deň  a 10.00- 16.00 
numizmatika, flatelia, filokartia 

++++++++++++++++++++++++++ 
- 23.6.2011 od 19.00 h  - Zichyho palác, Ventúrska 9, Bratislava, NOVA AKROPOLIS 
poriada podujatie  SYMBOLY SLOBODOMURÁROV, platí sa vstupne 

++++++++++++++++++++++++++ 

Gol Fina (pocuvajte hlas)                                                   Madari sa nechytaju :) 

http://hokej.idnes.cz/video-gol-roku-dostal-finy-do-finale-neuveritelne-chvali-granlunda-1dz-
/ms-hokej-2011.asp?c=A110514_015509_ms-hokej-2011_lge 

++++++++++++++++++++++++++ 

- 19. mája 2011 vo štvrtok  o 16.00 hod.  Ústav pamäti národa Vás pozýva na 
prezentáciu knihy  Mateja Medveckého   ZA ČERVENÉ SLOVENSKO  ŠTÁTNA 
BEZPEČNOSŤ A POLITICKÉ SPRAVODAJSTVO NA SLOVENSKU V ROKOCH 
1945 – 1948   Prezentácia sa uskutoční v priestoroch kníhkupectva Svet knihy  na 
Obchodnej ul. č. 4 v Bratislave.  

++++++++++++++++++++++++++ 
- 18. 5. 2011 o 18:00 hod. na Zrínskeho ulica č. 2 v Bratislave.  Prednášať bude Mgr. 

Ing. Štefan Šrobár, CSc. 
++++++++++++++++++++++++++ 

PREHĽAD  TLAČOVÝCH  PODUJATÍ  SSN –  20. týždeň 
16. 5. – 20. 5. 2011 
Slovenský syndikát novinárov 
Župné námestie 7, 815 68 Bratislava 
Tel.: 02/54 43 50 71 
 
 
Tlačová beseda k novému triumfu slovenskej poštovej známky 
 
PONDELOK 16.5. 
 



9:00 Dom novinárov, malá zasadačka (1. poschodie), Župné nám.7, Bratislava 
 
 
Pozývame Vás na tlačovú besedu s vynikajúcim výtvarníkom a rytcom slovenských 

poštových známok Martinom Činovským, ktorý získal mimoriadne medzinárodné ocenenie za 

známku vydanú k 400. výročiu žilinskej synody. Patronát nad podujatím má Klub FIJET SSN 

so spoločnosťou Artem. 

 

Kontaktná osoba:     PhDr. Peter Krútky 

Telefón:                     0908 123 198 

E-mail:                       peterkrutky@centrum.sk 

 
 
Karikaturista Vico sa súdi o svoj byt už 19 rokov 
 
PONDELOK 16.5. 
 
11:00 Dom novinárov, malá zasadačka (1. poschodie), Župné nám.7, Bratislava 
 

Obeť nežnej revolúcie - Vico na ulicu 

Karikaturista Fedor Vico sa súdi 19 rokov o svoj byt s domnelým vlastníkom, a nakoniec má 

vypratať byt v dome, ktorý patrí mestu Prešov. Na tlačovej besede prečíta trestné oznámenie 

na mesto, ktoré nejaví záujem o svoj majetok.  

 

Kontaktná osoba: Fedor Vico 

Tel:                         0904  22 57 01 

E-mail:            fedorvico@gmail.com  

 

 
 
 
 
 
 
Vernisáž výstavy Zlatý súdok 2010- kreslený humor na tému PIVO 
 
PONDELOK 16.5. 
 
15:30 Dom novinárov, Galleria La Vida (prízemie)), Župné nám.7, Bratislava 
 



Pozývame Vás a Vašich priateľov na vernisáž výstavy ZLATÝ SÚDOK 2010, výberu zo 16. 

ročníka medzinárodnej súťaže kresleného humoru na tému PIVO.  

 

Kontaktná osoba: Fedor Vico 

Tel:                         0904  22 57 01 

E-mail:            fedorvico@gmail.com  

 

 
Krst debutového CD speváčky KRISTAL 
 
UTOROK  17.5. 
 
18:30 Music bar Priatelia v dome zábavy Alizé, Bratislava 
 
Pozývame Vás na krst debutového CD speváčky Kristal s názvom “Nám stačí málo.”  
 
Krstnou mamou CD bude Mária Čírová, krst moderuje Erika Barkolová. 
 
Tešíme sa na Vašu účasť! 
 
Kontaktná osoba: Michaela Salajová 

Tel:                         0918 490 979 

E-mail:                   michaela.salajova@metoo.sk 

 

 
 
 
Posledný odborný program Magyar Turizmus Zrt. pred tohtoročnou letnou sezónou 
  
STREDA 18. 5. 2011     
 
10:00  Hotel Austria Trend, Bratislava 
 
Srdečne Vás pozývame na posledný odborný program Magyar Turizmus Zrt. pred 

tohtoročnou letnou sezónou: na maďarský workshop a prezentáciu, v rámci ktorej sa 

predstavia 2 významné turistické regióny Severné Maďarsko (oblasť Eger-Tokaj) a Severná 

veľká nížina (oblasť Debrecen-Hajdúszoboszló).  

Podrobný program a zoznam zúčastnených z Maďarska nájdete prílohou. Ponúkame možnosť 

spoznať najnovšie ponuky, nové hotely a zážitkové kúpele a iné investície, získať informácie 

o aktualitách z prvej ruky od poskytovateľov služieb daných regiónov.  



Program zakončíme večerou formou bohatých švédskych stolov v maďarskom duchu a 

nebudú chýbať ani chutné vína zo spomínaných regiónov.  

Tešíme sa na Vašu účasť, samozrejme vítame aj vašich kolegov a kolegyne! 

 

Kontakty / Elérhetıségek: 

Veľvyslanectvo Maďarskej republiky / Magyar Köztársaság Nagykövetsége 

Turistická kancelária / Turisztikai Iroda 

Cukrová 14. 

811 08 Bratislava 

Tel: 00421 2 59 324 217 

Fax: 00421 2 59 324 216 

Skype: godar.iveta 

Email: info@madarsko.sk  

Web: www.madarsko.sk 

Ďalšie informácie pre médiá na stiahnutie nájdete na stránke SSN: 
http://ssn.sk/?id=21&num=1903&lang=sk 

++++++++++++++++++++++++++ 
Franz Liszt a jeho miesto v európskej hudobnej kultúre 
Franz Liszt and His Position in the European 
Musical Culture 
Franz Liszt und seine Bedeutung in der 
europäischen Musikkultur 
Musicologica historica II 
17. - 19. mája 2011, Múzeum Jána Cikkera, Fialkové údolie č. 2, 811 
01 Bratislava 
PROGRAM 
17. 5. 2011 (poobede / afternoon) 
14:30 Otvorenie konferencie / Opening of conference 
15:00 Mgr. Art. Ladislav Kačic, PhD., Slavistický ústav 
Jána Stanislava SAV / HTF VŠMU Bratislava 
Franz Liszt und das Franziskanertum 
15:30 prof. Wolfgang Dömling, Augsburg, Germany 
Liszt und Schubert 
16:00 prestávka / break 
16:30 Matinée: Listzs Transcriptions of Songs by Franz Schubert 
Aus “12 Lieder” (S 558): Du bist die Ruh 
Aus “Schwanengesang” (S 560): Das Fischermädchen 
Ständchen (“Leise fl ehen”) 
“Muellerlieder” (S 565): Das Wandern 
Der Müller und der Bach 
Der Jäger 
Die böse Farbe 
Wohin? 



Ungeduld 

Ladislav Fančovič, piano 

17:10 PD Dr. Ivana Rentsch, Musikwissenschaftliches 
Institut, Universität Zürich, Switzerland 
“Fast gesprochen.” Franz Liszt Liedasthetik und das 
Melodram im 19. Jahrhundert 
17:40 Dr. Vincent Arlettaz, Fully, Switzerland 
Die Veranderungen und Entwicklungen der 
sukzessiven Fassungen von Liszt’s Hauptwerken fur 
Orchester in den Jahren 1850 (nach dem 
Handschriftlichen Nachlass in Weimar und Budapest) 
Chairman: Markéta Štefková 
18. 5. 2011 (doobeda / morning) 
9:30 Dr. Peter Halász, Musikwissenschaftliches Institut der 
Ungarischen Akademie der Wissenschaften, 
Budapest, Hungary 
Landschaftsmalerei und Selbstfi ndung: Zu den 
Fassungen der Annees de Pelerinage, 
Premiere Annee: Suisse 
10:00 PD Dr. Arne Stollberg, Institut für Musikwissenschaft, 
Universität Bern, Switzerland 
Die Legitimation des Exzentrischen. Wagner, 
Liszt und das Problem musikalischer “Kuhnheiten” 
10:30 prestávka / break 
11:00 Doc. Markéta Štefková, PhD., Ústav hudobnej vedy 
SAV / HTF VŠMU Bratislava 
Fantasie versus Sonate. Die Bedeutung von 
Hummels Fantasie Es-Dur op. 18 fur Liszt und 

die Musik des 19. Jahrhunderts 

11:30 Lisbeth Suhrcke, Institut für Musik, 
Universität Oldenburg, Germany 
Marie Lipsius als Liszt-Biographin und 
Herausgeberin seiner Briefe 
Chairman: Jana Lengova 
12:00 obedňajšia prestávka / lunch break 
18. 5. 2011 (poobede / afternoon) 
14:00 PhDr. Jana Lengová, CSc., 
Ústav hudobnej vedy SAV, Bratislava 
Liszt und die Slowakei 
14:30 Doc. PhDr. Eva Ferková, PhD., HTF VŠMU Bratislava 
Tectonic functions of chromaticism in compositions 
of Liszt and Chopin - similarities and diff erences 
15:00 prestávka / break 
15:30 prof. Dr. Helmut Loos, Institut für Musikwissenschaft, 
Universität Leipzig, Germany 
Geistliche Musik von Franz Liszt 



16:00 PhDr. Hana Urbancová, CSc., 
Ústav hudobnej vedy SAV, Bratislava 
The “Hungarian Style” in the Context of Musical 
Poetics: Liszt - Brahms - Schmidt 
Chairman: Ivan Marton 
19:00 Koncertná sála HTF VŠMU Dvorana, Zochova 1 
Roma Rhapsody 
Moderovaný koncert Paula Guldu 
a Cigánskych diablov / 
Moderated Concert of Paul Gulda 

and Gypsy Devils Orchestra 

Franz Liszt: Liebestraum No. 3 
Franz Liszt: Hungarian Rhapsodies No. 2, 3, 5, 6 
Franz Liszt: Grandes Études de Paganini: No. 6 G minor 
as well as settings of these pieces with traditional 
Gypsy Music Band 
Paul Gulda, Piano 
Cigánski Diabli 
Leading: Ernest Sarközi, cimbalom 
19. 5. 2011 (doobeda/morning) 
Múzeum Jána Cikkera 
9:00 Dr. Gerhard J. Winkler, Landesmuseum 
Burgenland, Austria 
Franz Liszt und die Wiener Musikkultur. 
Geschichte einer gebrochenen Beziehung 
9:30 prof. Mark Kroll, Boston University, USA 
Old Wine in New Bottles: Hummel, Liszt and the Art of 
Transcription 
10:00 prestávka / break 
10:30 Matinée: Liszts Transcription of Music by Johann 
Nepomuk Hummel 
Septett (op. 74), S.493 
Allegro con spirito 
Menuetto o Scherzo. Allegro 
Andante con variazioni 
Finale. Vivace 
Ladislav Fančovič, piano 
11:10 Dr. Nina Noeske, Hochschule für Musik und Theater 
Hannover, Germany 
Cultus des Genius, Cultus des Mammon: 
Liszt zwischen Kunst, Kitsch und Pop 
diskusia / discussion 

Chairman: Ladislav Kačic 

Kontakt: 
Ústav hudobnej vedy SAV, Dúbravská cesta 9, 841 04 Bratislava, 



tel. 02/54773589, 0918336327, www.sav.sk, www.rakusko.eu 

++++++++++++++++++++++++++ 

Múzeum Jána Cikkera 
Otvorené: 14.05.2011, 10.00 - 24.00 
Fialkové údolie č. 2 
Program: 
• 10.00 – 22.00 h Prehliadka stálej expozície: Ján Cikker – život a dielo. Priamo v krásnej vile, 
kde skladateľ žil, môžete nahliadnuť do súkromia jednej z najvýznamnejších osobností 
slovenskej hudobnej kultúry, prostredníctvom zachovaných partitúr, listov, obrazov, fotografií 
a vzácneho historického nábytku a porcelánu. 
• 21.30 h – Summertime s Andreou Čajovou (nočný koncert) pri príležitosti Storočnice 
skladateľa 
• 22.30 h – Ochutnávka vín 
Logo Múzeum Jána CikkeraInformácie: 
Tel.: 02/ 544 125 55, 0918 471 225 
E-mail: muzeumjcikker@stonline.sk 
Kontaktná osoba: Irena Michalicová 
Web: www.jan-cikker.org 

++++++++++++++++++++++++++ 

Institute of Contemporary Heinrich Böll Stiftung Polish Institute History of Modern Political 
Thought  

History, Prague Prague in East Central Europe  

Liberal Democracy, Authoritarian Pasts and the Legacy of 1989 

Comparative workshop on recent history of political and social thought in East Central 
Europe 

Prague, May 20-22, 2011 

Venue: Czech Academy of Sciences, Národní 3, Praha 1, Room No. 206 

Registration: due to the limited capacity of the workshop’s room, we ask those who intend to 
take part at the workshop to send a note to Ms. Hayley Falk: falkhj@whitman.edu 

Program 

FRIDAY May 20, 2011 

9:00-9:20  

Welcome and introductory remarks: Michal Kopeček (Institute of Contemporary History, 
Prague), Balázs Trencsényi (Central European University, Budapest) 

09:20-10:20  



Reconstitution of Liberalism in the Post-Socialist Era 

Karolina Wigura (Institute of Sociology, Warsaw University): Towards Central-European 
Liberalism? Polish liberal tradition after 1989 

Ferenc Laczó (Friedrich Schiller University, Jena): Between setting a new liberal agenda and 
confronting the 20th century: Political discourse in the Hungarian weekly Beszélı (1989-
1995) 

Chair/Discussant: Michal Kopeček (ICH, Prague) 

10:20-10:40  

Coffee Break 

10:40-12:10  

Reconstitution of Liberalism in the Post-Socialist Era II 

Milan Znoj (Charles University, Prague): Czech liberal traditions after 1989  

Irena Ristić (Institute of Social Sciences, Belgrade): Where have all the liberals gone? The 
case of Serbia 

Martin Myant (University of the West of Scotland): The roots of the (partial?) triumph of 
neo-liberal economics in east-central Europe 

Chair/Discussant: Paul Blokker (University of Trento) 

12:10- 13:30 

Lunch 

13:30-15:00  

Varieties and Metamorphoses of Conservatism 

Jan Filip Staniłko (Sobieski Institute, Warsaw): Three traditions of Polish conservatism 

Petr Roubal (ICH, Prague): A conservative counterrevolution? The post-dissident 
conservatives in Czech politics after 1989  

Adéla Gjuričová (ICH, Prague): Covert conservatism: Conservative approach to family and 
gender as a factor of Czech post-communist transition  

Chair/Discussant: Maciej Ruczaj (Polish Institute, Prague) 

15:00-15:20  

Coffee Break 



15:20-17:10  

Populism and Democracy in East Central Europe 

Andrej Findor (Comenius University, Bratislava): Populism as a category of political analysis 
in East Central Europe 

Alexandar Martynau (Palacký University, Olomouc): Populism in Eastern Europe: success in 
Belarus, failure in Ukraine 

Juraj Buzalka (Comenius University, Bratislava): The political lives of dead populists in post-
socialist Slovakia 

Chair/Discussant: Maria Falina (CEU, Budapest) 

17:10-17:30  

Coffee Break 

17:30-19:00  

Populism and Democracy in East Central Europe II 

Camil Parvu (University of Bucharest): Transformations of liberalism and new populisms: 
recent debates in Romania 

Ruzha Smilova (Sofia University): Debating the ‘flawed’ transition in Bulgaria and the 
populist response 

András Bozóki (CEU, Budapest): Traditions and reinventions of populist politics in Hungary 

Chair/Discussant: Balázs Trenscényi (CEU, Budapest) 

20:00  

Dinner, Café Louvre, Národní 22, Praha 1 

SATURDAY May 21, 2011 

9:30-11:00  

In Search of the Left 

Michał Łuczewski (Institute of Sociology, Warsaw University) From socialism to 
conservatism and decadence. Transformations of the Polish Left after 1989 

Luka Lisjak Gabrielčič (CEU, Budapest): Post-Yugoslav Left: the case of Slovenia 

Luboš Blaha (Institute of Political Science, SAS, Bratislava): The left in Slovakia: a role 
model or heresy? 



Chair/Discussant: Patrik Eichler (Masaryk’s Democratic Academy, Prague) 

11:00-11:20 

Coffee Break 

11:20-13:20  

Alternative Politics and Challengers of the ‘Liberal Consensus’ 

Allan Sikk (University College London): Postcommunism and postmaterialism? The 
foundations of green politics in Estonia 

Ľubica Kobová (Comenius University, Bratislava): Slovak feminism after 1989 

Zsófia Lóránd (CEU, Budapest): Feminist criticism of the “new democracies” in Serbia and 
Croatia in the 1990s 

Larisa Kurtović (University of California, Berkeley) Wither the state? Crisis of youth and 
longing for the system in the post-Dayton Bosnia-Herzegovina  

Chair/Discussant: Adéla Gjuričová (ICH, Prague) 

13:20-14:30  

Lunch 

14:30-16:30 

Politics of History 

James Mark (University of Exeter): 1989 after 1989 in East-Central Europe 

Adam Hudek (Institute of History, SAS, Bratislava): Anti-national freethinkers, nationalists 
and Bolsheviks. Wars over history after the fall of Communism. The case of Slovakia  

Dušan Spasojević (University of Belgrade): Social cleavages, Europeanization and competing 
discourses in Serbia 

Aleksandar Jakir (University of Split): Politics of memory and political divisions in Croatia 

Chair/Discussant: Luka Lisjak Gabrielčič (CEU, Budapest) 

16:30-16:50  

Coffee Break 

16:50-18:20 

Politics of History II 



Piotr Wciślik (CEU, Budapest): “Totalitarianism” and dissident political languages in 
Central Europe: late Communism and after 

Georgiy Kasianov (Institute of Ukrainian History, UAS, Kiyv): Historians and politics in 
Ukraine and Belarus  

Gábor Egry (Institute of Political History, Budapest): A fate for a nation. Concepts of History 
and the Nation in the Hungarian politics, 1989-2010 

Chair/Discussant: Muriel Blaive (Ludwig Boltzmann Institute for History and Public Space, 
Vienna)  

19:30  

Dinner, Restaurant Kolkovna Olympia, Vítězná 7, Praha 1 

SUNDAY, 22 May 

10:00-12:00  

Constitutionalism, Parliamentarianism, Transition 

Paul Blokker (University of Trento): Constitutions as vehicle of transformation and 
democratization  

Jiří Přibáň (Cardiff University): The rights revolution? On the emerging jurisprudence and 
theories of the democratic rule of law 

Zoltán Gábor Szőcs (Miskolc University): The abortion of a ’conservative 
constitutionalization’ An analysis of the documents of making a new constitution in Hungary 
between 1994-98  

Oleksandr Androshchuk (Institute of Ukrainian History, UAS, Kiyv): “Federal Ukraine”: 
discourses, projects and political games (1989 – to present) 

Chair/Discussant: András Bozóki (CEU, Budapest) 

12:00-13:00  

Concluding Discussion  

++++++++++++++++++++++++++ 

Cirkev prelepila billboardy k sčítaniu obyvateľstva 

BRATISLAVA. Katolícka cirkev ukončila informačnú kampaň pred tohtoročným sčítaním 
obyvateľstva. Billboardy prelepila odkazom na internetovú stránku www.nacocirkev.sk . 



"Je to zámer, aby sme v spoločnosti ukázali, že cirkev sprevádza človeka počas celého života 
a je aktívnou zložkou v spoločnosti. Je to bodka informačnej kampane zo strany katolíckej 
cirkvi," povedal pre agentúru SITA hovorca Konferencie biskupov Slovenska Jozef Kováčik. 

Katolícka cirkev mala niekoľko desiatok billboardov vo veľkých mestách. Webová stránka 
www.nacocirkev.sk poukazuje na aktivity cirkvi, ktorými sprevádza ľudí od počatia až po 
starobu. 

Cirkev začala s informačnou kampaňou na jar cez katolícke médiá a vkladané letáky. Na 
veľkonočnú nedeľu sa čítal pastiersky list zameraný na sčítanie obyvateľstva. 

Sčítanie obyvateľov, domov a bytov sa na celom území Slovenska vykoná k 21. máju 2011. 

Sčítanie bude stáť približne 30,6 mil. eura, na jedného obyvateľa vychádza 5,64 eura. Najviac 
peňazí pôjde na odmeny a mzdy sčítacích komisárov. 

++++++++++++++++++++++++++ 
Žiadosť predsedu Matice slovenskej 
Utrpenie a násilná smrť čo i len jedného nevinného človeka sú neprípustné, preto 
každá informácia, ktorá takéto konanie zverejní, a tým zabráni, aby v budúcnosti 
k nemu nedošlo, je z hľadiska Matice slovenskej pozitívnym činom. Ak však takáto 
informácia je neúplná a teda nepresná, môže naopak vniesť zbytočné nedorozumenia 
do pokojného spolunažívania občanov. Žiadam preto Slovenskú televíziu, aby 
uviedla svoju informáciu z večerného spravodajstva 15. mája t. r. v Správach STV 
o odsune židov z Košíc v priebehu druhej svetovej vojny na správnu mieru. 
Neodznelo v nej totiž, že zodpovednosť za tento neľudský čin nesú orgány 
maďarskej horthyovskej moci, ktorá od novembra 1938 okupovala Košice a ďalšie 
slovenské územie. Takýto necitlivý prístup je neprípustný práve v čase odhalenia 
busty kontroverznej osobe, ktorá sa v novembri 1938 podieľala na obsadzovaní Košíc 
admirálom Horthym. Matica slovenská sa obáva, že neúplná, a preto nepresná 
informácia o utrpení občanov v okupovaných Košiciach môže byť považovaná za 
tendenčnú a pre neinformovaného diváka môže byť podnetom pre nesprávne 
závery, prípadne i konanie. 
15. mája 2011. 
           Marián Tkáč, 
       predseda Matice slovenskej 

++++++++++++++++++++++++++ 

Ministerstvo dopravy prezentuje Umelecké reflexie handicapovaných umelcov a detí 

Bratislava 10. mája (TASR) - Minister dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR Ján 
Figeľ dnes v priestoroch ministerstva dopravy slávnostne otvoril výstavu Slovenskej agentúry 
na podporu zdravotne postihnutých občanov Umelecké reflexie handicapovaných umelcov a 
detí. 

"Niekedy mám za to, že tí, čo si myslia, že sú zdraví, potrebujú pomoc tých, ktorí sú 
handicapovaní, aby sme lepšie videli, vnímali, viac sa vžívali do situácie iných, potom by sme 



mnohé technické, ekonomické a aj politické problémy možno riešili rýchlejšie a usilovnejšie," 
uviedol pre TASR na vernisáži Figeľ a dodal: "Preto aj takáto výstava môže pozvať všetkých 
k spoznávaniu sveta handicapovaných, ich pohľadu na nás a na život a takto prehlbovať to 
ľudské a solidárne v nás." 

Zamestnanci ale aj návštevníci ministerstva si môžu pozrieť okolo 60 obrazov Danky 
Pekarovičovej z Vrbového, ktorá maľuje nohami, drotárske umenie Juraja Šeríka z Únie 
nevidiacich a slabozrakých Slovenska Čadca, ďalej práce umeleckého fotografa na vozíčku 
Igora Frimmela. "Pochádza z Piešťan a prezentuje tu umenie fotografie koní, má tu asi okolo 
20 fotografických diel," vysvetlil Arpád Beník, predseda Slovenskej agentúry na podporu 
zdravotne postihnutých. 

Výstava výrobkov a umeleckých diel zdravotne postihnutých autorov, nad ktorou prevzal 
záštitu štátny tajomník Ministerstva dopravy, výstavby a regionálneho rozvoja SR Arpád 
Érsek, je verejnosti prístupná od 10. mája. Návštevníci výstavy si budú môcť výrobky 
vytvorené v chránených dielňach aj zakúpiť. 

++++++++++++++++++++++++++ 

VLASTENECTVO  MIKULÁŠA  DZURINDU 

Je založené od hmotno - právneho  významu marx – leninského, dialekticko -
materialistického determinantu slova vlastniť. Tento parazit velebený pôvodne najmä 
KDH, odkiaľ vyšiel a spopularizoval sa za socializmu básňami o „Víťaznom februári 
prekonal všetky prekážky na ceste 
destabilizácie  Slovenska  až  na  úroveň  závislej  koloniálnej  krajiny. 

Je iba symbolické, že dnes v piatok 13. mája 2011 môžeme pred 
ukončením  neúspešných majstrovstiev sveta v ľadovom hokeji pre túto krajinu, 
čiastočne  vyhodnotiť  tretiu  hyenistickú  vládu  Mikuláša  Dzurindu. 

1./ Mikuláš Dzurinda bol proti vzniku Slovenského štátu, nie však za jeho rozvoj, 
blahobyt a  udržateľnosť dôstojnosti  života jeho občanov. 

2./ Vajatanie Mikuláša Dzurindu neprináša riešenia pre vzájomne prijateľné vzťahy 
medzi zatiaľ suverénnymi štátmi Slovenskom a Maďarskom. Zo 109 000 veriacich 
Reformovanej cirkvi /kalvíni/ na Slovensku sa 85% hlási k maďarskej národnosti a 
práve v súčasnosti vyvíjajú  úsilie  byť  súčasťou  maďarskej  cirkevnej  jurisdikcie. 

3./  Takže, keď sa Mikuláš Dzurinda, tento vierolmný kresťan votrel na čelo „ZAMINI“, 
mal si byť vedomý, že musí ako prvý okamžite reagovať na protislovenské konanie 
Maďarska vo všetkých bytostných otázkách, počnúc prijatím Orbánovej ústavy, 
udeľovania občianstva, udeľovania volebného práva pre slovenských občanov 
maďarskej národnosti a najnovšie  aj konfesijnú  inklináciu slovenských maďarov 
k Budapešti a obnove Uhorska.  

4./ Vieme, že to nemá Mikuláš Dzurinda ľahké, ak si uvedomíme, že Ficov zákon 
znemožňuje Csákymu, Berényimu a ďalším „karpatským dolinárom“ uchádzať sa o 
verejné funkcie na Slovensku v prípade prijatia maďarského občianstva. Výnimky však 
uznáva, viď europoslanca Petra Šťastného, občana USA /nie aj agenta?/, ktorého 



dotlačil do Bruselu a nevedno, čo pre Slovensko konkrétne zariadil. Jeho syn Yan 
Stastny nám názorne v televíznom vyjadrení  preukázal, že nevie  po slovensky lepšie 
ako  naši  maďari. 

5./ Zrejme na pokyn Mikuláša Dzurindu, Peter Šťastný jalovo útočil na 
východniarskeho eštebáka Jura Širokého a nútil ho odstúpiť z funkcie 
prezidenta  SZĽH,  zrejme  s  naivnou  predstavou  zaujatia  tohoto  postu. 

6./ Je len symptomatické pre Slovensko, že Demitru okradli Širokého eštebáci v jeho 
hoteli Double Tree Hilton, hokejovú výpravu Dánska vykradli Lexovi eštebáci v ich 
hoteli TATRA a dresy Petra Šťastného ukradli Kukanoví a Dzurindoví eštebáci, 
dokonca priamo na ministerstve. Peter Šťastný nemusí predstierať vyplatenie 10 000 
eur za navrátenie 5 kusov dresov, číňania mu ich našijú tisíce po 10 euro aby ich mohol 
speňažiť  na  pôde  europarlamentu. 

7./ Nikto nepopiera, že bývalí chránenci Gejza Šlapku bratia Šťastní emigrovali s jeho 
súhlasom iba z ekonomických a nie politických dôvodov. A Mikuláš Dzurinda 
zabezpečil  kontinuitu ochrany Šlapku nad Šťastnými.  

++++++++++++++++++++++++++ 
V y h l á s e n i e 

Panslovanskej únie 
vyplývajúce zo záverov 

konferencie 
Slováci a ich národné bytie v Európe (Čechoslovakizácia) 

uskutočnenej 14. mája v Bratislave 2011 
Naši priami predkovia Sloveni v rannom stredoveku vytvorili mocný a politicky  

významný štátny útvar – Veľkú Moravu. V dôsledku nejednotnosti a vnútorných svárov sme  
sa však my Slováci, ich potomkovia, stali objektom agresívnych asimilačných procesov.  
Najprv na nás masívne pôsobila maďarizácia a bezprostredne na to čechoslovakizácia.  

Napriek takmer 200 ročnému vymývaniu mozgov sme však prežili a osvedčili sme sa ako  
plnohodnotný európsky národ s perspektívnou budúcnosťou.  

Spolužitie s Čechmi v jednom štáte nebolo vždy idylické a ani jednoduché.  
Čechoslovakisti tvrdia, že vznik Česko-slovenského štátu zachránil Slovákov od definitívnej  
maďarizácie. Usilovne však mlčia o tom, že vznik spoločného štátu zachránil aj Čechov od  
germanizácie. Mlčia tiež o tom, že bez Slovákov, by nový česko-slovenský štát nikdy nebol  
vznikol a že Slováci boli, z českej strany, okamžite podrobení tvrdému asimilačnému tlaku.  

Prežili sme aj toto obdobie a v súčasnosti sú vzťahy Čechov a Slovákov, žijúcich  
v dvoch samostatných štátoch veľmi dobré. Nemáme žiadny racionálny, ani iracionálny  

záujem hlásať nevraživosť voči Čechom a želať si zhoršenie česko-slovenských vzťahov.  
Sme ale presvedčení, že česko-slovenskú vzájomnosť, ktorá je pozostatkom obdobia  

čechoslovakizácie, by sme mali nahradiť vzájomnosťou Čechov a Slovákov. 
Osemnásť rokov po obnovení slovenskej štátnosti je načase, aby sme sa definitívne  

zbavili následkov snáh o našu asimiláciu. Preto musíme obdobie a metódy čechoslovakizácie,  
ako aj paralely medzi maďarizáciou a čechoslovakizáciou, podrobne zmapovať  

a s výsledkami oboznámiť európsku a najmä slovenskú verejnosť. Dnešná konferencia nemala 
ambíciu  zhostiť sa danej témy v celej jej šírke a hĺbke a preto Panslovanská únia mieni  
v konferenciách na danú tému pokračovať. Je  ale prvý krok k zvládnutiu tejto úlohy. 

Odtabuizovanie témy  „čechoslovakizácia“ je pre náš ďalší sebavedomý vývoj nevyhnutné  
a preto treba o nej otvorene hovoriť. 



Politikom prenechávame doriešenie pozostatkov o čechoslovakizme, ktorý naďalej  
ovplyvňuje existenciu a vzájomné vzťahy oboch samostatných republík. Je potrebné  

doriešiť používanie symbolov bývalej federácie, zastaviť stavanie symbolov čechoslovakizmu  
na slovenskom území a odstrániť tie, ktoré sú objektívne spôsobilé zhošhovať vzťahy medzi  

Slovákmi a Čechm. Je potrebné dokončiť rozdelenie bývalých federálnych archívov,  
technickej dokumentácie a muzeálnych artefaktov a zabezpečiť návrat toho, čo je slovenské  

na Slovensko a tiež doriešiťnespravodlivé rozdelenie bývalého federálneho majetku. 
Predsedníctvo Panslovanskej únie 

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––- 

Komuniké 

z konferencie Panslovanskej únie 

Slováci a ich národné bytie v Európe (Čechoslovakizácia) 

konanej 14. mája 2011 v Bratislave 

Štrnásteho mája 2011 sa v Bratislave uskutočnila konferencia Panslovanskej únie  

pod názvom  Slováci a ich národné bytie v Európe (Čechoslovakizácia).  Cieľom  bolo 

pokračovať v  sérii konferencií o  národnom bytí Slovákov v Európe. Osobitný akcent 
tejto  

konferencie bol zameraný na pokus o asimiláciu Slovákov v rámci procesu 
čechoslovakizácie.  

Podujatia sa zúčastnili viacerí bývalí ústavní činitelia,  zástupcovia vedeckej obce,  

zástupcovia niektorých občianskych združení a ďalší účastníci.  Rokovanie sa 
uskutočnilo 

v konštruktívnom a priateľskom duchu. Z konferencie bol vydaný zborník a na základe  
jej  

záverov prijala Panslovanská únia vyhlásenie.  

Predsedníctvo Panslovanskej únie 

++++++++++++++++++++++++++ 
K súčasným neočechoslovakizačným tendenciám na Slovensku 

15. mája 2011 
(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 

www.pansu.sk  
Vynikajúci nápad Panslovanskej únie pripraviť  a realizovať konferenciu o čechoslovakizácii 
(v rámci problematiky „Slováci a ich národné bytie v Európe“) rozšíril (stále chabú) 
poznatkovo-argumentačnú bázu pre zápas slovenských patriotov so silami, usilujúcimi sa 
realizovať v SR záujmy iných štátov a národov. Historická a pojmová analýza 
čechoslovakizmu je určite potrebný úvod do problému, ktorá nás Slovákov trápil nielen 



v histórii ale aj v súčasnosti. Navyše aj preto, lebo geopolitická a ekonomická kauzalita 
čechoslovakizmu sa podozrivo reprodukuje zo začiatku 20.stor. do aktuálnych hrozieb dneška 
ale aj pro futuro. 
 
Je dobré, že napríklad príspevok Liteckého-Švedu(čiastočne aj niektoré ďalšie) nehovoril 
o čechoslovakizme eufemisticky, ale v zmysle biblickej priamej reči áno, áno-nie, nie 
pomenoval tento jav ako čechizáciu, miniatúrnu formu koloniálnej či mini-imperiálnej 
politiky veľkočešstva, etnokulturálnej genocídy slovenského národa zo strany vládnucich 
českých elít prvej ČSR. 
 
Čechoslovakizácia či čechizácia Slovenska sa na konferencii správne analogizovala 
s pomaďarčovaním Slovenska. Z historického hľadiska oba pokusy susedných národov 
o etno-kulturálne, jazykové, sociálno-ekonomické a územné pohltenie Slovenska jeho 
českými a maďarskými susedmi boli smrteľne nebezpečné. Išlo v nich naozaj o bytie/nebytie 
Slovákov. No kým maďarizácia bola nebezpečná najmä z historického hľadiska, čechizácia je 
nebezpečná aj dnes a bohužiaľ ešte len bude v dohľadnej budúcnosti. 
 
Z hľadiska súčasného Slovenska je maďarizácia problém regionálny - ohrozuje socio-kultúrnu 
a územnú integritu asi 25-30% územia SR a parciálne politicky, implicitne ju presadzuje len 
jedna parlamentná strana v slovenskom parlamente (Híd). Čechizácia je však zo súčasného 
pohľadu na Slovensko, problém globálny (médiá, podnikateľské subjekty, kultúrne inštitúcie 
počešťujú celé územie SR/ a transverzálny) čechoslovácky živel je síce rozdielne silný, no 
ovplyvňuje politiku všetkých parlamentných strán v Národnej rade SR, dokonca vrátane 
opozičnej SNS, o Smere a jeho nadštandardných ambíciách na medzivládnu spoluprácu 
s ČSSD ani nehovoriac/. 
 
Slovensko sa po krátkej dejinnej prestávke opäť stáva objektom českých imperiálnych či 
neokoloniálnych ambícií. Má to dnes mnohé prejavy. V podobe kulturálneho imperializmu sa 
tlačí do divadiel (repertoár SND je z tretiny český, divadla L+S z polovice český, Divadla 
P.O.Hviezdoslava z dvoch tretín český). Tlačí sa do športu: polovica futbalových mužstiev 
a väčšina hokejových družstiev má českých trénerov. V „slovenských“ médiách v najlepšom 
vysielacom čase idú „československé“ súťaže (speváci, tanečníci, komici, kuchári, publicisti), 
česky dabované filmy, česká populárna hudba prezentovaná ako DOMÁCA (sic), Č-SR je 
glorifikovaná, všetko české  je „hezké“, prezentované ako nedosiahnuteľne dokonalé, českí 
arbitri elegancie hodnotia našu ekonomiku, politiku, kultúru... 
 
Česká kultúrna produkcia ovláda na Slovensku 80% trhu z knihami, 60% trhu s hudobnou 
produkciou, vyše 50% trhu s výtvarnou produkciou. Slovenské kultúrno-umelecké elity sú 
korumpované občasnými kšeftami v ČR, na oplátku však na Slovensko prichádzajú nielen 
ozajstné medzinárodné osobnosti, ale aj sivý priemer, ba až obskúrni kaukliari, berúci obživu 
slovenským umelcom a znemožňujúci slovenskému publiku recipovať slovenskú kultúru 
a umenie. Na fungovanie českého kultúrneho imperializmu dohliada čechoslovácka kulturálna 
mafia, bojkotujúca každého slovenského umelca, patriota dokiaľ je to len trochu možné. 
 
Český kultúrny imperializmus pôsobí na Slovensku od vzniku samostatného štátu (projekt 
“kultúrnej federácie československej“) po nástupe Radičovej vlády len ešte viac zosilnel. Je to 
predskokan či elegantná forma maskovania iného - nebezpečnejšieho českého imperializmu. 
Imperializmu ekonomického. Ten bol, je a bude podstatou každého, prirodzene aj českého 
imperializmu smerujúceho na Slovensko. Po novembrovej revolúcii sa obnovujúci český 
kapitál v r.1992/1993 zo Slovenska takticky stiahol, „skrátil front“. Inicioval dokonca 



(prostredníctvom Klausovej ODS) rozdelenie federácie. Prečo ? Chcel si zlepšiť parametre na 
rýchly vstup do EU, zbaviť sa príťaže nákladov na obrovskú armádu slovenských 
nezamestnaných, na nezamestnateľných Rómov, na ekologické záťaže Slovenska, na 
ekonomické dopady napätých vzťahov s Maďarskom, a stále ambicióznejší zápas so 
silnejúcim slovenským kapitálom. V neposlednom rade chcel (a vedel) zarobiť na delení 
federálneho majetku (dobré štartovacie zdroje pre Česko). 
 
Vývoj však išiel trochu inak, ako si to české ekonomické elity predstavovali. Do EU sa 
dostala nielen ČR, ale aj SR, ba dokonca aj Bulharsko, Rumunsko. Z prestížneho klubu 
bohatých národov sa stala reštaurácia tretej kategórie. Z českých euro-snobov sa stali 
euroskeptici. Najmä keď nedokázali profitovať z členstva v EU ani len tak, ako Slováci 
(maastrichtské kritériá, zavedenie eura, rozvoj strojárstva a elektroniky). 
 
V súčasnej EU vládnu odstredivé tendencie (hospodárska kríza, pomoc zadĺženým štátom, 
postupný pokles eurofondov, hrozba imigrácie, vstupu Turecka, rozklad Schengenu...). Český 
kapitál je síce podstatne silnejší ako v r.1992/1993, no jeho hlad po nových trhoch, po 
redukcii nákladov presunom výroby na teritóriá s lacnou pracovnou silou je tiež oveľa, oveľa 
väčší ako pri rozdeľovaní federácie. Sny o českej expanzii na teritóriách vyspelej časti EU už 
v Prahe dosnívali. Istotu v turbulentných dnešných časoch opäť hľadajú tam, kde ju hľadali 
ich starí otcovia po rozpade Rakúsko-Uhorska, v miestach najmenšieho odporu voči ich 
expanzii - NA SLOVENSKU. 
 
Projekt tvorby slovenskej kapitálotvornej vrstvy po odstránení HZDS od moci na Slovensku 
stroskotal. Privatizéri v drvivej väčšine pod náporom dzurindizmu popredali majetky 
zahraničnému kapitálu alebo im boli zhabané v prospech tohto kapitálu (steal by US Steel...). 
Slováci po vzniku druhej Slovenskej republiky neskrachovali, nepriplazili sa k českým 
dverám s prosbou o ekonomickú sebazáchovu, ako českí imperialisti očakávali. Vďaka 
pracovitosti a príslovečnej konzumnej skromnosti sa na Slovensku dokonca začali tvoriť 
zaujímavé investičné príležitosti. Slovenský kapitál však nebol podporovaný pro-slovenskou 
vládou, naopak Dzurindove vlády programovo preferovali zahraničnú konkurenciu na jeho 
úkor. Po krátkej úspešnej epizóde pro-slovenskej vlády Smer/HZDS/SNS prišla svetová 
hospodárska kríza a následne nástup exponentky čechoslovakizmu zo začiatku 90-tych rokov 
I. Radičovej. Pre expanziu českého kapitálu na Slovensko nastávajú ZLATÉ ČASY. 
 
Čechizácia slovenskej ekonomiky je prierezovo orientovaná a realizuje sa prostredníctvom 
českého veľkokapitálu, českých malých a stredných firiem a firmičiek, ale aj českých 
manažmentov multinacionálnych korporácií, pôsobiacich aj na Slovensku. Český 
veľkokapitál dnes ovláda slovenské potravinárstvo, dopravu, podnikanie v oblasti kultúry, 
zdravotníctva, realít, časti IT, pôšt, poisťovníctva a bankovníctva, cestovného ruchu. Malí 
a strední podnikatelia z Čiech prenikli do predaja a montáže výrobkov pre domácnosť, služieb, 
poradenstva, expertíznej a vzdelávacej činnosti. Vrcholoví manažéri multinacionálnych 
výrobných korporácií a obchodných reťazcov, bánk a poisťovní okupujú vplyvné pozície na 
úkor často oveľa talentovanejších Slovákov, obklopujú sa ďalšími českými expertmi na 
stredných úrovniach riadenia, dokonca až po tie najnižšie úrovne. Na Slovensku pôsobia 
obchodné reťazce, ktorých českí topmanažéri angažujú ľudí z Čiech dokonca aj na pozície 
skladníkov. Naša legislatíva im umožňuje odlievať zisky nielen ku západoeurópskym či 
zámorským vlastníkom, ale jeho nemalú časť aj do Čiech, kde sídlia dcéry či pobočky 
západných firiem. Na Slovensku majú totiž len expozitúry či prevádzky bez reálnej daňovej 
suverenity. 
 



Posledným, z hľadiska slovenského národného organizmu terminálnym štádiom čechizácie sú 
formy a nástroje českého sociálneho a duchovného imperializmu na súčasnom Slovensku. 
Patrí sem úspešná inštalácia pro-českej vlády I. Radičovej (za pomoci českých finančných 
zdrojov, informačných hier českých tajných služieb a českých mediálnych štruktúr). Zmenu 
vlády v r. 2010 organizovali, financovali  a realizovali silnejší hráči ako český kapitál. 
Vzhľadom na príbuznosť reči a poznanie prostredia však Česi poskytli cennú logistickú 
podporu a sú za to dnes dobre odmeňovaní. 
 
V dnešnej politike,  realizovanej v postindustriálnej spoločnosti hrajú obrovskú úlohy 
symboly: ich verejná inštalácia či demontáž. (USA kvôli demontáži symbolu napr. nedávno 
zabili starca na dyalíze a riskovali aj narušenie vzťahov s atómovým moslimským 
Pakistanom,-vyplatilo sa...). To sa v rámci duchovnej čechizácie deje aj na Slovensku. 
Znetvoril sa symbol slovenskej štátnosti (socha Svätopluka, socha Štefánika), zneucťujú sa 
slovenské sochy a tabule na Južnom Slovensku (ale aj v Bratislave-Ružinove), inštalujú sa 
čechoslovácke sochy a tabule (Masaryk, Papánek, Langoš). Takmer 20 rokov sa démonizuje 
vznik samostatnej SR a jeho hlavný aktér V. Mečiar. 
 
Čechoslovakizácia znetvorila prirodzenú sociálnu štruktúru Slovenska. Slovensko sa ďalej 
proletarizuje, povrchne urbanizuje, starne a typicky slovenský demografický boom nahradilo 
vymieranie. Klesá religiozita, graduje únik príslušníkov technickej a humanitnej elity do 
Čiech a inde. 
 
Duchovnú čechizáciu riadia takmer výlučne pro-české elektronické médiá a drvivá väčšina 
printových médií. Redaktori s vlasteneckou orientáciou v „nezávislých“ médiách vymreli. 
Nahradili ich jedovatí Hríbovia. 
 
Vrcholom procesu čechizácie je zmena hodnôt a životných vzorcov každodenného správania. 
Hlinkova nočná mora o nákaze Slovákov českým liberalizmom sa stala skutočnosťou. 
Súčasný mladý Slovák má síce formálne svoj slovenský štát, no hanbí sa priznať ku 
vlastenectvu, hanbí sa priznať svoj kresťanský svetonázor, hanbí sa za harmonický rodinný 
život, za manželskú formu partnerstva. Naopak, vystatuje sa excesmi konzumizmu, abúzami, 
sexuálnymi deviáciami. Používa bohemizovaný hovorový slang, počúva „domácu“ českú 
hudbu, číta české knihy, v ktorých to lepšie znie, ako v neokrôchanej slovenčine. 
 
Čo s týmto všetkým ? Spejeme s našim slovenstvom do záhuby? Ide o stratený boj ? Nazdám 
sa, že nie. Po prvé preto, lebo história učí, že napohľad prehraté bitky priniesli napokon 
víťazstvo. Keď nám napr. Maďari a viedenský cisársky dvor zamietli teritoriálnu entitu 
Slovenského okolia, zdalo sa, že je zle. Keby ju však boli uznali, bola by naša dnešná 
Slovenská republika možno chudobnejšia o etnicky zmiešanú tretinu republiky. A keby nám 
na začiatku 20-tych rokov dali Česi autonómiu (ako to žiadal Hlinka a jeho SĽS), ktovie, či 
by bol dozrel čas na vznik prvej SR v marci 1939. A keby v auguste 1968 neprišli okupačné 
vojská, ktovie, či by českí komunisti ustúpili slovenským (ktorí mali lepší kredit u Brežneva) 
a či by im prepustili podiel na moci v podobe tzv. Slovenskej socialistickej republiky. 
A ktovie, či by potom prišiel 1.január 1993. 
 
Dnešný vývoj pod neočechoslováckou vládou I. Radičovej a v rámci dnešných záujmov 
veľmocí na usporiadanosti Strednej Európy nie je veľmi naklonený obrane a rozvoju 
slovenstva. Napriek tomu, ak to čechoslovakisti preženú, ak pridajú plyn – ktovie, či 
nedosiahnu opačný účinok. Či to nebude už tak bolestivé, že sa driemajúci vlastenecký cit 



neprebudí aj v obyčajnom Slovákovi z ulice a nepovie: dosť! Stalo sa to už pod Tatrami 
párkrát. Verím, že aj teraz príde (skôr-neskôr) budíček. 
 
Aby to však bolo predsa len skôr ako neskôr, dovolím si dať na záver pár odporúčaní na 
urýchlenie budíčka. 
 
Zápas so súčasným čechoslovakizmom musí byť po prvé v programe niektorej zo 
slovenských parlamentných strán. Prípadne v programe strán, ktoré sa aj vďaka nemu do 
parlamentu v budúcich voľbách dostanú. Po druhé, tento zápas musí byť osudovou skúškou 
správnosti existencie vlasteneckých združení. Najmä Matice slovenskej, vlasteneckých 
spolkov, spolkov pro-slovenských spisovateľov, mediálnych pracovníkov. Po tretie, A TO JE 
NAJDOLEŽITEJŠIE: musíme na účasť v tomto zápase získať slovenskú mládež a širšiu 
verejnosť. Neformálne skupiny pro-slovenských občianskych aktivistov musia byť pripravené 
uskutočňovať mediálne neutajiteľné verejné prejavy politickej vôle. Oslavné či protestné 
demonštrácie, zhromaždenia, blokády, štrajky. (Všetko, prirodzene, úplne legálne!). Musia 
byť k dispozícii neformálne štruktúry na permanentný názorový boj na internete (čety, blogy, 
diskusie na spravodajských portáloch). Musia sa uskutočňovať petičné akcie na vlastenecké 
témy. Musia sa nájsť peniaze na realizáciu a prezentáciu nefalšovaných prieskumov verejnej 
mienky. Peniaze na ďalšie takéto odborné konferencie. Na štipendiá pre výskumy v oblasti 
histórie, jazykovedy, politológie, masmediálnej komunikácie. Na stáže pre vlastenecky 
orientovaných študentov. Na celoslovensky distribuované monografie, zborníky, výskumné 
práce a iné publikácie. Na rozvoj internetového portálu Panslovanskej únie. Na stavbu 
pomníkov a odhaľovanie tabúľ slovenským patriotom (najmä v Bratislave). Na výstavy 
o histórii Slovákov: na Slovensku, v sídle EU v Bruseli, v Západnej Európe, v zámorí. 
Ale  najlepšie by bolo, keby sa podarilo v strede Bratislavy nájsť priestory pre SLOVENSKÉ 
CENTRUM, kde by sa nepretržite premietali filmy, ponúkali publikácie, uskutočňovali 
besedy a výstavy s vlasteneckou tematikou. Tu by bola spolupráca s Maticou slovenskou (ak 
sa ju podarí opäť raz „oživotvoriť“) nenahraditeľná. 
 
Na toto všetko treba čas, peniaze, schopných ľudí. Počešťovatelia Slovákov ich, žiaľbohu, 
majú. Na nás závisí, či ich budeme mať aj my, Slováci. Aktivity stálej konferencie 
Panslovanskej únie dávajú dôvod k opatrnému optimizmu. A najmä - dôvod priložiť ruky 
k dielu. 
PhDr. František Bury, CSc. 

++++++++++++++++++++++++++ 

Ľudí, ktorí poukážu na šafárenie firmy, nikto nebráni       vlk | 12. mája 2011   Upozorniť 
na plytvanie peniazmi vo firmách sa na Slovensku nemusí oplatiť. Na rozdiel od vyspelých 
krajín neexistuje zatiaľ nijaký zákon, ktorý by ľudí chránil pred hroziacou výpoveďou či 
žalobami ako následkami takého kroku. "V civilizovanom svete sa podporujú upozornenia 
zvnútra firiem na korupciu, neefektivitu, obchádzanie predpisov či ničenie životného 
prostredia," vymenoval Peter Kunder z Aliancie Fair-play.  Ľudia, ktorí také oznámenia 
robia, majú v niektorých štátoch aj zvláštnu právnu ochranu. "Nemožno ich prepustiť 
ani sekírovať v práci," dodal Kunder. Možno aj preto sa často objavujú rôzne anonymy. 
Podobne ako v prípade zamestnancov štátnej Národnej diaľničnej spoločnosti. List 
adresovaný aj samotnému ministrovi dopravy odmietli zo strachu o stratu práce podpísať. 
Diaľničná spoločnosť hovorí o "zámernom poškodzovaní dobrého mena spoločnosti". 
"Anonym je plný nepravdivo interpretovaných a silne emotívne podfarbených tvrdení," 
uviedol v odpovedi na list Alan Sitár, šéf diaľničnej spoločnosti.             Aj keď sa nepotvrdili 
všetky informácie z listu, napríklad školenie v päťhviezdičkovom hoteli sa malo naozaj konať. 



V školiacej firme v minulosti naozaj pôsobil súčasný poradca ministra dopravy. 
Potvrdilo sa aj to, že firma na presun dát za vyše 300-tisíc eur bola vybraná bez verejnej 
súťaže. V zahraničí sú napríklad v niektorých prípadoch ľudia aj odmeňovaní podielom zo 
sumy, o ktorú by štát bez ich prispenia prišiel. Prvý zákon na ochranu informátorov v 
Spojených štátoch prijali v roku 1863. "Snažili sa ním znížiť rozsah podvodov pri 
armádnych dodávkach počas občianskej vojny," vysvetlil Kunder. Za takmer 150 rokov sa 
okolo informátorov vytvorila celkom rozsiahla legislatíva. "My nijaký taký zákon doteraz 
nemáme," dodal Kunder. 

++++++++++++++++++++++++++ 

Kubiš: Slovensko strká hlavu do piesku                        Miroslav Čaplovič  
12. mája 2011                                                                                                      Kto si myslí, že 
Maďarsko je teraz pripravené upraviť svoju ústavu, podlieha ilúzii, upozornil Ján Kubiš. 
"Doterajší postup slovenskej vlády považujem za škodlivý pre záujmy nášho štátu," povedal 
bývalý minister zahraničných vecí v rozhovore pre Pravdu. ,,Ako minister by som robil 
maximum, aby orbánovci dostávali signály a verejné upozornenia zo všetkých miest, ktoré by 
mohli nejako vplývať na maďarskú politiku," tvrdí Ján Kubiš.                    Niektorí vaši 
bývalí kolegovia z vlády hodnotia novú maďarskú ústavu takmer ako ohrozenie 
územnej celistvosti Slovenska. Použili by ste taký silný výraz? Musím byť na adresu 
Budapešti kritický, aj keď nechcem biť na bubon prisilno. Stačí si prečítať text ústavy a zistíte, 
že nás vracia do doby Uhorska, a to vrátane psychológie tohto niekdajšieho štátu, ktorý 
zahŕňal územia, čo sú teraz samostatné krajiny. Ďalej sa dozvedáme, že Maďarsko si 
prisvojuje právo obhajovať záujmy etnických Maďarov za svojimi hranicami a vystupovať aj 
v ich mene. Predtým to bola politická téza o 15 miliónoch Maďarov, s ktorou pred dvomi 
desaťročiami prišiel už zosnulý premiér József Antall. Dnes je táto politika zakotvená v 
ústave. Vzniká preto obava, že Maďarsko sa bude snažiť zasahovať do výkonu suverénnych 
práv okolitých štátov.                                                                                                                 
Do akej miery vás znepokojuje maďarská ústava? Dejiny posledných 100 alebo 150 rokov 
nás poučili, aké je nebezpečné stavať sa do úlohy cezhraničného ochrancu určitého etnika. 
Bohužiaľ, vládnuci Fidesz presadil svoje tézy do ústavy a v najbližšom období uvidíme, do 
akej miery sú zhubné. Presadzovanie kolektívnych práv menšín ponad hranice môže vniesť 
napätie do medzištátnych a vnútroštátnych vzťahov, zvlášť to môže platiť o Slovensku. Pre 
mňa je to veľkomaďarská nacionalistická ústava.                                                                     
Odvážilo by sa Maďarsko prijať takú ústavu, keby susedilo s veľkým a vplyvným štátom 
EÚ, v ktorom by žila početná maďarská menšina? Nemá význam zaoberať sa 
domnienkami. Fidesz si vytvoril stratégiu, ktorou sa postavil k histórii tak, že ju chce 
korigovať. Pre orbánovcov je nepodstatné, ako zmýšľajú iné krajiny v EÚ, lebo s 
dvojtretinovou väčšinou v parlamente sa nemienia pozerať naokolo.                                                                                                    
Ako hodnotíte slovenskú odpoveď? Ak vláda hovorí o politike hodnôt, tak by ich mala 
ochraňovať. Keď to nedokáže, potom si Slovensko môže vypiť kalich horkosti samo.                                                                                     
Je to tak, že bývalá koalícia vo vzťahu k Maďarsku často vykypela zlosťou a v prípade 
súčasnej nevidieť ani náznak pary pod pokrievkou? Niektoré vyjadrenia niekdajších 
vládnucich politikov, medzi ktorými sa nachádzali nielen predstavitelia SNS, neprispievali k 
hľadaniu riešení, boli až za hranicou únosnosti. Musím však dodať, že keď som pôsobil ako 
minister, vláda vlastne nemala v Budapešti ani partnera. Na slovenskej strane možno chýbala 
politická vôľa, ale v Maďarsku sme nevideli nikoho, s kým by sa dalo hovoriť. Vtedajší 
vládnuci socialisti si nemohli dovoliť znižovať svoju už slabú popularitu tým, že by kritikom 
doma poskytli zámienku, že nedostatočne obhajujú maďarské záujmy v zahraničí.                                                                                                              
A ako je to dnes? Súčasná vláda tvrdí, že je stúpencom tichej diplomacie, podľa mňa je skôr 



zástancom mlčania. To, čo doteraz predviedla na adresu politiky Fideszu, vrátane maďarskej 
ústavy, ma nepresvedčilo o správnosti postupu. Slovenskí vládni politici nemusia kričať, ale 
mali by veci jasne pomenovať a v oblastiach, kde naši maďarskí partneri zachádzajú 
priďaleko, treba mobilizovať nielen verejnú mienku doma, ale tiež v zahraničí. Doterajší 
prístup slovenskej vlády hodnotím ako strkanie hlavy do piesku.                                                                                      
Čo malo teda Slovensko urobiť?  V súčasnosti je dosť neskoro dobiehať rozbehnutý vlak. 
Opakujem, že vláda mala mobilizovať mienku v EÚ na vysokej úrovni. Možno by sa dalo 
predísť prijatiu niektorých častí maďarskej ústavy alebo aspoň dosiahnuť ich zmiernenie.         
Kto si myslí, že Maďarsko je teraz pripravené niečo upraviť, podlieha ilúzii. Som zvedavý, 
aký postup zvolí slovenská vláda, keď parlament v Budapešti začne prijímať zákony 
nadväzujúce na obsah ústavy - ako je napríklad volebný a vzdelávací zákon. Obávam sa, že sa 
zmôže len na vety o znepokojení, keď už návrhy budú uzákonené. Doterajší postup slovenskej 
vlády považujem za škodlivý pre záujmy nášho štátu.                                                                                                                              
Kto z vášho pohľadu nesie väčší kus viny? Iveta Radičová, ktorá riadi vládu, alebo Mikuláš 
Dzurinda, ktorý vedie rezort diplomacie? Je to kolektívna zodpovednosť, nechcem 
rozdeľovať vinu podľa percent. Základné postoje sa vytvárajú na úrovni Koaličnej rady a 
nazdávam sa, že svoj kus viny patrí každej z vládnucich politických strán.                                                                                                                        
Hovoríte o slabých krokoch slovenskej vlády, myslíte si však o sebe, že by ste dokázali 
mobilizovať zahraničnú mienku, keby ste sedeli v ministerskom kresle? Neviem, či by 
som dokázal to, aby Fidesz ustúpil zo svojich pozícií, ale zaručene by som ako minister robil 
maximum, aby orbánovci dostávali signály a verejné upozornenia zo všetkých miest, ktoré by 
mohli nejako vplývať na maďarskú politiku. Nerozpakoval by som sa využiť platformu, ktorú 
ponúka EÚ, lebo tu môže ísť až o ohrozenie stability v regióne. Nepochybne by som hľadal 
oporu aj v USA. Postupoval by som takto rázne od prvého dňa výkonu vládnej funkcie. 
Nečakal by som mesiace a neopájal sa ilúziou, že ak sa stretli šéfovia obidvoch vlád, že to 
znamená zásadné zlepšenie vzťahov medzi Maďarskom a Slovenskom.                            
Možno by Maďarsko konalo umiernene, keby počulo silnú spoločnú reč okolitých štátov. 
Jednotný hlas nemohol zaznieť, pretože niektoré krajiny zdieľajú určité postupy alebo zásady, 
ktoré presadzuje Maďarsko. Nemajú problém s kolektívnymi právami, rovnako s udeľovaním 
dvojakého občianstva. Ako by sme mohli v tomto smere očakávať, že nájdeme spoločný 
postup?                                                                                                                                      
Odbočme k iným témam. Ozývajú sa hlasy, že v Líbyi ide nielen o ochranu civilistov, ale 
aj o zabitie vodcu Muammara Kaddáfího. Počúvame rôzne interpretácie rezolúcie 
Bezpečnostnej rady OSN. Zaujímalo by ma, čo si o tom myslí Slovensko. Chýba však 
akákoľvek predstava o pozícii Slovenskej republiky. Na jednej strane sa zdá, že nepodporilo 
určité aktivity, ale pritom odsúhlasilo nasadenie síl NATO a zároveň sa zúčastňuje na 
plánovaní vojenskej operácie EÚ s cieľom zabezpečiť dodávky humanitárnej pomoci. Mám 
dojem, ako keby naša vláda chcela niečo zatajiť. Alebo nemá žiadnu pozíciu a zaradí sa podľa 
slov kam vietor, tam plášť, čiže podľa nálad väčšiny štátov. Existuje už skúsenosť, že sa niečo 
hovorilo a potom iné stalo.                                                                                                                     
Na čo narážate? Operácia NATO v Afganistane mala byť pôvodne zameraná len na hlavné 
mesto Kábul s nasadením minimálnych síl s obmedzeným mandátom, ale postupom rokov sa 
rozrástla na celé územie štátu. Je to operácia, ktorá slúži ako vojenská garancia prežívania 
dnešnej afganskej vlády. Tento prípad mi teraz pripomína otázniky nad Líbyou, a preto ma 
zaujíma, akú víziu má Slovensko - čo chce dosiahnuť a proti čomu vystupuje.                                        
Viaceré krajiny majú plán sťahovania vojakov z Afganistanu.                                                          
Aký postoj si má vybrať Slovenská republika? Mám dojem, že chýba predstava, ako tam 
ďalej chceme pôsobiť a čo chceme splniť, aby sme si vedeli jedného dňa povedať, že stačilo a 
odchádzame domov. Nespochybňujem naše doterajšie nasadenie v Afganistane, ale keďže sa 
po príchode Baracka Obamu do Bieleho domu mení stratégia USA, jednoducho by som rád 



vedel, čo bude robiť v tejto súvislosti Slovensko. Zatiaľ len počúvam všeobecné frázy a 
informácie o zvyšovaní počtu slovenských vojakov. Kedy sa dozviem, dokedy zostanú v 
Afganistane?                                                                                                                                  
Vráťme sa ešte k dianiu v severnej Afrike. Existujú názory, že revolučné nálady 
nevznikli ani tak z túžby po demokracii, ako boli skôr iba prejavom odporu proti 
dlhoročným vodcom. Takéto myšlienky hraničia s rasizmom, lebo všetci ľudia chcú žiť 
slobodne a dôstojne. Tí, ktorí hovoria o Araboch, že nedokážu žiť v demokracii, sú len 
sofistikovanejší rasisti.                                                                                                                                        
Ján Kubiš (58) Bývalý šéf slovenskej diplomacie je od januára 2009 výkonným tajomníkom 
Ekonomickej komisie OSN pre Európu so sídlom v Ženeve. V rokoch 1999 až 2005 pôsobil 
ako generálny tajomník OBSE. Do Ficovej vlády prišiel v júli 2006 ako nestraník z postu 
osobitného predstaviteľa EÚ pre Strednú Áziu. Je ženatý, s manželkou Jaroslavou má jednu 
dcéru. 

++++++++++++++++++++++++++ 

SDKÚ o Paludovi: Nevie riadiť 

Premiérka Paludu obhajuje aj po tom, čo ho jej kolegovia odmietli. Pre SaS je stále ich 
kandidát.  Nedostatočné manažérske schopnosti, zlá komunikácia s ľuďmi a predčasné 
ohlásenie prehodnocovania sporných previerok udelených Národným bezpečnostným úradom 
(NBÚ). Také sú dôvody odmietnutia Petra Paludu za šéfa NBÚ poslaneckým klubom SDKÚ. 
Sú však neoficiálne, stanovisko strana nezverejnila a poslanci oficiálne toto rozhodnutie 
nevysvetľujú. Kandidát SaS to má podľa informácií SME v strane Mikuláša Dzurindu 
definitívne prehrané. Dôležitý úrad  Už od roku 2003 je dobre známe, že pre SDKÚ a jej 
predsedu je NBÚ, čo udeľuje dôležité bezpečnostné previerky firmám, ktoré získavajú veľké 
štátne zákazky, dôležitá inštitúcia. Aj pre postup previerok nechal v roku 2003 vtedajší 
premiér Dzurinda odvolať riaditeľa NBÚ Jána Mojžiša. Začala sa tým kauza „skupinka“, pre 
ktorú sa SDKÚ rozpadla a po vytvorení Slobodného fóra vláda stratila väčšinu a dovládla s 
pomocou odídencov z HZDS a ANO. Aj teraz si dáva SDKÚ na výbere zjavne záležať a SaS 
zablokovala jej kandidáta. Oficiálne to však neoznámila.  „Dohodli sme sa, že to nebudeme 
detailnejšie vysvetľovať,“ hovorí poslanec Miroslav Beblavý. Zdôvodnil to tým, že nechcú 
Paludovi uškodiť. „Informácie z poslaneckého klubu nebudeme zverejňovať,“ potvrdila 
poslankyňa Katarína Cibulková. „Rozhodne to bola väčšina poslaneckého klubu,“ povedal o 
tých, čo Paludu nechceli, poslanec Tomáš Galbavý.                                                                                                     
Nebezpečný kandidát Niektorí poslanci neoficiálne hovoria, že  kandidát SaS sa odpísal tým, 
že ešte pred získaním podpory od celej koalície ohlásil prehodnocovanie sporných 
bezpečnostných previerok. „Pán Paluda je nebezpečný, ani nemá funkciu a už rozpráva, ako 
zakročí voči Harabinovi. Takto sa to nerobí,“ vysvetľoval jeden z poslancov, ktorý odmietol 
byť menovaný. Iní spochybňujú, či by vedel viesť úrad. SME oslovilo viac než tretinu 
poslancov SDKÚ. Ani jeden z nich sa s Paludom nerozprával, na klub, ktorý o ňom v stredu 
rozhodoval, ho nepozvali. „Ešte som sa s ním nestretol,“ priznal Ivan Štefanec. Šéf klubu 
SDKÚ Jozef Mikuš tvrdí, že o Paludovi nehlasovali. „Bolo úplne zrejmé, že väčšina ho 
nechce.“ SDKÚ si želá výmenu doterajšieho šéfa NBÚ Františka Blanárika nominovaného 
ešte HZDS, ale nie za každú cenu. „Ak sme výmenu zameškali takmer rok, tak pár dní 
nemôže hrať rolu.“ S vlastným kandidátom na najbližšiu koaličnú radu nepríde. „Očakávam, 
že ďalšie meno predostrie 
SaS.“                                                                                                          27:1 Poslanci 
potvrdzujú, že pomery v klube boli jasne proti Paludovi. Otvorene sa ho zastala len bývalá 
sudkyňa Jana Dubovcová. Premiérka Iveta Radičová (SDKÚ) podporu Paludovi napriek tomu 



vyjadrila aj včera. „Považujem ho za principiálneho a zásadového človeka a na mojom postoji 
a názore na túto nomináciu sa nič nemení.“ Paludu podporil aj poslanec Martin Pado, ktorý v 
klube z osobných dôvodov chýbal. „Nemám proti nemu nič zásadné.“ Kolegov sa na 
odmietnutie pýtať nechce. „Čo budem vyzvedať. Nebudem komentovať kolegov. Ich 
rozhodnutie rešpektujem.“ Pre SaS je Paluda stále ich kandidát. Dôvody nesúhlasu SDKÚ im 
podľa šéfa klubu SaS Jozefa Kollára neoznámili. „Nemám oficiálnu informácou, ktorá by sa 
oprela o vecné výhrady, prečo nepodporiť pána Paludu. Zostáva nám len veriť, že za tým nie 
sú iné záujmy." Strana mlčí, o odmietnutí kolujú rôzne verzie                                                                                                                       
SDKÚ neoznámila, prečo nechce za šéfa NBÚ Petra Paludu a šíria sa rôzne verzie. 
Okrem tej, že  nemá manažérske schopnosti, sú najmenej tri ďalšie.                                             
1. Zavážil anonymný list, ktorý dostali predsedovia strán aj médiá. Médiá vrátane SME v 
stredu dostali list podpísaný menom „Albín“, v ktorom sa píše o údajnom komunistickom 
zázemí Paludovej rodiny. O tom, že by  podporoval bývalý režim, sa píše len v náznakoch. 
Paluda pre SME potvrdil, že nebol členom KSS. Podľa ľudí v SDKÚ na ich rozhodovanie list 
vplyv nemal. Väčšina poslancov ho zrejme ani nevidela.                                                                                                                                                     
2. Záujem SDKÚ udržiavať rozdelenie moci a vplyv. Paluda, ktorý má dobré vzťahy s 
ministrom vnútra Danielom Lipšicom, by mohol vplyv v bezpečnostných zložkách štátu 
výraznejšie posunúť ku KDH. SDKÚ kontroluje Slovenskú informačnú službu cez svojho 
nominanta Karola Mitríka, SaS má ministerstvo obrany aj NBÚ. V hre by mal byť aj projekt 
takzvaného jednotného identifikátora, teda čísla, ktoré pri styku s úradmi nahradí rodné čísla, 
IČO, alebo číslo preukazu poistenca. Rozbehnúť sa môže na budúci rok a záujemcov o veľkú 
a dôležitú zákazku je viac.  Jedným je ministerstvo vnútra, záujem má aj ministerstvo financií 
(SDKÚ) v rámci zmeny daňového informačného systému. Do projektu sa zrejme zapojí aj 
NBÚ. O teórii hovoria v SDKÚ ako sprisahaneckej a tvrdia, že nie je pravdivá.                                                                                                                          
3. Niekto chce udržať Františka Blanárika v úrade čo najdlhšie. Dosluhujúci riaditeľ 
NBÚ František Blanárik (nominant HZDS) riadi úrad po dohode s Richardom Sulíkom (SaS) 
ďalej. Má ho riadiť, kým parlament nezvolí jeho nástupcu.                                                                  
V NBÚ prebiehajú ďalšie previerky. Niektoré z posledných rokov sa považujú za sporné či 
neobvykle rýchle. Aj túto verziu  v SDKÚ odmietajú.                                                                                                                               
O svojej kandidatúre na riaditeľa NBÚ hovorí sudca Najvyššieho súdu PETER PALUDA. 
 Už vám niekto oznámil, že nemáte podporu SDKÚ? „To, čo viem, viem akurát z 
médií.“ Nepoznáte teda ani dôvod, prečo vás SDKÚ nepodporuje? „Nie, 
nepoznám.“                  Oficiálne ho nezverejnili, ale neoficiálne poslanci hovoria o tom, 
že  nemáte dostatočné manažérske schopnosti a schopnosti komunikovať s ľuďmi. 
Vyčítal vám niekto niečo také? „Nie. Zaujímavé je, že ak toto bol dôvod, prečo to pán 
predseda klubu Mikuš nepovedal naplno do kamery, keď sa ho na to pýtali novinári.  Ale 
povedal inú floskulu, že hlasovali a že som nezískal väčšinu. A že o dôvodoch nebude hovoriť, 
aby nepoškodil dobré meno Paludu. Keby bol povedal toto, tak aké poškodenie mena by 
nastalo?                                                                  A ako je to s vašimi schopnosťami? 
„Že nemám manažérske schopnosti? Nuž, keď mi nikto nedá tú šancu, tak ju nikdy nebudem 
mať. Pán Blanárik mal aké manažérske schopnosti? Jeho predchodcovia páni Mojžiš, Ugor, 
Sudor? Veď to boli ľudia, ktorí možno riadili nejaké malé kolektívy. Takže neviem, s čím sa 
porovnáva a aké nároky chcú na mňa klásť. Ak si niekto myslí, že nemám schopnosť 
pracovať s ľuďmi, neviem z čoho vychádza.“                             Miroslav Kern 

++++++++++++++++++++++++++ 

Grécko neplní podmienky záchrany                                           Zdá sa, že Gréci neplnia 
podmienky záchranného úveru, tvrdí člen Rady guvernérov ECB Ewald Nowotny. "Grécko 
zrejme úplne nesplnilo podmienky. Najcitlivejším bodom je privatizácia," citoval Nowotneho 



rakúsky denník Kronen Zeitung. To je prvé verejné potvrdenie, že spoločná delegácia ECB, 
Európskej komisie a Medzinárodného menového fondu, ktorá je teraz v Aténach, našla 
nedostatky v implementácii záchranného programu. Grécky vládny zdroj povedal vo štvrtok 
pre agentúru, že inšpektori tlačia na Atény, aby ešte viac znížili verejné výdavky, aby 
vykompenzovali výpadok na strane príjmov. Podľa nemenovaného zdroja sa inšpektori 
obávajú, že "existuje veľké riziko nesplnenia príjmových cieľov a požadujú ďalšie škrty vo 
výdavkoch". Plnenie podmienok záchranného balíka je podmienkou pre vyplatenie ďalšej 
tranže úverového programu. Ide o 12 miliárd eur, ktoré majú Atény dostať v júni. Tieto 
peniaze sú kľúčové pre pokrytie bezprostredných finančných potrieb Grécka vo výške 13,7 
miliardy eur. Ak Grécko nedostane spomínanú tranžu, skrachuje. Delegácia ECB, EK a 
MMF v súčasnosti hodnotí plnenie podmienok programu. Ak bude jej verdikt negatívny, 
krajiny eurozóny a MMF ďalšiu tranžu nevyplatia. Grécko teda zrejme bude musieť prisľúbiť 
dodatočné opatrenia, ak chce dostať ďalšiu splátku úveru a vyhnúť sa platobnej neschopnosti. 
Podobne sa pre agentúru Reuters vyjadril nemenovaný vysokopostavený zdroj z EÚ, ktorý je 
súčasťou krízového manažmentu dlhovej krízy v eurozóne. Dodal, že európski partneri chcú 
vidieť prielom v zastavenom privatizačnom programe. Privatizácia by Grécku umožnila 
získať peniaze z predaja aktív.                              Informovala o tom agentúra Reuters. 

++++++++++++++++++++++++++ 
 
Slovenské národné múzeum otvára novú unikátnu výstavu PRÍSNE TAJNÉ ! Dejiny 
ŠtB na Slovensku. 

Od 13. mája 2011 budú môcť všetci návštevníci Slovenského národného múzea 

prostredníctvom archívnych dokumentov, fotografií a dobových predmetov spoznať činnosť 

Štátnej bezpečnosti na Slovensku v rokoch 1945 – 1989. 

Aj viac ako 20 rokov od pádu komunistického režimu v Československu je Štátna bezpečnosť 
zahalená rúškom tajomstva. Prispela k tomu vysoká miera utajenia jej činnosti, ale aj 
rozsiahla skartácia tisícok strán dokumentov. V spoločnosti tak koluje množstvo legiend 
a falošných predstáv. Výstava, pripravená Ústavom pamäti národa, si aj preto kladie za cieľ 
priblížiť verejnosti pôsobenie tohto represívneho mocenského nástroja Komunistickej strany 
Československa. Štátna bezpečnosť zabezpečovala hegemóniu KSČ, udržiavala totalitný 
režim v Československu a šírila strach v spoločnosti. Používala zákerné metódy, porušovala 
základné ľudské práva a slobody a aj preto si vyslúžila pomenovanie „Železná päsť 
KSČ“ alebo „Oči a uši strany“. 

 
Výstava popisuje vznik, organizačnú štruktúru, personálne obsadenie a činnosť Štátnej 
bezpečnosti na Slovensku v rokoch 1945 – 1989. Prostredníctvom archívnych dokumentov, 
fotografií, dobových predmetov a odborných textov približuje vnútropolitickú situáciu po II. 
svetovej vojne, počiatky a organizáciu Štátnej bezpečnosti na Slovensku, metódy jej práce, 
personálne budovanie a agentúrnu sieť, ale aj spoluprácu ŠtB so sovietskou KGB a tajnými 
službami krajín východného bloku. Návštevníci sa taktiež dozvedia o pôsobení Štátnej 
bezpečnosti v období tzv. normalizácie a v čase novembrových udalostí roku 1989. Brutálne 
metódy činnosti dokumentujú konkrétne akcie Štátnej bezpečnosti. Mementom praktík ŠtB sú 
výpovede jej obetí, ktoré si návštevníci môžu vypočuť a pozrieť zo záznamov natočených 
Ústavom pamäti národa. Výstava odhaľuje aj tváre vysokých funkcionárov, ktorí stáli vo 
vedení Štátnej bezpečnosti a riadili jej činnosť. Súčasťou výstavy sú dokumentárne filmy 
z produkcie ÚPN. Zaujímavý pohľad do vnútra bezpečnostných zložiek ponúkajú dobové 
inštruktážne filmy, ktoré slúžili ako učebná pomôcka pre príslušníkov ŠtB a tiež autentické 
zábery z akcií útvarov sledovania a zásahov proti demonštrantom v rokoch 1969 a 1989. 



 
V rámci výstavy  si návštevníci môžu pozrieť generálsku uniformu 1. námestníka ministra 
vnútra ČSSR Jána Hanuliaka, ktorý z titulu svojej funkcie v rokoch 1971 – 1979 riadil viaceré 
zložky ŠtB. Tiež domáce i zahraničné vyznamenania a odznaky udelené príslušníkom tajnej 
polície, preukazy pracovníkov ŠtB, pečiatky, učebné texty, ale aj brožúry, vyhlášky 
a nariadenia, ktorými sa agentúrno-operatívna činnosť ŠtB riadila v praxi. Mimoriadne 
zaujímavé sú technické prostriedky útvarov sledovania a spravodajskej techniky, napr. 
diaľkovo ovládané fotoaparáty, zariadenia na skryté fotografovanie, odpočúvacie zariadenie 
v zapaľovači, prístroj na meranie zámkových vložiek, mikrofón zabudovateľný do steny, 
lampa na kontrolu dokumentov v UV svetle a mnohé ďalšie. 
 
Výstava PRÍSNE TAJNÉ! je vôbec prvou komplexnou výstavou o Štátnej bezpečnosti. Je 
určená odbornej i laickej verejnosti. Tým, ktorí metódy ŠtB zažili na vlastnej koži, ale aj tým, 
ktorí stáli za mnohými zmarenými ľudskými osudmi, či už ako stranícki funkcionári alebo 
ako príslušníci tajnej polície. Mladším generáciám má pripomínať hodnotu slobody a 
demokracie. Výstava je príspevkom do diskusie o našej nedávnej minulosti a varovaním pred 
nástrahami totalitných režimov a nedemokratických praktík, pretože ten, kto nepozná svoju 
minulosť je odsúdený ju opakovať. 

Názov: Prísne tajné! Dejiny ŠtB na Slovensku 
Miesto: Slovenské národné múzeum,  Vajanského nábr. 2, Bratislava 
Trvanie: od 13. mája do 11. septembra 2011 
Otváracie hodiny: počas školského roka 9.00 – 17.00 h, posledný vstup 16.30 h; počas 
mesiacov júl a august 10.00 – 18.00 h 
Autori výstavy: Mgr. Jerguš Sivoš, PhD. a Ing. arch.Mgr. Ján Pálffy, PhD. 
Generálny partner SNM: Poštová banka a.s. 
Hlavní mediálni partneri: Slovenský rozhlas, SITA  
Partneri: Slovenská agentúra pre cestovný ruch, Atak, Bigmedia 

++++++++++++++++++++++++++ 
Z tohto spravodaja som sa dozvedel, čo je pre mňa prekvapením, že matka Nášho Sv. Otca 
bola Slovenka. 
Sme evanjelici, starší syn dokonca vyštudovaný kňaz, ale keď Karol Vojtyla zomieral, 
povedal som im so slzami v očiach, že tohoto pápeža si musia vážiť. Ako jeden z dôvodov 
som im povedal, že som nikndy nevidel nikoho, kto prišiel k nám zo zahraničia a bozkal našu 
zem. 
Vtedy som nevedel o jeho matke. Teraz ešte lepšie chápem jeho vzťah k nám. 
Ďakujem za informáciu! Treba ju šíriť ďalej! P. 
 

++++++++++++++++++++++++++ 

Projev, na který se nezapomíná !  

Slova Václava Havla v roce 1989  

»Komunisté vás budou strašit nezaměstnaností, není to pravda, ničeho se nebojte. Dvacet let 
tvrdila oficiální propaganda, že jsem nepřítelem socialismu, že chci v naší zemi obnovit 
kapitalismus, že jsem ve službách imperialismu, od něhož přijímám tučné výslužky, že chci 
být majitelem různých podniků… Byly to všechno lži, jak se záhy přesvědčíte, protože tu 
brzy začnou vycházet knihy, z nichž bude zřejmé, kdo jsem a co si myslím. Slibuji vám, že 
funkci prezidenta vezmu na jedno funkční období, ale pak bych se chtěl věnovat práci 



dramatika. Také vám slibuji na svou čest, pokud se za mého volebního období nezlepší 
životní úroveň v ČSFR, sám odstoupím z funkce.  

V budoucnu se podle mého mínění musí prezidentský úřad vymezit. Prezident nemůže mít tak 
velké pravomoci, jaké má dnes. Pro mě není rozhodující, s jakým slovem jsou sociální jistoty 
spojovány, ale to, jaké jsou. Já si představuji, že by měly být daleko větší, než jaké 
poskytovalo to, co mnozí nazývají socialismem. Možná se ptáte, o jaké republice sním. 
Odpovím vám: O republice lidské, která slouží člověku, a proto mám naději, že i člověk 
poslouží jí.  

Za svůj třetí úkol považuji podporu všeho, co povede k lepšímu postavení dětí, starých lidí, 
žen, nemocných, těžce pracujících, příslušníků národních menšin a vůbec občanů kteří jsou 
na tom z jakýchkoliv důvodů hůře než ostatní. Žádné lepší potraviny či nemocnice nesmí být 
výsadou mocných, ale musí být nabídnuty těm, kteří je nejvíce potřebují.  

Připravujeme koncept důkladné ekonomické reformy, která nepřinese sociální stresy, 
nezaměstnanost, inflaci a jiné problémy, jak se někteří z vás obávají. Svádět všechno 
na předchozí vládce nemůžeme nejen proto, že by to neodpovídalo pravdě, ale i proto, že by 
to mohlo oslabit naši povinnost samostatně, svobodně, rozumně a rychle jednat… Všichni 
chceme republiku, která bude starostlivě pečovat o to, aby zmizely všechny ponižující 
přehrady mezi různými společenskými vrstvami, republiku, v níž se nebudeme dělit na otroky 
a pány. Toužím po takové republice více než kdo jiný. Náš stát by už nikdy neměl být 
přívažkem či chudým příbuzným kohokoliv jiného. Musíme sice od jiných mnoho brát a 
mnohému se učit, ale musíme to po dlouhé době dělat zase jako jejich rovnoprávní partneři, 
kteří mají také co nabídnout. Jsou lidé, kteří kalí vodu a panikaří, že se bude zdražovat. 
Dávejte si na ně pozor! Ptáte se s údivem, jestli bude inflace, jestli bude zdražování? 
Mnohokrát a jasně tato vláda řekla ve svém programovém prohlášení, včetně dalších 
dokumentů a ministři na tiskových konferencích, že jejich úsilím je, aby přechod od 
neekonomiky k ekonomice byl pokojný, bez sociálních aspektů, bez návaznosti 
nezaměstnanosti, bez jakýchkoliv sociálních krizí nebo podobně. Jestli se sem tam pohne cena 
cigaret nebo něčeho, to v téhle chvíli nevím, zatím je snaha, aby se nehýbalo nic, alespoň 
v nejbližších měsících. Žádné gigantické zdražování nebo dokonce nezaměstnanost, jak to 
panikáři systematicky šíří, nic takového nepřipravujeme.  

Již nikdy do žádného paktu nepůjdeme. Podle mého mínění nesmí náš stát šetřit na investicích 
do školství a kultury… Také náš mnohokrát deklarovaný úmysl provést reformu tak, aby 
nevedla k velkým otřesům, velké inflaci, nebo dokonce ke ztrátě základních sociálních jistot, 
musí naši ekonomové přijmout prostě jako úkol, který jim byl zadán. Zde neplatí žádné 
NEJDE TO.« 

++++++++++++++++++++++++++ 

Naša činnosť bola zameraná na vnútrolóžový život s prednáškami o B´nai  

B´rith a jeho funkcií v židovskej spoločnosti. Neskôr sme rozšírili naše aktivity o humanitárnu 
činnosť. 

Podporovali sme dve obojstranné siroty židovskej rodiny od základnej školy až po ukončenie 
vysokej školy. Pomoc bola multilaterálna a pozostávala z finančnej, zdravotnej, psychickej 
a pedagogickej podpory. Nami darované financie sme doniesli ako pomoc aj na Ukrajinu 



/Lvov/ pre rodiny, ktoré sú na to odkázané. Pomohli sme aj pri úprave a vybavení cintorína 
v Košiciach. Naša práca je v súčinnosti so ŽNO Košice, aby sme tak pomohli členom, ktorí to 
potrebujú a tým sa zapájame do obecného života. Naši členovia si individuálnymi návštevami 
štátu Izrael  rozširujú svoje vedomosti, ktoré podávajú na predná&s caro n;kach ďalej členom 
Lóže. Veľmi dobrý kontakt udržujeme s veľvyslanectvom štátu Izrael v Bratislave. 

Toho času máme na programe mesačné stretnutia s  prednáškami o judaizme, histórii 
košického židovstva a iné témy vedeckého a spoločenského charakteru. Máme za hostí 
hercov, generálnych konzulov, veľvyslancov a významné osobnosti spoločnosti z Košíc 
a celého Slovenska. Otvorenými schôdzami dáme možnosť účasti aj všetkým členom ŽNO 
Košice. Na Pesach sa pri sederovom stole stretneme s rodinami našich členov. Prvé letné dni 
poriadame barbecue pre členov a ich rodiny, v prírode, neďaleko Košíc. Každoročne 
v septembri trávime weekend vo V. Tatrách v spoločnosti rodinných príslu&a mp;s 
caron;níkov. Tam športujeme a utužujeme naše spoločenstvo. Rada sa schádza raz do mesiaca 
a rieši organizačné veci  a chystá program pre členov. 

Počas sviatkov Chanuka máme spoločnú oslavu so slávnostnou večerou a prednáškou 
o Chanuke, s chanukovým bálom pre celú židovskú komunitu v Košiciach. 

 Aj naše kontakty s bratskými Lóžami sú časté a veľmi dobré. Stretávame sa osobne s bratmi 
a sestrami z Budapešti, Bratislavy, Prahy , Zürichu, Paríža, Londýna, Baselu, Frankfurtu n/M. 
Spolu organizujeme krátke niekoľkodňové programy. 

Bude nám aj naďalej cťou pracovať a šíriť myšlienky B´nai B´rithu a štátu Izrael v prospech 
židovstva v Košiciach a vo svete. 

 Židovský národ ako celok dokázal prežiť vo svete temer zázračným spôsobom, a to len preto, 
že chráni určitý spôsob života a istú formu tvorivého ducha. Napriek prenasledovaniu si veľká 
časť ľudstva uctila túto formu ducha. Členovia B´nai B´rith ho musia zabezpečovať, byť jeho 
stálymi nositeľmi. Pri obrane a rozvoji tohto ducha má náš rád honosné poslanie. 

 BUĎME DÔSTOJNÍ A HRDÍ 

++++++++++++++++++++++++++ 

Pápež sa stretol s členmi B’nai B’rith International 
P:3, 12. 05. 2011 17:01, ZAH 
Vatikán (12. mája, RV) - Pápež Benedikt XVI. sa dnes stretol s reprezentantmi B’nai B’rith 
International, židovskej organizácie založenej v New Yorku v r. 1843, ktorá má medzi 
svojimi hlavnými cieľmi boj proti rasizmu a antisemitizmu. Svätý Otec im vo svojom 
príhovore povedal: 
„Je veľa spôsobov, akými môžu židia a kresťania spolupracovať pre lepší svet, v súlade s 
Božou vôľou a pre dobro ľudstva. Ako prvé nám hneď napadnú rôzne typy charitatívnej 
pomoci a služby chudobným. No jednou z najdôležitejších vecí, ktoré židia a kresťania môžu 
spolu urobiť, je spoločné svedectvo o hlboko zakorenenej viere, a hlavne skutočnosť, že 
každý muž a každá žena boli stvorení na Boží obraz a majú tak neodňateľnú dôstojnosť. Práve 
toto presvedčenie je tým najistejším základom pre úsilie ochraňovať a podporovať základné 
ľudské práva každej ľudskej bytosti.“ 
 
Svätý Otec ďalej pripomenul stretnutie Medzinárodného židovského výboru pre 



medzináboženské konzultácie (IJCIC) a Komisie pre náboženské vzťahy so židovstvom, ktorá 
pôsobí pri Svätej stolici. Toto stretnutie sa konalo vo februári v hlavnom meste Francúzska a 
bola počas neho vyjadrená spoločná vôľa katolíkov a židov po spolupráci v „nesmiernych 
výzvach sveta, ktorý sa rapídne mení“ a „náboženská povinnosť bojovať proti chudobe, 
nespravodlivosti, diskriminácii a popieraniu základných ľudských práv“. 
Pápež ďalej v príhovore spomenul aj marcové stretnutie Komisie Vrchného rabinátu Izraela a 
Komisia Svätej stolice pre náboženské vzťahy so židovstvom, ktoré sa uskutočnilo v 
Jeruzaleme. Témou tohto stretnutia boli výzvy, ktoré dáva sekularizovaná spoločnosť 
náboženským predstaviteľom. 
 
„Život a práca všetkých veriacich“, povedal Svätý Otec, „by mali neustálym vydávaním 
svedectva o transcendentne. Mali by sme smerovať k neviditeľným skutočnostiam, ktoré sa 
nachádzajú nad nami a byť si vedomí toho, že láskyplná a milosrdná Prozreteľnosť riadi 
dejiny sveta.“ 
Svoj príhovor ukončil úryvkom z Knihy proroka Jeremiáša: «Veď ja poznám zámer, ktorý 
mám s vami - hovorí Pán. Sú to myšlienky pokoja a nie súženia: dám vám budúcnosť a 
nádej.» 
 
B’nai B’rith International je najstaršia židovská dobrovoľnícka organizácia, ktorá je ešte 
dodnes aktívna. Je dokonca jednou z najstarších dodnes existujúcich amerických organizácii. 
Jej názov znamená „Synovia zmluvy“ a bola založená Henrym Jonesom a ďalšími 13 ľuďmi s 
cieľom podpory práv židov, asistencie v nemocniciach a napomáhaniu obetiam rôznych 
katastrof, ako aj odmeňovania talentovaných študentov židovských škôl. Okrem svojich 
sociálnych aktivít je B’nai B’rith silným odporcom antisemitizmu a podporovateľom 
Izraelského štátu.           ( TK KBS, RV ľr; dj ) 20110512025 

++++++++++++++++++++++++++ 

Komentar k predchádzajúcemu textu z internetu 

Neuveriteľné ako sa tým vrchárom slobodomurárskym  podliezame. Sú to jasní nepriatelia 
katolíckej cirkvi a kresťanstva vôbec, a „my“ im dobreže nerobíme nábor pre ich „ušľachtilé 
ciele“. Pritom som sú známe vatikánske dokumenty o nesúlade resp. nemožnosti 
spolupracovať so slobodomurármi a už vôbec sa nimi stať! Okrem toho je veľký rozdiel 
medzi veriacimi židmi a ateistickým sionistami – slobodomurármi. Toto stretnutie len pomáha 
slobodomurárom v ich svetovládnych bezbožných snahách  nie nám kresťanom! Z výstupov 
tohto stretnutia môžu byť kresťania maximálne dezorientovaní a hádam aj sklamaní (hlavne tí 
informovanejší). Je to podľa mňa zlý krok a smer kam máme kráčať. Je mi z toho smutno. 
Naši pastieri začínajú kuľhať! Pustili do gatí??? 

++++++++++++++++++++++++++ 
>> Už dlhšie si všímam, že pri negatívnych až tragických správach z obdobia 
>> existencie bývalého Československého štátu 1945 - 1992 sa označenie 
>> "Československo" zásadne nepoužíva a miesto neho sú už v "našich" 
>> médiach pre túto "éru" zaužívané označenia napr. "za totality", "za Husáka", 

Dobre, az na to, ze podla Pitsbouskej dohody a podla federalneho zakona ("at si 
pouzivaji nazev Cesko-Slovensko, kdyz chteji, my budeme pouzivat 
Ceskoslovensko"-spisovatel Ludvik Vaculik - 1991) by sa malo pouzivat nazov 
Cesko-Slovensko! 



Áno máte pravdu - mali by sme používať (tí čo tak robili za totalitného Československa, boli 
hneď mimo politické funkcie nie len v Prahe ale aj v Bratislave a nie len v politických 
funkciách) označenie Česko-Slovensko, len mne to pripadá trápne používať toto označenie až 
teraz, ktoré v praxi nikdy neplatilo (a nikdy ani nebude platiť okrem obdobia sľubov!) mimo 
hraníc Československa.  
Doma nás vždy nechali hrať sa na Česko-Slovensko a okrem iného nemali problém 
podpisovať všeljaké sľuby vrátane obdobia federálu, navonok sme boli vždy len a len 
Československo a v hovorovej reči to bolo už len Čeko. A zas sľubujú .... 
Preto, nevidím dôvod v negatívnych správach z obdobia totalitného resp. komunistického 
Československa používať názov Česko - Slovensko, ak sa ten tak čestne "dohodnutý" názov 
vtedy nemohol používať a to ani pri úspechoch Československa. 
P.S. Akademická otázka - Čo platilo z toho čo Česi sľúbili v Pitsburskej dohode alebo v 
Košickom vládnom programe, atď. atď. 

++++++++++++++++++++++++++ 
Združenia slovenskej inteligencie  KORENE a  Slovakia plus, 

Slobodná rada slovenského národa – obnovená SNR 
Benediktiho 6,   811 05 Bratislava,  e-mail: korene@chello.sk, www.korene.co.cc 

_____________________________________________________________________ 
K dianiu v našom štáte naše Združenia vždy zaujímali principiálne stanoviská, ktoré 

zásadne vychádzali z jedného dominantného hľadiska – či je alebo nie je predmetná vec 
alebo daný stav či jav v súlade so slovenskými národnoštátnymi záujmami. Robíme tak aj 
teraz. Tak nás k tomu zaväzujú dokumenty Slobodnej rady slovenského národa – obnovenej 
SNR a Devínska prísaha.  

S t a n o v i s k o 
 Súčasný stav slovenskej spoločnosti a jej štátu považujeme za kritický. Najmä 
z hľadiska vážneho ohrozenia až úplnej likvidácie našej suverenity a bezpečnosti, čo logicky  
vyplýva z našej politickej podriadenosti medzinárodným zoskupeniam, závislosti na cudzích 
zásobovacích reťazcoch, fatálnej absencii bojaschopnej slovenskej armády atď... atď... 
V takejto situácii sa púšťať do – akýchkoľvek iných ako okolnosťami vynútených a teda 
neodkladných – konfliktov, je viac ako riskantné a spravidla odsúdené na neúspech.  
 Našej situácie si je určite veľmi dobre vedomý aj náš južný sused, ktorý nás správne 
odhadol ako „najslabší článok spomedzi štátov obklopujúcich Maďarsko“. Na to nepotrebuje 
ani tajné služby, veď Maďari sú členmi Vlády SR a majú prístup ku všetkým, aj tým 
najtajnejším informáciám o SR a jej zámeroch...  
 Z týchto dôvodov sa maďarský tlak sústavne stupňuje a rôzne provokácie Maďarov 
zvyšujú napätie, ktoré už v mnohom prerástlo do otvorenej konfrontácie „kto z koho“ a „kto 
je pánom na danom území“ (napríklad turuly). Každému je jasné, že v týchto konfrontáciách  
ťaháme za kratší koniec (ústupky v otázke suverenity slovenčiny na území SR, v školstve, 
kultúre atď... ). 
 Ako účinnejšia voči slovenskej povahe sa ukázala usmievavá „bugérovská 
maska“ maďarského revizionizmu, preto boli – z celkom praktických dôvodov – Duray 
s Csákym zatiaľ odsunutí do „zálohy“. (Určite ako perspektívne rezervy Budapešti, s ktorými 
sa počíta pri obsadzovaní slovenského juhu maďarskými gardami...). 
 V každom prípade zatiaľ úspešne pokračuje „henleinizácia“ či modernejšie 
„kosovizácia“  zatiaľ ešte slovenského územia na zatiaľ ešte slovenskom juhu. Pričom Slováci 
na tomto území sú - vo vlastnom štáte! - diskriminovaní najmä jazykovo, kultúrne, ale aj 
sociálne a stávajú sa občanmi druhej kategórie. Kto nevie po maďarsky – nie je žiaduci 
a nedostane ani prácu, čiže degraduje sa jeho spoločenský status. Mnohí ten tlak nevydržia 
a prihlásia sa k maďarskej národnosti! Nadchádzajúce sčítanie občanov nás určite v mnohom 
prekvapí...  



 Maďarské záujmy sa agresívne presadzujú aj pomocou legislatívy, kde je porušovaný -
medzinárodným právom zakázaný - princíp exteritoriality, čím Maďarsko zasahuje do 
vnútorných vecí cudzích štátov. 
 Najnebezpečnejšie na takejto sebeckej a bezohľadnej (napr. nedostavanie 
vodného stupňa Nagymaros, ktoré obmedzuje medzinárodnú lodnú dopravu) 
maďarskej politike – porušujúcej svojou agresivitou zvyklosti „dobrého susedstva 
a priateľskej spolupráce“, ale aj ignorujúcej medzinárodné mierové zmluvy – je fakt, že 
sa tak deje prakticky bez účinného zásahu EÚ (žiadne demarše, žiadni eurokomisári....) 
a navyše aj s tichým súhlasom rozhodujúcich geopolitických hráčov v Európe, čiže 
veľmocí... 
 V takejto – pre nás krajne nebezpečnej situácii – sú prístupovými rokovaniami  s EÚ 
blokovaní aj naši prirodzení spojenci, susedia Maďarska, Rumunsko a Srbsko. A tak v kauze 
„zrušenie tzv. benešových dekrétov“, čo je taktický predstupeň k zmene hraníc, nám zostáva 
iba jediný (rovnako ako my jemu) spojenec – náš západný sused a slovanský brat - český 
národ.  
 Ak sa ktokoľvek rozumný a zodpovedný nachádza v stave krajného ohrozenia – 
hľadá si spojencov a nevytvára si ďalších nepriateľov. A v konfrontácii s nepriateľom 
„na bojovom poli“ nevyhadzuje spojencom na oči „staré hriechy“ a nerieši si spory s 
nimi, ale všetkými silami rieši svoj konflikt s nepriateľom! 
 Vedomí si hraničného ohrozenia suverenity, integrity a hraníc SR... opakovane sme 
vyzvali (Myjava, 19. 9. 2010 „Spolupráca nás zjednotí“; Bratislava, 6. 1. 2011 „Naša cesta“) 
národné sily na spoluprácu a konkrétne aj Maticu slovenskú (Bratislava, 23. 2. 2011 „Výzva 
na zjednotenie národných síl“; Bratislava, 19. 3. 2011 „Výzva“ a Devín; 1. 5. 2011 „Bráňme 
si našu slobodu“), „aby sa postavila na čelo národných síl a zvolala celoslovenskú poradu 
s cieľom vytýčiť priority našich národnoštátnych záujmov a strategické perspektívy nášho 
rozvoja“. Nikto naše iniciatívy síce neodmietol, nikto sa však ani nepridal. Nič – iba ticho...  
 Namiesto konkrétnych návrhov a konštruktívnych riešení či aspoň hľadania reálnych 
aktuálnych východísk zo súčasnej stále sa zhoršujúcej situácie - ktoré od národných síl 
oprávnene očakáva celý slovenský národ – organizuje „Panslovanská únia“ konferenciu 
„Slováci a ich národné bytie v Európe“.  

Už samotný názov akoby naznačoval, že naše „národné bytie“ sa odohrávalo aj niekde 
inde – teda mimo Európy – čo nie je pravda. Aj samotný názov hlavnej témy 
„čechoslovakizácia“ je mätúci a zavádzajúci. Nešlo predsa o „čechoslovakizáciu“, čo by 
znamenalo „českú slovakizáciu“, ale v skutočnosti išlo o „čechizáciu“ či „počešťovanie“. 
 Organizátori by sa však mali zamyslieť a aj si zodpovedne odpovedať na ešte 
podstatnejšiu otázku, ktorá znie: nestačí nám maďarský tlak, s ktorým si aj tak nevieme 
poradiť a potrebujeme v tejto situácii ešte aj ďalšieho nepriateľa? Uvedomujú si vôbec 
organizátori – páni z PanSÚ - že robia medvediu službu našim záujmom a pomáhajú tak 
našim skutočným nepriateľom? A uvedomujú si vôbec – čo je, resp. malo by byť, ich cieľom 
a čo uvádzajú aj na svojej Prihláške?  Citujeme: Cieľom Panslovanskej únie je – všeslovanská 
vzájomnosť, zmierenie medzi slovanskými národmi... Treba ešte pokračovať a vlastnými 
predsavzatiami usvedčiť predstaviteľov PanSÚ, že „nevedia, čo činia“ alebo „vodu kážu 
a víno pijú“?! Ak  už aj predstavitelia organizácie nechápu či ignorujú vlastné predsavzatia - 
o čo im vlastne ide?  Alebo to o čo im v skutočnosti ide je niečo celkom iné ako vyhlasujú...?! 
 Naše skúsenosti jednoznačne potvrdzujú, že ak chce niekto skompromitovať aj tú 
najčistejšiu a najposvätnejšiu myšlienku, nasadí na jej čelo skompromitovanú osobu. 
Napríklad Wolfoviča Žirinovského. Ten, aspoň v Rusku určite, skompromitoval panslovanskú, 
čiže všeslovanskú myšlienku – dokonale!  
 Už sme za tých vyše dvadsaťjeden rokov  našej činnosti zažili kadečo a aj videli 
a počuli kadekoho sľubovať a aj konať. Videli sme ako sa vzletné slová premieňajú na 



prázdne bubliny, aj ako sa bleskurýchlo menia politické kabáty na osobný prospech 
prezliekačov. Pamäť koreňov je najhlbšia a aj najtrvácnejšia. Listy aj kvety sa menia – korene 
ostávajú.  

S vedomím, že pamäť je základom inteligencie, prajeme – v záujme slovenského 
národa a jeho štátu – všetkým, aby sa ich pamäť rozpomenula „kto je kto“ a aby svoju 
tvorivú energiu inteligentne premenila na užitočné konanie. To úprimne prajeme všetkým, 
ktorým záleží, aby našu kritickú situáciu už ďalej nezhoršovali politickí dobrodruhovia, ale 
aby ju už konečne začali zlepšovať zodpovední tvorcovia našej budúcnosti.  
Bratislava, 11. 5. 2011       
P.S. 
Naša národná skúsenosť hovorí, že – určite lepšie sa nám bude dariť so spojencami ako bez 
nich či dokonca proti nim. Najmä v čase, keď máme spolu s nimi spoločné životné záujmy. 
A tiež radí – neotvárajme ďalší front, keď si nevieme poradiť ani s jedným nepriateľom! 

++++++++++++++++++++++++++ 
Dobrý deň - vážený pán ...............! Prosím stačí ak ma vypočujete a v prípade, že sa mýlim a 
nielen v tomto prípade, opravte ma. Samozrejme, ak máte čas takéto "veci" so mnou 
rozoberať.   
Už dlhšie si všímam, že pri negatívnych až tragických správach z obdobia existencie bývalého 
Československého štátu 1945 - 1992 sa označenie "Československo" zásadne nepoužíva a 
miesto neho sú už v "našich" médiach pre túto "éru" zaužívané označenia napr. "za 
totality", "za Husáka", "za komunizmu", "za studenej vojny", "v rokoch päťdesiatych bolo u 
nás popravených", "za červeného Slovenska", "na Slovensku v r. 1945 - 1950", "po vojne", 
atď.  
V prípade pozitívnych správ z tejto "éry" ako napríklad "Československo získalo titul ..." , "v 
Československu sa postavilo",   "v Československu fungovalo" , "v našom spoločnom štáte", 
atď., resp. tam kde ide o spomienku na kladné veci alebo kladné súvislosti, tam sa s radosťou 
používa výhradne len označenie Československo - to je myslím správne. 
Všimol som si túto manipuláciu už dávnejšie a používa sa to určite nie náhodne, vo väčšine je 
to cielené a s plným vedomím - to nezodpovedá historickej pravde, ja to považujem za 
skreslovanie skutočnosti a "tiché" ovplyvňovanie verejnosti!! 
Chcem poprosiť, toto obdobie (a všetko čo sa za Československa stalo!) je potrebné 
označovať vždy názvom za Československa a aj v tých tragických prípadoch keď sa 
popravovalo, na hraniciach sa strieľalo, znárodňovalo a tisíce občanov bolo nespravodlivo 
súdne stíhaných alebo museli z Československa riskantne emigrovať! 
Všetko dobré L.N. 
P.S. Napríklad aj ÚPN a pozvánka na prezentáciu knihy od M. Medveckého "Za červené 
Slovensko", by bola asi pravdivejšia s názvom " Červené Slovensko za Československa v r. 
1945-1948"!  A viem si predstaviť ešte aj "x" priliehavejších a pravdivejších nadpisov pre 
toto obdobie Slovenska v Československu. Prečo, stále sa bojíme? 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Pán .................., 
hej, často sa to chybne (úmyselne?) takto používa. Alebo možno aj neúmyselne, ale je to 
skrátka zažité. A kopec ďalších hlúpych termínov. predvčerom na konferencii v ............. som 
musel napr. opraviť kolegu zo ....... , ktorý pre snahu o samostatnosť Slovákov používal 
termín separatizmus. 
Za seba sa však snažím používať termíny korektne, aj keď niekedy sa možno "seknem"... 
srdečne zatiaľ ................... 
Nie som futbalový odborník, ale keď mám čas vždy si pozriem športové prenosy našej STV. 
Určite som už pozeral, nie jeden televízny prenos v ktorom hral aj slávny katalánsky 
futbalový veľkoklub FC Bracelona.  



Ani raz som, ale nepostrehol pri rozhovoroch našich slovenských športových komentátorov - 
trvajúcich niekedy aj polhodinu pred začiatkom zápasu ((spomínajúcich všetko možné o 
aktéroch nastupujúcich futbalových mužstiev)), vrátane tých polčasových - že by spomenuli 
aj slávnu futbalovú históriu, ktorú vo FC Barcelona napísali aj dvaja slávni Slováci p. 
Ferdinand Daučík - slávny tréner FC Barcelony a útočník Ladislav Kubala ((v r. 1946- 48 hral 
napríklad za ŠK Bratislava )). Ladislav Kubala bol vyhlásený v roku 1999 za vôbec 
najlepšieho hráča FC Barcelona v celej jeho doterajšej historii a až po ňom nasleduje Diego 
Maradona a Johan Cruyff.  
Tento najlepší a najslávnejší hráč ((v 345 stretnutiach dal za FC Barcelonu 274 gólov!)) , 
ktorému v Barcelone postavili pred štadiónom Nou Camp v Barcelone aj sochu ((myslím, že v 
r.2002, odhalil ju vtedajší prezident klubu FC Barcelona p. Joan Laport)), ktorého meno 
pozná každý fanúšik  Barcelony by si hádam zaslúžil od našich  komentátorov v STV viac 
informácii aj pre našich fanúšikov!! A určite nie len raz za päť rokov! Pozri aj článok v 
mesačníku DIMENZIE ročník XI. január 2011 na strane 74 až 79. 
Prečo to tak nie je, je pre mňa  záhada, možno sa domýšľam - naši slovenskí (alebo nie sú 
slovenskí alebo sú len tzv. slovenskí ?) komentátori to nemajú ešte stále dovolené, alebo sa 
boja, alebo nevedia??? No neviem??? 
Pýtal som sa viacerých futbalových fanúšikov z môjho okolia, čo vedia o tomto teraz 
najslávnejšom svetovom futbalovom klube FC Barcelona - všetci až na jedného, odpovedali, 
že o tomto klube vedia a sledujú jeho zápasy v televízií - všetci ostatní, ale nevedeli nič o 
existencii týchto slávnych Slovákov vo FC Barcelona, ktorí šírili aj slávne meno FC 
Barcelony - a aj nášho Slovenska!! ŠKODA!                                      L. 
P.S.: Napísal som to aj do STV - ešte pred cca pol rokom neodpovedali mi, tí naši 
komentátori v STV to je ešte tá stará federálna garda ... s výnimkou Karola Polláka a Gaba 
Zelenaja tí by to určite už mnoho krát povedali!!! 

++++++++++++++++++++++++++ 
Hokej na Slovensku je sprivatizovaný ...pokiaľ vynáša ... 
Dobrý deň! 
Hokej je na Slovensku už niekoľko rokov (cca 15 rokov) sprivatizovaný (vtedy bolo ešte čo) a 
vládne mu s úplnou mocou na všetko p. J. Široký. Ak ide o finančné zisky spojené s hokejom 
ich konečná adresa je jasná je to  J.Š. a jeho spolupracovníci - ak ide o úpadok slovenského 
hokeja alebo potrebné výdavky, tak tam je konečná adresa tiež jasná - je to štát. Určite 
nezistíte ani zhruba ako dopadol finančný rozpočet MS na Slovensku a kto (pracovali tam aj 
zahraničné firmy a to aj na tie veci čo sme mohli urobiť aj my sami) každý koľko zarobil? Je 
to prísne tajné! Prečo? lebo je to súkromná záležitosť z privatizovaného hokeja na Slovensku. 
Teraz bude na rade opäť štát resp. mestá aby začali opäť budovať zimné štadióny a hradili 
všetky výdavky - potom opäť zas nastúpia súkromníci! 
L.N.  
  
 Klepnite si na vlákno dole a potom musíte ísť postupne dole až na článok s nadpisom "ŠTB - 
rodinné striebro klanu Širokých" 
http://vybrali.sme.sk/c/O-StB-minulosti-Juraja-Sirokeho-jeho-rodiny-pdf/ 

++++++++++++++++++++++++++ 

Dúhový pochod gejov sa bude konať 6.júna 2011. Bude sa proti tomu niečo robiť?  

Áno: 

Združenie pre ochranu rodiny a o.z. Magnificat pozýva na pochod  



Zraz 28.5.2011 na námestí SNP (kostol u Milosrdných bratov) o 15,00h. Záver pochodu cca 
o 18,00h. 

Dúfam, že nás bude tento rok oveľa viac ako minulý!!! Záleží aj na angažovanosti našich 
kňazov. Pevne verím, že nezlyhajú!!! 

http://champion.neu.gloria.tv/?media=152067 

http://zor.webnode.sk/pochody/bratislava-4-2011/ 

 http://bratislava.sme.sk/c/5755775/duhovy-pochod-gejov-a-lesieb-centrom-bratislavy-bude-
4-juna.html 

http://www.duhovypride.sk/sk/?from=/ 

http://www.aspekt.sk/news_det.php?IDnews=544 

http://dnes.atlas.sk/slovensko/regiony/728253/duhovy-pochod-gayov-a-lesbiciek-centrom-
bratislavy-bude-4-juna 

http://koktail.pravda.sk/langerova-podpori-gayov-a-lesby-na-pochode-pride-bratislava-p4s-
/sk-kkoktail.asp?c=A110419_145902_sk-kkoktail_p20 

++++++++++++++++++++++++++ 

Hymna Právnickej fakulty Sládkovičovo 

http://www.youtube.com/watch?v=Hd85Ajaesp0&feature=share 

++++++++++++++++++++++++++ 
Tu  môžete sledovať pohyb lietadiel na všetkých linkach. Pomocou šipiek si môžete zvoliť 
zónu na mape. Ťuknutím na lietadielko sa vám objaví  aké lietadlo to je, jeho typ a destináciu. 
Prajem vám dobrú zábavu a pekný víkend.        

www.flightradar24.com 

++++++++++++++++++++++++++ 

Kam kráča ekonomická politika, ktorá sa neopiera o vedecké skúmanie? 

Quo vadis ekonomická politika bez vedy? 
8. máj 2011 

(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 
www.pansu.sk  

Čím viac sa dehonestuje (bagatelizuje) ekonomická veda, tým ľahšie sa politici ujímajú 
vedenia a slávy. Aspoň u nás na Slovensku mi to tak vychodí. Dehonestujú ju ekonómovia, 
ktorých som už aj v dennej tlači nazval kontaminovanými ekonómami. Na podporu tvrdenia 
nemôžem nespomenúť pojem rovná daň, a to preto, že je najčerstvejšou bagatelizáciou 
ekonomických poznatkov. Pojmom sa hrdia Sulík a Mikloš. Rovné môžu byť šaty, ak si ich 
niekto vyžehlil. Alebo rovná môže byť stena. Len nie daň. Správne sa má hovoriť, že máme 



rovnakú proporcionálnu daňovú sadzbu. Mohol by som mať rovnaké šaty so Sulíkom, ale v 
tom prípade pojem rovnaký vyjadruje to, čo jeho synonymum jednaký. Rovný má 
synonymum neohnutý, priamy, či neskrivený. A to je iste veľký rozdiel. Musím povedať, že 
dehonestujúci pohľad na ekonomickú vedu sa datuje od roku 1993, teda od vzniku druhej 
Slovenskej republiky. Po celé obdobie sa tak zjednodušene narába s bohatstvom ekonomickej 
vedy. Ekonomická veda sa celé toto obdobie zjednodušuje tým, že hospodárska politika sa 
sústreďuje na odvodovú a daňovú politiku. Ekonomická politika všetkých vlád po roku 1992 
sa, bohužiaľ, o vedu opiera iba ak v poslednom rade. Podstata je v tom, že politici sa vyčlenili 
z ekonomického a vedeckého diania. V skutočnosti ich nezaujíma chod ekonomiky, a zaujíma 
ich iba ich vlastné blaho. Už ani ministri necítia zodpovednosť za obsah ekonomickej politiky, 
za fungovanie ekonomického systému tak, aby sa zabezpečilo blaho občanov. Prenos 
poznatkov vedy do riadenia ekonomiky sa mení na prenos výdavkov vlády do svojich kruhov. 
Ale žiaľ, týka sa to aj príjmov vlády, o čom nám dali jasný dôkaz príjmy z emisií. Tie sa 
nezapočítavajú do HDP, a tak vlastne ani odborne vzdelaný ekonóm nemá predstavu, aké má 
príjmy vláda. Totiž HDP je nielen suma výdavkov, ale aj suma príjmov. Ak teda máme HDP 
62 mld. euro, potom na Slovensku máme aj 62 mld. príjmov. Tie príjmy nemôže získať nikto 
iný iba: domácnosti, vláda a podniky. A preto je dôležité, aby sme videli, že z tých 62 miliárd 
majú domácnosti, povedzme, 38 miliárd, vláda 12 mld. a podniky 12 mld. Keďže príjmy z 
emisií nie sú v HDP, musíme vidieť účtovníctvo vlády, systém národných účtov a input 
output tabuľky, a z nich sa dozvedieť o iných príjmoch vlády ako tých, ktoré vytvárajú HDP. 
Vzťahy a súvislosti medzi nimi sú z teórie známe a tak môžeme skontrolovať, aké sú finančné 
toky v ekonomike, a či si naozaj vláda nerieši kolobeh tokov vo svoj prospech. Kedy už 
vzdelaní ekonómovia budú rovnocennými spoluhráčmi vrcholových politikov? Iba vtedy by 
mali nielen odvahu búriť sa, či klásť odborné otázky (možno niekedy nepríjemné), iba vtedy 
by aj ľudia vedeli posúdiť súčasné bľabotanie politikov. Velikán Keynes bol pri vyrovnaní 
prvej a druhej svetovej vojny. Bol aj veľkým kritikom svojej vlády v Anglicku. Napísal W. 
Churchillovi, v odbornej literatúre citovaný, list vyjadrujúci jeho nespokojnosť s 
ekonomickou politikou. Zmrzačili sme ius resistendi – teda právo odporu. Naši politici sa 
pýšia tým, že máme vzdelanú ale lacnú pracovnú silu! To, že máme elitných ekonómov nie je 
zaujímavé. Tí sa im nelíškajú. My sa však hrdíme celebritami v podúrovňových programoch v 
televízii.  
 
V našej ekonomickej politike prevláda absolútna neznalosť bázických súvislostí 
makroekonomických veličín. Môžem to dokumentovať veľkým úsilím vlády po roku 1995 
zredukovať deficit obchodnej bilancie. Zavádzali sa mnohé opatrenia: zrušenie colnej 
prirážky, vytvorenie fondu na podporu zahraničného obchdu, či zriadenie Eximbanky. Nič 
nepomáhalo a deficit sa len šplhal a šplhal až dosiahol hodnotu 80 mld. Sk v roku 1998. Ale 
môžem spomenúť aj tzv. šrotovné z nedávnej doby našej ekonomickej politiky. Ako sa mnohí 
búrili, lebo nevedeli pozitívne dôsledky zmeny marginálnej propenzity k spotrebe, čo 
ekonomická veda rozoberá veľmi podrobne, a to vďaka vedou odvodenej relácie, ktorú 
vyjadruje matematicky. To nie je bolo by, by bolo (bybológia našich politikov). Ekonomická 
politika nie je ucelená, kohézna a dôsledná. Politici si žiaľ neuvedomujú ako si v očiach 
odbornej verejnosti škodia. Veď iba Ekonomickú univerzitu navštevuje viac ako 12 000 
poslucháčov. Keby ročne končilo 3000, po roku 1989 ich už teda skončilo viac ako 60 000. 
Veľké mesto. Naši politici však perfektne ovládajú vyťahovať aféry, škandály a obvinenia 
jeden na druhého. A práve od toho by ich mohla odbremeniť dobrá ekonomická politika. Ale 
oni ju nevedia robiť, nemajú poznatky. Ak by ju robili, potom by ich nečakalo odpovedať na 
nepríjemné otázky. Napr. o nezamestnanosti, či prečo dovážame mlieko, keďže sme mali pred 
rokom 1989 prvotriednu živočíšnu výrobu. Na to sa však už dnes úplne zabudlo. Žiaľ, naši 
politici sa nevedia orientovať v ekonomických poznatkoch, a to v žiadnom relevantnom 



kontexte, viď stále nevyriešený problém DSS. Nevedia, čo je HDP a tak nevedia, že je to mini 
informácia o fungovaní ekonomiky. Pre zasahovanie do ekonomiky má hodnota HDP temer 
nulovú hodnotu. Iba ak ho chápeme ako funkciu. A to je už na našich politikov náročné. Pre 
našich politikov je však HDP zneužívaná nálepka, heslo. Rast HDP, úroveň inflácie a 
nezamestnanosť! Tri úbohé čísla o fungovaní tak zložitého systému akým je hospodárstvo, 
ekonomika. Ale, aby sa hrôzy po roku 2006 (kríza) už nikdy nemohli zopakovať, tvorcovia 
ekonomickej politiky na Slovensku a v celej EÚ, musia vedieť viac, musia mať vhľad do 
ekonomiky, musia mať „ekonomické mikroskopy“ a „ekonomické makroskopy“, čo sú 
spomenuté databázové systémy. Aspoň v posledných 50 rokoch sa verbálny ekonomický opis 
ekonomiky vo vede mení na matematický, niekedy aspoň grafický opis, aby sme videli toky 
tak, ako vidia elektrotechnici tok elektriny pomocou Ohmovho zákona. Mňa naozaj na celej 
veci nezaujíma  konkrétny minister financií, mňa zaujíma ako funguje ekonomický systém 
Slovenska, ba ekonomický systém EÚ, keď sme sa už rozhodli byť členmi. A to je celkom iný 
fenomén. Ja totiž hľadám chyby v ekonomickom systéme, v jeho fungovaní v dôsledku 
neodborných zásahov. Mňa zaujíma optimalizácia finančných tokov v ekonomike. 
 
Ak hovorí vláda o zmene daňového a odvodového systému, nie je postačujúce to, že sa zvýši 
DPH o 1%, že zruší daňovú odpočítateľnú položku na 3. pilier, že zjednotia paušálne výdavky 
pre živnostníkov na 40%, že zvýšia spotrebnú daň z piva. Treba vidieť jednoznačný vplyv 
týchto nástrojov aspoň na HDP, teda aj jeho rozdelenie na príjmy domácností, podnikov a 
vlády. Bolo by však treba povedať, ako sa zmenia výdavky obyvateľstva, ako sa zmenia 
výdavky podnikov na investície, ako sa zmení export, ako sa zmení import, ako sa zmení 
úroková miera, ako sa zmení ponuka peňazí a ako sa zmení rýchlosť peňazí? Ale treba 
uvažovať aj dôsledok zmeny výdavkov vlády. Nestačí povedať, že do školstva budú výdavky 
toľko a toľko. Totiž aj paušálna daň aj výdavky vlády vplývajú na úrokovú mieru. V 
konkrétnom zložitom vzťahu bude paušálna daň prenásobená marginálnou propenzitou k 
spotrebe a v čitateli významného vzorca sa odpočíta príslušná hodnota, ale aj výdavky vlády 
budú v čitateli vzorca, avšak tie sa v čitateli pripočítajú, teda budú pôsobiť na rast úrokovej 
miery. Treba vedieť dôsledok, ktorý veda odhaľuje. To som spomenul len tie najzákladnejšie 
očakávateľné zmeny, aby čitateľ postrehol, že vláda mu o tom nehovorí. Mechanizmus 
pôsobenia týchto zmien vo svojom spletitom pôsobení môže znamenať napr. 10 %-ný 
prírastok HDP, a to znamená, že o 10% narástol aj národný príjem! Opäť musíme vedieť, 
komu pôjde tento zvýšený príjem. To nám ani jedna vláda po roku 1989 nehovorí. Informujú 
nás však o tom, že Slotoví prívrženci získali z emisí 3,6 mld. korún. Ako je to možné? To 
musela vláda vedieť dopredu, že z emisií budú príjmy a kde pôjdu. Prečo je v novinách, že 
vláda prezradila, že kde bude šetriť (na penzistoch), veď hospodárska politika nie je zloduch. 
To, že minister financií nešetrí na daňovom úrade, to ho nezaujíma. Prečo? Pre osobný 
prospech? Ako môže mať poradca na ministerstve dopravy také právomoci v oblasti 
výdavkov vlády o akých sa píše v novinách? Ale ako to, že sme pri privatizácii vyberali 
takých drahých poradcov? SME (7. 4. 20011): „zahraniční vlastníci na úkor slovenského štátu 
doslova tunelujú firmy“ – Sulíkov výrok. Prečo si dal Sulík 500.000 korún odmenu? Keby to 
urobilo 10 predstaviteľov štátneho podniku, tak je to 5 miliónov korún. Ignoroval fiskálnu 
politiku vlády? Márnotratný nevedel, aký to má vzťah k financiám vlády! 
 
Ekonómia má veľké poznatky aj v oblasti dopytu a ponuky peňazí, teda v monetárnej politike. 
Jasné sú vzťahy medzi ponukou peňazí, monetárnou bázou a peňažným multiplikátorom. 
Opäť hlboké a dôležité poznatky ekonómie. I napriek tomu u nás, a aj v EÚ, v ekonomickej 
politike nehovoríme nič o dôležitom vzťahu obeživa a vkladov a o vzťahu rezerv a vkladov. 
Oni rozpútali finančnú krízu už v roku 1929. To všetko sa u nás bagatelizuje. Minister financií 
však sedí na konári a je mu dobre. Konečne už potrebujeme odborný pohľad do útrob 



fungovania ekonomiky. Len ten nám pomôže. Hlavná vec, že na ministerstve dopravy školia 
ľudí v koučingu. Škoda, že ten neradí, ale otázkami podnecuje!; a školiaca pobočka, div sa 
svete zo zahraničia, zarobí milióny. Tam idú výdavky vlády. Tie by mali zostať doma. Ju by 
odborníci mali dehonestovať! Ani boj o budovu daňového úradu v Košiciach nerieši problém 
úspor vlády, ale ukazuje na vnútrostranícky boj. Lekcia politickej kultúry u nás! 
Prof. Jaroslav Husár 

++++++++++++++++++++++++++ 
O Cigánoch pravdivo. 
Subject: K článku p. Beblavého o Cigánoch v „SME“ 
Milí priatelia a známi, 
konečne začínajú ľudia odkladať strach a začínajú veci menovať pravými názvami a 
komentovať 
presne cielenými slovami. Pánu prednostovi v Bardejove patrí veľký obdiv, že konečne 
opísal problematiku a problematických (inými slovami „neprispôsobivých“) občanov 
Slovenska 
(a myslím si, že nielen Slovenska) tak, ako to bolo potrebné popísať a pomenovať už dávno. 
Dúfam, že ešte nie je neskoro!!! Ale ako sa hovorí, „nikdy nie je neskoro“ (alebo aj „radšej 
neskoro ako nikdy“), ak sa veci pohnú tým správnym smerom a kompetentní v štáte a 
spoločnosti 
nebudú mať len "vagón nezmyselných nápadov“ a množstvo jalových rečí, ale urobia 
aj čosi konkrétneho! Aby nebolo neskoro: aby napr. taký prípad, aký ohromil celé Slovensko 
v Devínskej Novej Vsi, nemal ďalších nasledovníkov!!! 
Nie políciu treba prezbrojiť, ale odstrániť z funkcií tých, čo "riešia" daný problém prázdnymi 
rečami a chodením okolo neho ako okolo horúcej kaše. Je už naozaj na čase, aby sa v tejto 
veci začalo konečne niečo konkrétne diať! Každý by mal tak, ako len môže, šíriť list – postoj 
bardejovského starostu, aby sa ho dozvedeli čím viacerí, a aby vyvíjali tlak na kompetentných, 
ktorí sa uchádzali vo voľbách o našu dôveru a priazeň; aby nezostalo len pri prázdnych 
predvolebných sľuboch, ale nech sa konečne začne diať aj niečo konkrétne! 
Dobrý deň, pán Beblavý, čítal som váš príspevok o riešení Cigánskej otázky u nás, 
ktorý ste mali dnes v SME. 
1/ Najprv k pojmu Cigán či Róm... My hovoríme susedom Rakúšania, napriek tomu, 
že si oni hovoria „Österreicher“ („östereicheri“). My hovoríme obyvateľom Nemecka 
Nemci, napriek tomu, že si oni hovoria „Deutschen“ („dojčlanderi“)... Maďari hovoria 
Bratislave Poszonyi, my hovoríme Viedeň, a nie Wien atď... Z toho vyplýva, že každý 
si môže tých druhých pomenovať po svojom; a naši predkovia niekoľko storočí hovorili 
Cigáni, preto neobstojí fakt, že príslušníci tohto etnika v sedemdesiatych rokoch 
minulého storočia sa nazvali Rómovia... Oni si tak môžu hovoriť, ale my zachovajme 
označenie tradičné, to predsa nie je nič zle, nie je to pejoratívne, napokon Nemci hovoria 
Zigeuner a iní - Francúzi či Španieli - Gypsis... 
2/ Cigáni sú v Európe cca dosť dlho, aby pochopili, že v Európe sa treba o seba postarať 
prácou, len prácou a zase len prácou... a neparazitovať. Mohli spoznať všetky 
európske etnika, národy a mohli odkukať, ako to robia iní. Ale oni nám tu hrajú nekonečné 
divadlo ukrivdených a my im naletíme s naším falošným súcitom nad ich stavom 
– ale v prírode je to tak - kto sa o seba nevie postarať, ten zahynie... Ak by sme 
tu neboli, kto by živil Cigánov, kto by dával sociálne dávky, kto by ich učil móresom, 
koho by okrádali, kto by im staval basy, kto by ich liečil len preto, lebo sú špinaví, 
leniví a nevedia sa o seba postarať... 
3/ Kategorickým imperatívom všetkého živého na tejto planéte je – prežiť za každú 
cenu! Život na tejto planéte je riadený predátorsky. Aj medzi rastlinami je boj o vlahu, 
o svetlo, o živiny v pôde - medzi zvieratami je vzťah bylinožravci a mäsožravci - aj 



medzi ľuďmi je odveký zápas o pôdu, o vplyv, je to súboj etník.., aj preto boli, sú a 
budú vojny... 
4/ Možno viete o tých, čo si na pracoviskách medzi kolegami neustále pýtajú cigaretu, 
no sami ich nekupujú... Veľa je takých. A presne takto sa správajú Cigáni - my im 
dávame na cigarety, na alkohol, na jedlo, na šatstvo, na televízor, na všetko... Ľudia 
práce sú trestaní tým, že im strhávajú dane a tieto peniaze sa rozdávajú Cigánom... 
Ale normálnych ľudí to už nebaví, prečo by ich mali stále podporovať, prečo by mali 
živiť ich početné rodiny. Čo to prináša spoločnosti - len to generuje ďalšie problémy. 
5/ Sedemsto rokov nestačilo - kedy sa konečne dokážu postaviť na nohy... Naši 
predkovia v minulom storočí - veru neraz aj negramotní - išli za prácou do Ameriky, 
konali zodpovedne, posielali doláre domov, aby ich rodiny, ich deti prežili. To je recept 
aj pre lenivých Cigánov: musia ísť za robotou hoci aj na kraj sveta, treba im to 
takto povedať, lebo nie je pravda, že sú v biede kvôli nám. Za komunistov bolo povinne 
pracovať, a napriek tomu boli medzi nimi takí, čo nikdy v živote nerobili, iní boli 
fluktuanti, vtipy o ich pracovnej morálke sú veru pravdivé... 
6/ Kedysi dávno štát vznikol spôsobom, že ľudia „sa skladali na servis“ - platili si armádu, 
políciu, lekárov, učiteľov... Ľudia najprv museli pracovať, produkty svojej práce 
si vymieňali, neskôr, keď boli peniaze, tak si všetko platili... Aj teraz je tomu tak. Ale 
Cigáni neplatia ani armádu, ani políciu, ani zdravotníkov, ani učiteľov - napriek tomu 
chcú ešte aj byty (zadarrno), lebo majú veľa deti.. 
7/ Videl som prírodopisný dokument - vtáci - samec a samička postavili hniezdo, potom 
krúžili po okolí, či je dosť potravy, červíkov, pandráv, húseníc - napokon v hniezde 
bolo iba jedno vajíčko... Prečo asi? No aj tí vtáci sa správajú zodpovedne, usúdili, 
že sezóna nie je bohatá na potravu, takže viac ako jedno vtáča by neuživili... A Cigánka 
z osady kričí do televízie - dajte mi byt, ja mám desať detí... Vám sa zdá takáto 
nezodpovednosť normálna, vy to nevidíte, či nechcete vidieť, vy neviete prečo sú 
ľudia na Cigánov nasratí...? Veď ľudia by z dani mohli mať pre seba lepšiu armádu, 
lepšiu políciu, lepšie zdravotníctvo, lepšie 
školstvo, lepšie dôchodky... 
8/ Ja som za sociálny štít s dôrazom na solidárnosť - ale pre nevyliečiteľne chorých, 
pre tých starcov, čo sú na penzii, no predtým (v podobe dani za 40 rokov prace) si 
svoje už odrobili... 
9/ Cigánom bolo zle, keď ich komunisti hnali do práce a každý mohol mať prácu, zle 
im je aj teraz, lebo im vraj prácu nedávajú, pričom ju v skutočnosti odmietajú... Veď to 
je Kocúrkovo: keď musia, tak nechcú, keď nemusia, tak im prácu „nedajú“... Pán Beblavý, 
čudujem sa, že neviete pochopiť ich divadelné kreácie. Vďaka takým, ako ste vy, 
bude sa neustále predlžovať súčasný stav - totálnych parazitov a kriminálnikov... 
10/ Na sklonku federácie v roku 1992 dávala STV 2 večer z Košíc diskusnú reláciu o 
Cigánskej otázke - bol tam aj právnik - Róm - ktorý vlastným pričinením sa vymanil 
z osady a vyštudoval. Utkvela mi jeho jednoznačná odpoveď: „Ja som Róm, ja ich 
mentalitu poznám, ja viem kedy hrajú divadlo, lebo na to majú talent, ale aby sa zmenili, 
na to treba jedine - ekonomický tlak...“ Pán Beblavý, dešifrujme to: až keď budú 
totálne hladní, až keď nebudú mať nič, potom budú robiť – hocičo, len aby prežili... 
11/ Sociálne dávky ich nezmenia, oni si za peniaze kupujú najprv pijatiku, cigarety, až 
potom jedlo a veci, ktoré potrebujú ich deti...Namiesto peňazí im treba v tej hodnote 
dávať potraviny, a to pod dohľadom – presne „na hlavu“ v osade; tri ženy spomedzi 
nich by varili denne , šatstvo by mali zo second handu – čisté, no použité; a za to všetko 
by museli nastúpiť „ na zmeny“: Ráno by začalo upratovaním (osada môže byť chudobná, 
ale musí byť tam poriadok, relatívna čistota, každý by sa musel umyť (aj zuby), 
odpadky by triedili, muži by chodili na brigády – napr. do lesa: každá desiata fúra dreva 



by bola pre potreby osady... Peniaze ich neprevychovajú - treba od nich žiadať zmenu 
spôsobu života a povedať im, že všetci sa skladáme na ich prežitie... Nech to konečne 
pochopia, že štátne peniaze, to sú peniaze ľudí práce, ktorí sú vlastne trestaní tým, že 
im príjmy štát zdaňuje... a tieto peniaze rozdáva lenivým Cigánom. 
12/ V osadách na Slovensku žije cca 160 000 Cigánov na náš úkor, v Maďarsku 52 
percent deti do 8 rokov má cigánsky pôvod... To chceme aj my? Je to „občianska 
spoločnosť“, ak iné etniká musia robiť na jedno lenivé, ktoré za 700 rokov sa nedokázalo 
postaviť na nohy a žiť za vlastné...? Vám by vyhovovalo, keby ste celý život 
museli živiť lenivého suseda, keby ste sa mu museli postarať o byt, o jedlo, o jeho 
deti, platiť mu nemocenskú…, ba ešte aj basu mu postaviť? 
Mestský úrad Bardejov prednosta 

++++++++++++++++++++++++++ 

najkrajsie hrady a zamky v Europe http://www.novinky.cz/cestovani/230153-petadvacet-
nejlepsich-hradu-a-zamku-v-evrope.html 

++++++++++++++++++++++++++ 

http://scpen.sk/index.php/vyzva-vyjadrenia-osobnosti/284-vyjadrenie-viliama-jablonickeho 

++++++++++++++++++++++++++ 

Slota o sčítaní: Maďarsko spustilo propagandu 

Šéf národniarov sa ohradil proti listu, v ktorom dokonca sľubujú oblastiam s najlepšími 
výsledkami odmenu za nárast maďarskej menšiny. 

BRATISLAVA. Oficiálna propaganda Maďarskej republiky začala veľmi intenzívnu kampaň 
na získanie občanov Slovenskej republiky, aby sa prihlásili k maďarskej národnostnej 
menšine. Na dnešnej tlačovej konferencii to vyhlásil predseda SNS Ján Slota. 

Zároveň sa ohradil proti listu, ktorý starostom a primátorom poslala z Budapešti Rákocziho 
spoločnosť a v ktorom dokonca sľubujú oblastiam s "najlepšími výsledkami" odmenu za 
"nárast maďarskej menšiny oproti roku 2001, kedy bolo posledné sčítanie obyvateľstva". 
Združenie v liste navrhuje, aby bola odmena použitá na rozvoj maďarskej kultúry a školstva. 

"Obraciam sa na ministerstvo vnútra (MV), aby pán Lipšic neodsudzoval a neurážal kdekoho 
a nech sa zaoberá skutočnosťami, ktoré môžu záporným spôsobom ovplyvniť suverenitu SR," 
vyhlásil Slota, podľa ktorého väčšinu problémov pri príprave sčítania spôsobilo práve MV. 

Kto sa prihlási za Maďara má byť odmenený 
++++++++++++++++++++++++++ 

Sister’s charity organization 
Dearest One 
A massive earthquake, the seventh largest recorded in history, struck the east coast of Japan 
on Friday 11 March. 
 
I am Rev. Sister Rosemary Cole, I am a devoted sister serving in the central Catholic Church 
in south London . My intention of writing you is for us to come together and help our people 



in Japan whom are currently homeless and hungry due to Tsunami earth quark.Save the 
people of Japan especially woman and children. 
 
I am heading a sister’s charity organization in calling on the people of the world black or 
white please note that this donation has nothing to do with color, tribe, faith or religion. We 
have concluded arrangement with food companies and fruit drink manufacturers also with 
medical companies in China and India to take aid to this stranded fellows. 
 
We are calling on people who have concerns over this serga to come and help the people of 
Japan by sending cash donations because we have perfected all arrangement with companies 
in china and India who will supply all that is needed and including myself with our donations. 
The Japanese Red Cross has agreed to accept donations from the UK. 
 
Please make a donation today, and spread the word to your network of friends. We’ll post 
regular updates and photos from our work here. We also welcome your comments and 
thoughts here on this blog page. Thanks for your support. The earthquake, measuring 9.0 on 
the Richter scale, triggered a tsunami which hit the east coast of Japan with 7-metre-high 
waves, leaving a trail of destruction. 
 
More than 2,000 people have died in the disaster and some 2,000 are injured. The number of 
confirmed dead is expected to rise to around 10,000. The earthquake triggered fires and 
caused severe damage to buildings, leaving 1.2 million homes without electricity and 1.4 
million without water. We shall continue to pray for you and the people of Japan . 

++++++++++++++++++++++++++ 

Liszt vo svojej korešpondencii uvádza, že nepíše po nemecky. 
No na "rodeného Nemca" so srdcom "Maďara",  
ktorý naviac vôbec nevie po maďarsky to je ozaj čudné... 
----- 
The Letters of Frantz Liszt, Vol 1, Franz Liszt 
http://books.google.com/books?id=63qcSZoSnlEC&pg=PA35&#v=onepage&q&f=false  
 
"To Franz vom Schober". 
I will write German to you, dear Schober, in order to tell you all the 
quicker how much your letter pleased me. I have to thank it for a really 
happy hour ; and that comes so rarely in my intolerable, monotonous life ! 
... 
F.L. 
Excude the spelling and writing of these lines! 
You know that I never write German; 
Tobias is, I think, the only one who gets German letters from mie. 
Manchester, December 5th, 1840 
---- 
Vo vzduchu sa vznáša jednoduchá otázka: 
A to SAV muzikológia a rôzne hudobné katedry na Slovensku dodnes nevedeli?! 
Aj pán rakúsky prezident (jeho odborní poradcovia) a samozrejme aj jeho 
pravnučka dobre vedeli, že nevedel nemecky! 
A vonkoncom nemajú problém to povedať nahlas, keď treba! 
----  



rekapitulácia: 
nevedel maďarsky, nevedel nemecky, francúzsky sa učil ako 15? ročný ... 
Otázka:  
Tak akú materinskú reč mal asi Franz Liszt? 
Akú by tak mohol mať? 
********************************************* 
Má byť konferencia k Lisztovi. 
Neviem nájsť jej program, prednášajúcich, 
Nevieš niečo viac o tom? 
Až niečo máš, daj prosím vedieť. 
Dík                    P. 

++++++++++++++++++++++++++ 
Samostatná Česká republika podľa časopisu The Economist bude v budúcom roku v príjmoch 
na hlavu (v parite kúpnej sily) už vyššie ako Nový Zéland či spomínaná Južná Kórea.  

http://blog.etrend.sk/michal-lehuta/2008/12/09/zivotna-uroven-ceskoslovenska-v-
historickom-porovnani/ 

Životná úroveň Československa v historickom porovnaní 

Zaostávanie za socializmu a dobiehanie od roku 1993 

9.12.2008 / Blogy / Michal Lehuta 

 



Zdroje: Maddison (1995) a Eurostat (2008). 

Pozn.: Údaje za roky 1995-2008 sú váženým priemerom Česka a Slovenska v pomere 2:1. 

Tento graf je venovaný ľuďom, ktorí považujú vývoj hospodárstva za socializmu za 

uspokojivý. Zobrazuje hrubý domáci produkt na obyvateľa v porovnaní so západnými 

“kapitalistickými” susedmi – Rakúskom a Nemeckom. Prostredníctvom tzv. Geary-Khamis 

dolárov (Maddison, 1995) či štandardov kúpnej sily (Eurostat, 2008) zohľadňuje rozdiely v 

cenových hladinách medzi krajinami. Vyjadruje tak reálne množstvo tovarov a služieb, ktoré 

si priemerný rezident krajiny môže v danom roku kúpiť. 

Tri roky po vojne bola ekonomika ČSR výkonnejšia ako vyčerpané Rakúsko a takmer na 

úrovni Nemecka. Tieto úrovne však v priebehu päťdesiatych rokov prudko zkorigovali, pre 

“Nemecký zázrak” v podobe vysokého hospodárskeho rastu v západnej časti Strednej Európy. 

Československo tak za svojimi západnými susedmi výrazne zaostávalo. 

V príjmoch na hlavu nás predbehlo niekoľko krajín. Medzi inými Japonsko (v r. 1964), 

Španielsko (1968), Grécko (1971), Portugalsko (1973), Írsko (1978), Taiwan (1987) ako aj 

Južná Kórea (1990). ČSSR z hlavných svetových ekonomík predbehla iba Čile (v r. 1958) a 

Argentínu (1981, tá nás však znova predbehla v r. 1990). 

Dlhodobý trend zaostávania pokračoval celých 40 rokov až do zmeny režimu v r. 1989. 

Následná reštrukturalizácia hospodárstva priniesla ďalší, tento raz však krátkodobý, negatívny 

stimul pre ekonomiku. Po jej zotavení a prijatí krajín do EÚ badať vysoký hospodársky rast, 

ktorý sa prejavuje aj citeľným dobiehaním Rakúska a Nemecka. 

Dnes sme tak v príjmoch na osobu oproti Rakúsku na úrovni zo začiatku sedemdesiatych 

rokov. Úroveň voči bývalému Západnému Nemecku sa dá iba odhadnúť, nakoľko 

porevolučné údaje zahŕňajú aj východné spolkové krajiny. Samostatná Česká republika podľa 

časopisu The Economist bude v budúcom roku v príjmoch na hlavu (v parite kúpnej sily) už 

vyššie ako Nový Zéland či spomínaná Južná Kórea. 

++++++++++++++++++++++++++ 
Komentár k úryvku z knihy „POPCO“ od anglickej spisovateľky  

                                                       Scarlett Thomasovej. 

     Nedávno sa mi do rúk dostala kniha POPCO od anglickej spisovateľky Scarlett 

Thomasovej na Slovensku vydanej v r. 2009 vo vydavateľstve IKAR. Myslím si, že je to 

veľmi dobrá kniha. Spisovateľka v nej uvádza čitateľa do sveta reklamných agentúr 

a zrozumiteľným spôsobom popisuje ako rafinovane  sú vyrábané a spúšťané reklamné 

kampane. Napríklad na stranách 52 – 53  som si prečítal: 

 



     Problém Montyho Halla, ktorý spopularizovala Marilyn vos Savant vo svojej matematickej 

rubrike, je nasledovný. Ste účastníkom v televíznej súťaži a postúpite do finále, kde vám dajú 

vybrať si z troch rovnakých dverí. Za jednými z nich je auto. Za zvyšnými dvoma koza. 

Moderátor vás vyzve, aby ste si vybrali jedny dvere. Ak si vyberiete dvere, za ktorými je auto, 

vyhráte ho. Vy náhodne ukážete na jedny dvere. Moderátor však s veľkou pompou otvorí 

dvere, ktoré ste si nevybrali, a za nimi stojí koza. Publikum jasá. Moderátor, pochopiteľne, 

vie,  za ktorými dverami je auto. Teraz sa vás spýta, či nechcete zmeniť svoju voľbu. Za 

jednými dverami je auto, za druhými koza. Vy to viete. Neviete však, či ste si pôvodne zvolili 

dvere s autom, alebo kozou. Otázka je, či bude pre vás výhodné zmeniť pôvodné rozhodnutie 

a vybrať si druhé dvere. 

    Väčšina ľudí v tejto situácii zotrvá pri pôvodnej voľbe. Väčšina ľudí povie, že šanca, že 

auto je za jednými z dvoch zostávajúcich dverí je päťdesiat na päťdesiat, takže je úplne jedno, 

či trváte na pôvodnej voľbe, alebo ju zmeníte. Ale to je chyba. V skutočnosti máte väčšiu 

šancu vyhrať auto, ak zmeníte pôvodnú voľbu. Matematické vysvetlenie je pomerne 

jednoduché. Pri pôvodnej voľbe ste mali šancu 1/3 rozhodnúť sa správne alebo 2/3 

nesprávne .Šanca, že vyberiete nesprávne dvere, bola väčšia ako šanca, že vyberiete tie 

správne. Ak vezmeme do úvahy, že pri prvom výbere ste mali šancu 2/3  vybrať si kozu, mali 

by ste teraz voľbu zmeniť. Ak to urobíte , zvýšite svoju šancu vyhrať auto z 1/3 na 2/3.Pri 

zmene pôvodnej voľby auto nevyhráte len v tom prípade, ak ste si ho vybrali už pri prvom 

pokuse. Ale pretože vtedy bola vaša šanca vyhrať ho iba 1/3, je rozumnejšie svoju pôvodnú 

voľbu zmeniť. 
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   Ale väčšina ľudí tomu neverí. 

    Pri prvom čítaní tohto úryvku, označenom ako „Problém Montyho Halla“, mal som akýsi 

neurčitý pocit, že niečo tu nie je v poriadku. Najmä tá časť, kde autorka zdôvodňuje, prečo je 

„výhodné“ zmeniť pôvodné rozhodnutie a vybrať si druhé dvere. Keď sa nad tým zamyslíme, 

v prvom prípade súťažiaci vyberal z troch dverí a pravdepodobnosť výhry bola 1/3. Tým, že 

moderátor otvoril jedny dvere, za ktorými auto nebolo a znova vyzval súťažiaceho aby si 

vyberal, vlastne zmenil pôvodné pravidla hry. Je to nová hra, v ktorej  pravdepodobnosť 

výhry sa zvýšila na 1/2. Ale potom prečo to zahrievacie kolo s troma dverami, keď od 

začiatku  mohli byť len  dvoje dvere? Veď nakoniec účinkujúci sa aj tak rozhodoval medzi 

dvoma dverami. „No, aby bola súťaž zaujímavejšia, aby mala spád, aby sa ľudia bavili, aby 

dlhšie trvala“ – asi tak  by sme na otázku „prečo?“ odpovedali.  



    Ale je to naozaj také nevinné, ako sa to zdá byť? Ešte raz: behom hry sa zmenili jej 

pravidlá tak, aby  to bolo pre súťažiaceho „výhodné“. A tu sa nám vynára mnoho otázok. 

Napríklad: prečo pravidlá hry nemôže zmeniť súťažiaci, len moderátor? Alebo - čo by sa stalo, 

keby podľa takéhoto scenára sa hrali futbalové zápasy – v polčase mužstvo, ktoré si to „môže 

dovoliť“ by podľa situácie zmenilo pravidlá hry tak, aby otupilo najúčinnejšie zbrane 

protihráčov? Ešte „krajšie“ by to bolo, keby pravidlá mohlo meniť hocikedy, kedy by sa mu 

to zachcelo -  len na overenie si faktu, že to môže urobiť! A čo by sa stalo, keby  pravidlá 

mohla meniť aj jedna aj druhá strana? To by bol parádny zmätok. Alebo - predstavme si 

futbalový zápas, v ktorom mužstvo, čo môže meniť pravidlá hry, mení ich tak, aby to bolo 

výhodné pre súpera – napr. po zápase by za víťaza bolo považované to mužstvo, ktoré dostalo 

viac gólov. Pripomínam – hrali sme futbal. Veď je to nezmyselné, poviete. Ale pri televíznej 

súťaži s tým bez mihnutia oka súhlasíme. Aj jedno aj druhé je hra; potom prečo pri televíznej 

súťaži s tým súhlasíme a futbalový zápas s takýmito pravidlami si ani nedokážeme predstaviť. 

Je to jednoducho preto, lebo aj jedno aj druhé je hra, a práve hrami v takom štýle, ako je 

spomínaná televízna hra, sme vedení k tomu, aby sme to brali ako samozrejmosť. Sme vedení 

aj k tomu, aby sme zmenu pravidiel  raz brali ako samozrejmú a v druhom prípade ako 

vrcholne „neetickú“. Potom nás ani nenapadne opýtať sa, či je to v poriadku.  

     Hru „vymyslela“ príroda ako ten najjednoduchší a zároveň najlepší spôsob odovzdávania 

skúsenosti a znalosti starších mladým, ako metódou pokusu a omylu sa učiť, overovať si svoje 

sily, zručnosti, znalosti a zdokonaľovať sa po každej stránke. 
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Postupne, od veci a činnosti jednoduchých k zložitým, od ľahkých k ťažkým. (Akoby presne 

podľa učenia J. A.  Komenského.) Hry sú typické pre mláďatá cicavcov. 

 (Možno hrou sa učia všetky živočíchy, ale pri cicavcoch je to pre nás najviditeľnejšie – veď 

my sami sme cicavcami.) A tu jednoznačne platí, že s vekom sa hry postupne menia, kým 

nenastane obdobie dospelosti a „škola hrou“ je nahradená „školou života“. Poslanie hry sa 

mení, hra ako hlavná každodenná činnosť sa stáva oddychovou činnosťou v dňoch 

sviatočných a chvíľach odpočinku. Aj keď aj potom, najmä pri osvojovaní si nových 

vedomosti, hru ako overený a efektívny prostriedok učenia sa často využívame. Dá sa 

povedať, že hra má pevné miesto v živote a jej využívanie je dané dlhodobo overenými 

pravidlami. Tie sú jednoduché – to najzákladnejšie hovorí, že  už na prvý pohľad má byť 

jasné, že sa jedná o hru. Lebo ak nie je jasné, či ide o hru alebo nie, musíme  sami za seba 

rozhodnúť, ako to budeme brať. A pretože obyčajne máme málo kvalitných, serióznych  



informácii a vlastne o tomto probléme ani nevieme, spoliehame sa na autority – aby za nás 

rozhodli oni.  (Sme dokonca vedení tak, aby sme sa nad riešením problémov ani len 

nezamýšľali – nie aby sme sa dokonca problémy riešiť pokúsili, či dokonca riešili a nebodaj 

aj vyriešili. Na to sú predsa iní, naším údelom je „sladký život“!) A v dnešnom svete 

autoritami sú média, novinári, „celebrity“; tí majú „jedine správny názor“ na všetko, sú 

najlepšie informovaní atď., atď.. ( Toto  úplne vysvetľuje, prečo v dnešnej dobe sa každú 

chvíľu vynorí nejaká nová celebrita, či „autorita“; sú akoby vyrábané na objednávku.) Krátko 

a jasne: ako jedine správny spôsob života sa nám ponúka, aby sme život nežili, ale aby sme sa 

na život hrali, aby sme život hrali! Každá reklama, skoro každý film, či kniha sú návodom, 

scenárom na takúto hru. Ba dokonca aj škola učí hre na život; v poslednej dobe podľa 

najnovších výsledkov vedeckého výskumu. Neuvedomujeme si, že tým, že pripustíme hru tak 

hlboko do nášho života, dovoľujeme, aby bolo s nami manipulované. ( V tomto so mnou 

väčšina ľudí súhlasiť nebude; treba si však uvedomiť, že manipulácia je manipuláciou len 

vtedy, keď o nej nevieme. ) Dokonca aj „múdre“ knihy, najmä v „západnej“ kultúre 

posledných sto - dvesto rokov o živote hovoria ako o „hre na javisku v divadle života“. ( A  

tvrdia, že naše vlastné zmysly nás klamú, že skutočnosť je niekde inde!  Ale už tá naj -

jednoduchšia otázka: „A komu mám veriť, ak nemám veriť sebe?“ nás presviedča o tom aké 

nezmyselné sú predchádzajúce tvrdenia a že sa znova jedná o hru – o hru „na pravdu“.) Ak 

takýmto „dobrým“ radám uveríme,  potom sa nestačíme čudovať, čo sa to s nami a okolo nás 

deje – vlastne sa už  
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ani nečudujeme, tak sme si zvykli! A to je hlavný dôvod, prečo sú nám na každom kroku 

vnucované   HRY.                          

   Toto je o hre ako takej, ktorá je v dnešnom svete zneužívaná na vymývanie mozgov. Ale 

vyššie uvedený úryvok je ešte aj o niečom inom – je o tom, že sme vedení nielen k tomu, aby 

sme iba hrali. Je to aj o tom, aby sme ako normálne brali dokonca aj to, že sa pravidlá hry 

behom hry samotnej menia. Lenže skutočnosť nie je hra. Skutočnosť sa  riadi napr. 

prírodnými zákonmi ( aj keď ich presne a všetky nepoznáme) a tie sa nemenia podľa nášho 

želania, ako je to pri hre. (A život je skutočnosťou – o tom určite nik nepochybuje.) Ani sa 

nedá so skutočnosťou dohodnúť – „podľa týchto pravidiel sme hrali už dosť dlho, už sa 

obohrali, inovujme ich, vymyslíme nové prírodné zákony“ – nie, to sa nedá. Ale pretože sa na 

život len hráme, myslíme si, že prírodné zákony sa nás netýkajú, my sme výnimka! A tak si 

hry veselo vymýšľame a hráme ďalej. Ako hry môžeme v takomto širšom zmysle chápať aj 



voľby, revolúcie, či dokonca aj vojny by sme mohli charakterizovať ako hry mocných tohto 

sveta.  Nedávne voľby 12. 6. 2010  a najmä predvolebná kampaň tesne pred voľbami nám 

ukázali, ako vulgárne, grobiansky a tvrdo sa takéto hry hrajú. 

     Rozmýšľali ste niekedy o tom, prečo sa tak radi hráme?  Nebude to preto, že sa bojíme 

zodpovednosti za svoje vlastné činy, či slová? V hre zodpovednosť akoby neexistovala - veď 

je to len hra! Ale potom je to to isté, ako keby sme nič nevedeli napr. o prírodnom zákone 

akcie a reakcie. Áno, učíme sa o ňom už na základnej škole, ale určite nie v takýchto hlbších 

súvislostiach. Pritom ako keby sme nevedeli nič o tom, že reakcia môže byť aj poriadne 

opozdená – napríklad súčasne globálne otepľovanie môže byť reakciou Zeme na neuvážené 

činy človeka približne od čias osvietenstva a možno stačí na to posledných 50 rokov. 

     Človek je schopný počas svojho života obsiahnuť obdobie aj nejakých 80 – 90 rokov.  

( Myslím tým príjem, spracovanie a vyhodnotenie informácií, ktoré poskytne život. A niečo 

z poznaného uviesť do života – aspoň do vlastného.) Aby sme mohli vyhodnocovať aj dlhšie 

obdobia, na to máme históriu, (dejepis).  Ale práve toto je možné len vtedy, ak  

život žijeme, ak ho nehráme ( inak informácie nemajú skoro žiadnu hodnotu – sú to len 

prázdne reči o priebehu a o neustále sa meniacich pravidlách nejakej obludnej hry); ak 

história je ozaj verným obrazom skutočností a dejov  minulých a neslúži len mocným tohto 

sveta na to, aby zdôvodnili daný stav vecí. 
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    A teraz pár slov o jednej hre, ktorú hráme všetci ( možnože pár ľudí ju nehrá ). Je to hra 

o trvalom rozvoji; o tom, že dnes je lepšie ako bolo včera a zajtra bude lepšie ako je dnes. 

    Ale preto musíme niečo urobiť! A čo máme urobiť? Veď je to také jednoduché :  

stačí predsa, aby sme správne bankovali, aby sme čítali „Hospodárske noviny“, aby sme si 

zobrali supervýhodnú pôžičku a dopriali si, po čom nám srdce piští, a mnoho iných zaručene 

správnych návodov ako sa stať IN.  (Dnes je 21.09.2010 – tieto informácie mám z rôznych 

oficiálnych  informačných kanálov. Pozor!!! Všetky reklamy beriem ako oficiálne – sú predsa 

oficiálne, zákonom, dovolené.)   

   Akosi ťažko, neuveriteľne ťažko si pripúšťame možnosť, že všetko je úplne ináč, že práve 

toto je len hra.  Všetko je založené na predpoklade, že sa chceme mať lepšie. Veď je to také 

prirodzené - vedecké pokusy so zvieratami ukázali, že chcenie „mať sa lepšie“ je vlastné aj 

zvieratám.  A vieme, čo to je : mať sa lepšie?  Urobil niekto „prieskum verejnej 

mienky“ s jedinou otázkou : čo to je mať sa lepšie?  Určite! Takýchto prieskumov bolo 

urobené habadej - veď podľa takýchto prieskumov a výskumov podnikateľské subjekty riadia 



svoju výrobu, predaj výrobkov, reklamu atď.. Ale čo by sa stalo, keby sme takýto prieskum 

vyhodnotili podľa iného kľúča, ako sa to bežne robí – nech nás maximalizácia zisku absolútne 

nezaujíma. Keby sme hodnotili originalitu, ľudskosť, všeobecnú prospešnosť, ochranu 

životného prostredia a napríklad aj dlhodobé pôsobenie toho „lepšieho“ na morálku a zdravie 

ľudí. Zistili by sme, že drvivá väčšina ľudí by na uvedenú otázku odpovedala sloganmi 

z reklám. Veľmi málo ľudí – predpokladám tak 1 % - by odpovedalo inak.  ( A možno práve 

tí by boli oficiálne označení za extrémistov, nacionalistov, idealistov, rojkov, romantikov 

a ktovie aké pomenovanie by si ešte vyslúžili.) A práve o toto sa jedná! Mať sa lepšie za 

každú cenu! Neuvedomujeme si, že ak sa chceme mať lepšie za každú cenu, že tým zároveň 

niečo zhoršujeme. Napríklad o niečo oberáme svojho blížneho. Možnože mnohých blížnych. 

Snahou „mať sa lepšie“ za každú cenu (lebo tak je to dobre - tvrdia to v novinách, aj 

v televízii, aj v rozhlase) zvyšujeme napätie medzi jednotlivými skupinami ľudí. Ale aj náš 

blížny sa chce „mať  lepšie“. Aj ostatní blížni aj vzdialení blížni, či vzdialení vzdialení sa 

chcú „mať lepšie“! Ešte pred cca 50-timi rokmi cestu k lepším zajtrajškom 

„zabezpečovala“ vedecko-technická revolúcia. Teraz začíname zbierať jej plody. Jej 

pričinením je nás na Zemi asi 3-krát viac ako okolo r. 1950. Sme podstatne pohodlnejší, 

gengľavejší  a naša náročnosť na energie je podstatne vyššia – odhadujem, že spotreba energie 

za uvedené obdobie vzrástla najmenej 10-násobne. Dobre sa pozrime, na čo míňame energiu. 

Napríklad 
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 na to, aby sme čo najmenej chodili ( veď na to sú autá, lietadlá, ponorky...). Ale aby sme 

pritom telesne úplne nezdegenerovali – vymysleli sme fitneska, šport, dovolenky... Telesne 

pracovať sa považuje priamo za trest, ale na smrť sa zničiť pri nejakom športovom podujatí je 

chvályhodné. A znova tu máme hru – ak sa hráme, potom hocijaký výdaj energie je dovolený, 

ak výdaj energie slúži priamo životu, potom musíme šetriť.   

   Nijaký iný tvor na Zemi sa takto necitlivo a zničujúco nespráva voči svojim súkmeňovcom 

a svojmu okoliu ako človek. A pritom si nahovárame, že sme naj., naj., naj., zo všetkých 

tvorov, čo Zem nosila.  

   A nie sme ľuďmi práve preto, že si takéto súvislosti uvedomujeme?  Ale prečo potom  

podľa toho aj nekonáme. Nekonáme tak preto, že hra nás tak opantala, že  už nerozlišujeme, 

čo je hra a čo skutočnosť?   

   A dá sa v histórii nájsť ten okamih, kedy to začalo?  Určite to začalo veľmi dávno. 

Odpoveď by sme možno našli v starodávnych mýtoch. Niečo o tom by sme sa mohli dočítať 

napr. v starozákonnom príbehu o Babylonskej veži.  ( Odporúčam prečítať si príslušnú stať 



v Biblii – kniha Genesis 11, 1 – 11. )  Ako východisko ponúkam mýtus brať ako umelecky 

stvárnený ohlas na deje dávno minulé, o ktorých okrem mýtov sa nám nič iné nezachovalo – 

a nezaujato a skromne rozmýšľať o tom, aké deje to boli, že sa dostali až do mýtov.  

   A  aké je východisko z tohto nezmyselného kolotoča hier, ako z neho vyskočiť a pritom sa 

celý nedolámať?  Odpoveď na to, ako a čo máme  hľadať, nájdeme v ľudových rozprávkach – 

u nás sú asi najlepšie Dobšinského ľudové povesti – čím staršie vydanie, tým lepšie. Odpoveď 

odporúčam hľadať aj vo vyššie spomenutej knihe – v Biblii, v Evanjeliách. Ale odpoveď 

nájdeme len vtedy, ak skutočnosť budeme vnímať predovšetkým našimi vlastnými zmyslami 

a dáme tomu prednosť pred všetkými informáciami zo sekundárnych zdrojov ( pred médiami 

printovými, či elektronickými, pred prednáškami, klebetami, či peknými rečami a pod. ) 

    Na záver jedna veľmi jednoduchá rada: odmietnime hrať túto hru! Nechcime sa mať 

„lepšie“ !  Prečo? Jednoducho preto, lebo nevieme, čo to je. A aj preto, že skúsenosti nám už 

začínajú naznačovať, že hnať sa za lepšími zajtrajškami môže končiť katastrofou.  

               Možnože práve takýmto konaním sa staneme hodnými  mena 

                                      „človek“, či „homo sapiens sapiens“.  

–––––––––––––––––– 

Uvedená problematika je pre robenie záverov mimoriadne zložitá Jedná sa o 

problematiku mnohoparametrovú lebo každý jedinec môže mať iné názory na danú 

problematiku. V takýchto prípadoch sa riešenie nejakého problém dá vyjadriť len 

pomocou štatistických parametrov. Za mimoriadne závažný problém ja považujem 

otázku zodpovednosti za konanie jednotlivých ľudí, najmä však politikov,preto 

že ich rozhodnutia majú širší dopad ako rozhodnutie tzv. obyčajných ľudí. Aj 

zodpovednosť obyčajných ľudí, keď je tých obyčajných ľudí veľa,môže 

významným 

spôsobom vplývať na daný problém. Mám teraz na mysli napr.zodpovednosť 

afrických mužov(u nás cigáňov, na plodenie detí.Tu nie je žiadna zodpovednosť 

čo s deťmi ďalej. Ešte jedna vec ma trochu zaujala čo je uvedené v texte. V 

poslednej dobe je to už druhý prípad, s ktorým sa stretávam. Konštatovanie, že 

globálne oteplenie a jeho dôsledky je odozva zeme za správanie človeka to je 

prvý prípad. Druhý je tento: Cunami,ktoré zničili japonskú jadrovú elektráreň 

je pomsta mora za nadmerný lov veľrýb Japoncami. No už musím končiť. 

Pozdravuje       B 



++++++++++++++++++++++++++ 
Preposielam na potesenie ducha a na zamyslenie. N.!  
Veľkonočný príbeh  
Jeden starý kňaz, prišiel raz v jedno veľkonočné nedeľné ráno do 
kostola a doniesol so sebou hrdzavú, skrivenú starú vtáčiu klietku, 
ktorú položil vedľa oltára. Viacerí ľudia v údive nadvihli obočie, 
keď prehovoril. Včera som sa prechádzal po meste a uvidel oproti 
chlapca, ktorý niesol tuto klietku. Boli v nej tri malé vtáčiky, 
trasúce sa chladom a strachom. Zastavil ho a spýtal sa: 
"Čo to tam máš, synak?"  "Len pár starých vtákov," odpovedal. 
 "Čo chceš s nimi robiť?" spýtal som sa. 
"Zobrať ich domov a hrať sa s nimi," odpovedal. "Budem ich 
dráždiť, aby sa pobili. Stavím sa, že sa, že to bude zábavné." 
 "Ale skôr čí neskôr ich budeš mať dosť a prestane ťa to baviť. 
Čo urobíš potom?" 
 "Ale, mam aj zopár mačiek," povedalo malé chlapčisko. "Radi si na 
nich pochutia." 
 Keď som na moment onemel, zašepkal som "Koľko chceš za tie vtáky, synak?" 
 Čoo??!!! " A na čo by vám boli, pán farár? 
Sú to len obyčajné vtáky z pola. Ani nespievajú - a vôbec nie sú pekne!" 
 "Koľko?" Znovu som sa spýtal. 
Chlapec si ma premeral, ako by som bol bláznivý a povedal: "1000 korún!" 
 Siahol som do vrecka a odpočítal peniaze. 
 Na konci aleje, kde bol strom som klietku, otvoril a klopaním na 
mriežku klietky presvedčil vtáčiky, aby vyleteli. 
 To vysvetľuje prítomnosť klietky v kostole. 
 
 V týchto prípadoch by sme sa mali riadiť učením pána Ježiša Krista. 
 Jedného dna sa rozprával Ježíš s Diablom. 
Satan sa pravé vrátil z Rajskej záhrady a škodoradostné sa chválil: 
"Nuž, Pane, práve som  nachytal plný svet ľudí. 
Nastavil som pascu, starú návnadu, vedel som, že neodolajú. Mám ich 
všetkých!" "Čo s nimi budeš robiť," spýtal sa Ježíš. 
 Satan odpovedal: "Chaa, budem sa zabávať! Budem ich učiť ako sa 
sobášiť a rozvádzať, ako sa majú nenávidieť a škodiť si, naučím ich 
piť a fajčiť a preklínať. Naučím ich ako vynájsť pušky a bomby 
a navzájom sa zabíjať. Už sa teším na tú zábavu!" 
 "A čo urobíš potom?" spýtal sa Ježíš. "Zatratím ich!" hrdo sa vypol Satan. 
"Koľko za nich chceš?" spýtal sa Ježíš. "Hádam by si tých ľudí nechcel?! 
Niet v nich ani štipky dobra.Keď si ich vezmeš, budú ťa len nenávidieť. 
Napľujú na teba, budú ťa preklínať a zabijú ťa! Určíte ich 
nechceš!"  "Čo za nich chceš?" opäť sa opýtal. 
Satan pozrel na Ježiša a zaškeril sa:  "Každú Tvoju slzu a všetku Tvoju krv!" 
 Ježíš povedal: "Máš ich!" - a zaplatil. 
Kňaz mlčky zdvihol klietku a otvoril na nej dvierka . 
 
 Nie je smiešne, že posielame e-mailom tisícky vtipov a tie sa 
rozšíria ako požiar, ale keď začneš posielať správy tykajúce sa 
Krista, ľudia si dvakrát rozmyslia, čí ich pošlú ďalej? 
 Nie je smiešne, že keby si tento príbeh mal podať niekomu 



ďalšiemu, mnohým z tvojho okolia ho radšej nedáš, pretože si nie si istý, 
čo by si o Tebe pomysleli? Nie je smiešne, ako sa viac trápim tým,  
čo si o mne pomyslia ľudia, než čo si o mne mysli Boh? 
 KTO PODÁ TENTO PRÍBEH ĎALEJ?!? 

++++++++++++++++++++++++++ 

Z posty 

Neveril som vlastným ociam a usiam - pozri si TA3, ako v Izraeli oslavujú Deň nezávislosti. 
Šimon Peres trepal, že Izrael je pacifistický štát, že židom sú vojny vnucované tými, čo 
nechápu, akí sú židia mocní a pod. voloviny. My sme len appendix sionizmu, celá SR. Presne 
v duchu izraelského prezidenta, ktorý Ing. Dzambovi na návšteve BA povedal roku 1992: 
"Ano, budete mať samostatnú Slovenskú republiku, ale bude židovská..." 

++++++++++++++++++++++++++ 

Dakujem za perfektny clanok pana Stworu. Presne tak to je. Ja, osobne, som uz roky vedel (?) 
tvrdil, ze Osama bin Ladin ako taky (uz) neexistuje. Teda, ze je alebo mrtvy, alebo niekde v 
tichosti zije pod falosnou identitou. Viem(e), aj som o tom napisal v jednom svojom clanku, 
ze Osama bol asi dva mesiace pred septembrom 2001 (tusim v juni) hospitalizovany v 
americkej nemocnici v Dubai, ked ho navstivil miestny sef CIA (sprava z franc. novin, tusim 
Figaro, uz sa presne nepamatam a nechce sa mi ist do archivu). Udajne tam bol na dialyzu, 
teda pre zlyhavanie ladvin / obliciek. Je vysoko pravdepodobne, ze neskor (coskoro nato?) 
zomrel. Sto percente som vedel, (zlcnik mi to vravel, rovnako ako aj vsetkym) ) ze tie tzv. 
videa a ostatne hovadiny s bin Ladenom boli “hoax,” cize maskarada, svinsky 
podvrh  AMERICKEJ PRIMITIVNEJ PROPAGANDY. Len idiot si mohol mysliet, ze je to 
naozaj bin Ladin, resp. od bina Ladina. Aj teraz je to velmi primitivna propaganda,  typicka 
americka”, ktorej by neuverilo ani rocne teliatko.  

  

Teraz nezabili bin Ladina, lebo taky clovek uz neexistoval. Bol to len fantom. Koho zabili? 
Neviem, ale je mozne, ze nikoho. Najskor asi to, alebo nejakeho uboziaka (plus inych) 
ktoreho si CIA a ostatne hyeny chovali ako “kralika” (anglicky “patsy”)  podobne ako 
volakedy hlupacka Lee Harveyho Oswalda, agenta CIA,  na odpravenie  

J. F. Kennedyho. To je ale stat, krajina!!!  Vsak hlupakov je na svete dost, najma ked im 
strngaju judasskym vrecuskom pred nosom. Su pazravi.  Ze na to doplatia? Tak to chodi. Toto 
je len jeden z radu americkych zlocinov na najvyssej urovni. 

 Dovod preco to teraz spravili: je ich asi viac, ale ten, aby zdvihli preferecie toho hnedaveho 
saska a zlocinca v Bielom dome je viac ako pravdepodobny. Ti, ktori tomu sialenemu, 
egotistickemu saskovi - klamarovi verili a veria, nepoznaju svet a nemaju “sajn” o politike. 
Ved on klamal este aj so svojim rodnym listom, atd.  Svet ma dost hyen na zahyenenie celej 
velkej Afriky!  Jedna mne blizka osoba, nie hlupa, ale ani nie velmi mudra, najma nie v 
politike, mi vcera v telefone povedala presne to, ze ona je za Obamu, aby zostal v urade 
(naivita na desiatu!) a ze toto mu moze pomoct. Presne tak. Nevedomky, intuitivne, to ta 
osoba vystihla. Tak to je.  



 Co sa bude robit dalej? Vazeni, ja som rovnako nahnevany (nechcem to povedat vojenskou 
recou) aj na Rusov, Cinanov, Indov a ostatnu cvargu. Co robia? Nic. Co hovoria? Nic, alebo 
hluposti, pritakavaju. (Vid napr. aj Lybiu!)  Vlastne, s vynimkami na cele ludstvo. Homo 
sapiens = svorka osklivych krvilacnych hyen, ale hlupejsich od hyen.  A nikto sa neozve!  Aj 
Vatikan, “diplomaticky”, hoci trochu slusnejsie, zareagoval, hoci ti pani tiez nikdy s pravdou 
nevyjdu von.  

 Slovom, zijeme vo velkej smradlavej stoke, mocovke! No, vsak sa to vsetko raz, asi coskoro, 
vyriesi. Tych desat tisic, ci kolko, nuklearnych hlavic spravi konecny poriadok s touto 
dvojnohou zverou, horsou od hyen. Ruski generali to velmi dobre vedia a nelenia. Stale 
skusaju tie svoje medzikontinentalne hracky, najnovsie zas Sinevu, pred nedavnom Bulevu....  

++++++++++++++++++++++++++ 
Zo slovenskej tlače ● Máj (II.) 2011 

Vybral a zostavil: Imrich Fuhl 

S Maďarmi si priateľsky nerozumieme 

13. mája 2011 - (PM - SME) 

Ministri zahraničia si pochvaľujú spoluprácu, hoci postoje Slovenska a Maďarska sa nijako 
nezblížili. Obe strany ocenia priateľskú atmosféru vo vzťahoch a vzápätí priznajú, že v 
sporných otázkach nedosiahli pokrok. Rokovania slovenských a maďarských predstaviteľov 
prebiehajú v posledných mesiacoch podľa rovnakého scenára. Aj po včerajšom rokovaní 
maďarského ministra zahraničných vecí Jánosa Martonyiho v Bratislave strana trvá na tom, že 
situáciu, ktorá vznikla po prijatí maďarského zákona o dvojakom občianstve, treba riešiť 
medzištátnou zmluvou. Jej návrh sme odovzdali Budapešti, tá už mesiace neodpovedá. 
„Slovenský návrh nepovažujeme za základ na rokovania,” zopakoval Martonyi známy 
argument na tlačovej besede so svojím kolegom Mikulášom Dzurindom. Rokovali aj o 
volebnom práve pre Maďarov s dvojakým občianstvom. Dzurinda hovoril, že právo voliť má 
byť viazané na trvalý pobyt v Maďarsku. Otázka však podľa neho ešte nie je na programe, 
keďže ani Budapešť v tejto veci nemá jasno. Slovensku prekáža aj nová maďarská ústava. 
Ustanovenie, že Maďarsko nesie zodpovednosť za Maďarov v zahraničí, má podľa Bratislavy 
exteritoriálne účinky. Slovensko podľa premiérky Ivety Radičovej preto prijme nevyhnutné 
opatrenia. Martonyi tvrdí, že ich ústava takéto účinky nemá. Postoje sa líšia aj v otázke 
kolektívnych práv, ktoré Maďarsko zakotvilo aj v novej ústave a Slovensko ich neuznáva. 
Národná rada v tejto veci prijme stanovisko na budúci týždeň, hovorí Dzurinda. Bratislave sa 
tiež nepáči, že Budapešť jednostranne zmenila vyplácanie školských podpôr na základe 
krajanského zákona, ktoré má odteraz na Slovensku rozdeľovať Zväz maďarských pedagógov 
na Slovensku, blízky SMK. Medzištátna zmluva o aplikácii krajanského zákona za 
distribútora určila Pázmányovu nadáciu, kde je zastúpený aj Most-Híd. Vláda Viktora Orbána 
ju ignoruje. 

Martonyi odpoveď nepriniesol 

13. mája 2011 - (DANIELA JANCOVÁ - PRAVDA) 

Slovensko pri včerajšej návšteve maďarského šéfa diplomacie Jánosa Martonyiho nedokázalo 
zaujať jednotný postoj k sporným krokom Maďarska ako nová ústava či dvojaké občianstvo. 



Kým premiérka Iveta Radičová po rokovaniach s Martonyim kritizovala článok maďarskej 
ústavy, podľa ktorého nesie Maďarsko zodpovednosť za Maďarov v zahraničí, jej stranícky 
šéf, minister zahraničných vecí jej vyjadrenia miernil. Martonyi prišiel včera do Bratislavy 
bez odpovede na slovenský návrh dohody o dvojakom občianstve. Ten mu poslala vláda Ivety 
Radičovej už pred troma mesiacmi. Ako uviedla, stále čaká na oficiálnu odpoveď na návrh 
dohody o občianstve, ako sa na tom zhodla s Viktorom Orbánom. „Rozchádza sa s naším 
poňatím. Je v súlade s princípom, ktorý prijal slovenský parlament k nášmu zákonu o 
občianstve. Základom ale je, že chceme rokovať napriek odlišnostiam v názoroch. A budú to 
ťažké rokovania,” skonštatoval o slovenskom návrhu dohody Martonyi. Radičová aj Dzurinda 
mu tlmočili výhrady k novej maďarskej ústave a príprave volebného práva pre krajanov v 
zahraničí, ktorí získavajú maďarské občianstvo bez väzby na krajinu. Radičová vyhlásila, že 
spomínaný článok ústavy o zodpovednosti Maďarska za krajanov v zahraničí má 
exteritoriálne účinky, zasahuje teda do jurisdikcie iných štátov. Slovensko podľa nej prijme v 
tejto súvislosti nevyhnutné opatrenia. Dzurinda sa však v tomto prípade priklonil k 
Martonyiho výkladu, že ústava do práva iných krajín nezasahuje. „Pán kolega Martonyi to 
správne interpretoval. Sú krajiny, ktoré kolektívne práva akceptujú, sú krajiny, ktoré 
kolektívne práva neakceptujú. Táto téma je v našich rukách. Teda nechcem napínať svaly... 
To, ako treba čítať vyhlásenie pani premiérky Radičovej, a to má pán kolega Martonyi pravdu, 
priamo exteritoriálne účinky z ústavy nemôžu vyplývať. Mohli by nastať v prípade istej 
aplikačnej praxe,” vyhlásil Dzurinda. Kým Maďarsko uznáva kolektívne práva menšín, 
Slovensko podľa neho akceptuje iba práva individuálne. Verí, že sa tomu podarí predísť, 
okrem toho je Slovensko chránené svojimi zákonmi a ústavou, ktorá kolektívne práva 
neuznáva. Zahraničný výbor slovenského parlamentu včera schválil vyhlásenie k politike 
Maďarska, ktoré odporučí odsúhlasiť na májovej schôdzi. Odmieta v ňom exteritoriálne 
účinky maďarskej legislatívy a potvrdzuje záväzok rozvíjať Slovensko na princípe 
individuálnych práv. „Je to také diplomatické znenie,” komentoval vyhlásenie, pripravené v 
spolupráci s Dzurindom, podpredseda výboru Juraj Droba z SaS. Opozícia za text nehlasovala, 
podporila ostrejší návrh SNS. Rázne kroky od slovenskej vlády očakáva bývalý veľvyslanec v 
Maďarsku Štefan Markuš. V maďarskej ústave vidí viaceré „míny”, hroziace výbuchom. 
Podľa neho je lepšie robiť viac kriku pre nič, ako mlčať. „Vláda by mala nielen jasne 
formulovať svoje výhrady, ale aj otvoriť tento problém na medzinárodnej úrovni. Veď o 
ústave hovorí aj Francúzsko a Nemecko, ktorých sa na rozdiel od Slovenska bezprostredne 
nedotýka,” radí Markuš. 

Sporné kroky Maďarska 

* zákon, priznávajúci občianstvo krajanom bez bydliska v Maďarsku 
* zákon o maďarskej súdržnosti, o. i. hovorí o príslušníkoch maďarského národa, žijúcich pod 

nadvládou iných štátov 
* ústava - dáva predpoklady na ďalšie sporné normy, napríklad volebné právo pre 

zahraničných Maďarov 

Reakcia Slovenska 

* bývalá vláda Roberta Fica zmenila zákon o občianstve - každý, kto získa občianstvo 
druhého štátu inak ako narodením alebo svadbou, stratí slovenské 

* súčasná vláda Ivety Radičovej navrhla vyriešiť sporné dvojaké občianstvo dvojstrannou 
dohodou. Budapešť ju cez médiá odmietla ako neprijateľnú. 

* rokovania predstaviteľov oboch štátov zatiaľ skončili bez konkrétnych výsledkov. 

Radičová vyčítala Maďarom, že ich ústava zasiahne aj nás 



13. mája 2011 - (HN) 

Niektoré pasáže novej maďarskej ústavy majú účinky, ktoré zasahujú aj za hranice krajiny. 
Takúto výčitku adresovala slovenská premiérka Iveta Radičová šéfovi maďarskej diplomacie 
Jánosovi Martonyimu počas jeho včerajšej návštevy Bratislavy. Ide najmä o článok ústavy, 
podľa ktorého Maďarská republika nesie zodpovednosť za Maďarov žijúcich v zahraničí. 
„Iveta Radičová povedala, že Slovensko v tejto súvislosti prijme nevyhnutné 
opatrenia,“ informoval HN Úrad vlády. Práve dvojaké občianstvo, ktoré poriadne schladilo 
naše vzťahy s Maďarmi, bolo dôležitým bodom včerajších rozhovorov. Premiérka 
Martonyimu zdôraznila, že nový volebný zákon u našich južných susedov by mal 
zohľadňovať medzinárodné štandardy. Radičová tiež očakáva odpoveď Maďarska na 
slovenský pracovný návrh znenia medzinárodnej zmluvy o dvojakom občianstve medzi 
našimi krajinami. „Slovensko považuje medzinárodnú zmluvu za jediný štandardný spôsob 
vyriešenia otázky dvojakého občianstva,“ dodala premiérka. 

Maďari neberú slovenský návrh medzištátnej dohody 

12. mája 2011 - (SITA) 

Maďarsko neberie slovenský návrh medzištátnej dohody, ktorá mala vyriešiť otázku 
dvojakého občianstva. K otázkam dvojakého občianstva odovzdalo Slovensko v rámci 
zmiešanej komisie návrh medzištátnej dohody, o ktorom chcú Slováci rokovať. „To by bol 
dobrý spôsob ako usporiadať naše vzájomné vzťahy,” myslí si slovenský minister 
zahraničných vecí Mikuláš Dzurinda. „My návrh nepovažujeme na správne východisko 
rokovaní,” vyhlásil jeho maďarský kolega János Martonyi. Podľa neho je princíp dohody stále 
ten istý ako bol slovenský zákon, ktorý zákonodarcovia schválili na pôde slovenského 
parlamentu ako reakciu na maďarský zákon. Maďarská strana chce podľa Martonyiho 
pokračovať v obojstranných rokovaniach. Dzurinda sa ho pýtal na usporiadanie volebných 
práv, podľa neho od aplikačnej praxe závisí, či dôjde k exteritoriálnym účinkom ústavy. 
„Tieto účinky sú viac-menej v našich rukách,” vyhlásil Dzurinda. Ústava nebude mať žiadne 
exteritoriálne účinky, tvrdí Martonyi. Podľa Martonyiho si každá krajina určí pravidla a tieto 
sa musia dodržiavať a ak budú v ktorejkoľvek krajine negatívne javy, je to jej interná 
záležitosť. Ako dodal, ústava nekladie požiadavku implementovať sa v inej krajine. Otázka 
volebných práv v Maďarsku ešte nie je doriešená. Martonyi tvrdí, že o tejto problematike ešte 
budú v kontakte. „Téma ešte nie je na programe dňa,” dodal Dzurinda. Základnou otázkou je 
podľa Dzurindu to, ako si vysvetliť pojem genuine link - skutočná väzba. Jeho podstatou je 
trvalý pobyt, tvrdí Dzurinda. „Aj tak sa nakoniec dohodneme,” uzavrel tému. Slovensko a 
Maďarsko sa nezhodnú ani v otázke kolektívnych práv, ktoré má južný sused v ústave. 
Kolektívne práva menšín Maďarsko akceptuje už dávnejšie, mohli tak vzniknúť napríklad 
celoštátne samosprávy pre všetky menšiny. Martonyi tvrdí, že veľa krajín v únii ich uznáva 
tiež. Niektoré krajiny zase zmenili názor, ide napríklad o Srbsko. V tejto veci nemáme zhodný 
prístup a myslím si, že dosť dlho ešte potrvá, kým nájdeme spoločné riešenie, nechceme 
zasahovať do interných záležitostí susedov, konštatoval Martonyi. Slovenské právo je 
postavené na individuálnych právach. Nechcem vykrikovať, že Slovensko neakceptuje 
kolektívne práva, to máme v legislatíve, vyhlásil Dzurinda. To, či budeme uznávať kolektívne 
práva, je v jurisdikcii Slovenska. Na úvod ministri podpísali dodatok bilaterálnej dohody o 
prevádzkovaní, údržbe a rekonštrukcii cestných hraničných mostov a úsekov hraničných ciest 
na spoločnej štátnej hranici. Ide o dva ipeľské mosty, ktoré otvoria už v júni. Na výstavbu 
mostov išla vyše 85-percentná podpora z peňazí Európskej únie. Dohody pre ďalšie dva budú 
pripravovať v najbližšom čase, ako dodal Dzurinda, chceli by aj most cez Dunaj v Komárne. 



Martonyiho prijala popoludní premiérka Iveta Radičová na Úrade vlády SR v Bratislave. 
Nevyhli sa ani citlivým témam ako dvojaké občianstvo či nová ústava Maďarskej republiky. 
Čerstvá maďarská ústava umožňuje príslušníkom maďarskej menšiny v zahraničí voliť. 
Predsedníčka vlády SR zdôraznila, že by bolo „prínosné, keby nový volebný zákon 
zohľadňoval medzinárodné štandardy”. Slovenská strana tvrdí, že článok d) novej maďarskej 
ústavy, podľa ktorého Maďarsko nesie zodpovednosť za Maďarov žijúcich v zahraničí, má 
zároveň exteritoriálne účinky. Predsedníčka vlády SR Iveta Radičová povedala, že Slovensko 
v tejto súvislosti prijme „nevyhnutné opatrenia”. Pri rokovaniach o medzinárodnej zmluve o 
dvojakom občianstve medzi Slovenskom a Maďarskom Radičová očakáva odpoveď 
maďarských partnerov na slovenský pracovný návrh znenia tejto zmluvy. Slovensko 
nepodmieňuje rokovania žiadnymi inými otázkami a podobný prístup predpokladá aj od 
maďarskej strany, aby sa naplnila dohoda medzi predsedníčkou vlády SR a predsedom vlády 
MR Viktorom Orbánom. „Slovensko považuje medzinárodnú zmluvu za jediný štandardný 
spôsob vyriešenia otázky dvojakého občianstva,” vyhlásila premiérka Radičová. Predmetom 
rokovania boli aj spoločné projekty oboch krajín na posilnenie ekonomických a 
spoločenských vzťahov. Predsedníčka vlády SR ocenila projekty v oblasti prepájania 
energetickej a dopravnej infraštruktúry či plánované otvorenie Slovenského domu v obci 
Mlynky koncom augusta tohto roka. 

Maďarský minister na Slovensku hájil novú ústavu 

12. mája 2011 - (TASR) 

Nová maďarská ústava nemá žiadne exteritoriálne účinky. Po dnešnom stretnutí so svojím 
slovenským kolegom to uviedol minister zahraničných vecí Maďarskej republiky János 
Martonyi. Mikuláš Dzurinda mu dal v tomto za pravdu, avšak ako dodal, takéto dopady by 
mohli nastať v prípade istej aplikačnej praxe. „V duchu normálnych vzťahov tomu dokážeme 
predísť,” uviedol na tlačovej konferencii. Premiérka Iveta Radičová na rokovaní s Martonyim 
tlmočila názor SR, že článok d) ústavy, podľa ktorého MR nesie zodpovednosť za Maďarov 
žijúcich v zahraničí, má exteritoriálne účinky. Avizovala, že Slovensko v tejto súvislosti 
prijme nevyhnutné opatrenia. Dzurinda na to zareagoval, že nebude napínať svaly a 
vykrikovať, že SR neakceptuje kolektívne práva. „Lebo to je zapísané v ústave a v preambule 
Lisabonskej zmluvy, ako aj v iných medzinárodných dokumentoch,” konštatoval s tým, že 
Národná rada SR prijme k tejto téme na svojej májovej schôdzi vyhlásenie. Martonyi na 
margo článku d) poznamenal, že Maďarsko akceptuje kolektívne práva menšín už dávnejšie, 
pričom im ponecháva priestor napríklad na vytvorenie celoštátnych samospráv. „V Európe 
veľa krajín uznáva spoločné práva menšín, sú aj také, ktoré ich neuznávajú a myslia si, že 
individuálne práva jedincov postačujú,” poznamenal s tým, že v tejto otázke nemajú s 
Bratislavou rovnaký prístup, pričom potrvá dlhý čas, pokiaľ oba štáty nájdu spoločný názor. 
Dodal, že ide o internú záležitosť každej jednej krajiny, ako sa k tomu postaví, pričom im MR 
do toho nebude žiadnym spôsobom zasahovať. V otázke volebného práva sa obaja ministri 
zhodli, že ešte nie je na programe dňa, keďže Budapešť ju nemá uzavretú. Navzájom sa budú 
o príprave vykonávacích predpisov informovať. „Optimálne by bolo, keby z pohľadu volieb 
do maďarského parlamentu Maďarsko udržalo súčasný stav, teda, keď sa volebné právo viaže 
na trvalý pobyt,” pripomenul Dzurinda. Prípadné volebné právo by sa podľa Martonyiho 
týkalo Maďarov na celom svete, a nie iba tých, ktorí žijú v pohraničných oblastiach s MR. 
Budapešť nepovažuje za správne východisko rokovaní predložený slovenský návrh 
medzinárodnej dohody, ktorý mal riešiť otázku dvojakého občianstva. Ten sa totiž rozchádza 
s ich poňatím tejto otázky. Podľa Martonyiho to ale neznamená, že nechcú pokračovať v 
rokovaniach, aj keď nebudú ľahké. Šéfovia diplomacií podpísali tiež dodatok dohody o 



prevádzkovaní, údržbe a rekonštrukcii cestných hraničných mostov a úsekov hraničných ciest 
na spoločnej štátnej hranici. Tá vytvára podmienky pre prevádzkovanie ipeľských mostov. V 
júni budú dobudované dva a pripravujú sa dohody o výstavbe ďalších dvoch, ako aj špecifická 
dohoda o vybudovaní nového mosta cez Dunaj v Komárne. 

M. Dzurinda a J. Martonyi odovzdali 

ceny za Dobré susedstvo a porozumenie 

12. mája 2011 - (TASR) 

Ministri zahraničných vecí SR a MR Mikuláš Dzurinda a János Martonyi dnes odovzdali ceny 
Dobré susedstvo a porozumenie. Dvaja laureáti vzišli z 36 návrhov. Za maďarskú stranu ho za 
vedeckú, pedagogickú, organizačnú, verejnú a popularizačnú činnosť získal literárny historik 
a kulturológ, univerzitný docent Csaba Gy. Kiss. Ocenenie šéfov rezortov diplomacií dostala 
aj Špeciálna kynologická záchranná služba za okamžitú, obetavú a nezištnú pomoc po 
ekologickej katastrofe vo Vesprémskej župe v Maďarsku. Pri meste Ajka sa 4. októbra 
minulého roka pretrhla hrádza skládky toxického červeného kalu hlinikárskej spoločnosti. 
Jeden milión kubických metrov jedovatého odpadu zaplavil sedem okolitých obcí, zamoril 40 
štvorcových kilometrov pôdy, čím spôsobil najhoršiu ekologickú katastrofu v histórii MR. 
Tragédia si vyžiadala 10 obetí a ďalších 150 ľudí utrpelo zranenia. Členovia tejto 
kynologickej služby dobrovoľne pomáhali pri odstraňovaní následkov katastrofy. V obci 
Kolontár prehľadávali domy v meter vysokom toxickom kale. Cenu prevzal jej generálny 
riaditeľ Alexander Berek. Vo svojom príhovore uistil Dzurindu o šírení dobrého mena 
Slovenska všade tam, kde budú poskytovať svoje služby. Csaba Gy. Kiss už niekoľko 
desaťročí zohráva významnú úlohu pri odbúravaní predsudkov a napätí medzi národmi 
žijúcimi v strednej Európe. Okrem materskej inštitúcie, budapeštianskej univerzity Eötvösa 
Loránda, pôsobil ako hosťujúci profesor aj na Univerzite Konštantína Filozofa v Nitre, v 
Prahe a v Záhrebe. Aktívne sa tiež zúčastňuje práce slovensko-maďarskej zmiešanej komisie 
historikov. Maďarským čitateľom predstavil kľúčové osobnosti a diela novodobej slovenskej 
kultúry. Účasťou na verejnom živote sa stal známym a uznávaným nielen v rodnej krajine, ale 
aj za hranicami. Pri preberaní ocenia sa spisovnou slovenčinou poďakoval za jej udelenie, ale 
aj Maďarom na Slovensku, ktorí ho pred 40 rokmi nahovorili na to, aby sa učil po slovensky. 
Ide v poradí o tretie udelenie, ktoré sa tak stáva súčasťou slovensko-maďarských vzťahov. 
Získajú ho občania alebo inštitúcie z každej krajiny, ktorí sa v uplynulom období najviac 
zaslúžili o rozvoj vzájomných dobrých susedských vzťahov a spolupráce. Jej súčasťou je 
diplom a finančná prémia v hodnote 2000 eur. 

Dzurinda a Martonyi odovzdávali ceny za dobré susedstvo 

12. mája 2011 - (SITA) 

Slováci a Maďari sú dobrí susedia, za vzťahy a porozumenie ocenili dvoch laureátov šéfovia 
diplomacií oboch krajín - za Slovensko Mikuláš Dzurinda a za Maďarsko János Martonyi. 
Cenu s názvom Dobré susedstvo a porozumenie získal maďarský literárny historik Csaba Gy. 
Kiss a Špeciálna kynologická záchranná služba Slovakia, ktorá pomáhala aj po ekologickej 
katastrofe v maďarskom Kolontári. „Kiss si zaslúži ocenenie za prácu všetkých vedcov a 
intelektuálov, ktorí odbúravajú hranice,” vyhlásil Dzurinda. Kiss pre Martonyiho predstavuje 
pedagóga v duchu centrálnej Európy a stelesňuje priateľstvo medzi oboma národmi. Cenu 
dostal za vedeckú, pedagogickú a popularizačnú činnosť. Obaja laureáti sa zaslúžili o dobré 



susedské vzťahy medzi Maďarskom a Slovenskom. Ministri odovzdali ocenenie dnes 
popoludní v Bratislave. Už tradične získajú Laureáti diplom a finančnú odmenu 2 000 eur. 
Tento rok prišlo 36 návrhov. Šéf kynologických záchranárov Alexander Berek prisľúbil, že 
budú naďalej budovať dobré vzťahy. Kiss sa zase v príhovore poďakoval Maďarom na 
Slovensku, ktorí ho pred 40 rokmi nahovorili, aby sa začal učiť po slovensky. Špeciálna 
kynologická záchranná služba Slovakia robí prieskum rôznorodého terénu za pomoci 
špeciálne cvičených psov, špecialistov záchranárov a špeciálnej techniky. Zachraňuje ľudské 
životy, materiálne hodnoty a vyhľadáva nezvestné mŕtve telá. Vyhľadáva stratených a 
nezvestných ľudí, vyslobodzuje nájdených nezvestných, poskytuje prvú pomoc postihnutím, 
vyhľadáva nezvestné ľudské telá po utopení, zemetrasení, povodniach, banských a leteckých 
nešťastiach a iných mimoriadnych udalostiach. Literárny historik, historik osvety, univerzitný 
docent, kandidát literárnych vied a nositeľ ceny Attilu Józsefa Csaba Gy. Kiss sa narodil 2. 
apríla 1945 v Budapešti. Je členom maďarsko-poľskej aj maďarsko-slovenskej zmiešanej 
komisie historikov. Píše štúdie, eseje, články o literatúre, spoločenských a kultúrnych 
vzťahoch strednej Európy, predovšetkým však o poľských a slovenských. Kiss publikuje aj na 
Slovensku v časopise.týždeň a denníku Új Szó. V roku 1987 bol jedným zo zakladateľov 
strany Maďarské demokratické fórum, v roku 1993 vystúpil zo strany. 

Esej - Maďarský svätý grál 

13. mája 2011 - (PÉTER ZILAHY - SALON.EU.SK) 

Premiér mojej krajiny, zhodou okolností momentálne zastávajúci rotujúcu funkciu predsedu 
Európskej únie, v článku pre svoj obľúbený denník zdôraznil, prečo má tohtoročná Veľká noc 
pre všetkých Maďarov mimoriadny význam. Túto Veľkú noc, oznámil Viktor Orbán, 
„neoslavujeme len zmŕtvychvstanie Ježiša Krista spolu s jarným znovuzrodením prírody, ale 
oslavujeme aj vzkriesenie Maďarska“. Pál Schmitt, maďarská hlava štátu, nový zákon schválil 
v televíznom vystúpení a Viktor Orbán potom výsledok označil za zatiaľ najmodernejšiu 
ústavu v Európe. Nový základný zákon, ako mu hovoria, vychádza z tisícročných úspechov 
maďarského kresťanstva a rodinných hodnôt. Svätoštefanská koruna sa stala symbolom 
maďarského štátu a jeho ústavnej kontinuity. „Svätá koruna? To snáď nemyslíte 
vážne,“ poviete určite. „Čo, pre Boha, hľadá Svätá koruna v najmodernejšej ústave Európy? 
To má byť skeč z Monty Pythona alebo platená reklama na európsky blázinec?“ Čo by ste 
povedali, keby som vám vysvetlil, že je to súčasť prefíkaného plánu vyviesť krajinu a 
následne aj celú Európu zo súčasnej krízy? Viem to od matky, ktorá videla v televízii, že títo 
ľudia majú len tie najlepšie úmysly. Svätá koruna je iba ďalším dôkazom, že sa zasa nosí 
flirtovanie s neokonzervatívcami, a tak ani najmodernejšej ústave Európy neuškodí mierne 
stredoveká patina. Modernita a rytierske cnosti sú predsa dve stránky tej istej mince. Stačí sa 
len pozrieť napríklad na legendárnych pilotov z Prvej svetovej vojny či na rytierov Okrúhleho 
stola kráľa Artuša. Uznajte, že nemôžeme nič stratiť, ak budeme mať Boha na svojej strane, 
najmä ako svetský národ v svetskom štáte. Bude to asi ako keď si dáte súčasne opasok aj 
traky. Veď môj brat, hoci zďaleka nie je veriaci, počas štúdia často prosil matku, aby sa za 
neho pred skúškami modlila, čo aj vykonala, a všetky skúšky spravil, takže človek nikdy 
nevie. Prečo by sme sa nemali vydať za dobrým vodcom, na ktorého zjavne máme dobré 
tisícročné väzby? Maďarsko prevzalo predsedníctvo Európy v deň Zjavenia Pána. Na 
Veľkonočný pondelok prijalo novú ústavu a na Svätodušnú nedeľu nás istotne čaká ďalšie 
prekvapenie. Kráľ Artuš na Svätodušnú nedeľu zvykol zvolávať svojich rytierov k Okrúhlemu 
stolu na hostinu, pred začiatkom novej výpravy. Aj na poslednú výpravu, hľadanie svätého 
grálu, sa vybrali po Svätodušnej nedeli. Svätá koruna, tak ako svätý grál, je zázračný predmet, 
ktorý dokáže hojiť rany krajiny. Je to rozhodne krásna vec s neuveriteľným príbehom, ešte 



starším než legenda Okrúhleho stola. Jej jediným problémom, povedia možno liberáli, je, že 
skutočne existuje a že už tisíc rokov ovplyvňuje životy miliónov ľudí, ktorí jej podliehajú. 
Doktrína Svätoštefanskej koruny, tento jedinečný maďarský právny vynález, oddávna platí za 
nepísanú ústavu Maďarského kráľovstva a poslanci sa preto museli opatrne pohybovať po 
nejasnej hranici medzi tým, či ju použiť ako symbol alebo ako vodidlo. Podobne ako britská 
koruna aj Svätoštefanská koruna je právnická osoba, nezávislá od osoby, ktorá ju má na hlave. 
Doktrína Svätoštefanskej koruny však ide ďalej, pretože korunu pokladá za osobu, ktorá má 
vyššie postavenie ako kráľ. Jeho veličenstvo Svätoštefanská koruna je stelesnením maďarskej 
štátnosti. Panovník koná v mene Koruny. Habsburskí králi, ktorí nemali maďarský pôvod, 
nesmeli korunu vlastniť. Počas korunovačného obradu im ju len dočasne zapožičali. Väčšina 
Maďarov netuší, aký význam Svätoštefanská koruna nadobudne v ich živote, kým budeme 
kráčať do novej éry, ktorú vyhlásil Fidesz. Ale už vidím šťastné tváre štátnych úradníkov, 
skladajúcich prísahu na novú ústavu, plnú pasáží typu: „po morálnych porážkach 20. storočia 
je našou primárnou potrebou duchovná a intelektuálna obnova.“ Jedným z prvých 
Orbánových počinov po prevzatí moci bolo prenesenie Svätoštefanskej koruny z Národného 
múzea do gotickej kopuly budovy parlamentu. Vyslal tým jasný signál: koruna nie je 
muzeálny objekt. Svätoštefanská koruna je okrúhla. Kopula parlamentu je okrúhla. Okrúhly 
stôl je okrúhly. Treba k tomu ešte niečo dodať? Kto koná v mene Svätoštefanskej koruny, 
akoby mal za sebou aj Svätý grál a meč Excalibur, a presne to potrebuje najmodernejšia 
ústava Európskej únie, ak chce zastaviť súčasnú morálnu krízu. A konečne je všetko jasné. Vo 
svetle najnovších udalostí sa pred nami začína rysovať celkový plán Viktora Orbána a my 
začíname chápať, prečo minulý rok (pardon, na minulú Veľkú noc) po svojom drvivom 
volebnom víťazstve vyhlásil revolúciu. Až v tejto chvíli začína byť jasné, prečo večne 
usmiateho Pála Schmitta, bývalého olympijského šampióna v šerme, vymenoval najprv za 
zástupcu vo vedení strany a potom za hlavu štátu. Pál Schmitt je prvý rytier Okrúhleho stola. 
Na každú úlohu je potrebná správna osoba a naša šermiarska jednotka sa nikdy neminula 
cieľom. Už ho vidím, ako sedí a premýšľa pod kopulou, kam sa občas vyberie, aby na chvíľu 
odložil ťarchu štátu. Myslíte, že si niekedy predstavuje, ako sa asi cítil prvý maďarský kráľ, 
keď pred tisíc rokmi prijal korunu a kresťanstvo, čo mu vtedy muselo pripadať mimoriadne 
dobrodružné?… Ako sa asi cítil, keď sa po prvý raz dotkol Svätej koruny? Vtedy ešte ani 
nebola svätá. Starý dobrý Svätý Štefan nemohol tušiť, že o tisíc rokov neskôr maďarský 
panovník znovu vyzve svoj ľud dodržiavať kresťanské zásady a že v tom čase bude zastávať 
funkciu predsedu Európy. Žeby nastal čas zázrakov? Nastala demokracia Okrúhleho stola. A 
hoci je ťažké odhadnúť, čo nás čaká, s pomocou rytierskych cností a modernity všetko 
zvládneme. Základné právo vyhlasuje dôstojnosť za základ ľudského života. Skvelá 
myšlienka! A možno si predstaviť väčšiu dôstojnosť než s korunou na hlave celkom umlčať 
celú miestnosť? Čo miestnosť?! Celú krajinu! To dôstojné mlčanie! Zdá sa, že chvíľa, na 
ktorú sme čakali tisíc rokov, konečne prišla, a o Maďarsko sa odteraz postará Svätoštefanská 
koruna. Pri listovaní pasážami základného zákona, venovanými našej hrdinskej minulosti a 
rodinným hodnotám prichádzam na to, že ideálnym občanom tejto utópie by bol môj starý 
otec. Veta „Manželstvo sa uzatvára medzi mužom a ženou“, znie síce trochu biblicky, ale on 
bol dobrým kresťanom. „Život je posvätný od chvíle počatia“ - aj to sedí, mal štyri deti a 
vychoval ich s láskou. Svätoštefanská koruna by sa mu možno zdala trochu staromódna, ale 
ako bývalý kapitán K&K armády by určite pochopil, že symboly lojality hrajú vážnu rolu v 
skupinovej dynamike. Bol to aj moderný človek. Žil v období moderny. Ulica, na ktorej som 
vyrastal, bola pôvodne cestičkou k jeho garáži, kde parkoval Chrysler, model z roku 1929, ten 
čo inšpiroval slávny newyorský mrakodrap, v tom čase najvyššiu budovu sveta - trúfalý, 
sebavedomý, aerodynamický, s chrličmi na všetkých štyroch rohoch. Ďalší príklad modernity 
spojenej s tradíciou. Môj dedo bojoval v obidvoch svetových vojnách a dožil sa aj roku 1956, 
keď zamkol môjho otca do pivnice, aby ho Rusi nepripravili o syna. Predtým, roku 1945, mu 



najstaršieho syna odvliekli z ulice na „menšie práce“, keď sa vrátil, vážil päťdesiatšesť 
kilogramov. Starý otec si v Prvej svetovej vojne vyslúžil množstvo vyznamenaní. Keby si 
pripol všetky medaile, pretromfol by aj sovietskeho generála v Deň víťazstva. Keď som ako 
malý chlapec rozmýšľal o starom Maďarsku, vždy som si predstavoval starého otca, ako sa 
vyhrieva na slnku so všetkými dierami po guľkách a bajonetoch a ostatnými jazvami na tele. 
Vyzeral ako mapa zabudnutej krajiny. Môžem teda povedať, že je to perfektná ústava pre 
môjho starého otca, ktorý bol skutočný Maďar, vojnový hrdina, veľký zástanca katolíckej 
cirkvi, otec rodiny a súčasne aj moderný človek. Jazyk ústavy je jednoduchý, pochopia ho aj 
tí, čo posledných sto rokov neprišli do styku s politikou. Môjmu starému otcovi by určite 
nepripadala ako akási sci-fi verzia vizionára z 21. storočia, snáď s výnimkou zákazu 
klonovania. Ale ak vynecháme ten, dokonale by uspokojila džentlmena z prelomu storočia. A 
ruku na srdce: pre skutočne moderného človeka nezáleží na tom, o akom storočí je reč. Tí, čo 
kritizujú Viktora Orbána a novú ústavu, tomu hovoria svätodušné kráľovstvo, a odvolávajú sa 
na ľudovú tradíciu, ktorá víťaza každoročných dostihov oprávňuje po celý rok byť 
„kráľom“ dediny a piť vo všetkých krčmách zadarmo. Je to krátkodobá vláda, ktorú strávi 
opitý mocou. Nová ústava rozpútala emócie, tisícky ľudí vyšli do ulíc protestovať. 
Svätoštefanská koruna, ako najstaršia osoba v Maďarsku, mnohým pripadá skôr smiešna než 
svätá a mnohí by jej najradšej dali slušnú penziu a poslali ju na dôchodok. V krajine, kde 
drvivá väčšina ľudí nie je nábožensky založená, sa môže zdať, že Viktor Orbán vytiahol z 
Veľkonočného zajaca cylinder. 

Stratíme o 20 rokov južné Slovensko? Možno... 

13. mája 2011 - (PETER TOTI TÓTH - BLOG.SME.SK) 

Východiská maďarskej politiky sa od polovice 19. storočia zásadne nezmenili. Stoja na 
nacionálnom egoizme, ktorý je pre vládu Viktora Orbána priam posvätnou hodnotou. Niežeby 
boli Slováci bez viny, ale politika Fidesz-u, hýčkajúca si trianonskú traumu a povyšujúca ju 
na jedinú a absolútnu historickú krivdu, vylučuje skutočný dialóg o našich spoločných 
dejinách. V takomto dialógu je potrebné menej rozprávať a viac počúvať. Súčasné nastavenie 
maďarskej politiky však vzájomné porozumenie vylučuje. Návšteva maďarského ministra 
zahraničných vecí Jánosa Martonyiho na Slovensku potvrdila, že vzťahy s južným susedom 
sú nielen zlé. Majú v sebe navyše zakódovaný konflikt, ktorý sa neustále prehlbuje. Nie 
cholericky, ale akosi plazivo. Preto sa môže situácia pri povrchnom skúmaní aktuálnej 
komunikácie medzi Bratislavou a Budapešťou javiť ako operetná a neškodná vojna slov. 
Problémom však je, že ide o vojnu v prevažnej miere jednostranných činov. Dočasným 
šťastím sa ukazuje disciplinovanosť a zdržanlivosť absolútnej väčšiny obyvateľstva na oboch 
stranách hranice. Maďari ani Slováci zatiaľ nemajú náladu na nacionálne vyčínanie. A aj to je 
jeden z dôvodov, prečo nikto v Európe netrúbi na poplach....aj keby mal. Konštatovanie, že s 
tým začali maďarskí politici, nie je prejavom slovenskej neschopnosti sebareflexie. Je to iba 
holý fakt, nestavia Slovákov do morálne nadradenej pozície. A poctivo treba pripustiť, že 
Maďari nie sú jediní v Európe, kto podporuje iredentu, aj keď sú v tomto ohľade asi 
smutnými priekopníkmi. Pre príklady netreba chodiť ďaleko - podobne si počínajú Rumuni, 
Srbia Chorváti. Ruské šachy s vydávaním pasov Osetom a Abcházcom sú povestné. Bez viny 
nie sú ani Poliaci a s podobne nebezpečnou kartou sa hrá aj v Pobaltí. Je zjavné, že Rumuni, 
Chorváti a Srbi sú v tejto záležitosti s Maďarmi na jednej lodi. Takže sme v strednej Európe 
vo svojom odpore proti rozdávaniu druhého občianstva na rýdzo plemennom/etnickom 
základe takmer osamotení. Isteže, môžeme sa vždy spoliehať na podporu Čechov. Nielen 
preto, že sme s nimi zdieľali spoločný štát. Česi nemajú historicky dobré skúsenosti s 
Maďarmi, pretože neprejavili ani najmenšie pochopenie pre ich národno-obrodenecké úsilie v 



19. storočí, keď sa usilovali federalizovať Rakúsko-uhorskú monarchiu. Maďarom vyhovoval 
dualizmus, a preto bezohľadne potopili nádeje českých austroslavov. Nedá sa však spoliehať 
na historické nedorozumenie Čechov s Maďarmi. Opora v západných bratoch je príjemná, 
avšak politicky a mocensky nič nerieši. Slovensko reaguje na maďarské oživovanie iredenty 
formou zákona o dvojakom občianstve či neprístojnými zmienkami vo „veľkonočnej” ústave 
o zodpovednosti budapeštianskej vlády za osudy všetkých Maďarov zle, ale inak sa ani nedá. 
Ficov protizákon chcel absolútne vylúčiť možnosť získať dvojaké občianstvo a predísť tak 
zasievaniu semena iredenty na slovenskom juhu. Narazil na mnohé problémy a skomplikoval 
životy ľuďom, ktorých neviedla k získaniu druhého občianstva politika, ale legitímne a 
praktické dôvody. Jediným výsledkom slovenského protizákona bola medzištátna (a domáca) 
zvada bez ziskov na medzinárodnej scéne. Nie je však správne robiť výčitky Róbertovi Ficovi. 
Na hrubé vrece sa totiž zvykne prišiť hrubá záplata, aj keď je vopred jasné, že zlý dojem 
nielen ostane, ale sa aj umocní. Mikuláš Dzurinda sa usiluje o konciliantnú diplomaciu, ale 
tiež bez väčších úspechov. Vyhýba sa verbálnym prestrelkám ponad Dunaj a prichádza s 
iniciatívami na rokovanie. Jednou z nich je návrh medzištátnej dohody o uplatňovaní zákona 
o dvojakom občianstve. Odpoveď Jánosa Martonyiho: „Slovenský návrh nepovažujeme za 
základ na rokovania.” A práve v tejto vete je ukryté tajomstvo politiky fait accompli - teda 
postavenia protivníka/partnera/druhú stranu pred hotovú vec, pričom je takto nastolený stav 
vydávaný za nemenný. János Martonyi predsa inými slovami hovorí: Nebudeme s vami 
rokovať o vašich predstavách. Tie naše sa totiž stali skutočnosťou a nemáme v úmysle na tom 
nič meniť. Ako sa dá primerane, nenásilne a zároveň efektívne reagovať na takúto politiku? 
Iba veľmi ťažko. A bez medzinárodného sprostredkovania to asi ani nie je možné. Bolo už 
naznačené, že česká pomoc je síce vítaná, ale nestačí. Do sporu by sa mala vložiť Európska 
únia. Lenže nevloží. Už dávno totiž nie je spolkom, ktorý vznikol okrem iného aj ako 
prevencia pred ďalšími zničujúcimi konfliktami na kontinente. Nehovoriac o tom, že kľúčové 
krajiny ako Nemecko a Francúzsko môžu mať na spory medzi Slovenskom a Maďarskom 
názory, ktoré nebudú celkom konvenovať slovenským predstavám a záujmom. Ak sa raz o 
dianie na slovensko-maďarskom pomedzí začne únia skutočne zaujímať, pravdepodobne už 
bude neskoro, aj keď práve nepôjde o vojenský stret. Postačí, že na základe ďalšieho fait 
accompli vznikne nová realita. Napríklad sa zíde samozvané, maďarskou vládou výdatne 
podporované zhromaždenie Maďarov južného Slovenska a vyhlási autonómiu či nezávislosť, 
čo okamžite uzná vláda v Budapešti. Dnes Maďarsko rozdáva dvojaké občianstva, hlása, že 
jeho vláda je vládou všetkých Maďarov (najmä tých, ktorí žijú v Karpatskej kotline) a 
špekuluje, ako im priznať volebné právo. Kto by si to pomyslel pred dvadsiatimi rokmi? A čo 
bude o ďalších dvadsať rokov? Dunaj už možno nebude tvoriť prirodzenú hranicu medzi 
Slovenskom a Maďarskom a čas sa v Európe vráti o hodný kus dozadu. 

Krajiny V4 vytvoria spoločnú bojovú skupinu 

12. mája 2011 - (SITA) 

Krajiny Visegrádskej skupiny vytvoria v prvom polroku 2016 spoločnú bojovú skupinu 
Európskej únie tzv. „battle group” V4. V Levoči sa na tom dnes dohodli ministri obrany 
zoskupenia V4. Na spoločných rokovaniach sa zúčastnil aj ukrajinský šéf rezortu obrany, 
keďže bojovú skupinu by mohli v prípade záujmu doplniť aj ukrajinské ozbrojené sily. Jednou 
z najdôležitejších otázok, ktoré bude potrebné v tejto súvislosti čo najskôr vyriešiť, je určenie 
vedúcej krajiny a operačného veliteľstva. S najväčšou pravdepodobnosťou by ňou malo byť 
Poľsko, čo dnes na tlačovej konferencii potvrdil aj poľský minister Bogdan Klich. „V našom 
spoločnom záujme je tiež doriešiť účasť a spôsobilosti, ktorými by bola ochotná a schopná 
prispieť Ukrajina,” uviedol minister Galko s tým, že účasť tejto krajiny v skupine by bola pre 



skupinu obohatením. Slovensko plánuje prispieť do európskej bojovej skupiny veliacimi 
dôstojníkmi, mechanizovanou rotou s bojovými vozidlami a špecialistami na výbušniny. 
„Každá zúčastnená krajina bude prispievať do tejto skupiny podľa svojich možností a dá k 
dispozícii svoje výcvikové strediská či zariadenia,” vysvetlil minister Galko. Ministri obrany 
diskutovali aj o dopadoch krátenia rozpočtov na obranu aj ozbrojené sily. „Zhodli sme sa na 
tom, že ďalšie krátenie rozpočtov na obranu môže ohroziť nielen vývoj nových, ale aj 
udržiavanie súčasných spôsobilostí,” povedal minister Galko. Dnešným stretnutím na úrovni 
ministrov vrcholí obdobie ročného slovenského predsedníctva Visegrádskej skupiny v oblasti 
obrany. „Počas nášho predsedníctva sa uskutočnilo množstvo rokovaní na pracovnej úrovni. 
Vývoj vo svete ukazuje, že regionálna spolupráca je čoraz dôležitejšia. Chceme a musíme 
spolu čoraz viac spolupracovať,” zdôraznil minister Galko. Visegrádska spolupráca patrí 
medzi priority zahraničnej politiky SR. Partnerstvo medzi Českou, Maďarskou, Poľskou a 
Slovenskou republikou, podstatným spôsobom prispieva k regionálnej spolupráci a lepšiemu 
presadzovaniu záujmov stredoeurópskych krajín v Európe a vo svete. Dôkazom toho, že 
krajiny V4 vnímajú regionálnu spoluprácu širšie, je aj účasť ukrajinského ministra obrany, 
ktorý sa do rokovaní zapojil v priebehu dopoludnia. Agentúru SITA informoval hovorca 
ministerstva obrany Ivan Rudolf. 

Ministri dali zelenú zmenám v schengenských pravidlách 

12. mája 2011 - (SITA) 

Ministri vnútra členských krajín Európskej únie počas štvrtkového stretnutia v Bruseli 
dosiahli zhodu v otázke plánovaných zmien vo fungovaní schengenského priestoru, ktoré 
majú umožniť dočasné obnovenie kontrol na vnútorných hraniciach. Po skončení rokovaní to 
oznámil maďarský minister Sándor Pintér, podľa ktorého väčšina účastníkov podporila návrh 
Európskej komisie (EK) predpokladajúci obnovenie kontrol ako posledné východisko z núdze 
v prípade, že členské štáty budú čeliť nezvládnuteľnému náporu migrantov alebo niektorý z 
nich nebude schopný ustrážiť vonkajšiu hranicu schengenu. „Každý z ministrov deklaroval 
jasný postoj: Slobodný pohyb osôb je jedným z kľúčových výdobytkov únie a my ho musíme 
zachovať a ochrániť,” povedal Pintér pred novinármi v Bruseli. V rovnakom duchu sa 
vyjadrila aj eurokomisárka pre vnútorné záležitosti Cecilia Malmströmová, podľa ktorej je 
však potrebné „zvýšiť jednoznačnosť pravidiel a postupov, aby sa zamedzilo jednostranným a 
nekoordinovaným rozhodnutiam jednotlivých členských štátov”. Jej slová boli 
pravdepodobne narážkou na stredajšie rozhodnutie Dánska obnoviť kontroly na hraniciach s 
Nemeckom a Švédskom, ktoré pobúrilo viaceré európske vlády. Podľa nemenovaného 
európskeho diplomata, na ktorého sa odvoláva tlačová agentúra AFP, návrh EK podporilo 15 
z 27 členov EÚ, pričom jediným otvoreným odporcom je Cyprus. Isté výhrady však podľa 
neho vyjadrili aj Belgicko, Malta a Španielsko. Francúzsky minister vnútra Claude Guéant 
napriek tomu hovorí o „veľmi širokom konsenze, ak nie takmer jednomyseľnosti”. 
Francúzsko je pritom jedným z iniciátorov reformovania Schengenskej zmluvy, ktoré sa 
podľa neho stalo potrebným v súvislosti s nebývalým prílevom nelegálnych migrantov z 
Afriky. Konečné rozhodnutie o navrhovaných zmenách sa očakáva počas nadchádzajúceho 
summitu EÚ, ktorý sa uskutoční 24. júna. 

Orbán: EÚ by mala čo najskôr začať rokovať s Macedónskom 

12. mája 2011 - (SITA) 



Európska únia by mala čo najskôr odštartovať prístupové rokovania s Macedónskom. Vo 
štvrtok na to vyzval maďarský premiér Viktor Orbán, ktorého krajina v súčasnosti predsedá 
Európskej únii. Macedónsko je kandidátom na členstvo v únii od roku 2005, rokovania o 
vstupe sa však zatiaľ nezačali pre spor s Gréckom o názov krajiny. Grécko odmieta nazývať 
svojho suseda Macedónskom, pretože tak sa volá aj jeho severná provincia a Atény sa 
obávajú možných územných nárokov v budúcnosti. „Je neprirodzené, že šesť rokov po 
udelení štatútu kandidáta sa vstupné rokovania s Macedónskom ani len nezačali,” vyhlásil 
Orbán. Dodal, že je v záujme Európskej únie, aby sa Skopje čo najskôr stalo jej členom. 
„Preto si myslím, že rokovania by sa mali začať čo najskôr,” zdôraznil maďarský premiér po 
stretnutí so svojím macedónskym partnerom Nikolom Gruevským. Európska komisia v roku 
2009 odporučila začatie prístupových rozhovorov, no termín zatiaľ nestanovila, keďže Grécko 
chce najprv vyriešiť spor o názov. 

Koalícia sformulovala reakciu na maďarskú ústavu, SNS neuspela 

12. mája 2011 - (TASR) 

Slovenský parlament zareaguje na prijatie novej maďarskej ústavy uznesením podľa 
koaličného návrhu. Plénu to odporúča Zahraničný výbor NR SR, ktorý dnes schválil návrh 
uznesenia z dielne poslancov vládnych strán a ministerstva zahraničných vecí. Na výbore 
zároveň neuspela iniciatíva z dielne SNS, ktorú podporili len štyria prítomní poslanci Smeru-
SD. Za koaličné unesenie zahlasovali všetci siedmi členovia vládnych subjektov. Schválený 
koaličný text odmieta akékoľvek exteritoriálne účinky legislatívy iných krajín a potvrdzuje 
záväzok rozvíjať SR na princípe individuálnych práv. Národniari zase okrem iného žiadali, 
aby parlament vyjadril „rozhorčené odmietavé stanovisko nad sériou protislovenských aktov a 
exteritoriálnej legislatívy narušujúcej zvrchovanosť SR, ostrý protest proti nemiestnym 
opakujúcim sa výrokom predstaviteľov Maďarska proti suverenite Slovenska, principiálne 
odmietavé stanovisko k snahám o historický revizionizmus a dôrazný apel na dodržiavanie 
medzinárodných zmlúv”. Maďarský parlament tiež chcela SNS vyzvať na zrušenie alebo 
úpravu zákonov, ktoré sa dotýkajú zvrchovanosti a suverenity okolitých štátov tak, aby stratili 
exteritoriálne účinky a platnosť. Maďarskí poslanci tiež mali uviesť svoju ústavu do súladu s 
demokratickými európskymi princípmi a tradíciami. Predseda výboru František Šebej (Most-
Híd/OKS) uviedol, že exteritoriálne účinky nejakej právnej normy sú záležitosťou, ktorá 
končí na hraniciach danej krajiny. „Je to potom na jurisdikcii daného štátu, ktorý to buď 
dovolí, alebo nie,” vysvetlil. Predkladateľov z SNS upozornil, že maďarská ústava sa hlási k 
romantizmu rovnako ako naša. „Hlásenie sa k svätému Štefanovi je rovnako od veci alebo k 
veci, ako hlásenie sa k sv. Cyrilovi a Metodovi. Ja s tým problém nemám,” zdôraznil. Podľa 
jeho slov či sa nám to páči, alebo nie, ústava je v EÚ zvrchovanou záležitosťou každého štátu. 
„Nijaká krajina nemôže žiadať inú, aby menila ústavu. Bude to len výkrik a prázdne patetické 
gesto. Ak chceme, aby NR vykríkala do tmy, tak to môžme prijať, ale nemôžme očakávať 
faktické následky,” komentoval návrh SNS. „Prikláňam sa k tomu, aby sme s chladnou 
hlavou prišli s konkrétnymi riešeniami a nereagovali zbrklo. Ak sa bude jednať o 
exteritoriálne účinky v prípade následných maďarských zákonov, budeme mať s tým problém, 
rovnako tak v prípade udeľovania volebného práva zahraničným Maďarom,” avizoval 
podpredseda výboru Juraj Droba (SaS) v rozprave k návrhu SNS. Na druhej strane priznal, že 
ak by bol mladým progresívne zmýšľajúcim Maďarom, tak by sa skôr za text tamojšej ústavy 
hanbil. Predkladateľ návrhu Rafael Rafaj (SNS) vyjadril sklamanie, že žiaden z koaličných 
poslancov sa nedotkol obsahovej a vecnej stránky. „Ja vo vyhlásení nenachádzam žiadne 
výkriky ani útoky. Text je formulovaný vecne, argumentačne a zrozumiteľne. Som sklamaný, 
že gestorský výbor zaujal takéto laxné stanovisko,” povedal. Rafaj tiež nesúhlasil s tým, že by 



sa maďarská ústava nedotýkala suverenity SR. „Kto mlčí, svedčí. Je našou povinnosťou 
obhajovať národnoštátne záujmy,” apeloval. Koaličný návrh však považuje Šebej za 
dostatočný v danom okamihu, lebo je reakciou na ústavu a nie na iné právne normy, ktoré 
budú riešiť občianstvo a volebné právo zahraničných Maďarov. „Až budú prijaté, bude možné 
uvažovať o reakcii,” povedal. Šebej zdôraznil, že Slovensko na maďarskú ústavu reaguje a iné 
okolité štáty nie, a to z rôznych príčin. „Napríklad Rumuni by takýto text nikdy neprijali, lebo 
oni urobili to isté - začali prideľovať občianstvo občanom Moldavska. Ako prví s tým podľa 
všetkého začali Rusi v Lotyšsku či Južnom Osetsku. Je to veľmi nešťastný vývoj v Európe,” 
podčiarkol. Koaličné vyhlásenie považuje za jednoznačné a menej emocionálne, ako to z 
dielne SNS. „Nevyžaduje od inej krajiny niečo, čo vyžadovať nemôže. My nemôžeme žiadať, 
aby Maďarsko menilo svoj základný zákon,” dodal Šebej. O oboch návrhoch bude ešte 
rokovať plénum na schôdzi, ktorá sa začína 17. mája. 

Slotov bilbord podpálili, vidí za tým Maďarov 

13. mája 2011 - (TASR) 

Líder národniarov Ján Slota sa hnevá. V Nových Zámkoch a Komárne poškodili bilbordy 
Slovenskej národnej strany. Za týmto činom vidí Maďarov! „V Nových Zámkoch nám v 
týchto dňoch bilbord podpálili a v Komárne poškodili, zatreli farbou a modifikovali na ňom 
náš text. Je pre mňa absurdné, aby aktivitu, chrániacu národnoštátne záujmy Slovenskej 
republiky niekto hanobil takýmto spôsobom,” vyhlásil Slota. Podľa Slotu je evidentné, že ide 
o vyjadrenie „jasného postoja niektorých príslušníkov maďarskej národnosti k svojej 
domovine - Slovenskej republike”. Národniari pred pár týždňami odštartovali petíciu k 
referendu s cieľom používania slovenského jazyka ako jediného úradného jazyka na 
Slovensku. Súčasťou kampane sú aj spomínané bilbordy. 

Slotu neprekvapilo zapojenie sa Chmela do polemiky o referende 

12. mája 2011 - (TASR) 

Predsedu Slovenskej národnej strany (SNS) Jána Slotu neprekvapuje, že aj podpredseda vlády 
SR Rudolf Chmel (Most- Híd) sa zapojil do polemiky o tom, že SNS údajne nemôže 
požadovať referendum o slovenskom jazyku, pretože tým ide proti Ústave SR. „Tvrdenie 
pána Chmela, že toto referendum by bolo protiústavné, je nekompetentné. Referendum je pre 
nás predsa vrcholom demokracie a prejavu vôle národa. Ale keďže je pán Chmel z politickej 
strany Most-Híd, možno práve nechtiac odhalil a potvrdil ich zámer vystupovať práve proti 
vôli slovenského národa,” uviedol Slota. Dodal, že SNS bude pokračovať v snahe o vypísanie 
referenda. Je presvedčená, že ide o jednu z možností ako zastaviť promaďarské sily, ktorým 
ide o likvidáciu suverénnej SR. 

Ján Slota exkluzívne pre Slovenské národné noviny: 

Národnostné menšiny chceme zrovnoprávniť 

12. mája 2011 - (SNS.SK) 

- Revizionistická politika susedného Maďarska priamo ohrozuje integritu Slovenskej 
republiky. Zákon o dvojitom občianstve i nová ústava Maďarska dávajú predpoklad, že na 



juhu Slovenska už nebude žiť maďarská menšina, ale občania maďarského politického národa. 
Čo to môže pre Slovensko znamenať? 
- Veľké nebezpečenstvo. Neraz som zdôrazňoval, že maďarská politika má jedného 
spoločného menovateľa - Veľké Uhorsko. Táto idea je spoločná pre socialistov, krajnú 
pravicu, boľševikov Bélu Kunu či Horthyho fašistov i Kádárových komunistov. Všetci 
podsúvajú svetu jednu veľkú dejinnú lož, že Uhorsko sa rovná Maďarsku. Preto v novej 
ústave zmenili názov štátu a z Maďarskej republiky urobili Maďarsko. Takže už majú 
Maďarsko, čo sa podstatne viac blíži k názvu Uhorsko aj k ich cieľu. Republika má svoju 
definíciu a isté obmedzenia. V starej ústave napríklad bolo ustanovenie, že Maďarsko nikdy 
nebude spochybňovať územné členenie v Európe. Čiže bola tam zabetónovaná Trianonská 
zmluva. V novej ústave už to nie je - a oni veľmi dobre vedia, prečo. 
- Môže zákon o dvojitom občianstve, ktorý prijala ešte vaša vláda, nejako oslabiť účinky 
maďarskej jurisdikcie? 
- Že zostal v platnosti aj po zmene vlády považujeme za jedno z víťazstiev SNS. Napriek 
tomu Slovensku reálne hrozí kosovský scenár. Masové udeľovanie občianstva občanom 
susednej krajiny vždy v histórii viedlo k vojne. Veď takým príkladom zo súčasnosti je 
Kosovo, či nie tak dávno Sudety. A my to ideme bagatelizovať? Veď nová maďarská ústava 
neuznáva všetky zákony alebo medzinárodné zmluvy, ktoré boli podpísané medzi rokmi 1944 
až 1990, lebo vraj v tomto období sa maďarský národ nemohol rozhodovať slobodne. Aj 
preambula maďarskej ústavy je opísaná z ústavy, ktorá bola platná vo fašistickom 
horthyovskom Maďarsku. Toto sú indície, ktoré jasne hovoria, o čo ide vládnej moci v 
Maďarsku. Reálne hrozí, že rozvrátia celý systém povojnového usporiadania. 
- My sme síce prijali protizákon o občianstve, ale jeho výsledkom môže byť, že na území 
Slovenska, po strate slovenského občianstva, budú žiť občania s maďarským občianstvom. Čo 
s takou masou maďarských občanov na Slovensku? 
- Keď sa niekto stane občanom cudzieho štátu, nemôže mať práva ako občan SR. Taký je 
zákon. Petícia SNS za používanie slovenského jazyka v úradnom styku sa možno zdá len ako 
jazyková záležitosť. Ale to nie je iba o jazyku, to je presne o tom, aby sme zamedzili 
možnosti šírenia tvrdej maďarizácie v 21. storočí na južnom Slovensku. Aby sa tu nevytvárala 
súvislá masa po maďarsky hovoriacich ľudí, ktorí sú diskriminovaní voči ostatnému 
obyvateľstvu, lebo sa nevedia dohovoriť na ostatnom území Slovenska. My ich nechceme 
diskriminovať, chceme ich zrovnoprávniť, aby sa cítili ako plnohodnotní občania Slovenskej 
republiky. 
- V novej ústave majú Maďari za povinnosť chrániť a brániť prírodné bohatstvo, najmä pôdu 
a vodu. Nuž ako stavané na územie južného Slovenska. 
- Najnebezpečnejšie v ich politike je to, že hoci sú ekonomicky na dne, cvičia násilné 
prechody Dunaja všetkými druhmi zbraní. Majú silné bombardovacie letectvo vyzbrojené 
najmodernejšími stíhačkami JAS-39 Gripen zo Švédska a my si tu rozprávame, že veď sme v 
EÚ, sme spolu v NATO, nič sa nám nemôže stať. Aj Turecko a Grécko sú v NATO a vedú 
medzi sebou regulárnu vojnu! A NATO neurobilo nič. Už pri mediálnom zákone sme mali 
možnosť vidieť, ako maďarská strana ignorovala námietky medzinárodného spoločenstva. 
Tiež sa vykašľali na všetkých, čo kritizovali ústavu. Pán Orbán v Európskom parlamente 
povedal, že nikomu nedovolí urážať maďarský národ a ani Nemci si to nemôžu dovoliť. A 
tým sa to skončilo. Maďarská legislatíva priamo ohrozuje suverenitu Slovenska a náš malý 
Slováčik na ministerstve zahraničných vecí tvrdí, že sa nič nedeje, že máme najlepšie vzťahy 
s Maďarskom za posledných 20 rokov! 
- Tohto roku si SNS pripomína 140. výročie svojho založenia. Vznikla tri roky po schválení 
národnostného zákona, ktorý odmietal uznať národnosti za svojbytné subjekty štátu, lebo 
podľa vtedajšej ústavy všetci občania Uhorska vytvárali jeden nedeliteľný uhorský národ. 



Dnešný vývoj v susednom Maďarsku akoby nás vracal späť do 19. storočia. Kedy to mala 
SNS ťažšie, vtedy či dnes? 
- V každom čase boli určité tendencie rozkladať stranu, či už zvonku, alebo zvnútra. Som 
presvedčený, že rovnaké tlaky proti SNS, ako za najkrutejšej maďarizácie, sú aj teraz. Veď sa 
stačí pozrieť na aktivity prezidenta policajného zboru Jaroslava Spišiaka voči SNS. Ustavične 
vyťahuje proti nám nejaké umelo vykonštruované kauzy, sme sledovaní, odpočúvaní, 
kriminalizovaní, cítime sa politicky prenasledovaní. Spišiak má síce pekné slovenské meno, 
ale jeho obidve deti chodia do maďarských škôl. Toto špicľovanie naberá také obludné 
rozmery, ako v päťdesiatych rokoch minulého storočia. Teraz zasa nakúpili ďalšie 
odpočúvacie zariadenia z Izraela. Už ich nevlastnia len štátne orgány, ale aj veľké súkromné 
firmy. 

MOST-HÍD: Nebezpečné prenasledovanie, 

tzv. stalking by malo byť trestným činom 

12. mája 2011 - (TASR) 

Nebezpečné prenasledovanie, tzv. stalking, by mohlo byť od septembra trestným činom. 
Páchateľ by zaň mohol ísť na rok až tri do väzenia. Navrhuje to podpredsedníčka Mosta-Híd 
Edita Pfundtnerová, ktorá chce dať novelizáciou Trestného zákona polícii zákonné možnosti 
stíhať takéto správanie. V súčasnosti sa to totiž podľa jej slov nedá. „V našom právnom 
poriadku existujú trestné činy, ktoré čiastočne pokrývajú takéto správanie páchateľa, ale nemá 
to dostatočnú intenzitu. Chceme dať polícii právny rámec, aby mohli takéto správanie stíhať,” 
vyhlásila na dnešnej tlačovej konferencii Pfundtnerová s tým, že na rozdiel od Slovenska 
právne poriadky iných štátov už stalking ako trestný čin poznajú. Nebezpečným 
prenasledovaním by malo byť podľa Pfundtnerovej návrhu také správanie páchateľa, keď sa 
vyhráža ujmou na zdraví obeti alebo jej blízkej osobe. Ďalej také konanie, keď páchateľ bez 
privolenia vyhľadáva osobnú blízkosť obete, alebo ju sleduje, alebo ju kontaktuje cez internet, 
písomne alebo inak. Trestné by malo byť aj to, ak páchateľ zneužije osobné údaje za účelom 
získania osobného alebo iného kontaktu s obeťou, a tiež také správanie páchateľa, ktoré obeť 
inak obmedzuje v obvyklom spôsobe života. „Spoločným znakom týchto konaní je, že takéto 
obťažovanie, sledovanie musí byť dlhodobé a musí vzbudiť dôvodnú obavu o život alebo 
zdravie obete alebo jej blízkych osôb,” doplnila Pfundtnerová. Stalkingom má byť podľa jej 
návrhu také správanie, ktoré „podstatným spôsobom zhorší kvalitu života obete”. K začatiu 
trestného stíhania alebo k pokračovaniu trestného stíhania v tejto veci by mal byť potrebný 
súhlas poškodeného. Podľa navrhovateľa novely je totiž možné, že vzťahy medzi 
poškodeným a páchateľom sa vyrovnajú bez toho, aby sa muselo pokračovať v trestnom 
stíhaní. Pfundtnerová zdôraznila, že stalking je veľmi nebezpečným zásahom do súkromia, 
ktorého hlavným znakom je, že páchateľ je až chorobne upnutý na obeť a denne ju obťažuje. 
Ako príklad uviedla obťažovanie smskami či emailami, ktoré páchateľ posiela obeti na stovky. 
„Miestami obsahujú aj vyhrážky,” podotkla podpredsedníčka Mostu-Híd s tým, že kvôli 
páchateľovi je obeť často nútená meniť svoj denný režim. Doplnila, že najčastejšími obeťami 
sú podľa štatistík bývalí partneri. Páchateľmi sú zvyčajne muži, no niekedy aj ženy. Dodala, 
že ženy sú podľa štatistík pri páchaní takéhoto trestného činu prefíkanejšie a dôslednejšie. 

Podpora Fideszu dramaticky klesla 

12. mája 2011 - (SITA) 



Podpora maďarského vládneho hnutia Fidesz v máji dramaticky klesla. Vyplýva to z 
najnovšieho prieskumu spoločnosti Szonda Ipsos, ktorého výsledky vo štvrtok zverejnil 
denník Népszabadság. Hnutie premiéra Viktora Orbána by vo voľbách medzi rozhodnutými 
voličmi získalo 48 percent, čo je o šesť percent menej ako v januárovom prieskume. 
Socialistov je rozhodnutých voliť 20 percent Maďarov, radikálny Jobbik 17 a liberálno-
environmentálne hnutie Politika môže byť iná (LMP) by podporilo 7 percent voličov. 
Spomedzi všetkých voličov podporuje Fidesz len 24 percent obyvateľov, čo je v porovnaní s 
januárom o desať percent menej. Agentúra Ipsos vypočítala, že Orbánova strana prišla o 
takmer milión voličov. 

V Čunove sa konalo zasadnutie Riadiaceho výboru CEframe 

13. mája 2011 - (SITA / PR) 

V dňoch 11. a 12. mája 2011 sa v Čunove konalo zasadnutie Riadiaceho výboru projektu 
„Central Europe Flood Risk Assessment and Management in CENTROPE“ (CEframe). Na 
zasadnutí sa zúčastnili zástupcovia krajín, ktoré sa na projektu podieľajú (Rakúsko, Česká 
republika, Maďarsko a Slovensko). Základný cieľ projektu sa zameriava na požiadavky 
vyplývajúce zo znenia Smernice Európskeho parlamentu a Rady o ohodnotení a manažmente 
povodňových rizík. Projekt je zameraný na projektovanie a zabezpečenie realizácie 
protipovodňových opatrení na úrovni povodia v každej zúčastnenej krajine. Projekt je 
podporený z Európskeho fondu regionálneho rozvoja. Zúčastnené krajiny sa zameriavajú na 
porovnanie základných informácií a procesov a zhodnotenie rozdielov a spôsobov 
implementácie Smernice o hodnotení a manažmente povodňových rizík v národnej legislatíve. 
Na to bude nadväzovať harmonizácia hodnotenia povodňových ohrození a posudzovanie rizík 
a tým navrhnutie nasledujúcich krokov založených na spoločných hodnotách. Projekt sa v 
súčasnosti nachádza vo fáze implementácie prvej tretiny projektu a hodnotenia čiastkových 
výsledkov projektu. Môžeme konštatovať, že sa partnerské štáty vzájomne informovali o 
protipovodňových opatreniach, súčasnej situácii a postupoch. Táto fáza tvorí pevný základ na 
pokračovanie spoločného hodnotenia a bude aplikovaná ako podklad spoločných 
protipovodňových stratégií v projektovej oblasti. 

Nespokojní maďarskí policajti nechcú pokutovať 

12. mája 2011 - (TASR) 

Odborári poriadkových síl a ozbrojených zložiek v Maďarsku zvažujú nové formy protestu 
pre prípad, že sa im nepodarí dohodnúť s vládou na svojich požiadavkách. Policajti by 
napríklad nepokutovali vodičov a pohraničná stráž by zas na hraniciach robila pomalšie 
kontroly. Do ulíc Budapešti vyšli policajti, colníci, vojaci, príslušníci väzenskej stráže a 
požiarnici z celej krajiny v apríli niekoľkokrát, 16. apríla ich demonštrovalo vyše 10.000. 
Napriek demonštráciám nedošlo na rokovaní ministra vnútra Sándora Pintéra s predstaviteľmi 
odborov zamestnancov ozbrojených zložiek 6. mája k zblíženiu postojov. Odborári sú 
nespokojní so mzdami a s avizovaným zrušením výsluhového dôchodku. Maďarský denník 
Népszabadság dnes citoval predsedu Odborov zamestnancov poriadkových síl a verejnej 
správy (RKDSZ) Tibora Vinczeho, podľa ktorého popri demonštráciách zvažujú aj iné formy 
protestu, napríklad policajti by neukladali pokuty v prípadoch, v ktorých im to zákon 
vyslovene neprikazuje. Príslušníci pohraničnej stráže by zas robili dôkladné kontroly, ktoré by 
si vyžadovali trojnásobne dlhší čas. 



Zástupcovia splnomocnencov pre hraničné vody sa zmenili 

11. mája 2011 - (TASR) 

Vláda odvolala z funkcie zástupcu splnomocnenca vlády SR pre vodohospodárske otázky na 
hraničných vodách s Českom, Maďarskom a Ukrajinou Mariána Supeka. Odobrila aj 
odvolanie Juraja Sotáka z funkcie zástupcu splnomocnenca vlády SR pre vodohospodárske 
otázky na hraničných vodách s Rakúskou republikou a z funkcie člena slovenskej delegácie v 
Slovensko-maďarskej komisii pre vodohospodárske otázky na hraničných vodách s 
Maďarskom. Kabinet zároveň odsúhlasil vymenovanie technicko-prevádzkového riaditeľa 
Slovenského vodohospodárskeho podniku (SVP) Stanislava Fialíka za zástupcu 
splnomocnenca vlády pre vodohospodárske otázky na hraničných vodách s Českom, 
Maďarskom a Rakúskom. Zástupcom splnomocnenca vlády pre vodohospodárske otázky na 
hraničných vodách s Ukrajinou sa stal špecialista SVP Ján Munkáči. Miesto člena slovenskej 
časti Slovensko-maďarskej komisie pre hraničné vody bude zastávať technicko-prevádzkový 
riaditeľa Odštepného závodu Bratislava SVP Pavol Virág. 

Doprastav uspel v Maďarsku 

12. mája 2011 - (ETREND) 

Slovenská skupina Doprastav so svojou českou dcérou Subterra a maďarským partnerom 
EuroAszfalt Építı és Szolgáltató získali veľkú zákazku na rekonštrukciu železničnej trate 
medzi stanicou Budapešť-Kelenföld a obcou Tárnok. DSE Konzorcium by malo 
zrekonštruovať 22 kilometrov trate a z toho viac ako 19 kilometrov zdvojkoľajniť. Práce by sa 
mali začať začiatkom septembra tohto roku a ukončenie sa očakáva v decembri 2013. Na 
zákazku nachystala štátna spoločnosť zastrešujúca infraštruktúrne projekty, Nemzeti 
Infrastruktúra Fejlesztı, 31 miliárd forintov (117,571 milióna eur). Až 85 percent z nich majú 
poskytnúť fondy Európskej únie. Po úpravách trate by po nej mali vlaky jazdiť rýchlosťou 
160 kilometrov za hodinu. 

Slovensko predbehne Európu 

13. mája 2011 - (HOSPODÁRSKE NOVINY) 

Rast ekonomiky Európskej únie by mal v tomto roku stagnovať a rast eurozóny sa dokonca 
mierne spomalí, tvrdí nová prognóza Medzinárodného menového fondu. Medzi najrýchlejšie 
rastúce ekonomiky únie bude patriť aj Slovensko. Slovenský HDP tento rok vzrastie o 3,8 
percenta a na budúci o 4,2. Zhruba rovnako expandoval aj vlani. V tomto roku bude v rámci 
únie rýchlejšie než Slovensko rásť Litva, ktorej ekonomika by si mala polepšiť o 4,6 percenta. 
Rovnakým tempom by mali rásť švédska a poľská ekonomika. Na budúci rok zaznamená 
vyšší rast HDP spomedzi štátov únie len Rumunsko. Expanzia únie aj eurozóny sa na budúci 
rok mierne zrýchli. Podľa Medzinárodného menového fondu sa hrubý domáci produkt 
eurozóny tento rok zvýši o 1,6 percenta, pričom vlani vzrástol o 1,7. Na budúci rok sa tempo 
jeho rastu mierne zrýchli. Zhruba rovnako rýchlo rastie ekonomika celej únie. Najväčšia 
európska ekonomika Nemecko mierne pribrzdí, keď sa tempo jej rastu spomalí v roku 2011 
na 2,5 percenta. Naopak, Francúzi si pohoršia. Najväčšou výzvou pre politikov je riešenie 
dlhovej krízy v okrajových krajinách eurozóny. Podľa fondu sa už prijali dôležité opatrenia. 
Vlády na národnej úrovni realizujú plány na konsolidáciu verejných financií, aby opätovne 
získali dôveru finančných trhov. Na úniovej úrovni sa posilnil manažment rizík a vytvorili 



mechanizmy na pomoc zdĺženým krajinám. Stále sú však potrebné dôležité rozhodnutia. Ide 
predovšetkým o riešenie problému slabých bánk v rozvinutých európskych ekonomikách a 
realizáciu reforiem na úniovej úrovni, na ktorých sa lídri už dohodli, dodáva fond. 

Medziročná inflácia v Maďarsku v apríli vzrástla 

11. mája 2011 - (SITA) 

Medziročná inflácia v Maďarsku v apríli vzrástla na 4,7 % z marcových 4,5 %. Informoval o 
tom v stredu štatistický úrad krajiny. Rast cien v Maďarsku je mierne vyšší, ako očakávali 
analytici oslovení v prieskume agentúry Reuters, ktorí odhadovali, že inflácia za apríl bude na 
úrovni 4,6 %. Aprílový rast cien bol hlavne výsledkom zdraženia potravín, uviedol štatistický 
úrad. Medzimesačná inflácia v Maďarsku bola v apríli 0,6 % po tom, ako v marci 
predstavovala 1,1 %. Medziročná jadrová inflácia, ktorá nezahŕňa volatilné ceny potravín a 
palív, sa v apríli zvýšila na 2,7 % z marcových 2,5 %. Menový výbor maďarskej centrálnej 
banky po aprílovom zasadaní uviedol, že z krátkodobého hľadiska bude inflácia 
pravdepodobne výrazne nad hranicou 3 %, ktorú centrálna banka považuje za želanú úroveň. 
Do konca budúceho roka by však mohla klesnúť naspäť k hranici 3 % a to aj bez ďalšieho 
sprísňovania menovej politiky. Centrálna banka Maďarska drží svoju hlavnú úrokovú sadzbu 
na úrovni 6 % už tri mesiace a analytici očakávajú, že ju nezvýši ani v najbližších mesiacoch. 
Centrálna banka prognózuje, že v tomto roku bude priemerná inflácia 4 % a v budúcom roku 
klesne na 3,4 %. 

Za prácou do zahraničia by išiel takmer každý šiesty Maďar 

11. mája 2011 - (TASR) 

Takmer každý šiesty dospelý Maďar zvažuje krátkodobé či dlhodobé vysťahovanie sa za 
prácou do zahraničia. Vyplýva to z aprílového prieskumu maďarského inštitútu Tárki, ktorý 
zverejnil dnes maďarský ekonomický server privatbankar.hu. Takto vysoký pomer Maďarov s 
migračnými snahami v uplynulých dvoch desaťročiach ešte nebol. Podľa výsledkov 
prieskumu 12 percent respondentov plánuje vysťahovanie na týždne alebo mesiace, 13 
percent by zostalo v zahraničí na niekoľko rokov a sedem percent by sa úplne vysťahovalo. O 
niektorej forme migrácie uvažuje 17 percent celkového počtu obyvateľstva, uvádza Tárki. 
Najobľúbenejšou cieľovou krajinou Maďarov je už tradične Nemecko a Rakúsko, silnejúcu 
pozíciu z tohto pohľadu zaznamenala Veľká Británia. 

Orbán zatrhol štátne zlaté padáky 

11. mája 2011 - (PAVEL NOVOTNÝ - HNONLINE.SK) 

Politici i šéfovia veľkých štátnych podnikov u našich južných susedov si musia nechať zájsť 
chuť na tučné odstupné. Maďarský premiér Viktor Orbán presadil ďalší kontroverzný zákon, 
ktorým sa vysoké odstupné štátnych zamestnancov zdaní až 98 percentami. Dvojtretinová 
parlamentná väčšina Orbánovho Fideszu zákon odklepla i napriek tomu, že minulý týždeň 
jeho pôvodnú verziu zmietol zo stola ústavný súd. Takmer celé odstupné prevyšujúce 7 300 
eur navyše budú musieť vrátiť nielen manažéri štátnych a samosprávnych podnikov, ale i 
starostovia obcí, notári a poslanci maďarského aj Európskeho parlamentu. „Peniaze, ktoré 
tento zákon prinesie do štátnej pokladnice, pritom nie sú príliš významné. Je to skôr politický 
krok,” vysvetlil pre HN politológ László Öllös. Fidesz totiž už pred vlaňajšími voľbami 



sľuboval, že urobí rázny koniec s miliónovými zlatými padákmi manažérov, ktorí často 
odchádzali už po niekoľkých týždňoch vo funkcii s poriadne plnou peňaženkou. „Prejavovalo 
sa to najmä počas predchádzajúcej socialistickej vlády. Keď sa tieto prípady dostali na svetlo 
sveta, samozrejme, že verejnosť bola pobúrená. Aj to pomohlo Orbánovi suverénne vyhrať 
voľby,“ pripomenul Öllös. Pôvodný zákon, ktorý parlament prijal v novembri 2010, dokonca 
rátal s tým, že štátni zamestnanci budú vracať odstupné získané už od začiatku roka 2005. To 
však ústavný súd v piatok zrušil, keďže mu vyčítal neprípustnú retroaktivitu. Nový zákon sa 
týka odstupného vyplateného od vlaňajšieho roku. Podstatne sa však rozšíril okruh ľudí, 
ktorým odstupné radikálne zdania. Štátni zamestnanci si tak budú môcť ponechať maximálne 
dve percentá z odstupného nad 12 659 eur, u šéfov štátnych podnikov, politikov a starostov 
obcí je táto hranica znížená na 7 233 eur. Tým, ktorí už odstupné za roky 2005 až 2009 
zdanili, pritom daňové úrady ich peniaze v nasledujúcich týždňoch vrátia. Rozprávkové zlaté 
padáky sú však tŕňom v oku aj niektorým našim politikom. „Už v predchádzajúcich týždňoch 
sa nám podarilo skresať odstupné primátorom i poslancom. Chceme ho však úplne 
zrušiť,“ potvrdil pre HN šéf Obyčajných ľudí Igor Matovič. Podľa vlastných slov plánuje 
príslušný návrh vypracovať a predložiť ešte do konca tohto roka. Obyčajní ľudia pritom 
zrušenie odstupného politikom sľubovali už vo svojom predvolebnom programe a ich líder 
teraz tvrdí, že zatiaľ sú len v polovici cesty. Matovič však pripomína, že v súčasnosti na 
takýto krok nie je na Slovensku politická vôľa. „Je tu minimum ľudí, ktorí by boli ochotní 
niečo také podporiť. Zažíval som to už pri znižovaní platov starostov.“ Myšlienka úplného 
zrušenia odstupného však nemá podporu ani v strane Sloboda a solidarita, ktorá s návrhom na 
jeho zníženie prišla a presadila ho. „My sme zníženie odstupného poslancov a primátorov z 
piatich na tri mesačné platy dosiahli už v rámci predchádzajúceho zákona. Je tu teda rovnaká 
spravodlivosť ako pri inom zamestnaní. Nemáme však potrebu, aby sme odstupné zdanili 99 
percentami, keď naň Orbán uvalí daň 98 percent,“ pripomenul pre HN šéf poslaneckého klubu 
SaS Jozef Kollár. 

Problém s lekármi majú aj v Maďarsku, chystajú výpovede 

11. mája 2011 - (TASR) 

Niekoľko tisíc maďarských lekárov pripravilo do obálky výpovede, ktoré chcú poslať svojim 
zamestnávateľom v prípade, že v rozpočte pre rok 2012 nebudú nahradené chýbajúce 
finančné zdroje, píše dnešné vydanie maďarského hospodárskeho denníka Világgazdaság. Po 
znížení finančných zdrojov v zdravotníctve v uplynulých rokoch o 230 miliárd forintov (872 
milióna eur) majú nasledovať ďalšie úspory vo výške 120 miliárd forintov (455 milióna eur), 
čo by v starostlivosti o chorých spôsobilo vážne problémy, konštatuje Világgazdaság. Lekári 
požadujú, aby ich nástupný plat bol 200.000 forintov (758 eur), aby odborní lekári mali mzdu 
vo výške 300.000 forintov (1137 eur) a aby mali zabezpečený odborný rast. 

Komentár: Sexuálne a iné menšiny 

10. mája 2011 - (ĽUBOMÍR JAŠKO - AKTUALITY.SK) 

Strana Sloboda a solidarita žiada, aby pri Rade pre ľudské práva vznikol Výbor pre sexuálne 
menšiny. KDH to chápe ako jednu zo zbytočných liberálnych provokácií a vznik takéhoto 
výboru odmieta. Je na obzore ďalšia ideologická vojnička? Alebo bude táto „luxusná“ téma 
rýchlo zvalcovaná inými mocenskými naťahovačkami? Sulíkovi liberáli majú výčitky 
svedomia (hoci sa v predstavách o normách svedomia v porovnaní s inými líšia). Cítia, že 
zďaleka nenaplnili očakávania svojich internetových priateľov (a voličov). V marketingu bola 



strana šikovnejšia ako v reálnej politike. Sulíkov kritický postoj k eurovalu zaujme a podráždi 
viac ekonómov ako verejnosť. Je preto potrebné vytiahnuť iné, lepšie „predajné“ témy. Zisk 
politických bodov je v tejto súvislosti veľmi neistý. Ľudia, ktorých zaujímajú práva gayov a 
lesbičiek, sú angažovaní pre svoju vec aj bez asistencie politickej strany. Vedia prezentovať 
svoje postoje, rozbehli mnohé mediálne alebo občianske aktivity. A súčasne veľmi dobre 
vedia, že prílišné bratríčkovanie s politikmi im viac ublíži ako pomôže. Každý predsa vie, že 
politická strana sleduje vždy len jeden jediný cieľ, a tým ani náhodou nie je presadzovanie 
ľudských práv... Existuje aj možnosť úplne opačného prístupu: Už keď máme vo vláde 
niekoho, kto je ochotný brať do úst slová ako homosexualita a sexuálne menšiny (bez toho, 
aby si podľa Slotovho vzoru odpľúval), treba využiť túto jedinečnú možnosť lobingu. 
Iniciatíva strany SaS je typicky odtrhnutá od reality. Ak je predpokladom pre úspech v 
akejkoľvek veci založenie nového výboru, Slovensko by už dávno mohlo byť spokojnou a 
viac-menej šťastnou krajinou. Výbory, rady a vládni splnomocnenci by zabezpečili spokojné 
spolužitie národnostných menšín, ochranu ľudských práv a rozvoj športu. To už naozaj 
nikoho nenapadne lepšia myšlienka ako znovu kričať o potrebe výboru, teda inými slovami: o 
potrebe vyhlásení, analýz, pracovných skupín a iných „výborových“ špecialít?! Záujem o 
sexuálne menšiny je len jednou z podôb rozprávania o tých, ktorí sa odlišujú od bežného 
priemeru. To „sexuálne“ v názve je mätúce a svojím spôsobom nepodstatné. Priatelia aj 
nepriatelia homosexuality sa môžu zhodnúť aspoň na jednom: nechajme na chvíľu bokom 
rozdielne morálne postoje k homosexualite a dohodnime sa, že je dôležité, aby bol v tejto 
spoločnosti každý spokojný a akceptovaný. Liberáli zo SaS spokojne môžu skúšať aktivity aj 
v prospech iných menšín, potom bude ich úsilie komplexné a užitočné. Nikomu neublíži, keď 
sa začne hovoriť o spoločenskom postavení žien po 50-ke, o postavení dlhodobo 
nezamestnaných či rezignovaných mladých, čo vychádzajú z detských domovov bez 
akejkoľvek perspektívy. Všeobecný tlak úspechu, kariéry a peňazí tu denne vyrába nové 
menšiny. Nie vždy ide o zavinenú príslušnosť k takej menšine. Podobne ako sexuálne 
orientácia aj tu sú v hre iné danosti a predurčenia, ktoré sa nedajú zmeniť. Takýto pohľad na 
vec by hádam „umravnil“ obe strany - konzervatívnych obhajcov tradičného manželstva i 
liberálnejších advokátov homosexuálnych zväzkov. Nejde v prvom rade o slobodu sexuálneho 
bláznenia, ale o atmosféru v spoločnosti. Buď je zamrznutá v neľudskom pohŕdaní tými, 
ktorých je menej alebo je už spoločnosť zrelá, sebavedomá - bez nutnosti riešiť si frustráciu 
nenávisťou voči komukoľvek. Takáto úloha výrazne presahuje kompetencie zbytočného 
vládneho výboru. 

Labaš: Hedviga má zlú krv 

11. mája 2011 - (ZUZANA PETKOVÁ - SME) 

Na zakrvavenú tvár Hedvigy Žákovej Malinovej má súdny znalec Peter Labaš v novom 
posudku vysvetlenie - zlú zrážanlivosť krvi. Údajné ochorenie mohlo podľa Labaša spôsobiť 
zvýšené krvácanie z pery, ktorú si vraj študentka sama pohrýzla. Labaš trvá na 
predchádzajúcom verdikte, že ju nikto nezbil. Pripomína nález ošetrujúcej lekárky, ktorá po 
incidente v auguste 2006 opísala modriny na jej tele. „Čo by svedčilo o poruche krvnej 
zrážanlivosti, čím by bolo možné vysvetliť zvýšené krvácanie z drobnej ranky na dolnej 
pere,“ píše Labaš v už druhej verzii jeho znaleckého posudku. Odporúča kompletné krvné 
vyšetrenie. Znalec doručil materiál minulý týždeň Generálnej prokuratúre. Odvčera ho má aj 
advokát obvinenej Roman Kvasnica, ktorý ho považuje za stratu času. Samotné Labašovo 
hodnotenie, na ktorom pracoval viac než dva roky, má štrnásť strán. Celý materiál je 
68-stranový, väčšinu tvoria prílohy a dokumenty. Kvasnica si včera dokument vyzdvihol na 
Generálnej prokuratúre. Považuje ho za zmätočný. „Zbytočne sme stratili čas a Hedviga je už 



päť rokov trestne stíhaná,“ hovorí. Žáková Malinová je obvinená z krivej výpovede a prísahy. 
Podľa polície si vymyslela, že ju cestou do školy v lete 2006 napadli dvaja útočníci potom, čo 
hovorila po maďarsky. Generálna prokuratúra podľa Kvasnicu doteraz nespravila riadne 
znalecké dokazovanie. Kvasnica si myslí, že posudok neprináša žiadne nové skutočnosti. 
„Okrem jednej novej teórie. Už to nie je iba samopohryznutie a samozbitie, ale aj to, že bola 
krvavá pre zlú zrážanlivosť krvi.“ Tým Labaš vysvetľuje aj vysoký krvný tlak, ktorý mala 
Žáková Malinová po incidente. Labaš sa vyjadrovať nechcel. „Ktorý posudok myslíte? Robím 
ich veľa. Obráťte sa na Generálnu prokuratúru, ja vám o tom nepoviem totálne nič.“ V 
minulosti o Žákovej Malinovej povedal, že ak ho chce presvedčiť, nech ide na detektor lži a 
že sa mu „z toho celého dvíha žalúdok“. Dekan Lekárskej fakulty Univerzity Komenského 
Labaš včera povedal, že prokuratúre odovzdal, čo mal a viac ho to nezaujíma. Dnes už ľutuje, 
že o prípade hovoril na verejnosti. „Bola to hrubá chyba a nikdy v živote to už 
nespravím.“ Prokuratúra si vyžiadala od Labaša doplniť posudok v roku 2009. Bolo v ňom 
viac nejasností. Labaš v doplnenej verzii okrem iného vysvetľuje, ako je možné, že študentka 
bola zakrvavená a opuchnutá, keď sa sama pohrýzla do pery. O pere píše, že je „najcitlivejšou 
časťou tkaniva hlavy“ a vzhľadom na bohaté cievne prekrvenie aj najmenšie zahryznutie 
vyvoláva opuch. Generálna prokuratúra včera neodpovedala na otázku, ako bude v kauze 
ďalej postupovať. Kvasnica plánuje dať nový posudok iným znalcom, aby ho preskúmali. 

Pod posudok sa nikto iný nepodpísal 

Dekan Lekárskej fakulty UK Peter Labaš sa ako jediný podpísal pod nový posudok k prípadu 
Hedvigy Žákovej Malinovej. Dokument má 14 strán a Labaš tam napísal, že ho „vypracoval a 
možno ho k obsahu vypočuť“. Advokát obvinenej Roman Kvasnica chce o výsluch znalca 
požiadať. Okrem iného mu prekáža, že nie je známe, s kým Labaš spolupracoval. Kvasnica si 
myslí, že zdravotný stav Žákovej Malinovej zrejme posudzoval sám. „Neverím, že pán Labaš 
je okrem chirurgie a traumatológie odborníkom aj na psychiatriu, neurochirurgiu alebo 
klinickú psychológiu.“ K posudku sú prílohy, ktorých súčasťou je komunikácia Labaša s 
kolegami o prípade. Neželajú si, aby ich uvádzal ako spoluautorov. Prvý posudok spochybnili 
dve z 12 lekárskych autorít, na ktoré sa Labaš odvolával. Stomatochirurg Peter Stanko 
nepredpokladal, že by si Žáková Malinová ublížila sama, ako to dokazoval Labaš. 

Fakty - Prípad Hedviga 

• v auguste 2006 Malinová na polícii oznámila, že ju napadli dvaja mladíci, lebo hovorila po 
maďarsky, 

• po krátkom vyšetrovaní polícia skonštatovala, že skutok sa nestal, 
• Hedvigu obvinili z krivej výpovede, 

• muž, ktorý na ňu podal trestné oznámenie, podľa polície spáchal 
samovraždu. 

Na Slovensku sa začína veľké sčítanie obyvateľov, domov a bytov 

13. mája 2011 - (TASR) 

Na Slovensku sa dnes začína čas sčítania obyvateľstva, domov a bytov, ktorý potrvá do 6. 
júna. „Počas tohto obdobia na území SR vykonajú sčítanie sčítací komisári. Do 20. mája by 
mali obyvateľom do miesta bydliska doručiť sčítacie formuláre a identifikátory potrebné na 
sčítanie,” povedala pre TASR Zuzana Štukovská z Odboru štatistiky obyvateľstva 
Štatistického úradu SR. Sčítať sa bude možné nielen klasicky vyplnením tlačených sčítacích 
formulárov. Štatistický úrad SR ponúka obyvateľom po prvý raz v histórii možnosť vyplniť 
sčítacie formuláre aj cez internet, na adrese www.e-scitanie.sk alebo prostredníctvom stránky 



www.scitanie2011.sk. Elektronické sčítacie formuláre v slovenčine, angličtine a v jazykoch 
národnostných menšín budú verejnosti sprístupnené po rozhodujúcom okamihu sčítania, 
ktorým je polnoc z piatka 20. mája na sobotu 21. mája. Do sčítacích formulárov budú 
obyvatelia zapisovať údaje aktuálne k tomuto dátumu. Z tohto dôvodu je možné aj tlačené 
sčítacie formuláre začať vypĺňať najskôr v tento deň. „Vzhľadom na to, že elektronické 
sčítanie potrvá len do 29. mája 2011, doručovanie sčítacích formulárov a identifikátorov 
sčítacími komisármi sa nezaobíde bez aktívnej spolupráce s obyvateľmi,” konštatovala 
Štukovská. Poukázala, že obyvatelia, ktorí si do 20. mája neprevezmú v mieste bydliska od 
sčítacieho komisára identifikátory a sčítacie formuláre, by mali po tomto dátume kontaktovať 
príslušný obecný, mestský alebo miestny úrad. Obyvateľov, ktorí sa sčítajú elektronicky, 
sčítací komisár už druhýkrát nenavštívi a nebude mať ani prístup k elektronicky vyplneným 
sčítacím formulárom. Obyvateľ ich zo svojho počítača odošle priamo do databázy 
Štatistického úradu SR. Obyvatelia, ktorí sa nesčítajú elektronicky, musia vyplniť tlačené 
sčítacie formuláre a odovzdať ich sčítaciemu komisárovi do 6. júna. Vyplniť sčítacie 
formuláre úplne, správne, pravdivo a včas je povinnosť, ktorá obyvateľom Slovenska vyplýva 
zo zákona o sčítaní obyvateľov, domov a bytov v roku 2011. Sčítaním sa nezisťujú iba údaje 
o počte obyvateľov, ale aj o ich demografickej, kultúrnej, vzdelanostnej, sociálnej a 
ekonomickej situácii, o štruktúre domového a bytového fondu. „Výsledky zo sčítania budú 
slúžiť na prípravu kvalifikovaných prognóz a počas najbližších desiatich rokov sa stanú 
relevantným podkladom na tvorbu politík v rôznych oblastiach života od najvyšších úrovní až 
po najnižšie,” pripomenula Štukovská. 

Okrúhly stôl Maďarov spustil kampaň pred sčítaním ľudu 

11. mája 2011 - (TASR) 

Okrúhly stôl Maďarov na Slovensku (OSMS) spustil informačnú kampaň v súvislosti so 
Sčítaním obyvateľov, domov a bytov 2011, ktoré sa vykoná sa na celom území SR k 21. máju. 
V 530 obciach Slovenska, v ktorých žije maďarská menšina, ako aj v centre Košíc a v štyroch 
mestských častiach Bratislavy sa v týchto dňoch dostáva do schránok domácností informačný 
prospekt kampane s názvom S každým sa ráta. „Jej cieľom je, aby všetci Maďari žijúci na 
Slovensku v sčítacích formulároch uviedli svoju národnostnú príslušnosť a ako materinský 
jazyk maďarčinu,” uviedli predstavitelia OSMS v stanovisku pre TASR. Prospekt s 
niekoľkotisícovým nákladom obsahuje popri potrebných praktických radách a informáciách aj 
vyhlásenia viacerých známych osobností verejného a kultúrneho života - herečky Viki 
Rákovej, Hedvigy Malinovej či politikov Bélu Bugára a Józsefa Berényiho, v čom vidia 
dôležitosť pravdivého uvádzania národnostnej príslušnosti. V informačnom letáku občania 
nájdu aj informácie o konkrétnych dôsledkoch a budúcich zmenách týkajúcich sa príslušníkov 
maďarskej národnosti, ktoré vyplynú z údajov získaných prostredníctvom sčítania ľudu - 
používanie maďarského jazyka, výška dotácií, budúci rozvoj regiónov v závislosti od počtu 
príslušníkov maďarskej menšiny a podobne. K iniciatíve organizácie združujúcej maďarské 
národnostné civilné hnutia sa pripojili viaceré neziskové organizácie, cirkevné spolky aj 
maďarské politické strany Most-Híd a SMK. „Samotná kampaň a všetky informačné aktivity 
si však naďalej uchovávajú apolitický charakter občianskej iniciatívy a nestotožňujú sa s 
akýmikoľvek politickými cieľmi,” upozorňujú jej organizátori. 

Logika asimilácie 

12. mája 2011 - (ZUZANA M. LAMPLOVÁ - SME) 



Počet po maďarsky hovoriacich Maďarov sa znižuje. Podľa mnohých je asimilácia prirodzená 
a nevyhnutná. Nemusí to tak byť. Študent prepadáva z logiky. Neučil sa, ale bojuje. Pán 
profesor, môžem vám položiť jednu otázku? Ak odpoviete, vyhodíte ma, ale ak nie, zapíšete 
mi skúšku! Profesor sebaisto súhlasí. Nech sa páči, pýtajte sa! Pán profesor, je to legálne, ale 
nelogické. Zároveň je to logické, ale nelegálne, ale aj nelogické a nelegálne. Čo to je? 
Profesor rozmýšľa, krúti hlavou a nakoniec sa vzdá. Zvedavo čaká na odpoveď. Nuž, pán 
profesor, vy ako sedemdesiatročný máte tridsaťročnú manželku, čo je legálne, ale nelogické. 
Pani má dvadsaťročného milenca, čo je logické, ale nelegálne. A to, že vy mu dáte skúšku, aj 
keď nič nevedel, je nelogické a nelegálne! Logika tohto vtipu mi pripomína asimiláciu. 
Vzhľadom na okolnosti - kvapky národnostných menšín v mori väčšinového národa - 
asimiláciu mnohí považujú za proces, ktorý sa musí skôr či neskôr logicky naplniť. Tvrdia, že 
asimilácia je prirodzená, ba dokonca nevyhnutná. Iní si myslia, že asimilácia je síce 
prirodzená, ale nie je nevyhnutná. Podľa ďalších je asimilácia nevyhnutná, ale aj neprirodzená. 
A potom existuje názor, podľa ktorého asimilácia nie je ani nevyhnutná, ani prirodzená. Že je 
to iba slovná hračka? Vykonštruovaný teoretický problém bez praktického dosahu? Nie je to 
pravda. Ide o veľmi vážnu vec, ktorej vážnosť sa stupňuje pred májovým sčítaním ľudu, lebo 
práve pri tejto príležitosti je výsostne dôležité, ako pristupujeme k asimilácii. Prvotnou 
príčinou úbytku slovenských Maďarov - lebo reč bude predovšetkým o tejto nie malej 
„kvapke” - je totiž podľa demografov asimilácia. Kým cenzus v roku 1991 evidoval 567 296 
Maďarov, o desať rokov neskôr ich bolo 520 528, teda takmer o 47-tisíc menej. Kým celkový 
počet obyvateľov v spomínanom období vzrástol o dva percentuálne body (bol to najnižší 
prírastok za posledných 80 rokov!), počet Maďarov klesol o 8,2 percentuálneho bodu. 
Opakujem: medzi príčinami tohto stavu dominuje asimilácia, teda zmena národnej identity. 
Národná identita je zložitý jav. Zahrnuje pocity, názory, postoje ku kategórii národa 
všeobecne, ale predovšetkým k vlastnému národu, a k fenoménom, ktoré s ním súvisia. 
Okrem tejto citovo-hodnotiacej dimenzie obsahuje národná identita aj dimenziu činnosti, 
ktorá sa prejavuje v konkrétnych rozhodnutiach a činoch a v ich ideologizácii. Tieto dimenzie 
sú prepojené a prepojené sú aj determinanty, ktoré pôsobia na vznik a vývoj národnej identity. 
Národná identita totiž nie je vrodená a nemenná, ale neustále sa formuje pod vplyvom 
vzájomne sa prepletajúcich makro- a mikrospoločenských faktorov. Najzjavnejšie 
determinanty sú pôvod a materinská reč. Národná identita citlivo reaguje na globalizačné 
trendy, na právne, hospodárske, spoločenské a kultúrne prostredie. Formovanie národnej 
identity je ovplyvnené aj kolektívnym obrazom menšiny o jej vlastnom celospoločenskom 
postavení, o šanciach a istotách, ktoré jej v danom období a v budúcnosti „národnostné bytie” 
ponúka a umožňuje, respektíve o ktoré ju oberá. Národná identita sa formuje predovšetkým 
uprostred týchto spletitých skutočností a konštrukcií, a v konečnom dôsledku sa prejavuje vo 
forme deklarovanej identity. Deklarovaná identita znamená, za koho človek sám seba 
považuje. Výsledky kolónky „národnosť” v májovom sčítacom hárku budú výpoveďou práve 
o deklarovanej identite. 

Znížil sa podiel po maďarsky hovoriacich Maďarov 

Asimilácia sa podobá a zároveň nepodobá vyzliekaniu sa školákov po príchode domov. 
Podobá sa, lebo je pomalá, vlečie sa a občas jej treba zvonka napomôcť. Nepodobá sa, lebo 
asimilácia sa týka dospelých. Pri asimilácii si šatstvo nevyzliekame naraz. Jednotlivých 
vrstiev národnej identity sa zbavujeme postupne. Ľudia, ktorí to považujú za prirodzené a 
nevyhnutné, argumentujú tým, že nie je možné vzpriečiť sa cudzej móde, ktorá nás obklopuje. 
S tým obklopovaním je to pravda. V etnicky zmiešanej oblasti južného Slovenska pribúdajú 
slovenské rodiny, ktoré si na vidieku kupujú lacnejšie domy a pozemky. Napĺňa sa teda 
prognóza demografov o zmene národnostnej štruktúry obyvateľstva tohto regiónu v dôsledku 
suburbanizácie. V komunikačnej sfére je táto zmena spojená s pribúdajúcou dominanciou 



slovenského jazyka. Čoraz viac ľudí má skúsenosť, že v ich bezprostrednom okolí sa častejšie 
hovorí po slovensky. Lenže po slovensky sa nerozprávajú iba Slováci, ale aj Maďari, a to 
nielen vtedy, keď komunikujú so Slovákmi, ktorí po maďarsky nevedia, ale aj vtedy, keď 
komunikujú medzi sebou. Empirické údaje Fóra inštitútu pre výskum menšín potvrdzujú, že 
za uplynulých desať rokov sa vo všetkých oblastiach verejnej komunikácie znížil podiel po 
maďarsky hovoriacich Maďarov - napríklad v obchodoch zo 45 na 30 percent, v úradnom 
styku z 20 na 14 percent, medzi susedmi zo 64 na 56 percent. To isté platí aj v rodinnej 
komunikácii. V niektorých čisto maďarských rodinách sa doma, medzi štyrmi stenami 
komunikuje po slovensky - každý piaty respondent maďarskej národnosti hovorí po slovensky 
so svojím maďarským partnerom, 23 percent s deťmi, každý piaty rodičovský partner taktiež 
komunikuje s deťmi po slovensky a štvrtina detí z týchto rodín sa medzi sebou baví tiež po 
slovensky. Súvisí to predovšetkým s vyučovacím jazykom základnej školy, ktorú dotyční 
navštevovali, lebo vo vyššie spomínaných rodinách aspoň jeden z rodičov chodil do základnej 
školy s vyučovacím jazykom slovenským, ale aj so stúpajúcim trendom zapisovania 
maďarských detí do slovenských škôl. Množstvo rodičov si totiž myslí - makrospoločenská 
klíma a sčasti aj mikrospoločenské siete ich v tom patrične posilňujú -, že ide o záruku 
uplatnenia sa ich detí v spoločnosti. A ktorý rodič si nepraje, aby jeho dieťa bolo úspešné? 
Neslobodno zabudnúť ani na zmiešané manželstvá. Úplne prirodzene nám ulúpi srdce 
niektorá z krásnych Marienok alebo niektorý zo švárnych Paľov (hoci je ich čoraz menej, lebo 
vďaka globalizácii a zahraničným seriálom klasické slovenské a maďarské mená vyšli z 
módy). A keď sa už ľúbime, považujeme za prirodzenú partnerovu túžbu, aby spoločné dieťa 
„zdedilo” aj jeho identitu. Že iba on na tom trvá, my nie? Veď mimino bude vedieť po 
slovensky. Načo mu bude maďarčina? Samozrejme, sú Maďari, ktorí nepovažujú za 
prirodzené, že celá rodina je maďarská, a rozprávajú sa po slovensky. Nepovažujú to za 
prirodzené, ale považujú to za nevyhnutné kvôli dieťaťu, aby sa nelíšilo od ostatných batoliat. 
Potom nasledujú tí, ktorí asimiláciu pokladajú za prirodzenú, ale nie nevyhnutnú, a nakoniec 
ľudia, podľa ktorých asimilácia nie je ani prirodzená, ani nevyhnutná. Raz som sa spýtala 
jedného demografa: ak existuje prirodzená asimilácia, z čoho logicky vyplýva, že existuje aj 
neprirodzená, tak kde je hranica medzi týmito dvoma typmi asimilácie? Nevedel mi 
odpovedať. Z toho som vyvodila záver, že každá asimilácia môže byť prirodzená. Ale tak isto 
môže platiť, že žiadna asimilácia nie je prirodzená. Ale či už prirodzená, alebo nie, podľa pol 
milióna Maďarov, t. j. takmer každého desiateho občana Slovenskej republiky, asimilácia nie 
je nevyhnutná. Nie je nevyhnutné hovoriť v maďarských rodinách po slovensky, ak Maďari 
naučia svoje deti po maďarsky. V zmiešaných rodinách nie je nevyhnutné ochudobniť dieťa o 
možnosť výučby maďarčiny tou najprirodzenejšou metódou - metódou milujúceho rodiča. 
Nie je nevyhnutné, aby dieťa maďarských rodičov navštevovalo základnú školu s vyučovacím 
jazykom slovenským. Ale maďarské školstvo nevyhnutne zanikne, ak títo rodičia 
uprednostnia slovenské školy alebo maďarské školy, ale na druhej strane hraníc. Sú ľudia, 
ktorí celé desaťročia nostalgicky uchovávajú staré šatstvo, hoci tá istá móda sa už nikdy 
nevráti. Pritom sa dokážu zriecť večnej klasiky, ktorou je ich materinská reč. Nie je to 
nevyhnutné, najmä ak ide o taký ťažký jazyk, za aký sa maďarčina všeobecne pokladá, 
navyše o jazyk, ktorý v poslednom čase mnohým napomohol získať lukratívne pracovné 
miesta v nadnárodných spoločnostiach. Ale tam, kde s matkami pominie aj ich nenahraditeľný, 
milovaný jazyk, tam nevyhnutne dochádza k asimilácii. Pritom nie je nevyhnutné vymeniť 
menšinový kabát za lepšie uplatnenie, za väčší úspech. Život nás občas rád podrobuje 
skúškam, ale my naďalej existujeme, a slová „uplatnenie”, a „úspech” sú nám i tak dôverne 
známe. Nie je to dostatočný argument? 

Ján Kubiš: Slovensko strká hlavu do piesku 



12. mája 2011 - (MIROSLAV ČAPLOVIČ - PRAVDA) 

Kto si myslí, že Maďarsko je teraz pripravené upraviť svoju ústavu, podlieha ilúzii, upozornil 
Ján Kubiš. „Doterajší postup slovenskej vlády považujem za škodlivý pre záujmy nášho 
štátu,” povedal bývalý minister zahraničných vecí v rozhovore pre Pravdu. 
- Niektorí vaši bývalí kolegovia z vlády hodnotia novú maďarskú ústavu takmer ako 
ohrozenie územnej celistvosti Slovenska. Použili by ste taký silný výraz? 
- Musím byť na adresu Budapešti kritický, aj keď nechcem biť na bubon prisilno. Stačí si 
prečítať text ústavy a zistíte, že nás vracia do doby Uhorska, a to vrátane psychológie tohto 
niekdajšieho štátu, ktorý zahŕňal územia, čo sú teraz samostatné krajiny. Ďalej sa dozvedáme, 
že Maďarsko si prisvojuje právo obhajovať záujmy etnických Maďarov za svojimi hranicami 
a vystupovať aj v ich mene. Predtým to bola politická téza o 15 miliónoch Maďarov, s ktorou 
pred dvomi desaťročiami prišiel už zosnulý premiér József Antall. Dnes je táto politika 
zakotvená v ústave. Vzniká preto obava, že Maďarsko sa bude snažiť zasahovať do výkonu 
suverénnych práv okolitých štátov. 
- Do akej miery vás znepokojuje maďarská ústava? 
- Dejiny posledných 100 alebo 150 rokov nás poučili, aké je nebezpečné stavať sa do úlohy 
cezhraničného ochrancu určitého etnika. Bohužiaľ, vládnuci Fidesz presadil svoje tézy do 
ústavy a v najbližšom období uvidíme, do akej miery sú zhubné. Presadzovanie kolektívnych 
práv menšín ponad hranice môže vniesť napätie do medzištátnych a vnútroštátnych vzťahov, 
zvlášť to môže platiť o Slovensku. Pre mňa je to veľkomaďarská nacionalistická ústava. 
- Odvážilo by sa Maďarsko prijať takú ústavu, keby susedilo s veľkým a vplyvným štátom 
EÚ, v ktorom by žila početná maďarská menšina? 
- Nemá význam zaoberať sa domnienkami. Fidesz si vytvoril stratégiu, ktorou sa postavil k 
histórii tak, že ju chce korigovať. Pre orbánovcov je nepodstatné, ako zmýšľajú iné krajiny v 
EÚ, lebo s dvojtretinovou väčšinou v parlamente sa nemienia pozerať naokolo. 
- Ako hodnotíte slovenskú odpoveď? 
- Ak vláda hovorí o politike hodnôt, tak by ich mala ochraňovať. Keď to nedokáže, potom si 
Slovensko môže vypiť kalich horkosti samo. 
- Je to tak, že bývalá koalícia vo vzťahu k Maďarsku často vykypela zlosťou a v prípade 
súčasnej nevidieť ani náznak pary pod pokrievkou? 
- Niektoré vyjadrenia niekdajších vládnucich politikov, medzi ktorými sa nachádzali nielen 
predstavitelia SNS, neprispievali k hľadaniu riešení, boli až za hranicou únosnosti. Musím 
však dodať, že keď som pôsobil ako minister, vláda vlastne nemala v Budapešti ani partnera. 
Na slovenskej strane možno chýbala politická vôľa, ale v Maďarsku sme nevideli nikoho, s 
kým by sa dalo hovoriť. Vtedajší vládnuci socialisti si nemohli dovoliť znižovať svoju už 
slabú popularitu tým, že by kritikom doma poskytli zámienku, že nedostatočne obhajujú 
maďarské záujmy v zahraničí. 
- A ako je to dnes? 
- Súčasná vláda tvrdí, že je stúpencom tichej diplomacie, podľa mňa je skôr zástancom 
mlčania. To, čo doteraz predviedla na adresu politiky Fideszu, vrátane maďarskej ústavy, ma 
nepresvedčilo o správnosti postupu. Slovenskí vládni politici nemusia kričať, ale mali by veci 
jasne pomenovať a v oblastiach, kde naši maďarskí partneri zachádzajú priďaleko, treba 
mobilizovať nielen verejnú mienku doma, ale tiež v zahraničí. Doterajší prístup slovenskej 
vlády hodnotím ako strkanie hlavy do piesku. 
- Čo malo teda Slovensko urobiť? 
- V súčasnosti je dosť neskoro dobiehať rozbehnutý vlak. Opakujem, že vláda mala 
mobilizovať mienku v EÚ na vysokej úrovni. Možno by sa dalo predísť prijatiu niektorých 
častí maďarskej ústavy alebo aspoň dosiahnuť ich zmiernenie. Kto si myslí, že Maďarsko je 
teraz pripravené niečo upraviť, podlieha ilúzii. Som zvedavý, aký postup zvolí slovenská 



vláda, keď parlament v Budapešti začne prijímať zákony nadväzujúce na obsah ústavy - ako 
je napríklad volebný a vzdelávací zákon. Obávam sa, že sa zmôže len na vety o znepokojení, 
keď už návrhy budú uzákonené. Doterajší postup slovenskej vlády považujem za škodlivý pre 
záujmy nášho štátu. 
- Kto z vášho pohľadu nesie väčší kus viny? Iveta Radičová, ktorá riadi vládu, alebo Mikuláš 
Dzurinda, ktorý vedie rezort diplomacie? 
- Je to kolektívna zodpovednosť, nechcem rozdeľovať vinu podľa percent. Základné postoje 
sa vytvárajú na úrovni Koaličnej rady a nazdávam sa, že svoj kus viny patrí každej z 
vládnucich politických strán. 
- Hovoríte o slabých krokoch slovenskej vlády, myslíte si však o sebe, že by ste dokázali 
mobilizovať zahraničnú mienku, keby ste sedeli v ministerskom kresle? 
- Neviem, či by som dokázal to, aby Fidesz ustúpil zo svojich pozícií, ale zaručene by som 
ako minister robil maximum, aby orbánovci dostávali signály a verejné upozornenia zo 
všetkých miest, ktoré by mohli nejako vplývať na maďarskú politiku. Nerozpakoval by som 
sa využiť platformu, ktorú ponúka EÚ, lebo tu môže ísť až o ohrozenie stability v regióne. 
Nepochybne by som hľadal oporu aj v USA. Postupoval by som takto rázne od prvého dňa 
výkonu vládnej funkcie. Nečakal by som mesiace a neopájal sa ilúziou, že ak sa stretli šéfovia 
obidvoch vlád, že to znamená zásadné zlepšenie vzťahov medzi Maďarskom a Slovenskom. 
- Možno by Maďarsko konalo umiernene, keby počulo silnú spoločnú reč okolitých štátov. 
- Jednotný hlas nemohol zaznieť, pretože niektoré krajiny zdieľajú určité postupy alebo 
zásady, ktoré presadzuje Maďarsko. Nemajú problém s kolektívnymi právami, rovnako s 
udeľovaním dvojakého občianstva. Ako by sme mohli v tomto smere očakávať, že nájdeme 
spoločný postup? 

Dzurinda a Martonyi sa dohodnú o cezhraničných mostoch 

12. mája 2011 - (SITA) 

Maďarský minister zahraničných vecí János Martonyi bude celý štvrtok na oficiálnej návšteve 
Slovenska. Príde nielen rokovať, ale aj podpísať s rezortným partnerom Mikulášom 
Dzurindom dodatok bilaterálnej dohody o prevádzkovaní, údržbe a rekonštrukcii cestných 
hraničných mostov a úsekov hraničných ciest na spoločnej štátnej hranici, ako aj odovzdávať 
ceny za dobré susedstvo. Martonyiho postupne od rána prijmú podpredseda národnej rady 
Pavol Hrušovský, prezident Ivan Gašparovič a premiérka Iveta Radičová, návštevu ukončí 
stretnutím s Dzurindom. Po hodinovom rokovaní a hodinu a pol trvajúcom obede podpíšu 
dohodu o mostoch. O 15:30 ministri odovzdajú ocenenie s názvom Dobré susedstvo a 
porozumenie dvom vybraným nominantom, ktorí sa zaslúžili o dobré susedské vzťahy medzi 
Maďarskom a Slovenskom. Počas návštevy obaja ministri prediskutujú aktuálne otázky 
slovensko-maďarských vzťahov. Témou stretnutia bude aj rozvoj cezhraničnej spolupráce, 
pripravované infraštruktúrne projekty a spolupráca v oblasti energetiky. Ministri sa budú 
vzájomne informovať o priebehu predsedníctva Slovenska vo Visegrádskej štvorke a 
maďarskom predsedníctve v Rade EÚ so zameraním na spoločné priority. „Je to dlhodobo 
plánovaná návšteva a ministri sa budú venovať aj otvoreným otázkam,“ povedal pre agentúru 
SITA hovorca rezortu diplomacie Ľuboš Schwarzbacher. Na pretras tak môže prísť aj nová 
maďarská ústava, zákony o dvojakom občianstve či pripravovaný vykonávací zákon o 
voľbách. 

János Martonyi: Slovensko-maďarské vzťahy sú excelentné 

11. mája 2011 - (TASR) 



Slovensko-maďarské vzťahy sú v súčasnosti excelentné. A to aj napriek tomu, že na niektoré 
otázky majú krajiny rozdielne názory. Povedal to minister zahraničných vecí Maďarska János 
Martonyi s tým, že o sporných otázkach by mal hovoriť vo štvrtok 12. mája v Bratislave so 
šéfom slovenskej diplomacie Mikulášom Dzurindom. Jednou z nich je aj problematika 
dvojakého občianstva. Napriek tomu, že Martonyi označuje bilaterálne vzťahy za excelentné, 
Slovensko ešte stále čaká na odpoveď na predložený návrh zmluvy, ktorý by mal riešiť otázku 
dvojakého občianstva. Štátny tajomník ministerstva vnútra Maroš Žilinka ju v Budapešti 
odovzdal 15. februára. Dzurinda sa chce na vývoj v tejto problematike opýtať Martonyiho na 
štvrtkovom rokovaní. Vášne v slovensko-maďarských vzťahoch rozdúchava aj novoprijatá 
maďarská ústava. Podľa Dzurindu sú v nej miesta, ktorých aplikácia by v každodennej praxi 
mohla viesť k nedorozumeniam alebo k zhoršeniu bilaterálnych vzťahov. Nemyslí si však, že 
sila diplomacie sa prejavuje v búchaní po stole a v silných heslách, ale v principiálnej a 
profesionálnej práci. Šéf slovenskej diplomacie sa domnieva, že najlepšou cestou pre 
pozitívne bilaterálne vzťahy s Maďarskom je ich ďalšie rozvíjanie a vzájomný rešpekt. 
Rovnako je podľa neho dôležité, aby sa pri opatreniach, ktoré chce presadiť Maďarsko či 
Slovensko, u svojho suseda využívala základná medzištátna zmluva alebo niektorá z 12 
zmiešaných komisií. 

Maďari bránia novú ústavu v OSN 

11. mája 2011 - (SITA) 

Prijatie novej ústavy je míľnikom vo vývoji právneho štátu v Maďarsku, ktorý znamená aj 
koniec postkomunistickej transformácie. V stredu to na pôde Rady OSN pre ľudské práva 
povedal maďarský štátny tajomník Zoltán Balog. Rada sa venuje otázkam novej maďarskej 
ústavy ako aj už staršieho mediálneho zákona. Obe kontroverzné právne normy totiž 
vyvolávajú kritické reakcie, keďže podľa medzinárodných inštitúcií porušujú ľudské práva a 
posilňujú rolu štátu vo sférach, kde to nie je v modernej spoločnosti vhodné. Podľa Baloga 
nová ústava posilňuje právny štát ako aj ochranu ľudských práv v Maďarsku, keďže obsahuje 
aj ustanovenia z Charty základných práv Európskej únie. Balog v tejto súvislosti zdôraznil, že 
ochrana ľudských práv a jej posilnenie je pre jeho krajinu kľúčové. 

Orbán otvoril dvere nacionalizmu 

11. mája 2011 - (DUŠAN KOVÁČ - HOSPODÁRSKE NOVINY) 

Nová maďarská ústava je, samozrejme, písaná po maďarsky. Nie je však bez zaujímavosti 
konfrontovať originálny maďarsky text napríklad s oficiálnym nemeckým či anglickým 
prekladom. A iste nie je bez zaujímavosti, že do európskeho parlamentu bol 29. marca 
predložený návrh bez úvodnej časti, ktorej nepresne hovoríme „preambula” a ktorá sa volá 
„národné vyznanie viery”. Celkom iste tu nejde o nejaké lingvistické hry, ale o hry 
ideologické a politické. Čitateľ znalý veci nemôže v národnom vyznaní viery nevidieť 
paralelu s národnou prísahou rozšírenou po Trianone v Maďarsku. Toto vyznanie viery nie je 
však iba nabubrenou nacionalistickou deklaráciou hodnou 19. storočia. Článok Q (3) ústavy 
totiž hovorí, že ústavu treba interpretovať podľa národnej prísahy (ktorú v anglickom preklade 
nájdeme v benígnom preklade ako „national pledge”). Nová maďarská ústava nie je ústavou 
štátu, teda základným dokumentom fungovania štátu na základe dohody občanov, ale ústavou 
„národa”. Odvolávanie sa na akúsi nedefinovanú „historickú ústavu” v spojení so „svätou 
korunou” vyvoláva v maďarskom občanovi reminiscenciu na kráľovské Uhorsko. Pojmy ako 
„roztrieštenie národa na časti v 20. storočí”, „Karpatská kotlina”, zmienky o veľkosti 



Maďarska a uzavretie akejsi zmluvy medzi Maďarmi minulosti, prítomnosti a budúcnosti 
(namiesto zmluvy medzi občanmi štátu) - to všetko je živná pôda pre maďarský 
nacionalizmus. A keď sa ďalej dočítame, že „neuznávame prerušenie našej historickej ústavy 
cudzou okupáciou”, nájdeme bránu otvorenú revizionizmu a iredente. V tejto súvislosti teda 
treba dodatočne vidieť aj otázku maďarského občianstva pre Maďarov žijúcich mimo 
Maďarska. „Národná” ústava má byť teda ústavou všetkých Maďarov, aj keď sa miestami 
tvári ako ústava konkrétneho štátu. Ako problém novej maďarskej ústavy treba vidieť aj 
jednoznačné konštatovanie, že štátnym jazykom je maďarčina, čo nevytvára priestor na 
uplatnenie sa jazykov národnostných a etnických menšín, hoci na inom mieste sa priznáva 
právo vzdelávania v materinskom jazyku. Nová maďarská ústava však otvára aj dvere 
autoritatívnemu režimu. Oslabuje právomoci ústavného súdu, predovšetkým v otázkach 
rozpočtových a daňových, odmietnutím akejkoľvek historickej kontinuity vytvára vo 
viacerých smeroch právne vákuum. Dočítame sa v nej, že zdrojom všetkej moci nie je občan, 
ale „ľud”. Potenciálne vytvára zo všetkých v Maďarsku žijúcich Nemaďarov občanov druhej 
kategórie. Všetko nasvedčuje tomu, že nová ústava má za úlohu zabetónovať Viktora Orbána 
vo vládnej pozícii. V každom prípade bude veľmi ťažké meniť niektoré zákony, hlavne 
zákony týkajúce sa daňových a rozpočtových otázok, pretože tie budú vyžadovať 
dvojtretinovú väčšinu. Orbán si od ústavy sľubuje aj ďalšie volebné hlasy, hlavne od 
zahraničných Maďarov. Kuriózne znie tiež ustanovenie o tom, že matka dostane, akože 
namiesto svojich detí, ďalší hlas. Prečo práve matka, to už asi vie iba Orbán a jeho ľudia. 
Antidemokratické a nacionalistické tendencie v texte ústavy iba potvrdili nedemokratický štýl 
vládnutia Viktora Orbána, pre ktorého je demokracia nie spôsobom komunikácie a hľadaním 
konsenzu, ale púhou volebnou aritmetikou. Ústava bola prijatá bez konzultácie s opozíciou a 
bez diskusie na verejnosti, jednoducho bola nadiktovaná spoľahlivou väčšinou v parlamente. 
Obe tieto tendencie, revizionizmus a oslabovanie demokracie, sú problémom pre Európsku 
úniu. Pokiaľ ide o iredentistické tendencie, tie sú potenciálne namierené proti susedným 
štátom, ale nijaké jednostranné zmeny hraníc v rámci únie nie sú možné, a tak ostáva národné 
vyznanie miery v tejto historickej situácii mŕtvym dokumentom. Z toho hľadiska škodí nová 
maďarská ústava predovšetkým Maďarom samotným. Historicky frustrovaný maďarský 
nacionalizmus namiesto toho, aby bol korigovaný racionálnou a občianskou ústavou, dostáva 
nové výdatné živiny. Už ani nehovoriac o tom, že táto ústava škodí v zahraničí, a hlavne v 
únii, kde sa o nej diskutuje, reputácii nielen Viktora Orbána, ale celej maďarskej spoločnosti. 

Už aj USA majú zastúpenie v poradnom zbore 

predsedu Úradu pre Slovákov žijúcich v zahraničí 

9. mája 2011 - (USZZ.SK) 

Novou členkou zboru poradcov predsedu Úradu pre Slovákov žijúcich v zahraničí (ÚSŽZ) 
Milana Vetráka sa stala Katarína Tomková, ktorá už viac ako 8 rokov žije a pôsobí v New 
Yorku. K. Tomková pochádza zo Starej Ľubovne. Vyštudovala prekladateľstvo a tlmočníctvo 
na Filozofickej fakulte Univerzity Komenského v Bratislave. Vďaka dlhoročnému štúdiu 
angličtiny strávila veľa času cestovaním a spoznávaním USA. Po skončení štúdia pôsobila v 
Centrálnej prekladateľskej jednotke Úradu vlády Slovenskej republiky a v prístupovom 
období Slovenska do Európske únie sa podieľala na príprave prekladov európskej legislatívy. 
V roku 2003 sa mesto New York stalo jej novým domovom. Naďalej sa venovala prekladaniu 
a na Newyorskej univerzite - NYU School of Continuing and Professional Studies - si 
dopĺňala vzdelanie v oblasti medzinárodných vzťahov a projektového manažmentu. Život v 
novej krajine so sebou prináša veľa výziev, s ktorými sa prisťahovalci musia popasovať. 



Asimilácia v novom prostredí, iná mentalita a kultúra, nový systém práce i štúdia a často i 
neznalosť jazyka spôsobujú nemalé problémy. Keďže je slovenská komunita roztrúsená a 
málo organizovaná, pomoc od krajanov je skôr zriedkavá. Preto sa Katarína rozhodla využiť 
poznatky z ciest po USA i bohatú sieť kontaktov a v novej funkcii členky zboru poradcov M. 
Vetráka pôsobiť nielen v prospech Slovákov žijúcich v zahraničí, ale aj Slovenskej republiky. 
Ako nová členka zboru poradcov predsedu ÚSŽZ by sa K. Tomková mala venovať najmä 
rozvoju cestovného ruchu v oblastiach, kde žijú Slováci v zahraničí, čo by malo byť aj jednou 
z tém, ktorej sa chce venovať ÚSŽZ prostredníctvom nového portálu od roku 2012. Popritom 
má K. Tomková záujem vytvoriť komunitný portál pre Slovákov v USA, ktorý bude mať 
informačný i spoločenský charakter a prepojí nielen tých, ktorí v USA žijú alebo študujú, ale 
aj tých, ktorí sa tam vyberú na dovolenku. Tento projekt je momentálne v prípravnej fáze a 
naplno by mal začať fungovať až v budúcom roku. 

Časť Maďarov zase dráždi Slovákov 

12. mája 2011 - (TV MARKÍZA) 

Vedenie Reformovanej kresťanskej cirkvi už nechce, aby táto cirkevná organizácia fungovala 
samostatne, ale pod maďarským „šéfstvom”. Väčšina cirkevníkov je maďarkej národnosti, ale 
časť tvoria Slováci a tým sa tento plán nepozdáva. Všetky snahy o spájanie sa obyvateľov 
maďarskej národnosti žijúcich na Slovensku s ľuďmi v Maďarsku sa pod Tatrami zvyčajne 
sledujú s nedôverou. Niektorí politici totiž vytrvalo strašia, že Slovensko by mohlo prísť o 
časť svojho územia. 

Outlook Visegrad - salon.eu.sk 

Élet és Irodalom - 7. mája 2011 

Szabolcs Kerék-Bárczy skúma súvislosti medzi občianstvom a volebným právom v 
maďarskom a európskom kontexte. Jeho východiskovým bodom je to, že dvojité občianstvo a 
volebné právo nie sú synonymá, aj keď spolu súvisia. Zabezpečenie jedného neznamená 
automaticky udelenie druhého. Najprv vysvetľuje rozdiel vo vzniku potreby dvojitého 
občianstva v západnej a východnej Európe. Na Západe bol dôvod ekonomický, dvojité 
občianstvo sa týkalo prisťahovalcov, ktorí chceli byť lojálni voči svojej novej krajine a 
nestratiť kontakt so svojou starou vlasťou. Vo východnej Európe sa dvojité občianstvo 
častejšie týkalo ľudí ocitnuvších sa v inej krajine v dôsledku zmeny hraníc. Autor článku 
popisuje deväť postojov k dvojitému občianstvu v rámci krajín bývalého východného bloku - 
podľa André Liebicha. Týchto deväť stupňov predstavuje škálu od úplného zákazu dvojitého 
občianstva (napríklad Arménsko, Estónsko), cez krajiny, kde existujú určité obmedzenia 
(napríklad Rusko, Slovinsko, Srbsko, Slovensko, Česko), až po krajiny, ktoré nijako 
neobmedzujú dvojité občianstvo (Albánsko a Turkmenistan). Až na dve krajiny vo Východnej 
Európe existujú vo všetkých krajinách obmedzenia týkajúce sa dvojitého občianstva. Ďalej sa 
Kerék-Bárczy podrobne venuje situácii v Maďarsku, kde je dvojité občianstvo a vôbec vzťah 
maďarských Maďarov s Maďarmi v okolitých krajinách od roku 1989 témou pre všetky vlády 
a politické strany. K zákonu o dvojitom občianstve z roku 2010 sa vyjadruje nasledovne: „Ten 
zákon je dôležitý pre väčšinu Maďarov žijúcich za hranicami, pretože formalizuje duchovný 
vzťah medzi rôznymi časťami národa, ktorý nezanikol ani po desaťročiach diktatúry. Z 
pohľadu materskej krajiny získa zákon dôležitosť vtedy, keď sa jeho naplnením zatvorí rana 
Trianonu a pomocou toho dokáže Maďarsko a maďarský národ prekročiť krivdy 20. storočia. 
Len vtedy má zmysel pojem ’mierové znovuzjednotenie národa‘, lebo keď s takýmto pocitom 
hľadíme do budúcnosti, tak dvojité občianstvo môže tiež prispieť k prehĺbeniu maďarskej 



demokracie a posilneniu geostrategickej situácie.“ Potom sa dostáva k téme dvojitého 
občianstva a volebného práva, podrobne popisuje situáciu v rôznych európskych krajinách a 
skrz ne poukazuje na možnosti v Maďarsku. Z popisu situácie za hranicami Maďarska 
vyplýva, že otázka volebného práva je horúcejšia v Maďarsku ako za jeho hranicami. V 
závere Kerék-Bárczy poznamenáva, že Maďari sú v tejto otázke ešte ďaleko od konsenzu, 
ktorý by bol prijateľný pre obe strany (maďarských politikov aj obyvateľov žijúcich za 
hranicami). „Možno len dúfať, že na tejto maturitnej skúške dosiahne maďarská politika 
nakoniec uspokojivý výsledok.“ 

HVG - 2. mája 2011 

Béla Kurcz v rozhovore s Andrásom Gerıom zisťuje podrobnosti o jeho nápade zmeniť 
maďarské štátne zriadenie na konštitučnú monarchiu - kráľovstvo. Gerı poukazuje na to, že 
Maďarsku chýba autorita, ktorá by bola nezávislá od politiky a kráľ by takúto rolu mohol 
zastávať: „Ak by bolo Maďarsko konštitučnou monarchiou, kde by panovník (kráľ) bol len 
symbolickou postavou, a nemal by prakticky žiadnu výkonnú moc, (…) tak by štátne 
zriadenie malo v sebe takýto autoritatívny prvok.“ Kráľovstvo je podľa neho v podstate 
logickým východiskom z problémov okolo novej ústavy. Preambula opierajúca sa o 
svätoštefanskú korunu by tak získala skutočné opodstatnenie. Zmenu zriadenia považuje za 
uskutočniteľnú aj preto, lebo súčasné zriadenie má len 22 rokov (v r. 1989 sa ľudová 
republika zmenila na republiku) a teda nie príliš dlhú tradíciu. Gerı sa zatiaľ nezamýšľa nad 
tým, kto by mal byť maďarským kráľom, podľa neho je dôležité sa najprv dohodnúť o zmene 
štátneho zriadenia, a potom hľadať vhodnú kráľovskú rodinu. Isté však je, že by mala mať 
medzinárodnú prestíž a historické väzby na Maďarsko. 
HVG tiež uverejnilo rozhovor s Bélom Bugárom, v ktorom sa ho Judit Fürjes pýta na vzťahy 
slovenských, maďarských politikov s Fideszom, na jeho názor na dvojité občianstvo a na 
súčasný stav jazykového zákona. Béla Bugár vysvetľuje, že medzi stranou Most-Híd a 
maďarskou vládou nie je žiadny oficiálny vzťah. Dvojité občianstvo je podľa neho 
štandardnou vecou, ale potenciálne volebné právo s ním spojené nepovažuje za dobrý nápad. 
Slovenským Maďarom podľa neho úplne stačí jedna politická kampaň (slovenská), 
nepotrebujú byť zaťahovaní ešte do ďalšej (maďarskej). Na adresu maďarsko-slovenských 
vzťahov Béla Bugár tiež poznamenáva: „Často mám pocit, že vyhlásenia Viktora Orbána sa 
dostanú na verejnosť presne vtedy, keď sa zaoberáme otázkami týkajúcimi sa tunajších 
[slovenských] Maďarov. Tak to bolo aj vlani, v čase kampane pred parlamentnými voľbami 
alebo v čase diskusií o jazykovom zákone, naposledy keď sa riešil zákon o používaní 
menšinových jazykov. Keby to komplikovalo len situáciu Mostu - Híd, nebol by to problém. 
Ale ubližuje to aj tunajším Maďarom. Po takýchto vyhláseniach sa v slovenskej tlači objavujú 
hlasné invektívy a podľa mňa medzi tunajšími Maďarmi mnohí spravodlivo cítia, že sú veľmi 
prísne posudzovaní. Podľa slovenskej verejnej mienky sú za všetky maďarské prejavy 
zodpovední tunajší Maďari.“ 

Élet és Irodalom - 29. apríla 2011 

Za normálnych okolností sa ústava vzťahuje k spoločenstvu občanov dotyčného štátu. Tým je 
to poľutovaniahodnejšie, píše historička Maria Ormos vo svojom príspevku o základných 
súvislostiach medzi národom a štátnym občianstvom, že v novej maďarskej ústave sa spomína 
iba národ Maďarov, a tým sa zjavne sugeruje vylúčenie okrajových skupín - ako sú Rómovia: 
„Dnešnú spoločnosť môžeme akceptovať aj s nemaďarmi (nie celkom Maďarmi), 
postihnutými nešťastím, chudobnými a starými - ba musíme, pretože celok je celkom iba s 
nimi. Ľudská spoločnosť, samozrejme, nie je biologický živočích, no aj tak je to svojím 
spôsobom organický útvar (…). Z toho dôvodu si myslím, že tento systém sa nedá vylepšovať 



zvýhodňovaním jednej alebo druhej skupiny na úkor inej, jednoducho pre to, lebo aj títo ďalší 
- sme my.“ 

Amnesty kritizuje Maďarsko za nedostatočné kroky voči rasizmu 

13. mája 2011 - (TASR) 

Medzinárodná organizácia na ochranu ľudských práv Amnesty International (AI) kritizuje 
Maďarsko, že nerobí dostatočné kroky voči rasizmu, kriminálnym činom motivovaným 
nenávisťou, porušovaniu práva sexuálnych menšín na zhromažďovanie, ako aj za mediálne 
zákony. Podľa maďarskej tlačovej agentúry MTI to vyplýva z výročnej správy AI, ktorú 
zverejnila jej pobočka v Budapešti. Riaditeľka AI Maďarsko Orsolya Jeneyová uviedla, že 
ústrednou témou správy AI v časti venovanom Maďarsku je pretrvávajúci rasizmus týkajúci 
sa Rómov a kriminalita motivovaná nenávisťou, ktorá je často založená na predsudkoch. 
Podľa jej slov polícia nie je dostatočne usmernená, nemá odborné vedomosti a nevedie 
dostatočnú evidenciu, aby dokázala predchádzať a bojovať proti uvedenému druhu 
kriminality. AI vyzvala políciu a prokuratúru, aby „doplnila potrebné usmernenia a 
kriminalistický protokol”. Ďalšia kritika organizácie na ochranu ľudských práv sa týka dvoch 
zákonov týkajúcich sa médií, ktoré boli vlani prijaté. Tie podľa AI môžu zbytočne a neúmerne 
obmedzovať slobodu prejavu. AI Maďarsku tiež vytýka, že polícia nezabezpečila 
stopercentne právo sexuálnych menšín na zhromažďovanie, keď vlani počas konania 
verejných zhromaždení najprv odmietala postaviť ochranné bariéry. 

Esej - Intelektuál, nepriateľ národa 

4. mája 2011 - (GYÖRGY DALOS - NEUE ZÜRCHER ZEITUNG - SALON.EU.SK) 

Odkedy sa maďarská vláda pod vedením Viktora Orbána s misionárskou horlivosťou pustila 
do národno-vlasteneckej prestavby spoločnosti, s prestížou Maďarska v zahraničí to ide z 
kopca. Intelektuálov, čo sa tam prihlásia k slovu s kritikou, opľúvajú v Maďarsku ako zradcov. 
Štátny tajomník budapeštianskeho ministerstva zahraničia Gergely Pröhle, predtým maďarský 
veľvyslanec v Berlíne a v Berne, robil vo februári tohto roka predbežnú bilanciu odozvy 
Západu na kroky svojej vlády. „Mnohorakosť útokov a narastajúca absurdita najmä 
nemeckého slohového výkvetu“ mu vraj pripomína poviedku Heinricha Bölla Stratená česť 
Kataríny Blumovej, v ktorej „autor nevinne obvinenej protagonistke [...] nenájde iné 
východisko, ako vraždu reportéra bulvárneho plátku s najvyšším nákladom.“ Iste, dodáva 
Pröhle, „práva na ochranu osobnosti Kataríny Blumovej či Heinricha Bölla podliehajú inému 
posudzovaniu než česť krajiny“. Napriek tomu by bolo pre nemeckú tlač lepšie, keby 
neoperovala pojmami ako napríklad „vodcovský štát“: „Inak zostanú už len dve možné 
reakcie: rezignované pokrčenie plecami alebo radikalizácia à la Katarína Blumová.“ Dúfajme, 
že diplomat si vyberie pokrčenie plecami, pretože jeho reakcia ďaleko prekračuje 
konštatovanie mylnej informácie v západnom médiu. Tým, čo sa v kontexte maďarského 
predsedníctva EÚ skutočne dialo a deje, je najväčšia strata medzinárodnej prestíže Maďarskej 
republiky od jej založenia roku 1989. Diskrepancia medzi obrazom, ktorý si vláda ako imidž 
Maďarska želá, a jeho vnímaním zvonka, je čoraz evidentnejšia. V tejto situácii sa musia 
urobiť dve veci: minimalizovať škody v zahraničí a „predať“ tú katastrofu doma. Prvý z 
týchto dvoch cieľov má na starosti zaktivizovaná maďarská diplomacia: v Bruseli rokujú 
vrcholní politici, na pódiá vystupujú veľvyslanci, prípadne uvádzajú veci na pravú mieru v 
novinách. Používajú pritom argumentačné pomôcky schválené z centrály. Tie občas pôsobia 
kuriózne, ako vidno na príkladoch, ktoré sa dostali jedným liberálnym novinám: na 



nekonečné otázky o úspechu predsedníctva EÚ má správna odpoveď znieť, že to nie je žiadny 
„látványpékség“, čiže „reťazec pekární a cukrární“. Na tému súvislosti medzi konfliktom s 
EÚ a vnútornými problémami krajiny ponúka ministerstvo aforizmus: „Nemiešajme biele 
prádlo s farebným.“ Už menej nevinne vyzerá mobilizácia inštitúcií zahraničných Maďarov, s 
najvyššou pravdepodobnosťou schválená v Budapešti. Tí vo svojej druhej vlasti z kvázi-
vlasteneckej povinnosti demonštrujú proti podujatiam na tému Maďarsko alebo organizujú 
manévre, ktoré ich majú rušiť. Fakt, že niekto nie je láskavý k vláde zvolenej dvojtretinovou 
väčšinou, považujú za znak nepriateľstva, a keď príde na maďarských liberálnych 
diskutujúcich, dokonca za zradu. Na internetových stránkach týchto organizácií je Fidesz a 
osoba predsedu tejto strany a premiéra Viktora Orbána bezvýhradne stotožnená s krajinou 
samotnou. Elektronické obežníky o publikáciách či diskusiách o Maďarsku sa vyznačujú 
urazenou národnou hrdosťou, ktorá miestami nadobúda šovinistické až rasistické podtóny. 
Napríklad niektorí predstavitelia švajčiarskej sekcie Svetového zväzu Maďarov s kontaktmi 
na pravicovo-radikálnu domácu scénu (na zakázanú, no prekvitajúcu stránku 
www.kurucinfo.hu či na stranu Jobbik). Isteže na Západe žijú aj liberálni Maďari, ale tí 
očividne nemajú chuť zúčastňovať sa tohto obhadzovania blatom. A tak počuť jedine hlas 
Fideszu, blízkych národných konzervatívcov a radikálne pravicových zahraničných Maďarov. 
Začiatkom apríla zorganizoval švédsky PEN tematický večer o demokracii v Maďarsku, na 
ktorom okrem iného premietali aj video s Imre Kertészom, esejista László Földényi čítal svoj 
text a novinár György Bolgár hovoril o aktuálnych politických témach. Po oficiálnom 
ukončení chceli dať členovia Zväzu Maďarov najavo svoj protest, ale organizátori tomu 
zabránili. Evidentne dopredu vyrátaný škandál nakrútil nepozvaný štáb maďarskej štátnej 
televízie MTV. O niekoľko dní neskôr protestoval doposiaľ neznámy Zväz pre maďarsko-
nemecký dialóg proti účasti filozofky Ágnes Hellerovej a Miklósa Tamása Gáspára na 
kongrese o médiách, ktorý organizuje berlínsky denník TAZ. Kvôli desiatim demonštrantom 
prišli pred Dom kultúr sveta reportéri MTV, Echo TV, spravodajskej agentúry MTI, denníka 
Magyar Nemzet a ešte jeden novinár z maďarského rozhlasu - toľko mediálnej pozornosti sa 
neušlo ani maďarskému prezidentovi Pálovi Schmittovi, keď bol krátko predtým v Berlíne. K 
úlohám domácej vládnej agendy zrejme patrí urobiť z tohto skromného zhromaždenia udalosť. 
Informácia o ňom sa dostala aj k provládnym novinám Magyar Hírlap, ktoré však vôbec nie 
sú považované za radikálne pravicové - na prvej strane vyšiel článok s titulkom „Hellerová a 
Tamás spoločne nadávajú na Orbána. V Berlíne sa proti týmto dvom liberálnym intelektuálom 
demonštrovalo.“ Internetové vydanie, ktoré má denne tridsať tisíc registrovaných 
návštevníkov, veľmi rýchlo prinieslo reakcie. Tu je zopár ukážok (nemoderovaného) hnevu 
ľudu: „Tieto dva kusy hmyzu treba spoločne obesiť, ale pred obesením by ich bolo treba 
vykastrovať.“ „Ak bude vďaka Fideszu možné dvojité štátne občianstvo (pre Maďarov v 
susedných štátoch), potom by tu mala byť aj možnosť občianstvo vziať! Prosím, vezmite ho 
týmto dvom protimaďarským elementom. Tamás by potom mohol byť znovu Rumun [filozof 
Miklós Tamás Gáspár pochádza z maďarskej menšiny v Ceausescuovom Rumunsku] a 
Hellerová nech je, kým chce - Izraelčanka alebo Palestínčanka.“ „Keď sa budú vracať z 
Berlína, mali by ich zatknúť na hranici za ohováranie Maďarska (…), a to za otvorenú aj 
skrytú vlastizradu.“ „Títo zloduchovia, ktorí dostali vzdelanie za naše peniaze, využívajú 
svoje medzinárodné kontakty. Snažia sa skompromitovať vládu, ktorú sme si zvolili, ako 
môžu. Každý človek dobrej vôle musí byť z tohto odporného postoja zhnusený. Malo by sa 
im vziať maďarské štátne občianstvo a vykázať ich z krajiny. Špinaví vlastizradcovia.“ Tie 
isté noviny referovali o rozhovore, v ktorom vládu kritizoval klavirista András Schiff v 
nemeckom denníku Süddeutsche Zeitung pod titulkom: „Opäť v nemeckej tlači: klavírny 
umelec útočí.“ Listy čitateľov neboli o nič miernejšie ako tie predchádzajúce. Redaktori a 
čitatelia spoločne konštruujú obraz intelektuála ako „nepriateľa ľudu“ - topos, ktorý kedysi 
využívali všetky vlády Ostbloku. Ale čo „nepriateľ ľudu“ Schiff povedal? To najostrejšie z 



celého rozhovoru bola jeho stručná charakteristika premiéra. Orbán je podľa neho „radikálny 
karierista a nacionalistický populista“ a že necháva Jobbik, evidentne pravicovo extrémistickú 
stranu voľne vyčíňať». A ešte András Schiff ofrfľal novú maďarskú ústavu: „K Európe sa 
nehodí.“ Okrem iného sa zastal riaditeľa Národného divadla Róberta Alföldiho: „Pravicoví 
poslanci o ňom rozprávajú, že je to špinavý homosexuál (…) a nikto na to nič 
nepovie.“ Bránil spoločenských vedcov, proti ktorým vedie Magyar Nemzet „hanebnú 
kampaň“ o údajnej sprenevere štátnych peňazí skôr, než sa vôbec začalo nejaké vyšetrovanie. 
A ešte sa mu nepáčilo, že „pravicovo extrémistické skupiny podľa chuti terorizujú 
Rómov.“ Je možné, že András Schiff niekde svoje formulácie vyhrotil, napokon, nehovoril z 
neho politický analytik, ale temperament umelca. Ale nič z toho nie je štátne tajomstvo. 
Všetko, čo on a ďalší pravicovými médiami opľúvaní „nepriatelia ľudu“, známi intelektuáli 
ako György Konrád, Péter Nádas, Péter Esterházy, Imre Kertész či Béla Tarr - hovoria, bolo a 
je v Maďarsku súčasťou kontinuálneho, legitímneho demokratického diskurzu v. A hrozí, že 
ten po mediálnom zákone opatrenom už aj visačkou čistoty EU bude čoraz viac vytláčaný na 
okraj. Témy Andrása Schiffa sú témami Maďarska, o nich sa píše, hovorí, debatuje a 
demonštruje. Orbán ako populista alebo dobrodinec národa - na to sa už pol druha desaťročia 
všetko delí. Strana Jobbik ako hrozba demokracii bola na titulných stranách dávno predtým, 
ako o nej v tomto zmysle hovoril Schiff. Teror „občianskej sebaobrany“, ktorá je v 
skutočnosti zakázanou Maďarskou gardou, vo vydesených rómskych osadách, je 
vnútropolitickou aktualitou číslo jedna. Ústava bola v Maďarsku predmetom omnoho ostrejšej 
a fundovanejšej kritike zo všetkých politických smerov, než to urobil v Nemecku Schiff. 
Výpady proti riaditeľovi Národného divadla boli v mnohých novinách konfrontované s jeho 
mimoriadnymi zásluhami. Očierňovaných filozofov sa zastal ich konzervatívny kolega - 
povedal, že ich unáhlené odsudzovanie je „hanebnosť“, použil to isté slovo ako „nepriateľ 
národa“, prekliaty klavirista. Maďarská kritika vlády je viac menej tá istá, doma aj v cudzine. 
No rozhovor pre Le Monde alebo článok v Baltimore Sun akoby bol sám osebe už „špinením 
do hniezda“. Maďarských činiteľov evidentne znepokojuje, že hoci majú pod kontrolou čoraz 
väčšiu a väčšiu časť domácej verejnosti, kontrola nad vnímaním zahraničia sa im čoraz viac 
vymyká. Navyše sa o slovo hlásia intelektuáli, ktorých žiadna dvojtretinová väčšina nezvolila 
a občas sa tešia úcte a obľube, o ktorej môžu politici len snívať. Spisovatelia a myslitelia za 
normálnych okolností svojou tvorbou a slávou prispievajú krajine k pozitívnemu imidžu. 
Nalepiť na nich nálepku nepriateľov národa a fackovacích panákov je, jemne povedané, 
kontraproduktívne. 

Na 44. Palárikovej Rakovej žalo úspechy 

aj Slovenské divadlo VHV Stará Pazova 

4. mája 2011 - (USZZ.SK) 

Už štyridsaťštyri rokov sa na Kysuciach pravidelne stretávajú ochotnícki divadelníci a 
milovníci divadelného umenia zo Slovenska, aby sa vzájomne potešili zo svojej umeleckej 
aktivity, porovnali si výsledky svojej činnosti, porozprávali sa, poradili sa i oslávili vzácne 
chvíle, kedy sa môžu venovať kráse, ktorú poskytuje javisko a divadelná tvorba. Je to práve 
Palárikova Raková - národná súťažná prehliadka ochotníckych divadelných súborov s 
inscenáciami pôvodnej slovenskej dramatickej tvorby, ktorá prináša túto príležitosť. Podujatie 
sa spája s narodením nášho významného národného buditeľa, veľkého divadelného autora, 
kysuckého rodáka Jána Palárika, ktorý významnou mierou prispel do vienka slovenskej 
dramatickej tvorby: 



http://www.uszz.sk/index.php?ID=1530&l=sk 

Svet naruby, alebo príbehy Slovákov hľadajúcich nový domov 

v Argentíne a Kanade očami Stanislava E. Jančárika 

5. mája 2011 - (USZZ.SK) 

Kanadská základina pre umenie a divadlo v Toronte spolu s Úradom pre Slovákov žijúcich v 
zahraničí (ÚSŽZ) slávnostne uvedú na knižný trh knihu poviedok zo života slovenského 
emigranta Stanislava E. Jančárika s veľavravným titulom Svet naruby. Krst knihy sa 
uskutoční v utorok 17. mája o 17. h v sídle Spolku architektov Slovenska v Bratislave v 
prítomnosti autora príbehovej publikácie Stanislava E. Jančárika, reverenda Dušana Tótha z 
Kanady, predsedu ÚSŽZ Milana Vetráka a vydavateľa Jána Faklu. Autentické príbehy 
slovenského povojnového emigranta zachytávajú historické okamihy, nevšedné udalosti a 
osudové stretnutia Slovákov hľadajúcich svoj nový domov v ďalekej Argentíne a Kanade. 
Autor s časovým odstupom i sebaironickým nadhľadom preciťuje, pútavo a výstižne opisuje 
rôzne životné situácie, ktoré veľmi pripomínajú tie naše súčasné. Kniha je poviedkovou 
mozaikou exilových peripetií, zážitkov a vnútorného rozpoloženia našinca pretĺkajúceho sa 
svetom, ktorý sa niekedy javí akoby bol celý postavený na hlavu. Nepochybne sa po 
publikácii oplatí siahnuť, najmä ak aj noticka príbehov Svet naruby avizuje, že „ľahké čítanie 
ťažkých životných skúseností obohatí i pobaví každého“... Na samotnom krste knihy budú 
prítomné viaceré osobnosti slovenského spoločensko-kultúrneho diania vrátane spisovateľa 
Tomáša Janovica, herca Františka Kovára a ďalších. Spoločensky i odborne zaujímavou 
súčasťou dňa v rámci prezentácie knihy Stanislava E. Jančárika Svet naruby bude už 
popoludňajšie diskusné stretnutie na tému Slovenskí architekti vo svete. Uskutoční sa 17. 
mája o 15.00 h na Panskej ulici č. 15 v Bratislave v Sieni Dušana Jurkoviča, pričom Spolok 
architektov Slovenska bude v rámci programu informovať o málo známych slovenských 
osobnostiach architektúry dlhodobo pôsobiacich v zahraničí. V rámci stretnutia Úrad pre 
Slovákov žijúcich v zahraničí uvedie program Z otca na syna - osobné rozprávanie Stanislava 
Jančárika jr. o práci architekta v Argentíne a besedu s účastníkmi podujatia. 

Malé dejiny Rusínov 

Herec Martin Mňahončák sa stal krstným otcom 

10. mája 2011 - (RUSIN.SK) 

Herec Martin Mňahončák sa stal krstným otcom. Prišiel zastúpiť svojho strýka významného 
rusínskeho podnikateľa a filantropa, Milana Mňahončáka. Strýko Mňahončak sa totiž 
podieľal na vydaní knihy - Malé dejiny Rusínov. Knihu pokrstil herec po rusínsky - poliali ju 
liečivou vodou a posypali barvinkom (zimozeleňom). Samotný krst knihy bol však len časťou 
programu - spoločenského večera spojeného s vystúpením 50 tanečníkov a hudobníkov 
umeleckého kolektívu PUĽS (Poddukelský umelecký ľudový súbor). Podujatie tak bolo aj 
veľkolepou prezentáciou rusínskej kultúry. 



PROF. PETER ŠVORC 

Ivan Pop: Malé dejiny Rusínov, Bratislava (ZIRS, 2010) 

Slovenskú i českú spoločnosť začali priťahovať dejiny Rusínov najmä po roku 1989. Súviselo 
to so zmenou spoločenských pomerov a s akceptovaním Rusínov ako osobitného národa, 
ktorý sa začal po dlhom čase na Slovensku opäť hlásiť o slovo. Záujem o Rusínov sa 
premietol do záujmu o literatúru zaoberajúcu sa týmto obyvateľstvom a jeho osudmi. Kým v 
Čechách záujem siahal najmä na bývalú Podkarpatskú Rus, na Slovensku vari viac na územie 
severovýchodného Slovenska, kde žijú Rusíni ako susedia slovenského národa. Ivan Pop, 
ktorého knihu chceme predstaviť, patrí k historikom, čo dôverne poznajú dejiny Rusínov a 
svoje poznanie sprostredkúvajú širšej verejnosti prístupným a zaujímavým štýlom. Toto 
konštatovanie potvrdzuje aj jeho kniha pripravená na vydanie Združením inteligencie Rusínov 
Slovenska s názvom Malé dejiny Rusínov. Rozdelená je do 38 častí, v ktorých autor 
prechádza celými dejinami Rusínov, ba začína už pravekom, a to charakteristikou územia, na 
ktorom žijú. Do akejsi „prehistórie“ Rusínov spadá aj druhá časť knihy, kde píše o príchode 
Bielych Chorvátov medzi slovanské kmene osídlené na južných svahoch Karpát, od ktorých 
Rusíni odvodzujú svoj pôvod. Uvádza však aj stanovisko slovenskej, maďarskej a ukrajinskej 
historiografie, ktoré odmietajú autochtónnosť karpatských Chorvátov, a ako hovorí autor, aj 
karpatských Rusínov, a spoločne im prisudzujú len úlohu kolonistov v čase valašskej 
kolonizácie. Tieto názory však odmieta ako nepodložené dôkladným výskumom. Ivan Pop 
ponúkol slovenskému čitateľovi stručné, ale prehľadné dejiny Rusínov, ktoré ho dokážu 
zorientovať v základných momentoch ich histórie a pomôžu pochopiť súčasné postavenie a 
snahy o plnohodnotné etablovanie sa ako príslušníkov samostatného národa. Kniha je 
napísaná pútavo, dobre sa číta. 

http://www.rusyn.sk 

http://www.rusin.sk/index.php?ID=5983&l=sk 

Zomrel najmenší Maďar, meral 65 cm 

12. mája 2011 - (TOPKY.SK) 

Vo veku 48 rokov zomrel István Tóth - najmenší dospelý Maďar. Ako dnes informovala 
maďarská komerčná televízna stanica RTL Klub, 65 cm vysoký muž, ktorý bol v 
medzinárodnom kruhu cirkusového sveta známy pod umeleckým menom „Pityu“, skonal v 
gyırskej nemocnici. István Tóth pracoval dlhé roky v zahraničí ako akrobat, klaun, žonglér a 
kúzelník, neskôr sa vrátil do Maďarska. Podľa jeho ošetrujúceho lekára najmenšieho Maďara 
ošetrovali po vážnom páde. Po 20 dňoch sa jeho stav mierne zlepšil, potom však zomrel. 
Rodina oficiálne potvrdila jeho úmrtie v stredu. 

Képíró vraj nedokáže vnímať, vyšetrí ho psychiater 

10. mája 2011 - (SITA) 

Súdne pojednávanie s bývalým maďarským policajným dôstojníkom Sándorom Képíróom, 
ktorý čelí obvineniam z vojnových zločinov, v utorok museli odročiť pre pochybnosti o jeho 
mentálnej spôsobilosti. Zástupca obžaloby Zsolt Falvai požiadal o psychiatrické vyšetrenie 
obvineného po tom, ako 97-ročný Képíró povedal sudcovi, že výroky jednotlivých účastníkov 
nie je schopný vnímať. Obhajca Zsolt Zétényi pritom tvrdí, že jeho klient má len problémy so 



sluchom a postačí vyšetrenie u audiológa, sudca Béla Varga však nariadil preskúmanie 
fyzického i psychického stavu obžalovaného a odročil pojednávanie na 19. mája, keď súd na 
základe výsledkov rozhodne, či môže proces pokračovať. Údajného vojnového zločinca 
prvýkrát predviedli pred súd minulý štvrtok, keď vyhlásil pred novinármi, že sa cíti byť 
„absolútne nevinný”. Képíróovi pripisujú spoluzodpovednosť za smrť vyše 1200 civilistov, 
ktorých v roku 1942 kruto popravili maďarskí vojaci a policajti vo vojvodinskom Novom 
Sade. V súvislosti s takzvanou novosadskou masakrou ho odsúdili už v roku 1944, vtedajší 
maďarský fašistický režim ho však prepustil na slobodu. Proces sa zopakoval v roku 1946, 
keď Képíróa odsúdili v neprítomnosti po tom, ako utiekol do Argentíny. Do Maďarska sa 
dobrovoľne vrátil až v roku 1996. V prípade, že súd uzná jeho vinu aj tentoraz, hrozí mu 
doživotný pobyt vo väzení. Képíró kedysi patril medzi najhľadanejších osôb na zozname 
židovského Centra Simona Wiesenthala, ktoré sa dlhé roky snažilo vypátrať a dostať pred súd 
nacistických vojnových zločincov. 

Ovčiak sa chlapčekovi (†6) zahryzol do hlavy 

10. mája 2011 - (TVNOVINY.SK / BLIKK.HU) 

Útok nemeckého ovčiaka neprežil iba šesťročný chlapček v Maďarsku. Päťročná fena na 
dieťa zaútočila v Noszlope v záhrade domu 31-ročného strýka (35) malého Dávidka, kde bol 
otec so synom na návšteve. Otec dieťaťa sa s jeho matkou rozviedol a so synom sa vraj často 
nestretával. V nedeľu (8.5.), keď sa tragédia stala, však s ním práve trávil čas a v rámci toho 
so synom navštívil svojho brata. Kým boli dospelí v dome, Dávidko sa v záhrade chcel pohrať 
so psami a to sa mu stalo osudným. Dieťa bolo u príbuzného aj v minulosti, psov poznalo, 
nikdy mu neublížili, a tak ani strýko nemal problém ho medzi zvieratá pustiť samého. Jeden 
zo psov ale na chlapčeka napriek tomu zaútočil a zrejme už po prvom uhryznutí, ktoré mu 
zviera uštedrilo do hlavy a krku, bol škôlkár mŕtvy. Dospelí v dome totiž nepočuli žiadne 
volanie o pomoc ani krik. Pes aj po prvom, pravdepodobne smrtiacom útoku, pokračoval v 
napádaní. Otec syna našiel niekoľko desiatok metrov od domu so znetvorenou tvárou a bol 
dohryzený aj na iných častiach tela. Záchranári mu už pomôcť nedokázali, aj keď sa ho 
pokúšali oživovať pol hodinu. Ako uviedla stará matka chlapca, jej vnuk si zrejme myslel, že 
psy u uja sú rovnako neškodné a krotké, ako tie, ktoré chová otec. Majiteľ sa psa-zabijaka už 
zriekol a pravdepodobne ho utratia. 

Obvinený Maďar zo série vrážd Rómov zháňal samopal, tvrdí svedok 

11. mája 2011 - (TASR) 

Jeden zo štvorice obvinených zo série vrážd Rómov rozprával o snahe zohnať samopal, 
povedal na dnešnom pojednávaní svedok, ktorý s obvineným Zsoltom P. pracoval ako 
ochrankár u podnikateľa v Debrecíne. Podľa maďarskej tlačovej agentúry MTI svedok s 
prezývkou Had na Súde Peštianskej župy tvrdil, že s obvineným kolegom sa zvyčajne bavili 
iba o psoch a zbraniach. Zsolt P. raz cestou na koncert v Egri hovoril o samopale. Svedok na 
to reagoval, že je možné takúto zbraň zohnať na čiernom trhu za 400 000 forintov (1516 eur) 
a odporučil mu muža z obce Kál. Obchod sa však údajne neuskutočnil. Svedok dodal, že o 
obvinenom vedel, že nemá rád Rómov a že je národne cítiacim človekom, ale nepočul o tom, 
že by bol príslušníkom hnutia skinhead. Pri útokoch v Kisléte a v Tiszalöku zomrel jeden 
človek, v Nagycsécsi sa stal obeťou útoku pár súrodencov a v Tatárszentgyörgyi zahynul muž 
a jeho päťročný syn. Vo viacerých prípadoch zaútočili páchatelia zápalnými fľašami, pri 
ktorých zranili viacero ľudí. Vystrelili 78-krát, pričom ohrozili životy dovedna 55 ľudí. Súdny 



proces so štyrmi obvinenými zo série útokov na Rómov, ktoré mali vykonať v období rokov 
2008-2009, sa začal za mimoriadnych bezpečnostných opatrení 25. marca na Súde Peštianskej 
župy. 

++++++++++++++++++++++++++ 
Záznam tajné nahrávky porady Věcí veřejných 
13.5.2011 10:10 - Přepis nahrávky březnové schůze Věcí veřejných. 
Bárta: Sešel jsem se s Karolínou a Radkem s tím, že jsme se dohodli na tom, že Radek a 
Karolína to 
zvednou proti sobě a podle průzkumů, které jsem nechal udělat, to vychází tak, že to Radek 
pukne. 
Jako úplně. 
Klasnová: Já se omlouvám, já mám k tomu informace jiné. Já mám informaci tak, že naopak 
na té 
vaší schůzce dal Radek najevo, že má chuť jít dál před sebou velmi intenzivně. Tak mi řekla, 
že 
proti němu nepůjde a myslím si, že by bylo tuto záležitost zajímavé, kdyby se to projednalo 
později, 
že by bylo zajímavý, kdybys do toho šel i ty, aby to bylo opravdu jako pěkná volba. Mám to 
od 
Karolíny, řekla mi to, a Karolína je moje nejlepší kamarádka, takže nepředpokládám, že by 
mě v 
něčem mystifikovala. Ona řekla, že nechce a že zvažuje, jestli do toho jít, nebo ne. Teď je 
nalomená. 
Napsali jsme: 
Venku je další nahrávka. Bárta prý donáší Klausovi a přitom jej ovládá 
Uniklo z Věcí veřejných: Máme agenty u Kalouska 
Kočí: Teď tomu jako nerozumím. Já vím. 
Klasnová: Radek ji vyzval na tiskovce, protože mu to řekli, ale nadšenej z toho nebyl. Ve 
skutečnosti je to tak.. 
Kočí: On chce. 
Klasnová: Jo, ona se s ním Karol sešla už předtím, před tou schůzkou, s Vítkem. A pak se o 
tom 
bavili. A možná že cítí tu potřebu, i jakoby tu oporu jako ministr vnitra a tak dále a tak dále. 
Kočí: Rozumím. A Karol ustoupila. 
Klasnová: Karol říká, že nechce jít proti němu. Mě připadá po tom, co se objevilo v novinách 
i po 
tom mým nešťastným otevřeným dopisu Vítkovi, že prostě všichni teďko Vítkovi píšou a je 
tohlencto ponižující i pro Radka, že skutečný mozek VV, lídr VV, faktický šéf VV... jinak tě 
prostě 
nenazvou.. (nesrozumitelné)... chodí na Hrad. 
Kočí: Vědí, že to je pravda. A právě proto by bylo lepší, kdyby to ten Vítek vzal. No protože 
Radek 
nekomunikuje, protože ho to nezajímá. 
Klasnová: Proto si myslím, že jediný zajímavý duel.. 
Kočí: By byl Radek versus Vítek. 
Klasnová: O tom jsem naprosto přesvědčená, že to jediný zajímavý duel, který by se mohl 
odehrát... 
Paggio: Já jsem od začátku říkal, aby šla Karolína, Karolína. Říkal jsem jí to. Nevím, proč se 
sama 
v sobě tak zablokovala zbytečně úplně, tím, že když nepůjde Radek... 



Klasnová: Ona řekla, že to zvažuje. 
Bárta: Karolína mě jasně řekla, když jsem s ní mluvil na konci týdne, že do toho půjde. 
Klasnová: Mně řekla, že se jí strašně ulevilo, že měla schůzku s Radkem, že Radek řekl, že 
chce být 
předsedou a řekla po té schůzce s tebou, že se jí strašně ulevilo, že do toho chce jít Radek, 
tudíž 
nebude muset jít proti němu. Pak jsme si dohodli něco jiného - na té tiskovce, že Radek řekne, 
že 
prostě vyzývá Karolínu a Karolínka to teď momentálně jakoby zvažuje. Já osobně si myslím, 
že 
jediný opravdu zajímavý duel - ty (Bárta) x Radek. Že by ti skutečně ti véčkaři přesto, že vědí, 
že 
Radek je jenom tvář... (nesrozumitelné) 
Nebo si přeju Tebe, Vítku, bez ohledu na to, že jsi Jekyll a Hyde, a tak bude prostě v pořádku 
a tak 
to bude fungovat. Když to bude Karol, tak se dostane do velmi nezáviděníhodné pozice, 
protože 
dříve či později ten ksicht, stejně budeš rozhodovat všechno ty, ta situace bude úplně stejná. 
Jediná 
varianta duelu podle mě ty (Bárta) a Radek. 
Škárka: Já si myslím, že by Vítek ten duel vyhrál a to z toho prostýho důvodu, že všichni ví, 
že to 
vedeš. Všichni ví, Radek, že když tam bude kdokoli z nás... 
Kočí: Budeme za šašky. 
Škárka: Prostě na někoho mávneš na svýho předsedu - tak hele pojď sem - tak to vnímají 
novináři, 
partneři, tak to vnímají všichni. Pojďme zlegalizovat teda ten stav, který je. Bude to čitelný, 
získáme zpátky voliče, kteří budou vědět, kdo jsme, jaký jsme a je to. 
Kočí: Přestaneme lhát. 
Klasnová: Je s tím spojená negativní kampaň a musíme lhát, kdo je šéf - Bárta nebo John? 
Takže 
musím říkat, že vlastně je to John, ale Bárta je taky silnej. 
Kočí: Já taky. Já vždycky - Bárta je silná osobnost. 
Dobeš: (nesrozumitelné) Půjde to jako na férovku... 
Kočí: Na to jsem se taky chtěla zeptat, jestli to znamená, že je férovka. 
(nesrozumitelné) 
Kočí: Takže férovka, absolutní férovka. 
Dobeš: Proč by se s tím kdokoliv loučil? Proč by se řeklo, že Karolína ne? 
Kočí: A férovku všichni! 
Dobeš: A když se do toho přihlási všichni bez jakýchkoli zábran, tak nebudou kandidovat 
proti 
nikomu, ... je vlastně to, že do toho má jít Vítek s principy, jo? 
Kočí: Počkej, to jako že to znamená absolutně otevřená volba, jo? 
Klasnová: Já si myslím, že by to bylo těsné mezi Radkem a Vítkem, a nedovedu si to 
představit, 
buď by to byl o fous Vítek nebo o fous Radek. 
Dobeš: Já si myslím, že by se do finále dostal Vítek s Karolínou. To si osobně myslím. 
Kočí: (nesrozumitelné) 
Paggio: Ještě jsi měl tři věci. 
Dobeš: Že si myslím, že by do toho Vítek měl jít. 



Paggio: Ten by do toho měl určitě jít. (nesrozumitelné) Karolína by do toho měla jít rozhodně 
a 
upřímně, já jsem jí do toho od začátku cpal proto, že věřím, že ona by nebyla ta, na kterou bys 
takhle mávnul a ona by přiběhla. To, co nám škodí, má pravdu Katka, a to je - faktický vládce 
VV - 
tak začíná každý článek a fakt se to zajídá, jak mně, tak členům, tak myslím, že každýmu, kdo 
jednou v životě otevřel noviny. Ty bys měl teď otevřít hledí a říct - ano, jdu do toho a chci 
zjistit, 
jak na tom jsem. Měl by ses jasně zúčastnit přímé volby. Naprosto nevylučuju, že to vyhraješ, 
protože já když jezdím mezi členama, hodně se teď mluví o Karolíně, která projela regiony, a 
hodně 
se mluví o tobě. Protože ty jsi ten, kdo ty věci aktivně mění, ty jsi dal cedule Skansce a kdo 
nakopal 
prdel stavařům. To se jim líbí. 
(nesrozumitelné) 
Paggio: A když do toho nepůjdeš, tak nás to poškodí, těžce. Na tom si smlsnou novináři a 
nejen 
novináři. Bude to vadit našim členům, protože vědí, že ten vliv máš a očekávají od tebe, že 
půjdeš 
na předsedu, že to zkusíš. 
Klasnová: Teď už se to bude psát - Radek - loutka, jde do toho znovu, je to šaškárna, už je to 
předem prostě vymyšlený třeba... Tím bys jim prostě vyrazil dech... (nesrozumitelné) Já ten 
rozhodující duel vidím - Radek x Vítek. A tím bys jim vyrazil dech, Bárta, hnusnej Bárta, 
říkal, že 
do toho nepůjde, teď do toho jde. Pak to přejde a bude pokoj. A pokud se stane, že Véčkaři 
budou 
přesto přese všechno, že tam cítí, že ten vliv je tvůj, přát Radka, tak Radek bude mít tu moc 
aspoň 
jakoby opravdu nějak potvrzenou. 
Dobeš: (nesrozumitelné) naší přímé volby je, že by si sami ustanovili, kdo do toho jde a měly 
by 
přijít nominace z regionů a některé regiony tě vyzvou, stopro. Jižní Morava tě vyzve. Když 
budou 
vědět, že o tom uvažuješ, tak tě vyzve. Ale i to je naše slabina. Radek vyzve Karolínu, pojď se 
mnou bojovat. Přece nejsme strana přímé demokracie a nás mají vyzývat regiony. 
(nesrozumitelné) 
Paggio: Samu sebe zbytečně z mého pohledu zablokovala, že řekla, když půjde Radek, já 
proti 
němu nepůjdu. To je zbytečný, proč? Teď přijdou nominace od předsedů klubů, no tak jdu do 
přímé 
volby. Když jich mám dost, mám asi podporu, tak se chci jít podívat, jakou mám sílu. 
Klasnová: Každopádně si myslím, že by do toho měl jít i Vítek. 
Dobeš: Na tom jsme ve shodě a můžeme jít dál. 
(nesrozumitelné) 
Bárta: Já nevím, jestli se k tomu vyjádřit... 
Klasnová: Tak třeba jednou bychom tě i my ukecali bez toho, aby ses vyjadřoval. 
(nesrozumitelné) 
Bárta: Z mého pohledu je to tak, že dokud jsme bojovali o policejního prezidenta, tak ten 
Radek na 



špičce těch událostí byl a bylo to v pohodě. Já mám pocit, že všechny vánoční K9 s výjimkou 
jedný 
mý posraný schůzky s prezidentem, a to se pořád ta linka - John - Havel, což teda 
mimochodem je 
pravda, velmi dobře teď funguje a i ve vztahu k Zeleným a k volbách v Praze se z toho rýsuje 
zajímavá podpora a je to něco, kam já nesmím, kam musí Radek, a naopak já to jako vyvažuju 
nahoru. A můžeme mít oba dva ty prezidenty. 
Někdo v pozadí: Havel do půl roku umře, bohužel. (nesrozumitelné) 
Bárta: Já si nejsem jistý, jestli to vnímáte s nadhledem, že to vnímáte jenom pohledem 
posledních 
dnů. 
Kočí: To si snad děláš srandu, tohle byl fakt blbej vtip. 
Jankovský: Mě se nikdo nezeptá, mě se nikdo z mých známých nezeptá. Když se chce zeptat, 
co 
budou dělat véčka, tak se nezeptá, co vymýšlí John, ale co vymýšlí Bárta? 
Kočí: No, mě už se ptaj, co můj šéf něco. Teď jsem nevěděla, než jsem pochopila, že už 
natvrdo to 
pojmenovávájí už ve všech kruzích. 
Jankovský, Kočí: (nesrozumitelné) 
Dobeš: Je dobrý nebýt jen pro nějakou elitní skupinku, ale ten většinový názor, že je 
(nesrozumitelné) 
Paggio: Mimochodem, sám Klaus tě vyzval, aby ses stal předsedou. 
Kočí: No právě. Vždyť on se Radkovi úplně vysmívá. 
Paggio: Já jsem se přeřeknul, to snad ne. 
Kočí: To řekl úplně jasně. Pojď už proboha, ať se tady neztrapňujem všichni. 
Klasnová: Horší už to nebude. (nesrozumitelné) 
Kočí: Nemůžeme to, jenom zlepšit, proboha udělejme to. 
Bárta: Já mám zprávy o tom prezidentovi, fakt jako... prezident zničil Pavla Béma, prezident 
zničil 
spoustu lidí, kteří tu byli. Tomu prezidentovi nejde naskakovat na všechno. 
Kočí: Tohleto nenaskakuješ jemu, ale nám. 
Bárta: (nesrozumitelné) Nějaký nabídky a píšu mu, co on na to, a on místo toho, aby mi řekl 
dobrý, 
špatný, tak se mě zeptá, jestli jsem si ráno přečetl jeho článek v Mladé frontě. On je prostě 
jako 
sebestřednej, prostě jako... A on řekne, tak přijeďte na Hrad a odvyprávějte mi, jaký je to na 
K9. Já 
zavolám a on řekne, tak přijeďte, okamžitě, jak vám skončí schůzka... Dveře mám otevřený 
kdykoliv k němu, to jo. A když mu řeknu, že má něco todle, tak on to udělá, protože za tím 
vidí 
nějaký svůj efekt. Ale obráceně mu naskakovat na to, že prostě ... on prostě nechtěl dohodu na 
K9, 
že? 
Kočí: (nesrozumitelné) 
Klasnová: Tohleto není to záležitost pár dní, ani měsíců, je to skutečně záležitost, která je 
dlouhodobá. A ty si neuvědomuješ, do jaké nepříjemné situace to staví jednak Radka, ale 
prostě nás 
všechny, protože milion nějakejch blbejch rozhovorů se točí kolem toho, jak to... Je to 
zbytečný, 
sebrali bychom jim opravdu tu hlavní zbraň a bylo by to. A pokud se stane, ale já tomu teď 



nevěřím, to byl průzkum někdy před Vánocema..., tak tam ty síly byly značně vyrovnaný, že 
prostě 
já nevím - Radek 44 %, Vítek 38 % nebo něco. 
Kočí: Ale tak před Vánocema... 
Bárta: Víte ještě, kdo byl třetí? 
Klasnová: Huml, ale tak Huml bejt nemůže, že jo. (nahrávce nejde rozumět) 
Kočí: To mě nepřekvapuje. 
Klasnová: A pak jako mimochodem, jak Karolína objížděla ty kluby (nahrávce nejde 
rozumět) je 
úplně mimo. 
Kočí: Každopádně i mezi náma i ve vztahu k tomu klubu i tomu všemu, čemu čelíme teď 
mediálně, 
by to bylo absolutně nejlepší řešení. 
Paggio: Jasně. Já do toho vnesu ještě jeden rozměr. Ty jako taktik a člověk, co myslí někdy až 
možná příliš kroků dopředu, tak mě taky napadlo, že máš v hlavě krajské volby a nechceš si 
projít 
jako předseda případnej neúspěšnejma krajskýma volbama. Budou kulminovat reformy a 
nejlepší je 
vždycky ten třetí rok, to jsou největší sračky a pak se to začíná nějak pozitivně projevovat a 
pak 
jsou volby a pak by přišel pro prohraných krajských volbách nový zachránce, ale já bych tady 
rád 
uvedl. 
Paggio: Ale já bych tady rád uvedl, že jestli prohrajem krajské volby, tak nám se může stát že 
nebudeme vůbec. 
Kočí: Přesně! 
Paggio: Takže my si nemůžeme dovolit taktizovat na více než jedny krajské volby. To jsou 
jen 
tyhle krajské volby a buď a nebo. Takže jestli v tvý úvaze tohle je, tak to prostě odstraň. 
Klasnová: Já myslím, že to tam stoprocentně je, protože tam je to v podstatě na dva roky, 
takže nad 
tím musíme uvažovat. To, co říká Viki, je důležitý. To, že ty krajský volby asi nedopadnou 
úplně 
ideálně, tak to si přiznejme, i když já jsem velmi zvědavá, jak to dopadne. Může se stát, to po 
těch 
vobách půjde celý úplně do prdele a už se to nestačí zvednout. Takžee jestli takhle uvažujeme, 
tak 
je to zbytečné. 
Paggio: My do těch krajskejch voleb potřebujeme náboj. Radek je dneska v útlumu. 
Kočí: Je prázdnej. 
Paggio: Rezignovanej, prázdnej. 
Bárta: Víte co je legrace? Já vám řeknu informaci. Já mluvím s Nečasem i s Kalouskem, a oni 
oba 
dva jsou čím dál víc vyčerpaný těma řečma, co se vedou. V zásadě jedinou stabilitou, kterou 
maj, 
paradoxně jsme nakonec my. A v zásadě, kdyby my jsme nechtěli prohrát krajský volby, tak 
to taky 
můžeme udělat tak, že v půlce krajů uděláme společnou kandidátku, my to můžeme udělat na 
třetiny, v jedné třetině společnou kandidátku se socanama, v jedné s odeeskou a v jedné... 
Paggio: Jako společnou kandidátku? 



Bárta: Minimálně ve dvou krajích mám s Gazdíkem a Kalouskem domluvenou společnou 
kandidátku. Když budeme chtít. 
Klasnová: Jako Topka je hodně dobrá, protože oni v tom komunálu jsou docela silný. Takže 
já bych 
to spojení kandidátek viděla ideálně, jak bysme elegantně schovali, že nemáme skoro žádnou 
osobnost. 
Bárta: Řeknu příklad, máme s Kalouskem domluveno to, že když Šťovíček zvedne hejtmana, 
tak 
Šťovíček bude společný kandidát na hejtmana v Ústeckém kraji. 
Klasnová: Super. 
Bárta: Super, až na to, že Štovíček za žádnou cenu nechce. 
Klasnová: Tak ho přemluvíme. 
Paggio: Přemluvíme. Ale já chci do středovýho oblaku. Ne s TOP 09, dyť je to ideologicky 
úchylný. Já se chci schovat do středového váčku, přitáhnu SNK, SOS. 
Někdo v pozadí: To jsou mrtvoly! 
Paggio: Podívej se na výsledky unie, nejsou. 
Někdo v pozadí: To jsou totální mrtvoly, exoti, idioti, blbci, ne! 
Paggio: Tam je to širší, my to máme SOS a Zelený. 
Klasnová: Neprskej, Plzeň bude za náma. 
Paggio: Ne, my se musíme stát gravitačním centrem českýho středu a gravitačním centrem 
českýho 
středu se nemůžeme stát, když půjdeme někam s topkou. 
Někdo v pozadí: My nemůžeme být chvíli vlevo, chvíli vpravo, chvíli ve středu. To nikoho 
neosloví. 
Paggio: Střed má dvanáct procent. 
Klasnová: Ta topka, nezávislí a starostové jsou silný v tom komunálu, tak nezávislí a 
starostové... 
Paggio: Já vím, že střed má dvanáct procent a víc mít nebudeme. 
Bárta: Jedna technická. Musím přiznat že po dlouhý době mám pocit, že nějaká naše porada 
má 
smysl. 
Klasnová: Po dlouhé době... 
Kočí: To jsem chtěla říct. Po dlouhé době nějakou máme. 
Bárta: Pojďte opustit krajské volby a vráťte se k tomu předsedovi. Já myslím, že dostat 
Karolinu do 
situace, aby se jí zeptali, když bude zvolena předsedkyní, paní předsedkyně, už vám pan 
místopředseda řekl, jak to dělat ve zdravotnické reformě? Tímhle způsobem by do ní šli. 
Podle mě 
je nejpřirozenější vývoj, že do volby půjde, mimo jiných - ať se tam klidně přihlásí kdekdo. 
Klasnová: Babák! 
Bárta: Klidně Babák. 
Kočí: Jasně! Ten se tam hlásí. 
Bárta: (nesrozumitelné) Aby tam byli Bárta - John. Podle mě jednoznačný. Tak jednoznačný, 
že to 
tak musí bejt. Ta představa, že by se tam nainstalovala jakoby Karolina v tuhle chvíli. 
Kočí: Ne! 
Paggio: Jak instalovala, nepodceňuj jí! Tam budou videa u těch profilů, když tam promluví na 
pět 
minut Karolína, tak ty lidi... 
Kočí: Ale to už... 



Paggio: (nesrozumitelné) 
Kočí: Tak to už zas ne. 
Klasnová: Viki, prosím tě, jenom reálně. Nepochybně bude mít v krajích podporu, protože je 
teď 
objela. Ale těch véčkařů je daleko víc a když jsem viděla ten průzkum z prosince, tak šanci 
má ten, 
kdo je známej - Vítek, Radek, ještě Huml, Novotný, pak je propad. Karolína má čtyři procenta, 
já 
asi tři a půl a Kristýna dvě a půl. Zkrátka úplnej chvost. 
Paggio: Teď ale ty počty - osmnáct tisíc zapomeň, jsou to asi 4,5 tisíce co budou hlasovat. 
Naroste 
to myslím na sedm tisíc oprávněnejch. A tam už jsou ty počty jiný, než na těch průzkumech, 
protože to jsou lidi, co jsou k nám blízko, co nás hodně sledujou. Jsou to lidi, co si o nás čtou. 
Tam 
ty průzkumy, co máme, budou dost rozkolísaný. 
Klasnová: To je spíš na Karolíně. Karolina tady nesedí. Ona se musí sama rozhodnout. Já 
bych do 
toho nešla, protože to je role hrozně nevděčná... 
Kočí: Loutka. 
Klasnová: (nesrozumitelné) Chvilku jsou média hodná, ale pak ti to omlátí o hubu. 
Konečně by se ti splnilo tvoje přání, říká Bártovi Klasnová 
Paggio: Já si nemyslím, že vyhraje, ale chci, aby do toho šla. 
Klasnová: Ale on neřekl, že nechce. 
Někdo z pozadí: Ty nechceš bejt předseda, proč? 
Klasnová: Hele, Vítku, splnila by se ti tvá skrytá přání. Konečně by ses moh přihlásit ke 
svýmu 
projektu, který si už roky šušníš, hýčkáš. 
Kočí: Byl by to konec schizofrenie pro všechny. 
SLEDUJEME TÉME nahrávka VV 
Klasnová: Neřekla bych úplný konec, ale výrazně by to pomohlo. 
Kočí: Pro spoustu věcí by to bylo vyjasnění. 
Bárta: To se musí najít role pro Radka. 
Kočí: Musí, to se ale najde. 
Piaggio: Moudrý otec zakladatel, co nás někam dovedl, posunul dál. Až chytí první velkou 
rybu, tak 
předseda nový poklekne a Radek John mu přinese tu hlavu. 
Bártu: Co byste říkali, kdybycho udělali z Radka rovnou čestnýho předsedu? 
Kočí: Jó, Radek bude čestnej. 
Klasnová: Jak rovnou? To je takový divný po dvou letech. 
Bárta: Když nebude předsedou, tak bude čestným předsedou. 
Klasnová: Ale po dvou letech je to divný. 
Kočí: Není. Radek nás dostal do Sněmovny. V takovém počtu neznámou stranu. To je otec 
budovatel. 
Paggio: To je dobrý, to je dobrý. Tak samozřejmě teď do toho vstoupit, ty lidi rozhodnou. 
Technicky jsme na tom tak, jak jsme. 
Klasnová: Takže Vítku jinými slovy, abychom se odpíchli, protože těch témat je ještě strašně 
moc, 
ty do toho prostě půjdeš a necháme normální regulérní výsledky, skutečně ať to sami vidíme. 
Kočí: Chceme vědět na čem jsme, nejde to jinak 
(nahrávce nejde rozumět) 



Kočí: Já jsem ještě přemýšlela, co by to mohlo zkazit. 
Klasnová: Vstup KSČM. 
Bárta: Nemáte pocit, že já tu stranu povedu trošku jinam, než kam ji Radek vyzdvihl? 
Kočí: Konečně budeme čitelní! 
Klasnová: Nemáme už ty lidi. Ty, co nás volili, co nás volili kvůli Radkovi, těch jedenáct 
procent, 
tak už je nemáme. Náš reálný výsledek je šest sedm procent. 
Dobeš: Budeme kosit ODS. Ty proti Nečasovi se velmi výrazně vymezíš. 
Paggio: Posune nás to víc doprava. Budeme zase středopravá strana, jak jsme si původně řekli 
v 
Mikulově. Ty se domluvíš s Kalouskem a půjdeme, sežereme odéesku, roztrhneme je na dvě 
půlky. 
Dobeš: Sebereme body i lidovcům. Staneš se větším terčem, to jedno možné riziko. 
Kočí: Né, to už nejde. Naopak už nebude další terč v podobě toho Radka a dalších nás, z 
kterých 
dělají pouhý loutky, který Vít Bárta řídí, a který jsou absolutně nesvéprávný. Konečně to bude 
mít 
nějaký opodstatnění. 
(nesrozumitelné) 
Bárta: Mohu poprosit, že bude ještě jedno setkání s Karolínou a Radkem a defenitivně se to 
tam 
utne? Při té příležitosti otevřeme i místopředsedy. Můžu přeskočit ke konci, koho na WC 
porady 
bychom měli brát mimo Radka a Karolíny? 
Někdo v pozadí: Radima Vysloužila. 
Bárta: Dobře, tak já to rovnou spojím s jedním zásadním bodem, který byste měli vědět. Jak 
to bylo 
se Soukupem a s jeho fakturou. Zjistili jsme že nám škodí na poště, kde se domluvil s 
Tvrdíkem a 
potažmo i s (nesrozumitelné), o tom problému se dozvěděl i premiér. V tu chvíli jsme 
okamžitě 
udělali řez. Vyhodili jsme ředitele. To ještě víc excitovalo premiéra, kterej naprosto 
bezostyšně 
vyslal Langra, aby domluvil nového ředitele Český pošty. Langr se nám spojil se Soukupem, 
a 
vytvořil akční tandem k nějakému řešení. Potvrzuji to, že za tvojí kauzou, ale né iniciačně, ale 
od té 
doby, co se k tomu vyjadřovala Kopicová. (nesrozumitelné) Já jsem teďka Soukupa uklidnil a 
Soukup ten konkurz bere jako varovný výstřel. To co je horší, tak jsme udělali úplnej řez a 
Soukup, 
mimo toho, že jsme věděli od prosince, že Radim přešlápl rozpočet o dvacet milinonů, takže 
nebyl 
100, ale 120 milionů. Minulý týden se Babák sešel se Soukupem, udělal inventuru faktur. 
Ukázalo 
se, že opravdu Radim Vysloužil podepsal faktury s Michalem Pavlem ne za pět a půl milonu, 
které 
jsme zaplatili minulý týden, ale ještě za dalších sedm. Takže Radim nepřesáhl rozpočet o 
dvacet, ale 
o dvacet sedm milionů. 
Kočí: Základní věc. Do konce měsíce musíme předložit vyúčtování strany do Poslanecké 



sněmovny. Máme to nějak vyřešený? 
Bárta: Máme to vyřešený. 
Někdo z pozadí: Babák čaruje. 
Kočí: No jestli Babák čaruje tak, jak se vypráví, že přinese v pytli půl milionu a zadá vložit na 
účet 
Věcí Veřejných, tak prosím, tak ať to nečaruje, protože to tedy (nesrozumitelné) 
Bárta: Tomu nevěřím. 
Kočí: Prej přines půl milionu v pytli a vložil na účet VV, Můžeš prosím tuto informaci ověřit? 
Klasnová: To je přesně ta hranice... 
Kočí: Ano. Teďka, když jsme viděli, co dělá FAÚ. Tak asi není pro Kalouska a jeho finanční 
úředníky problém se podívat, kde nechal Babák půl milionu v hotovosti. 
Paggio: To se s náma vždycky spojí Vondra, abychom pomluvili FAÚ. 
Bárta: Na FAÚ už máme naše lidi. Jiná věc je to, že samozřejmě teďka sháníme sponzory a 
Babák 
provádí krizovej management a to není prdel. Protože některý věci se tam prostě musely 
naskládat 
narychlo, za cenu toho, že se jakoby platěj závazky v tomhle roce. To co je dobrý do 
Poslanecký 
sněmovny, je loňskej rok, a ten je úplně v pohodě, protože ty faktury se splácej až trenhle rok. 
Kočí: Tak to jsem chtěla slyšet, dobrý. 
Bárta: Nicméně, za tenhle rok do tý strany musí nějakejch 30 milionů na darech dotéct, 
abysme 
todleto všechno nějakým způsobem umazali. Což je druhej obrovskej problém Radima 
Vysloužila, 
že místo toho, aby všechny náklady, třeba mzdový, držel na vydavatelství a na čemkoli jinym, 
tak 
důsledně všechny zaměstance držel na straně. To je přesně ta věc, my jsme zařízli všechny 
zaměstnance strany, úplně všechny ven a přeřadili jsme je zpátky na vydavatelství a něco i 
krizově 
na PR, protože to je jediná cesta, jak očistit tu stranu od jakejchkoli vedlejších nákladů. Přesto, 
vlastně teďka my první peníze za tenhle rok dostaneme v dubnu, jako dostáváme průběžně, a 
tam ty 
peníze hlavně nesmíme utratit a musíme je tam nechat, protože potřebujeme nějaký oficiální 
peníze 
na kampaň na hejtmanský volby. To znamená, že to, co teďka máme všechno navíc, tak 
rozpočet 
strany úplně seškrtáme, a řekneme, že vlastně žádný výdaje nemáme, protože všechno je 
vydavatelství a nazdar, protože to na tý straně nemůžeme nechat. 
Klasnová: Já se omlouvám, já vím, že je zapotřebí se dívat do budoucna, a co s tím uděláme a 
jak tu 
věc vyřešíme. Na druhou stranu, tady došlo k nějakým naprosto fatálnímu pochybení, a na 
tom 
pochybení se samozřejmě někdo velice silně napakoval. A já jsem upozorňovala na některé 
věci, na 
které jsem měla podezření v marketingu, delší dobu, na nějaké věci, které si myslím, že 
souvisí i s 
Michalem Pavlem. Jak už jsem říkala Vítkovi, že můj jakoby David Kyncl, to je slušnej kluk, 
v 
životě si od nás nevzal nějakou korunu, pak mi dával výborný částky, nikdy mě nenapadlo, že 
tenhle debil vytuneloval vlastní mateřskou, (nesrozumitelné), protože vždycky to měl dobře 



nastavený. A já jsem chtěla, aby i do těch voleb, třeba já jsem říkala zkuste to přepočítat, třeba 
i na 
nějaký platy a takovýhle věci, jestli by nebyl ten David Kyncl lepší. A Michal Pavel se tomu 
strašně 
bránil, no a protože je ten svět strašně malinkatej v tom marketingu ... a když se jakoby 
mladej 
Hanzlík potkal se zástupcem tý společnosti, která nám dělala ty marketingový věci, tak ty 
prostě 
říkali: To je zlatej důl, Vévéčka, protože oni nevěděli, že David (nesrozumitelné), to je 
takovej 
zlatej důl. To jsou neomezený prachy. Tady si prostě každej může říct o cokoli. Michal Pavel 
dokonce kontaktoval Petru Horákovou, nějak ji chtěl vyšťouchat i jednu chvíli Davida Kyncla 
a 
když se Petra postavila proti vyšťouchání Davida Kyncla tak řekl: No jo, já to chápu proč, to 
víme, 
jak to chodí, provize. To znamená: jako sorry, někdo tady prostě kradl, to není prostě jenom 
nedbalost. Ale kdyby trochu. Todleto... 
Kočí: Počkej... 
Klasnová: (nesrozumitelné) Předělat úplně pekelným způsobem, kdy teda musela napakovat 
nějaký 
ty marketingový firmy. Já mám ještě takový znepokojující zprávy, že třeba ty plnění, že k nim 
nedocházelo. Víš, že třeba jsme měli billboardy... 
Kočí: A nebyly! 
Klasnová: ...a nebyly. Víš, že třeba... 
Bárta: Hele, dvě největší položky, billboardy a inzeráty, šly přes dvě firmy, který vždycky 
komunikovaly napřímo se mnou. A že Fuksa nás zkusil vojebat, tomu věřím, ale nevěřím, že 
by nás 
Fuksa vojebal po dohodě s Michalem Pavlem. To je jako kdyby se Soukup domluvil s 
Michalem 
Pavlem a Radimem Vysloužilem... to není možný... Ale mimo těhhle dvou velkejch položek 
máš 
pravdu, že se dělaly propagační materiály, že se dělaly lokální akce, najímaly se hostesky, a 
tam 
věřím, že tam ten Michal měl veliký pole působnosti. Vizitky, propagační předměty... 
Klasnová: Já neříkám, že to bylo přímo na něm, jenom prostě u toho Michala mě to napadlo. 
Bárta: U Radima Vysloužila prostě nevěřím tomu, že by udělal to, že by se napakoval. Radim 
Vysloužil je prostě bambula. Já jsem na to neměl ani minutu, takhle jsem mu to předal a řekl: 
Už si 
se mnou řídil dvě kampaně, tak do prdele doufám, že tu třetí uhlídáš. A ono to dopadlo tak, že 
do 
začátku prosince ten člověk něco dělal, a od začátku prosince se na to úplně vysral, ale úplně 
se na 
to vysral, a já na konci ledna jsem zjistil stav, kdy za mnou přišli lidi, že nemaj na vejplaty. Já 
jsem 
to dřív nevěděl. Až když přišli a řekli: My nemáme peníze, tajemníci nedostali mzdy, tak já 
jsem to 
teprve začal řešit. 
Klasnová: Já neříkám prostě, vůbec Radim, to mě nikdy nenapadlo. Myslím si, že nějaký 
provize, 
nevím v jakejch řádech, a asi kdyby to byly takovýhle miliony, tak by asi jezdil pozlacenym 



mercedesem. Myslim si, že nějaké peníze mohl (nesrozumitelné) přes ten marketing. O 
tomhle jsem 
přesvědčená. Ale prostě ty služby byly fakt předražený, kromě toho, že tam byl bordel, tak ty 
služby 
byly skutečně předražené. A to je přece také odpovědnost. Já neříkám, že ty peníze si vodnesl 
Michal Pavel (nesrozumitelné). 
Bárta: Sorry, Kačenko, jedna věc. Nezapomínejte, že jsme spoustu věcí předražovali schválně, 
protože jsme museli vykazovat nějaký kampaně vůči krajům, ale zase je pravda, že jsme 
dělali 
spoustu věcí, kdy jsme naopak tu cenu schválně tlačili dolů... 
Jankovský: Já jsem osobně přesvědčenej, na devadesát devět procent, že Radim říká, že prostě 
jako 
blábolá. 
Bárta: No to je pravda. 
Jankovský: A Radim hlavně jako není z těch, kterej by si jako... 
Kočí: Ne prostě, ne. Dobře, tak já teda tomu nerozumim. Jestli patří Radim na základě toho, 
co jsme 
slyšeli sem, či nikoli. Chápu to správně, proto tady celá ta debata vznila, k vysvětlení situace. 
Bárta: (nesrozumitelné) 
Klasnová: No ne, ale těch 27 milionů mi připadá fakt dost. Kdybysme se bavili, já nevím, o 
dvou 
třech milionech, tak je to tristní, ale 27? 
Paggio: Můžu jenom, já tady naruším. Tady se mluví o Soukupovi a o nějakejch konspiracích, 
já si 
třeba myslím, že v tom ani žádná Soukupova úvaha nebyla. On má obrat sedm a půl miliardy, 
jede 
to tam jak na běžícím pásu. Nějaká patnáctimilionová faktura, co to je? Já si myslím, fakt 
automaticky to šlo do insolvence, že o tom nepřemejšlel, protože pro něj to nic není. 
Bárta: Ale Kačenko... 
Kočí: Tak to je nesmysl, protože jsem mluvila s člověkem, kterýmu to říkal už ten týden v 
pondělí, 
ať si počká na pátek, že v pátek bude velká prdel. 
Paggio: Jasně, takže to je jako jeden z těch bodů. Dobrý. Michal Pavel. Nevěřím, že si něco 
bral, 
fakt. Ale je fakt, že jsem asi možná zaujatej. Nemyslím si to. Přesně, na nějakej propiskách, 5 
procent možná. 
Klasnová: Já jsem řekla, že miliony. Ty peníze musely... kecy o tom, kolik stála kampaň. 
Paggio: A ty peníze, co jako přesáhly, tam byl hokej. Fakt v tom byl hokej. A není to tim, že 
by 
třeba Radim nebyl pracovitej, ale tim, že se strašně bál něco říct. On prostě, jemu to spadlo na 
hlavu 
a on neřekl ani slovo. 
Klasnová: Ale my se tady nebavíme o desetikorunách, proboha živýho. Tak jako, nebo si 
řekněme, 
že jsme takový grandi, že nám 27 milionů sem a 27 milionů tam je u prdele. Ale přijde mi 
zbytečná 
diskuze, že jsme přišli o 27 milionů a budem řikat: No, jeden ten bambula, si prostě tam 
maximálně 
vydělal. 



Paggio: Já si nemyslim, že by třeba něco upravili, nebo něco, ale jim to fakt bylo jedno. 
Michal je 
podle mě taková povaha... 
Klasnová: To je ale taky příšerný. To taky svým způsobem krade, když je mu to jedno... 
Paggio: Nedávejte je na jednu úroveň. Dyť Michal si objednával, marketing, to je jako IT, 
jako 
cokoli jinýho. A kdo drží ty finance, je Radim že jo. A Ketynka, objednává si u něj, nebo mu 
dává 
faktury za něco. To je jenom jedno z mnoha oddělení, kterým teče mnoho peněz, ale to je 
jenom 
jedno. 
Bárta: Těch třicet miliard, to není jenom kampaň do listopadu a do října. Je to celej provoz 
Vévéček 
do konce ledna. 
Kočí: Je to hrozný, to je co jsme dostali za volby. Za úspěch ve Sněmovně. 
Bárta: Víte, kolik stojí provoz Štefánikovy měsíčně? V tuhle chvíli v naprosto sešrktaném 
řežimu? 
Minimální verze je šest milionů měsíčně. Na všech analyticích, telefonech. Provozní náklady 
strany 
na tenhle rok, včetně časopisu, jsou 80 milionů... berte kanceláře, analytika, servery, IT, web... 
jenom IT je šestka, čtyřka? Ten novej web. co tu plánujeme. 
Paggio: Ten novej web, ten bude něco stát. To je v milionech no. 
(nesrozumitelné) 
Paggio: Ty do toho počítáš časopis, když to vyškrtneš, ten kód, to třeba dělá třeba milion a půl, 
dva. 
Jako opravdu ten, když to všechno sundáš. 
Bárta: Já nevím, jaký jsou celkový lidský stavy, ale je to nějakejch pětatřicet lidí. Tak si 
spočítej, 
pětatřicetkrát, je pravda, že jsou tam (nahrávce není rozumět) Je pravda, že tam jsou i náklady 
typu 
Honzy Kubáčka, že jsou tam náklady typu... 
Kočí: To se pak prodraží... 
Bárta: Já jsem jakoby třebas jenom na guerille (nesrozumitelné) osm lidí, který si myslím, že 
fakt 
jsou vidět, že makaj na tý guerille. Ale to jsou dvě věci. Jedna věc je překročení rozpočtu. 
Druhá 
věc je Radim. 
Paggio: Radimovi můžeme věřit, ale nemusíme mu věřit. 
Kočí: Tak taky to vo něčem svědčí, jo. Jako promiň, když si to vezmeš jenom v těch číslech. 
Jestliže rozpočet byl 100, a přešlápneš ho o 30, tak to je třetína!! Nezlob se na mě, 
přešlápnout o 
třetinu, to není, abychom si tady řekli: No to se stane, no tak on tam chudák někde fakturu 
ztratil...No có, třetina toho rozpočtu, skoro polovina teďka, co máme na rok. No máš pravdu. 
Paggio: No je to masakr, ale... 
Bárta: Já mu vyčítám minimálně těch dvanáct, zatímco (nesrozumitelné) ty si měl pohlídat. 
Jsou tou 
náklady typu, prostě jsem si vymysleli, já nevím Diplomat, kterej stál jedničku. 
Kočí: A ještě storna v těch Pardubicích. To je pravda. 
Bárta: To bylo milion do prdele jenom na tenhle účel. 
Kočí: Takže dva vlastně, protože milion storno, milion Diplomat. 



Bárta: Ale provoz, zvláště podzimu těch kanceláří, si řekněme upřímně, že jsme potřebovali 
nabrat 
ty analytiky a postavit ten tým. A že to bylo fakt jedno. Brali jsme, co mělo ruce a nohy. 
Škárka: Já k tomu řeknu teda ještě jednu věc na obhajobu Radima. Radim byl prostě v situaci, 
mimochodem on občas vyskočí, že na to nemáme peníze a podobně. A tys mu řekl: Neřeš to, 
peníze budou. A byly to třeba peníze na kampaň a podobně a podobně. Takže, tím ho nechci 
obhajovat, v žádným případě. 
Kočí: A tak ten tlak byl. Ale je potřeba si taky říct, že zároveň byl poslanec, docela jako 
předseda 
toho rozpočtovýho výboru. Jo, prostě, že těch úkolů měl hodně, to jo no. 
Paggio: Radim je zlatej kluk. A je náš. 
Klasnová: No zlatej jo. To teda doslova a do písmene. 
Bárta: Takže Radima jo? 
Paggio: Určitě, jinak jsme v prdeli. Jakmile se začnem takhle voloupávat, tak to je chyba. 
Bárta: Takže Radim Vysloužil. 
Klasnová: Náš ekonomický expert... 
Bárta: No reálně, dneska finance držej dva lidi: Pavel Dobeš a Michal Babák. 
Kočí: Ježišmarja. (nesrozumitelné) Jestli mě něco děsí, tak to je Babák (nesrozumitelné) 
Klasnová: Teď si nás uklidnil. Teď je to zaručeně v dobrejch rukách. 
Kočí: (nesrozumitelné) 
Jankovský: Máš ještě další jméno? Ty si říkal Radim, máš další jméno? 
Kočí: Ne, doufám, že to není Babák. Protože toho už fakt ne. 
Paggio: Já mám. Pavel Dobeš jméno. 
Bárta: Já řikám jenom dvě jména, který držej reálně peníze. 
Paggio: Já navrhuju na seznam Pavla Dobeše, fakt sem rád, to za a), a za b), stejně všechno ví. 
Klasnová: A kdo nám tady ještě sedí, z nějaký tý původní...     Autor: az 

++++++++++++++++++++++++++ 

Za to je LIBYE napadena - CO NA TO ŘÍKÁTE? 

V naší televizi jsou ty "pravdy"... 
Proč je tedy napadena Libye? 
EU se potýká s ohromnými finančními problémy a jedna evropská země po druhé upadává do 
bankrotu. Zóna eura je opravdu zdecimovaná a má ohromné problémy. 
USA všechny své zdroje utratily před 12 léty a vnitřní i zahraniční dluhy představují 36 
miliard dolarů. 
EU a USA dluží Libyi za dodávky ropy skoro 200 miliard dolarů. 
V roce 2012 skončí koncese velkých naftových společností, které mají právo na těžbu libyjské 
ropy. Kadafí požaduje zaplacení dluhů, nebo chce uzavřít mezistátní smlouvy s jinými 
zeměmi a společnostmi. Z tohoto důvodu Libye napadena. 
A zdalipak má libijský občan důvody, aby se bouřil proti režimu Muamara Kadafiho? 
Myslím, že ne. 
Jestliže se podíváme na životní úroveň Libyjského národa a výhody, které jim zabezpečuje 
stát, pak se mají velmi dobře; žijí si jako malí bozi. 
Libye má 6,5 mil.obyvatel a má 14 mil. registrovaných automobilů. 
Když někdo chce studovat v kterémkoliv státě na světě požádá si stát  a ten mu zajistí byt, 
auto, stravu, bezplatné studium a měsíční stipendium 2300 dolarů. 
V Libyi se neplatí voda, elektřina, plyn, daně, uvěry jsou bezúročné. 
Když do pěti let nemůžeš uvěr splatit, odepíše ho stát, nebo ho splácí za vás. 
Každý plnoletý občan Libye když dosáhne 18 let dostane klíče od bytu. 



Když si chcete koupit auto,  složíte 20,3 % ceny a zbytek dotuje stát. 
V Libyi koupíte za 10 dolarů 85 litrů benzínu, nebo nafty. 
V Libyi jsou potraviny velmi levné; 10 kg chleba stojí 0,15 dolaru. 
Žil jsem 10 let v Libyi v různých městech a nikdy jsem neviděl, ani jednoho žebráka. 
Libyjci nepracují fyzicky, vše dělají cizinci. 
Libyjci nejdou pracovat do tzv. "bílého světa", neboť to nemají zapotřebí. 
V Libyi není nikdo ožebračen, není mu odejmut byt nebo auto protože nesplatil úvěr; není to 
tak, jako v tzv. demokratických zemích, které se vrhly na Libyi. 
Otevřeně, je mi líto libyjského národa,  neboť jej chtějí přetvořit na najemní pracovní sílu, 
pracující za 100 dolarů měsíčně, kdy ztratí všechny dosavadní výhody a o pohodlném 
životě,  jakým žili doposud, se jim bude jenom zdát. 
Takže - je to jasné? 
Meca Alois 
Slavkov 285 
687 64 Horní Němčí 
Telefon: 606 731 114 

++++++++++++++++++++++++++ 
1. Podnikateľ si zriadi firmu a prihlási sa do II. piliera a aj jeho zamestnanci sa prihlásia 

do druhého piliera. 
 

2.      Do Sociálnej poisťovne posiela iba výkazy za seba  na najvyšší základ pre 
odvody, ale eurá neodvádza, ani za seba ani za zamestnancov. 

 
3.      Po 2 - 3 rokoch si založí novú firmu na ktorú prenesie majetok starej firmy a 

dlhy nechá na starej firme, ktorú dá do konkurzu. 
        Pre opatrnosť majetok prenesú cez 4 až 5 nastrčených firiem tak, že nakoniec 

majetok skončí v jeho novej firme. 
 

4.      Sociálna poisťovňa z výkazu povinne odvedie do DSS 9 % za majiteľa aj 
zamestnancov. Takže majiteľ aj jeho zamestnanci si sporia do súkromného 

        II. piliera aj keď reálne neposlal do Sociálnej poisťovne ani 1 euro. 
 

5.      Sociálna poisťovňa eurá nevymôže, lebo firma nemá žiaden majetok z ktorej by 
ich vymohla. 

 
6.      Podnikateľ a zamestnanci idú do dôchodku a Sociálna poisťovňa a DSS im 

vyplácajú vysoké dôchodky. 
 

Z čoho jemu a zamestnancom vypláca dôchodky? No predsa zoberie tým, čo platia a 
výsledok je taký, že dôchodky máme na úrovni životného minima. 

 
Otázka: Ako to má vyriešené EÚ? 

 
Odpoveď: Majú zákon o hmotnej zodpovednosti právnických osôb a osoby, ktoré 

zbankrotovali nemôžu podnikať 10 rokov. Právnické osoby musia ručiť 
majetkom svojim a svojich manažérov ako aj ich rodinných príslušníkov, čiže 

dobre si rozmyslia robiť takéto zlodejstvá. 
 

Otázka pre poslancov a ich šéfa Sulíka: Dokedy budete okrádať dôchodcov a chorých 
zlodejskými zákonmi? 



 
Ako je možné, že Sociálna poisťovňa musí povinne odoslať do DSS  polovicu t.j. 9 % 
z vymeriavacieho základu aj keď jej eurá vôbec neprídu na účet. DSS si pritom vyberá 

od prispievateľov aj poplatky za vedenie účtu, pričom náklady na vymáhanie nemá 
žiadne a tak len kasa Sociálnej poisťovne ostáva prázdna. 

 
Týmto spôsobom sa vykrádajú aj zdravotné poisťovne - zdravotné odvody a štátnu 

kasu - dane. 
 

Okrádajú nás všetkých a beztrestne - legálne. Čo na to pán Mikloš (mik-lož), ktorý 
dvíha neúmerne daňové zaťaženie strednej vrstvy a vôbec ľudí čo žijú z platu. Naozaj 

to nevidí alebo nechce vidieť a drísta len o zlom hospodárení Sociálnej poisťovne. 
Naozaj niet inej cesty? 

 
Pozn. Na tento typ zlodejstva o. i. navádzal firmy p. Mihál vo svojich "preslávených" 
seminároch pre podnikateľov. Dnes sa táto osoba stala ministrom práce, sociálnych 
vecí a rodiny za SaS. Na tento rok zrušil valorizáciu dôchodkov, všetci dôchodcovia 
dostanú paušálne len 2,5 eura, čo pri zdražovaní, teda inflácii 6%, ktorú úmyselne 

rozbehla táto vláda v 2. polroku 2010, znamená reálne zníženie dôchodkov vo 
všetkých kategóriách. 

Mihál je človek, ktorý svojim neľudským bezohľadným a doslova asociálnym 
prístupom k ľuďom predčí aj doteraz najväčšieho asociála Kaníka. 

++++++++++++++++++++++++++ 
13.5.2011  Klaus, privatizace a Věci veřejné     Boris Cvek 

Konečně můžeme aspoň nějaké rozkrývání toho, co je Václav Klaus zač, nalézt v českých 
médiích. Krádež propisky je sice ostudná, ale je to v zásadě marginální věc oproti velké 
ekonomické kriminalitě. Miloš Zeman kdysi po kupónové privatizaci hlásal, že Klausova 
politika po sobě nechala "spálenou zemi". 

Mluvil o "akci čisté ruce", o vnesení práva a odpovědnosti do české "podnikatelské" džungle 
zbohatlíků, kteří tunelovali a rozkradli státní majetky (co v Česku dlouho znamenalo 
"podnikat"? podvádět a rozkrádat!). Když díky tomu Zeman vyhrál volby v roce 1998, 
uzavřel "opoziční smlouvu" s Klausovou ODS a nastalo smírné rozdělování si pozic, toků 
peněz a kořisti. 

Od té doby není žádná relevantní politická ani mediální síla, která by jasně, natvrdo 
upozorňovala na to, kdo to vlastně Václav Klaus je.  

Jaksi mimoděk se to podařilo dnes Hospodářským novinám, které chtěly znát od Klause 
důvody pro udělení milosti podvodníkovi, jenž ukradl půl miliardy korun. 

Píši "mimoděk" proto, že Hospodářské noviny ani jiná média se opravdu nevěnují kritické a 
do minulosti se vracející analýze působení Václava Klause. To je v českém prostředí tabu.  

Za Klausem stojí de facto všechny strany: komunisté, protože komunistickým kádrům byla za 
privatizace a tunelování předána ekonomická moc, ODS, protože tu Klaus zakládal, ČSSD, 
protože ta s ním bezostyšně kolaborovala za Zemana, ale i mnoho lidí z KDU-ČSL nebo 
Kalousek, který Klausovi dal jasnou přednost před Švejnarem v poslední prezidentské volbě. 



S objevením případu Marka Dalíka jsem konečně v plné míře pochopil, proč Klause tak 
prosazoval i jeho antipod a snad i nepřítel Mirek Topolánek.  

Marek Dalík si řekl o úplatek  

Podívejte se, co je Václav Klaus zač (i když policie rozkryje ekonomickou kriminalitu, státní 
zastupitelství ji prokáže u soudu a soud obviněného uzná vinným a odsoudí ho na 10 let 
vězení - Václav Klaus, faktický premiér této vlády, udělí tomu člověku milost a odmítne 
oprávněný tlak médií, aby zdůvodnil tento skandální čin veřejnosti):  

Proč má podvodník milost, Klaus zdůvodňovat nechce  

Jak to, že se Karolína Peake nepropadne hanbou, když jí moderátorka správně říká, že politika 
se s "vtipkováním" (nebo slovy Peake "machrováním") typu "máme své lidi na Finančním 
analytickém útvaru" nedá přece dělat? 

O tom, zda Vít Bárta má své lidi na Finančním analytickém útvaru, je těžko udělat závěr (ale 
myslím, že nejde věřit tomu, že Bárta pouze "machroval", možná uklidňoval zmatené mysli 
svých oveček, pro jejichž mentalitu nebylo pochopitelné říci "Babák nemá žádný problém, je 
nevinen, vše bude OK", ale naopak pro ně bylo naprosto pochopitelné a přirozené říci "máme 
tam své lidi" - tj. Babák je sice podvodník, jako jsme všichni, ale my to vyřešíme nezákonnou 
cestou, aby se nic nestalo, neboť tak jsme zvyklí řešit problémy).  

Co však musí vidět každý, to je souznění mezi VV a Klausem (Bárta na tajné nahrávce v této 
věci nejde do detailů, mlží a rozhodně nemachruje, uvědomuje si citlivost tématu), jak jsem 
na toto souznění již dříve upozornil. Podle Karolíny Peake, jak výslovně říká v rozhovoru pro 
ČT24 (3:10-3:30), "neformální schůzka nad vínem" z prostředí běžné české rodiny nebo 
přátelského posezení je přirozeně vulgární, šokující a neuctivá ("ty jednotlivosti z ní, když 
přepíšete takto na papír").  

Na druhou stranu Peake (4:53-5:00) říká, že na nahrávce, kde Bárta říká, že má své lidi na 
Finančním analytickém útvaru, který prošetřuje finanční operace poslance Babáka, žádné 
šokující informace o financování VV nezaslechla. Tak to je přesně styl myšlení Věcí 
veřejných: lžou tak sprostě a neomaleně, že to tu ještě nikdy nebylo.  

Co Bárta řekl o Finančním analytickém útvaru a Klausovi na tajné nahrávce  

Rozhovor (video) s Karolínou Peake je na téže stránce ČT24. 

Velice pěkný a instruktivní seriál videí (uniklých nahrávek) o VV, o tom, jak to všechno do 
sebe zapadá, zveřejnily Lidové noviny na svém serveru (s Carminou buranou jako hudebním 
motivem) ZDE  

ZDE je přepis nahrávky diskuse "elit" Věcí veřejných: 

Myslím, že nejlépe dává nahlédnout "do střev" této strany následující výrok Víta Bárty: 

Nicméně, za tenhle rok do tý strany musí nějakejch 30 milionů na darech dotéct, abysme 
todleto všechno nějakým způsobem umazali. Což je druhej obrovskej problém Radima 
Vysloužila, že místo toho, aby všechny náklady, třeba mzdový, držel na vydavatelství a na 



čemkoli jinym, tak důsledně všechny zaměstance držel na straně. To je přesně ta věc, my jsme 
zařízli všechny zaměstnance strany, úplně všechny ven a přeřadili jsme je zpátky na 
vydavatelství a něco i krizově na PR, protože to je jediná cesta, jak očistit tu stranu od 
jakejchkoli vedlejších nákladů. Přesto, vlastně teďka my první peníze za tenhle rok dostaneme 
v dubnu, jako dostáváme průběžně, a tam ty peníze hlavně nesmíme utratit a musíme je tam 
nechat, protože potřebujeme nějaký oficiální peníze na kampaň na hejtmanský volby. To 
znamená, že to, co teďka máme všechno navíc, tak rozpočet strany úplně seškrtáme, a 
řekneme, že vlastně žádný výdaje nemáme, protože všechno je vydavatelství a nazdar, protože 
to na tý straně nemůžeme nechat.  

++++++++++++++++++++++++++ 
Finsko je dnes jedna z najrozvinutejsich, najvzdelanejsich a najcivilizovanejsich krajin na 
svete. V celosvetovom meritku maju najviac pocitacov na obyvatela; 80% Finov ma 
minimalne stredoskolske vzdelanie. V 80-tych rokoch vo finskych mediach urobili 
vzdelavaciu kampan o zdravej vyzive a podarilo sa im, iba vdaka takto propagovanej zdravej 
diete, znizit hladinu cholesterolu o 20 mg na obyvatela. Toto je z lekarskeho a 
epidemiologickeho hladiska priam neuveritelne. 
 V r. 1917 bolo Finsko polonezavisla ruska kolonia s vlastnou samospravou. Lenin, ked sa mu 
nepodaril julovy puc, usiel pred Kerenskeho vladou do Finska, ktore malo vtedy nezavislu 
policajnu samospravu. (Lenin bol vtedy vyhlaseny za vlastizradcu. Pocas vojny sa za chrbtom 
vlastnej vlady dohodol potajme s Nemcami - vtedy vojnovymi nepriatelmi, ze spravi v Rusku 
puc, zvrhne rusku vladu a podpise Nemcami primerie. Z akehokolvek hladiska toto bola 
vlastizrada najhrubsieho zrna, za ktoru by ktokolvek, kedykolvek a v ktorejkolvek krajine 
dostal trest smrti.) 
 Ale odbocil som. Estonsko je vlastne byvala cast Finska. Je to ten isty narod, tie iste geny... 
Finsku sa vsak podarilo udrzat si nezavislost od Ruska/ Sov. Zvazu, Estonsku nie. Porovnaj si 
vsak, kde je dnes Estonsko a kde Finsko?! Ta moralna, kulturna a ekonomicka devastacia, 
ktora prisla vsade tam, kde vkrocila ruska cizma, bije do oci. 
 Pocuval som nedavno relaciu k vyrociu Bitky pri Stalingrade. Rusky veteran, ktory tam vtedy 
bojoval sa pyta: "Ako je to mozne, ze ti Nemci, ktorych sme zruinovali pri Stalingrade, maju 
dnes 20-x vyssiu zivotnu uroven, nez my?" A to nebolo len pri Stalingrade. Americania a 
Rusi prakticky zrovnali so zemou, alebo rozkradli a vyplienili vsetko, co malo v r. 1945 v 
Nemecku akukolvek hodnotu. Tam proste nezostalo nic cenne, ani tam nezostalo vobec 
muzov, ktori by boli mohli to Nemecko znova vybudovat. Hlad a samovrazdy este dalej 
znicili to porazene povojnove Nemecko. 
 Ako je to mozne, ze to vitazne Rusko, ktore odviezlo z Nemecka na tisice fabrik, 
historickych a umeleckych pamiatok, to Rusko, ktore ma dnes surovin a bohatstva ako ziadna 
ina krajina na svete, ma dnes zivotnu uroven na urovni krajin tretieho sveta? 
 Odpoved je jednoducha: ruska lenivost, babractvo slendrianstvo, alkoholizmus, mafia, 
korupcia, nezodpovednost, podlizacstvo, ritolezectvo, zavist, politicke pokrytectvo a 
splhunstvo... Oproti tomu stoji nemecka usilovnost, preciznost, disciplinovanost... a vobec - 
civilizovanost. V tom je ten najvacsi rozdiel a odpoved tomu ruskemu veteranovi. A v tomto 
je aj hlavny rozdiel medzi Finskom a Estonskom, Slovenskom a Rakuskom... Proste ta pliaga, 
ktora prisla s ruskym komunizmom, sa neda jednoducho vymazat z nasich dejin, z nasej 
mentality, z naseho kulturneho dedicstva.       L 

++++++++++++++++++++++++++ 

Na střední nebo vysoké škole byl pravděpodobně úspěšným sportovcem. Nemusí to být žádný 
dvoumetrový boxer, u speciálních jednotek dávno vědí, že drobní muži jsou houževnatější než 
svalnatci. Musí mít ale sílu. A také rychlost a energii. Ostatně, tihle muži si říkají "bojoví 



sportovci". 
Nadneseně se o nich tvrdí, že když je někam přemístí, zajímají je tři věci: kde je posilovna, 
kde jídelna a kde je ten, koho mají zabít. 
http://xman.idnes.cz/zabil-bin-ladina-predtim-ale-prosel-peklem-fgh-/xman-
adrenalin.aspx?c=A110509_170610_xman-adrenalin_fro 

 

Zabil bin Ládina. Předtím ale prošel peklem 

10. května 2011  
Jeho jméno nám nikdy neřeknou, ale o výcviku, jímž prošel, se leccos ví. Bylo to peklo. 
Uchazeči o členství v Navy Seals se učí plavat se svázanými končetinami, běhají v plné polní 
v písku a nosí těžké klády či čluny sem a tam. Do toho všeho jim velitelé vemlouvavě radí, 
aby to vzdali.   
 
 
  
Chcete podrobnosti o vojákovi, který zastřelil Usámu bin Ládina? Máte je mít: je mu něco 
mezi 26 a 33, protože to je ideální věk pro člena Navy Seals. Už je dost starý na to, aby měl 
za sebou roky nejdůkladnějšího výcviku na světě a spoustu zkušeností, ale pořád je ještě dost 
mladý na to, aby byl fyzicky zdatný. 

A je to muž. Ženy pronikly v americké armádě už skoro všude, pilotují i stíhačky, jsou u 
námořní pěchoty a velí válečným lodím, ale u téhle jednotky prostě nejsou. A taky je to 
zřejmě běloch. U Seals jich je drtivá většina, byť už přicházejí i příslušníci menšin. 

Na střední nebo vysoké škole byl pravděpodobně úspěšným sportovcem. Nemusí to být žádný 
dvoumetrový boxer, u speciálních jednotek dávno vědí, že drobní muži jsou houževnatější než 
svalnatci. Musí mít ale sílu. A také rychlost a energii. Ostatně, tihle muži si říkají "bojoví 
sportovci". 

Nadneseně se o nich tvrdí, že když je někam přemístí, zajímají je tři věci: kde je posilovna, 
kde jídelna a kde je ten, koho mají zabít. 

To je samozřejmě napůl legrace, ale je docela možné, že střelec má na těle nějakou jizvu, 
protože má zcela jistě bojové zkušenosti z Afghánistánu a Iráku. Podle veteránů této jednotky, 
kteří hovořili o možném profilu vojáka v deníku Washington Post, už pravděpodobně někoho 
zabil. Muže, který by mohl v rozhodující vteřině zaváhat, by do akce na takový cíl neposlali.  

Vylovte puk ze dna, když jste spoutaní 
Seals jsou asi nejelitnější jednotkou ze všech amerických speciálních sil. V knize Žoldáci, 
která je o amerických privátních bojovnících, se dočtete, že právě oni byli nejvíce cenění u 
soukromých firem i mezi kolegy z elitních armádních jednotek. 

Seal znamená anglicky tuleň, což sedí, protože tihle muži patří k válečnému námořnictvu. 
Zároveň je to zkratkové slovo, které říká, kde mohou působit: SEa je moře, Air je vzduch a 
Land je země. 

V tomto prostředí vedou výcvik všechny speciální jednotky, Seals je však trumfnou tím, že 
jsou skutečně jako doma i ve vodě. Chcete-li vědět, co přesně je tím myšleno, nechte si svázat 



ruce a nohy a vylovte zuby puk, který je v hloubce skoro tří metrů. (Samozřejmě to radši ale 
nedělejte.) 

Jak se tam dostat (a neutopit se) 
Když se podíváte na fyzické testy, které musejí příslušníci amerického námořnictva splnit, 
aby se do kurzu Seals dostali, není to nijak hrozné. Nejdřív musí uplavat 500 yardů, tedy asi 
460 metrů. Kdo to nestihne do dvanácti minut, jede domů. Pak následuje deset minut pauzy, 
potom 42 kliků, na něž je dvouminutový limit. Pak dvě minuty přestávka a 50 sedů lehů, i ty 
je třeba udělat za dvě minuty, poté stejně dlouhá přestávka a šest shybů a po desetiminutovém 
odpočinku následuje běh na 1,5 míle (asi 2 400 metrů) v kanadách a maskáčích. Limit je 11 a 
půl minuty. 

Součástí přijímacího řízení jsou také všeobecné testy vědomostí a inteligence. Přihlášku 
můžete podat, je-li vám mezi osmnácti a osmadvaceti, ale můžete dostat výjimku. Hlásit se 
mohou i sedmnáctiletí, ti se souhlasem rodičů, což v tomto kontextu působí docela komicky, a 
muži ve věku 29 a 30 let. Dál už ne. Zestárli by dřív, než by byli schopni akce. 

Pravá legrace ale začíná teprve pak, pokud tím vším projdete. Třicet měsíců výcviku. Teprve 
po téhle době je Seal schopen bojového nasazení. 

Bojové ouško a další věci 
Nejdřív přichází základní šestitýdenní kolečko, klasický přijímač jak ho známe z vojny nebo z 
amerických filmů. Psychický a fyzický záhul na druhou. 

Jenže vážně do tuhého jde až v dalším kole. V téhle fázi odpadá nejvíc mužů (celkově projde 
sítem jen každý čtvrtý). Maká se, stupňuje se náročné běhání, plavání, cvičí se s malými čluny. 
Každý den se plavou až tři kilometry v moři a pořád dokola se uhání na opičích drahách. Taky 
se běhá v kanadách v měkkém písku na plážích, trasa měří 6,4 kilometru. Časy vojáků se musí 
pořád zlepšovat. 

Další důležitou součástí výcviku je jakési topení nanečisto. Uchazeči se musejí naučit plavat 
se spoutanýma rukama i nohama.  

V bazénu, který je hluboký 2,7 metru, musí vydržet následující: po dobu pěti minut neustále 
volně klesat ke dnu a tam se odrážet, aby se zase mohli u hladiny nadechnout, pak se pět 
minut musí vznášet na hladině, potom uplavat 100 metrů, pak znovu dvě minuty klesat a 
odrážet se a udělat delfíní pohyby v poloze na břiše i na zádech. Poté musí vyzvednout již 
zmíněný předmět zuby a hned potom jít ještě pětkrát ke dnu a zase se odrazit k hladině, aby se 
mohli nadechnout. 

 
V té době už by také všichni měli ovládat plavecký styl Seals. Dal by se nazvat "bojové 
ouško". Seals potřebují plavat rychle, ale tiše a nenápadně. Kraul pro ně tedy není. Vyvinuli 
proto svůj vlastní styl. Představte si, že plavete opravdu ouško, ležíte na boku (co nejrovněji, 
protože pak plavete rychleji), přetočíte se na břicho, ruce máte nataženy dopředu, střihnete 
nohama jako byste plavali prsa, ale hned se točíte na bok a přidáte trochu kraulového kvedlání, 
leč pod vodou. V té chvíli uděláte tempo rukou, protáhnete ji a přiložíte podél těla. Přitom se 
lehce pootočíte zase na bok a nadechnete. Pak přidáte k druhému boku i druhou ruku. A 
znovu a znovu. 



Potom přichází "mučení příbojem". Vojáci leží dlouhé hodiny na pláži ve vodě, která má mezi 
18 a 20 stupni. Pak běhají v mokrých maskáčích nebo cvičí s nafukovacími čluny a potom 
jdou znovu drkotat zuby do příboje. 

Pekelný týden 
Čtvrtý týden je nejhorší. Taky se mu říká pekelný. Za pět dní a nocí naspí frekventanti 
dohromady pouze čtyři hodiny. Jsou pořád mokří a pořád je prohánějí. Jednotlivá družstva 
vláčí při přemisťování téměř neustále nad hlavami své gumové čluny nebo 136 kilo těžké 
dřevěné klády. 

Je to peklo, které instruktoři ještě zhoršují. Když budou vojáci v boji na pokraji svých sil, 
musí být pořád pozorní a chytří. Při výcviku se je to třeba naučit. Jak? Třeba tak, že instruktor 
vydá trochu pozměněný rozkaz. Hodinu řve, aby se hnuli i s kládou tam, potom tam, pak zase 
jinam. Poté však jednou slovo kláda vynechá. Družstvo, jehož momentální velitel je bystrý, 
kládu pohodí a může si odfrknout. Naopak ti, jimž velí někdo, komu námaha zatemnila mozek, 
táhnou kládu zbytečně dál. 

Na počátečním výcviku a pekelném týdnu je nejhorší, že vždycky máte možnost to vzdát. 
Stačí položit přilbu ke kůlu, na němž visí mosazný lodní zvon, a třikrát zazvonit. Instruktoři 
vám ostatně otcovsky radí, že to klidně můžete zabalit, skoro neustále. Není to prý žádná 
ostuda, potom už budete mít klid a bude vám zase krásně a teplo... 

Jede se pořád dál 
Pak přijde to krásné. Kdo přežije pekelný týden, jde se učit potápět a bojovat. Stává se z něj 
Seal. V následujících měsících se učí ochočit si výbušniny, zvládat boj zblízka, střelbu ze 
všeho možného, přežití, horolezectví, přesun v poušti a všechny další ctnosti osamělého 
válečníka. Pak přijdou seskoky padákem. 

A potom dostane křidýlka s kotvou a Neptunovým trojzubcem, což je znak Seals. Výcvik 
však pokračuje pořád dál. Přepady, odstřelovačský výcvik, podvodní demolice, bojové 
plavání, značkování leteckých cílů a tak dál. Musí to být dokonalé. 

Jen pro představu: zdravotníci, kteří jsou součástí týmu, mají půlroční speciální výcvik, po 
němž by měli zvládnout i primitivní chirurgický zákrok. Výcvik potápění trvá osm týdnů. A 
hlavně, vojáci pokračují ve výcviku celá léta. Pokud nejsou v místech bojového nasazení, 
pořád se učí něco nového. 

Od prvního dne do posledního si ale všichni vtloukají do hlavy, že jsou tým. Proto nosí 
společně čluny a klády, nejde jen o fyzičku. Nejmenší tým je dvojička, z dvojiček je družstvo 
(byť se mu u Seals říká boat crew, česky posádka člunu). 

Tým je pro ně důležitý. Seals se pyšní, že ještě nikdy nenechali nikoho na bojišti. 

Nejlepší ale je nemít k tomu ani důvod. Tak jako při akci v bin Ládinově úkrytu. 

Zdroj: http://xman.idnes.cz/zabil-bin-ladina-predtim-ale-prosel-peklem-fgh-/xman-
adrenalin.aspx?c=A110509_170610_xman-adrenalin_fro 

++++++++++++++++++++++++++ 

 



Experti z Krásna čistí „mrtvou“ vodu. Zkusí „vyprat“ i řeku Mekong 

23. dubna 2011  14:17  
Odborníci v Krásně na Sokolovsku zkouší převratný a unikátní vynález, který čistí vodu. Už 

se na ně obrátili i Vietnamci, kteří s jeho pomocí chtějí vyčistit řeku Mekong.   
 
Filtrace 
kontaminovaných 
tekutin: vlevo 
voda z rašeliniště 
(teče dovnitř), 
vpravo čistá pitná 
voda. | 
foto: Martin 
Stolař, MF 
DNES  

Vynález úspěšně testuje Výzkumný ústav nanotechnologie v Krásně na Sokolovsku. 
Odborníci tu s pomocí prostorové 3D membrány jako první na světě čistí "mrtvou" vodu ze 

studny na rašeliništi. 

Výsledkem je průzračná pitná nebo destilovaná voda zbavená všech nečistot. Vydrží v 
nádržích nezkažená až 120 dní. Není přitom upravená chemicky, ale fyzikálně. 

Vědce do Krásna pozvala podnikatelka Ludmila Jílková, která tu z dovezené suroviny vyrábí 
léčivé a kosmetické přípravky. Zdejší spodní voda je však tak špatná, že ji téměř nešlo pro 

zkrápění a obohacování rašeliny použít. 

Není v ní život. Je neobvykle kyselá (pH 2), obsahuje škodlivé toxiny a není v ní kyslík. To 
právě odborníky zaujalo. "Podařilo se nám z naprostého kontaminátu, který snad ani nelze 

nazvat vodou, vyrobit vodu pitnou. Bez příměsí a bez bakterií, hedvábnou, měkkou, 
remineralizovanou. Do ní můžeme podle přání zákazníka přidat minerály, jako například jod, 

fluor, hořčík, mangan, vápník. A uděláme z ní vodu vhodnou pro pití. Máme s touto 
technologií světový úspěch," řekl přednosta Výzkumného ústavu nanotechnologie v Praze 

Petr Carvan. 

Stroj se vejde do sklepa 
Na unikátní prototyp se jezdí dívat delegace z celého světa. S minimálními energetickými 

náklady (provoz stojí jen čtyři koruny na hodinu - pozn. red.) přefiltruje až deset kubíků vody 
za 24 hodin. A to s vysokou účinností 95 procent. 



 
Odborníci v Krásně na Sokolovsku (na snímku Petr Carvan) zkouší převratný a unikátní 

vynález, který čistí vodu. 

Stroj neprodukuje téměř žádný odpad, vydrží desítky let a přitom se vejde třeba do sklepa. 
Zabere několik málo metrů čtverečných. 

Skládá se z mineralizačních patron, kaskády pískových a mechanických filtrů, hybridních 3D 
membrán a počítače, který celou akci řídí. 

"Takhle nikdo na světě vodu neregeneruje. Už se na nás obrátili třeba Vietnamci, kteří chtějí 
čistit řeku Mekong," poznamenal fyzik Carvan. 

Snaží se získat evropskou dotaci, díky které by se účinné čističky mohly začít montovat 
sériově ve výrobní hale. "Narážíme ale na hloupost úředníků. Ptají se, proč máme v projektu 

zmínku o čištění mořské vody, když Česko moře nemá." 

Náklady se do roka vrátí 
Vynález najde široké využití - třeba v potravinářství, zdravotnictví či výrobě vody pro města a 

obce. Investice není podle Carvana nijak závratná, náklady na nákup se do roka vrátí. 
Výzkumný ústav chce v Krásně zřídit své detašované pracoviště, vodu dále zkoumat a 

čističku zdokonalovat. 

Ústav spolupracuje s firmou Thermi Mariánské Lázně. "Už nyní jsme schopni zařízení 
vyrobit, je o něj obrovský zájem. Banky nám nabízejí pomoc s kapitálem na rozjezd výroby. 
Zjednodušeně řečeno to funguje jako síto, kterým propadnou jen molekuly vody," vysvětlil 

jednatel Thermi Jaroslav Zajíček. 

Výhodou je, že taková voda nezanáší bojlery, pračky ani potrubí. Dřívější nánosy z trubek 
dokonce sama časem odstraní. 

Krásenské firmě Torf Ludmily Jílkové se díky dobré vodě otevírají nové možnosti. Léčivé a 
kosmetické produkty vyráběné z nasáklé rašeliny mají mít výrazně delší životnost - už bez 
použití konzervantů. Torf jako jediná firma na světě dodává například vaginální tampony 

proti zánětům a mykózám. 



Zdroj: http://vary.idnes.cz/experti-z-krasna-cisti-mrtvou-vodu-zkusi-vyprat-i-reku-mekong-
pbg-/vary-zpravy.aspx?c=A110423_1572654_vary-zpravy_dmk 

++++++++++++++++++++++++++ 

Vyrok 
 
Keď sa pýtali DalaiLamu, čo ho na ľudstve/ľudskosti najviac 
prekvapuje, odpovedal: 
"Ľudia. Pretože obetujú zdravie, aby zarobili peniaze; potom obetujú 
peniaze, aby znovu získali zdravie; 
potom sa tak znepokojujú budúcnosťou, že si neužívajú 
prítomnosť, a... tak nežijú ani v prítomnosti ani v budúcnosti. A 
žijú tak, akoby nikdy 
nemali zomrieť, a potom zomrú bez toho, aby predtým žili." 

++++++++++++++++++++++++++ 

A ešte jeden z krížovky: 

Sú dobrí a zlí ľudia. Tí dobrí spia a tí zlí sa oveľa radšej prebúdzajú. 
++++++++++++++++++++++++++ 

A čo na to hygienici? 
Lahôdkové párky 

                    Tento recept sme získali od nemenovaného pracovníka jednej rakúskej firmy, 
ktorá vyrába udeniny na objednávku a podľa cenových požiadaviek super a hyper 
marketov - vrátane hypermarketov na Slovensku. 
 
Obyčajne párky - recept na 100kg parkov: 
 15 kg kostná múčka 
 15 kg sadlo 
 26 kg kuracia emulzia 
 10 kg A-gel (chemikália) 
 6 kg škrob 
 22 kg lad (strúhaný na spojenie zmesi. neskôr zvodnatie) 
 2 kg soľ 
 2 kg sója 
 1 kg emulgátor E621 (Glutaman sodny) 
 1 kg korenie a farby 
 
 Výsledný produkt: 

100 kg ružovučkých párkov.  
Ak by ste v recepte márne 
hľadali mäso - nepomýlili ste sa, v skutočnosti tam žiadne mäso nie je. 

PS. pre vašu informáciu v psích konzervách je presne to iste, stačí osoliť, 
 a hodiť na panvicu, chuti to presne tak isto. Ale po zjedení psích konzerv 
 budete mat navyše hladkú a hebkú srsť, pretože na rozdiel od párkov psie 
žrádlo obsahuje vitamíny a minerály !  



++++++++++++++++++++++++++ 
Nový trik "hnedočechov". 
Osobní zkušenost s menšinou (časem většinou) - dejte si na ně pozor !!!!! 
Nakoupil jsem v marketu a lístek zahodil. Když jsem přijel s vozíkem k autu, 
přiběhl hnědočech a ztropil povyk, že prý jsem mu ukradl nákup. A že to v 
koši je jeho, má na to paragon (ten můj vyhozený) a zavolali policajty. 
Zachránilo mě, že jsem platil kartou. Když to cikán uslyšel, tak zdrhnul. 
Jinak bych ale podle policajta měl problém, protože doklad o zaplacení měl 
on, nikoli já. 
Prý se to množí, pokladní nic nedosvědčí, těm tam projde spousta lidí... 
Pozor aj na "hnedoslovákov". 

++++++++++++++++++++++++++ 
Dear Colleagues, 
You are invited to join the Air Pollution and Climate Change Working Group (APCCWG 
2011), third annual Air Pollution and Climate Change Conference focused on the practical 
applications of social and behavioural research to achieve viable solutions to air 
pollution/climate challenges. It builds on the overwhelming success of previous APCCWG 
conferences at which 800 participants from universities, government, corporations and 
organizations discussed successful policy and program strategies, shared important research 
findings, and created dynamic new networks and collaborations. 
 
Conveners: Air Pollution and Climate Change Working Group-120 Stoke Newington High St 
London N16 7NY, United Kingdom. Ph: +447024017556 
Call for Presentation Abstracts: The APCCWG 2011 Organizing Committee requests 
proposals for presentations from policy makers, businesses, social scientists, researchers, 
media specialists, marketers, energy experts, program designers, implementers, and evaluators. 
We invite proposals for three types of presentations: 
 
1.Oral Presentations (15-20 minute formal presentations and slides) 
2.Lightning Talks (5-7 minute presentations - highlights of results, insights, or 
novel/transformative ideas) 
3.Poster Presentations (informal presentations) 
 
We are seeking well-documented, effective applications of behavioural approaches in air 
pollution/climate policies and programs; new behavioral research findings; successful 
programs/scale-ups; measured results; and best practices. We are also interested in thoughtful 
discussions of emerging policy/program issues, behavioural research methods, and selected 
novel/transformative ideas. 
 
Topic Areas: Abstracts must be submitted online fewer than one of the following categories; 
if your topic doesn't fit easily into one of these categories (or if it fits into multiple categories) 
please choose the closest match. 
 
·Climate Change and the Oceans 
·Sustainable Development, Environment, Health and Development 
·Remote Sensing and Global Surveillance 
·Water Resources Management 
·Carbon & GHG Management 
·Extreme Events and Impacts Assessment 
·Greenhouse Gas & Ecosystems 



·Human Health In a Changing Climate 
·Agricultural and Forestry Resources Management 
·Clean Energy Technology 
·Low GHG Transportation 
·Education: Global Change & Sustainable Development 
·Case studies. 
.Air Pollution 
 
Proposal Submission: Interested presenters should submit an abstract of less than 250 words 
of text summarizing the proposed presentation and a short bio (100 words, email: 
apccwg@europe.com or fax on: +448704908707 by 20th May, 2011. Submissions will be 
judged on relevance to conference themes, clarity of thought, data/documented results, 
creativity, fit in conference program and other criteria. Deadline for notification of acceptance 
is 20th May, 2011. 
Conference Registration: All presenters are expected to register online by 25th May, 2011. 
Registration is free of charge for delegates from developing countries. Also free flight ticket, 
travel insurance, visa fees and per diem to be provided for all paper presenters and 
participating delegates. 

++++++++++++++++++++++++++ 
Ako sa sukromne priznal umelec, jemu skandal okolo vystavy vyhovuje. 
http://feminity.zoznam.sk/c/855806/dekadencia-v-bratislave 
Dekadencia v Bratislave 

Banery s menom PAOLO SCHMIDLIN sa v meste nedali nevšimnúť. Dve po ramená 
nahé postavy akoby patrili samotnej starobe. A ich usmiate tváre... Tie mi boli akési 
povedomé.  

Odvážny taliansky  umelec vyzliekol anglickú kráľovnú a pápeža Benedikta XVI., aby 
ukázal ich zomierajúce krivky celému svetu. Ľudské oči nespočinuli na reklame sekundu ani 
desať. Zastali tam ako hodiny. Do mozgu vysielali šokové signály extrémnych obrazov, 
ktoré práve obhliadali.Chcel autor uraziť cirkev? Poštvať proti sebe polovicu sveta? 
Chcel  vyvolať rozhorčenie? Alebo iba nechal vlastnému umeniu priestor utrhnúť sa? 

Ja som odpovedala áno na poslednú otázku. Pri najbližšej príležitosti som sa s očakávaním, 
ktoré sa mi roztancovalo v krvi vybrala do novootvorenej River Gallery. Táto 
presklená  moderná galéria, ktorá odkrývala  celé svoje vnútro nechala okoloidúcich míňať ju 
s opovrhnutím, bez povšimnutia alebo, naopak, s totálnym nadchnutím. Niektoré kúsky z 
vnútra galérie pozerali na človeka ako z vitríny, iné boli provokatívne otočené chrbtom. Aj 
človek bežne nudiaci sa na umeleckých výstavách, by sa pri tejto expozícii odvážil skúmať 
umenie do detailov. 

Od pohľadu živých lesklých očí radšej odvratíte zrak. Aj tak máte pocit , že vás každým 
krokom sledujú. Vidíte ako  ľudské pery terakotových sôch artikulujú SUPERREALIZMUS. 
A aj hlavu na podnose počujete dýchať. 

Torzo, hlava, busta, hlava, torzo. Dekadentný výraz tvárí. Smútkom zvesené kútiky, či zúfalé 
úškľabky. Sklamaním zaliate oči , ktoré by chceli návštevníkom galérie ukradnúť mladosť a 
krásu. Ovisnuté tváre, ktoré odhalili každú vrásku, pehu aj znamienko. 

Na torze nahej anglickej kráľovnej je nepriehľadnuteľná jej stará, priesvitná pokožka, pod 
ktorou sa vetvia modré žilky. S rukami, ktoré jej stláčajú už iba ovisnuté prsia, máte chuť 
vymeniť sa, aj keď sú vám nechutné. Chcete zistiť, či pod dvoma visiacimi vakmi 
prebytočnej kože nebije srdce. 

U sôch Paola Schmidlina na chvíľu zastal čas. Ale len aby ukázal, že pre nás nikdy nezastane. 



Foto: River Gallery  
Zdroj: Dušana Lukáčová  

 
++++++++++++++++++++++++++ 

Tak tomuto snad neveri ani male decko.                 Zly odhad Johnny! 

V bin Ládinovom dome našli pornografiu 
++++++++++++++++++++++++++ 

čo majú spoločné naši hokejisti a Titanic??? 
 Sú na tom dobre pokiaľ nenabehnú na ľad. 

++++++++++++++++++++++++++ 
Re: Kidman je ženochlapka? Abo co? 

>Tomu sa povie  (takmer erotická) masáž verejnej mienky: 
>TXT JOJ-ky, ktorá vysielalala 8.5.11 "akčný" film Peacemaker (1999): 

>Nicole Kidman a George Cloney zabraňujú bosnianskym Srbom odpáliť v NY atómovú 
>bombu, ktorú získali za sprostredkovanie predaja ukradnutých ruských 

>jadr.hlavíc do Iránu, aby potrestali svetových mierotvorcov údajne 
>zodpovedných za vojnu v bývalej Juhoslávii. 

 
Toto si pamatam. To sa natacalo v Bratislave a Kidman si otvorila galosu, ze vraj jej 
slovenski chlapi smrdia!!  (Mozno tam v rodnej Oceanii muzi vonaju od baranov). 

++++++++++++++++++++++++++ 
Socha Masaryka dostane cedulku. Rusové si ho pletli s Leninem 

++++++++++++++++++++++++++ 

Krásne....  

*Je to tak krásné, až se zdá, že to nemůže být pravda, ale za přečtení to 
stojí-to tedy ano! 

Bylo půl deváté, pracovní dopoledne už v plném proudu, když dorazil 
postarší pán, osmdesátník, k odstranění stehů z prstu. 

Řekl, že spěchá, že má už na devět něco dalšího domluveno. 
Viděl jsem, jak je nervózní, a řekl mu, aby si sedl; věděl jsem, že se 
na něj sotva kdo podívá dřív než za hodinu. Díval se však pořád na 
hodinky, a já zrovna neměl pacienta, tak jsem se rozhodl, se na jeho 

ránu podívat. 
Zjistil jsem, že je dobře zhojena, tak jsem si promluvil s jedním 

lékařem a obstaral si vše potřebné k odstranění stehů a převázání 
rány. 

Zatím, co jsem byl takto zaměstnán, zeptal jsem se jej, spěchá-li snad 
tolik kvůli další návštěvě u jiného lékaře. 

Odvětil, že nikoliv, že potřebuje jít do sanatoria, aby posnídal se svou 
ženou. 

Tak jsem se zeptal na její zdraví. Řekl, že tam už nějakou dobu je a 
že má Alzheimera. 

A jak jsme tak povídali, otázal jsem se, vyvedlo-li by ji z rovnováhy, 



kdyby přišel trochu později.Opáčil, že jeho žena už dlouho neví, kdo 
je a jeho že už pět let nepoznává. 

To mne překvapilo a ptám se: 
A vy tam přesto docházíte každé ráno, i když ona neví, kdo jste? 

Usmál se, poklepal mi na ruku a pravil: Ona mne nepozná, ale já pořád 
vím, kdo je ona! Musel jsem zadržet slzy, když odcházel. 

Na ruce jsem měl husí kůži a pomyslel jsem si: Tak takovou lásku bych 
chtěl v životě mít. 

Opravdová láska není tělesná ani romantická. Skutečná láska spočívá v 
přijímání všeho, co je, bylo, bude a nebude. 

Nejšťastnější lidé nemusí zrovna mít to nejlepší ze všeho. 
Oni si udělají to nejlepší z toho, co mají. V životě nejde o to, jak 

přežít bouři, nýbrž jak tančit v dešti. 
Všichni stárneme; už zítra může dojít na vás. Užívejte sti už nyní 

života naplno. Má omezenou dobu platnosti.*                                                                       
 ++++++++++++++++++++++++++ 

Dochodkova reforma! 

 

 



++++++++++++++++++++++++++ 
povinna vybava auta :-) 
Zmeny v povinnej výbave vášho auta:   Od júna 2011: 
Povinná rezerva, kľúče na kolesá. Pribudne povinnosť nosiť papier 
na spísanie poistnej udalosti, pero, reflexná farba a pásmo. Vodiči 
si sami spíšu nehodu, pretože PZ jazdí len k nehodám nad 100 000 
Sk, alebo k nehodám s účasťou áut v držaní tretej osoby. 
Od januára 2012 : 
Prestane jazdiť záchranka k menej než dvom zraneným, takže pribudne 
k povinnej výbave anestetikum, prenosné lehátko a resuscitačná 
jednotka. 
Od júna 2012: 
Prestane jazdiť pohrebná služba k tragickým nehodám pri menej ako 
troch mŕtvych. K povinnej výbave pribudne krompáč, lopata, 
2 x čierne plastové vrece na zips, mramorová doska 1 x 1 m, 2 x 
sviečka, v prípade veriacich kríž (drevo, plast - voľba vodiča). 

++++++++++++++++++++++++++ 
Perly z Talmudu 
Nežidé byli stvořeni, aby sloužili Židům jako otroci." - (Midrasch  
Talpioth 225)  
  
"Nežidům je třeba se vyhýbat jako všemu nečistému, například jako  
neštovicím, vepřům a lejnu." (Orach Chaiim 57, 6a)  
  
"Soužití Nežidů je jako soužití oslů." - (Kethuboth 3b)  
  
"Porodnost nežidů musí být masivně potlačována." - (Zohar II, 4b)  
  
"Všude, kam (Židé) přijdou, budou knížaty." - (Sanhedrin 104a)  
  
"Já (Jahve) vás (Židy) činím praotcem národů, činím vás vyvolenými mezi  
národy, činím vás králi nad národy, činím vás milovanými mezi národy,  
činím vás nejlepšími mezi národy, činím vás nejdůvěryhodnějšími mezi  
národy." - (Schabbat 105a)  
  
"Židé se vždy musí snažit oklamat nežidy." - (Zohar I, 168a)  
  
"Každému Židovi je dovoleno používat lež a křivou přísahu, aby přivodil  
Nežidovi zkázu." - (Babha Kama 113a)  
  
"Majetek gójů je jako majetek bez pána, a každý (Žid), který se jej  
zmocní, se stává jeho vlastníkem." - (Talmud IV/3/54b)  
  
"V čase Mesiáše se všichni (Nežidé) stanou otroky Židů." - (Erubin 43b)  

++++++++++++++++++++++++++ 


